
IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT 
EASTERN DISTRICT OF ARKANSAS 

WESTERN DIVISION 

MICHAEL SPRADLING, as Personal Representative 
of the Estate of WILLIAM COLLIN SPRADLING, 
deceased, 

) 
) 
) 
) 

Plaintiff, 

V. 

FILED 

APR 2 3 2015 

JAMtft. W~k~ CLERK 
Bv: 'Y\AO~-----= 

• Lli.:J' CLEHK 

) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 

***JURY TRIAL DEMANDED 

) 

CLAY HASTINGS, MICHAEL FORD, FREDERICK 
"STEVE" WOODALL and AARON SIMON, 
individually and in their official capacities, STUART 
THOMAS, individually and in his official capacity, 
THE CITY OF LITTLE ROCK, a municipality, ~This case assigned to District Judge \.At>~<A\1 

)nd to Magistrate Judge ¥-e~{VW~ Defendants. 

COMPLAINT 

COMES NOW, Plaintiff, MICHAEL SPRADLING, Personal Representative of the 

Estate of WILLIAM COLLIN SPRADLING, deceased, by and through his attorneys, and for his 

Complaint, states as follows: 

JURISDICTION and VENUE 

1. This action arises under the United States Constitution, under the Fourth and 

Fourteenth Amendments, and under federal law, particularly 42 U.S.C. § 1983, and the laws of 

the State of Arkansas. This Honorable Court has jurisdiction by virtue of28 U.S.C. §§§ 1331, 

1343 and 1367. Venue is founded in this Court upon 28 U.S.C. § 1391, as the acts of which 

Plaintiff complains arose in this District. 

2. This civil action is re-filed, with the current pleading, pursuant to the Arkansas 

"savings statute," A.C.A. § 16-56-126. The action was previously filed in federal court in the 

Eastern District of Arkansas, as Michael Spradling, as Personal Representative of the Estate of 

William Collin Spradling, deceased, v. Clay Hastings, Michael Ford, Frederick "Steve" 
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Woodall, and Aaron Simon, individually and in their official capacities, Stuart Thomas, 

individually and in his official capacity, and the City of Little Rock, a municipality, Case No. 

4: l 2-CV-693-JMM, and was dismissed without prejudice by the Honorable James M. Moody, 

Jr., on April 24, 2014. See April 24, 2014 Voluntary Dismissal Order, attached as Exhibit A. 

The Eighth Circuit applies AC.A. § 16-56-126 to § 1983 claims, and Plaintiff, in bringing the 

current cause, invokes said Arkansas statute. Whittle v. Wiseman, 683 F.2d 1128, 1129 (8th Cir. 

1982). The Eighth Circuit and Rule 9(b) of the Arkansas Rules of Civil Procedure require that 

fraudulent concealment be pled with particularity. 

PARTIES 

3. At all relevant times, WILLIAM COLLIN SPRADLING ("COLLIN") was a 

citizen of the United States of America and was, therefore, entitled to all legal and constitutional 

rights afforded citizens of the United States of America. On July 16, 2008, COLLIN was shot 

and killed by CLAY HASTINGS ("HASTINGS"), MICHAEL FORD ("FORD") and 

FREDERICK "STEVE" WOODALL ("WOODALL") of the Little Rock Police Department 

("LRPD"). 

4. The heirs-at-law and beneficiaries of COLLIN, namely MICHAEL SPRADLING 

("PLAINTIFF" and COLLIN's father), Judith Spradling (mother), Nicole Holland (sister), 

Megan Sever (sister) and W.T.S. (minor son), are all citizens of the United States of America 

and, therefore, they are entitled to all legal and constitutional rights afforded citizens of the 

United States of America. PLAINTIFF is a court-appointed Special Co-Administrator of the 

Estate of William Collin Spradling. See July 25, 2008 Probate Court Order attached as Exhibit 

B. PLAINTIFF brings this action on behalf of the estate and on behalf of COLLIN's heirs-at­

law and beneficiaries above. 
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5. At all relevant times, including July 16, 2008, HASTINGS was employed by the 

City of Little Rock as a police officer, and acted under the color of state law, and within the 

scope of his employment. At all relevant times, HASTINGS was held out as properly trained in 

police work, including, but not limited to, the Fourth Amendment of the United States 

Constitution, proper arrest procedures and the limitations placed upon the use of deadly force. 

6. At all relevant times, including July 16, 2008, FORD was employed by the City 

of Little Rock as a police officer and acted under the color of state law, and within the scope of 

his employment. At all relevant times, FORD was held out as properly trained in police work, 

including, but not limited to, the Fourth Amendment of the United States Constitution, proper 

arrest procedures and the limitations placed upon the use of deadly force. 

7. At all relevant times, including July 16, 2008, WOODALL was employed by the 

City of Little Rock as a police sergeant and acted under the color of state law, and within the 

scope of his employment. At all relevant times, WOODALL was held out as properly trained in 

police work, including, but not limited to, the Fourth Amendment of the United States 

Constitution, proper arrest procedures and the limitations placed upon the use of deadly force. 

8. At all relevant times, including July 16, 2008, AARON SIMON ("SIMON") was 

employed by the City of Little Rock as a police officer and acted under the color of state law, 

and within the scope of his employment. At all relevant times, SIMON was held out as properly 

trained in police work, including, but not limited to, the Fourth Amendment of the United States 

Constitution, proper arrest procedures and the limitations placed upon the use of deadly force. 

9. At all relevant times, including July 16, 2008, Bryan Gasaway ("Gasaway"), 

Michael Lundy ("Lundy"), and Christopher Bonds ("Bonds") were each employed by the City of 

Little Rock as police officers, and each acted under the color of state law, and within the scope of 
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their employment. At all relevant times, these officers were held out as properly trained in police 

work, including, but not limited to, the Fourth Amendment of the United States Constitution, 

proper arrest procedures and the limitations placed upon the use of deadly force. 

10. At all relevant times, including July 16, 2008, Little Rock Police Chief, STUART 

THOMAS ("THOMAS"), and Lt. Terry Hastings ("Lt. Hastings") were employed by the City of 

Little Rock ("CITY") as police officials superior in rank to HASTINGS, WOODALL, FORD 

and SIMON, and each acted under the color of state law, and within the scope of their 

employment. At all relevant times, THOMAS and Lt. Hastings were ostensibly trained in police 

work, including, but not limited to, the Fourth Amendment of the United States Constitution, 

proper arrest procedures and the limitations placed upon the use of deadly force. 

11. At all relevant times, the CITY was a municipality organized and existing under 

the laws of the State of Arkansas. At all relevant times, the CITY was located in the County of 

Pulaski, State of Arkansas, and was the employer of the individually-named defendants. The 

CITY is and was empowered, funded and directed to pay any § 1983 civil rights judgment for 

compensatory damages, actual damages, and attorney fees for which any city employee acting 

within the scope of his or her employment is found liable. The CITY is an indemnification party 

for those liable in the acts of which PLAINTIFF complains. 

12. At all relevant times, the CITY was insured against lawsuits premised upon the 

actions or omissions of its police officers, within the scope of employment, which constitute 

violations of citizens' civil rights. The acts of which PLAINTIFF complains constitute a civil 

rights lawsuit against the CITY and the other city-employed defendants. The CITY is a primary 

or secondary indemnification party regarding the acts of the city-employed defendants of which 

PLAINTIFF complains. 
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13. At all relevant times, the CITY was a municipality which participated in the 

Municipal Legal Defense Program. The acts of which PLAINTIFF complains constitute a civil 

rights lawsuit against the CITY and the other city-employed defendants. The Municipal Legal 

Defense Program is a primary or secondary indemnification party regarding the acts of the CITY 

and the city-employed defendants of which PLAINTIFF complains. 

14. In regard to the excessive force alleged by City of Little Rock resident, Demetrius 

Curtis in 2008, as reflected in LRPD File #08-4014, and case caption, Curtis v. [LRP D officer], 

et al., the CITY settled Mr. Curtis' claim of excessive force against certain LRPD officers, on 

behalf of those LRPD officers. 

15. In regard to Mr. Curtis' claim of excessive force against certain LRPD officers, in 

the case styled Curtis v. [LRPD officer], et al., the CITY, in fact, indemnified those LRPD 

officers. 

16. Prior to July 16, 2008, the CITY had paid settlements for individual police 

officers who were sued under allegations of excessive force committed by the officers, within the 

scope of their employment. 

17. At all relevant times, including July 16, 2008 and for years pnor thereto, 

THOMAS had final policy-making authority in terms of creating, adopting, implementing and/or 

enforcing police policies within the LRPD, whether formal or informal. At all relevant times, 

including July 16, 2008, and for years prior thereto, THOMAS had final decision-making 

authority in terms of training, supervision, control and discipline of LRPD officers. Per policy, 

THOMAS is notified of all Early Intervention Systems ("EIS") alerts that LRPD officers trigger. 

18. At all relevant times, LRPD Rules and Regulations were promulgated by the 

Chief of Police and approved by the legislative body of the City of Little Rock, per § 19-1604, 
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Arkansas Statutes Annotated. The LRPD Rules and Regulations ("RR") mandate that the 

provisions contained therein shall be observed by all sworn members of the Department in order 

to maintain the confidence, respect and support of the community. 

PERTINENT LRPD GENERAL ORDERS AND RULES & REGULATIONS 

19. At all relevant times, General Order ("GO" or policy) 303 (Use of Force) was in 

effect, and constitutes the LRPD's official policy for uses of force by LRPD officers. GO 303 

mandates Detective Division ("DD") and Internal Affairs ("IA") Investigations whenever a 

LRPD officer has used deadly force. DD and IA investigations are "internal," meaning that each 

of them is conducted by fellow LRPD officers, who are also employees of the CITY. 

20. Per GO 303, the DD investigation is a criminal investigation to facilitate 

successful prosecution, if deemed appropriate, by the Prosecuting Attorney's Office 

("Prosecutor"). The IA investigation is an administrative investigation to ensure compliance 

with LRPD GO's and RR. 

21. Per GO 303, THOMAS is required to review each DD Investigation file and each 

IA Investigation related to police-involved shootings. Moreover, THOMAS has attested that he 

has reviewed each and every DD and IA investigation file related to police-involved shootings 

during his tenure as Chief of the LRPD, from 2005-13. In an affidavit from a prior cause, 

THOMAS has attested that "No incident or complaint has been ignored" by him. 

22. GO 303 also provides for a Deadly Force Review Board ("DFRB"), the purpose 

of which is to review and evaluate incidents of firearms discharge, which result in injury or 

death, by sworn members of the LRPD, while in the performance of their duties as police 

officers. The DFRB reviews the DD and IA investigation files. Per GO 303, the objective of the 
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DFRB is to make recommendations directly to the Chief concerning firearms discharge in order 

to avoid future similar incidents. 

23. At all relevant times, there existed within the LRPD a Crime Scene Specialist 

Unit ("CSSU"). GO 303 states that the CSSU "will be summoned to the scene of all officer­

involved shootings, and will process the scene for evidence in compliance with standard 

investigative procedures." It states that the "first supervisor on the scene of an officer-involved 

shooting or other incidents established above shall take charge and limit unnecessary access to 

the scene,'' and the "field supervisor in charge at the scene will be responsible for the integrity of 

the crime scene until it is released to the Detective Division supervisor." At all relevant times, 

the CSSU was under the authority of THOMAS and the CITY. 

24. At all relevant times, GO 316 (Mobile Video Recording Equipment) was in effect, 

and states that "MVR equipment will be assigned and deployed at the direction of the Chief of 

Police," and that "MVR equipment, including wireless microphone, will be active during all 

traffic stops, pursuits, and enforcement actions, including calls for service, prisoner transports, 

field contracts and interviews." 

25. GO 316 states that "[t]he officer and/or Sergeant will ensure that the wireless 

microphone remains activated at all times during citizen contact to provide narration with the 

video." GO 316 also states that"[ o ]fficers and/or Sergeants will inspect the MVR equipment at 

the beginning of the tour of duty; any problems with the MVR equipment will be referred to a 

Supervisor immediately." 

26. GO 316 states that "Tampering with or disabling MVR equipment, shielding, or 

taking any other action, which interferes with the proper operation of MVR equipment is cause 

for disciplinary action." GO 316 also states that "Officers and/or Sergeants will not deactivate 
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the MVR equipment until the recorded contact is complete." GO 316 states "Intentional 

deactivation during incidents where the use of the MVR equipment is required by this Order may 

be cause for disciplinary action. Obstructing, shielding, or any act of interference with the MVR 

equipment is not permitted.'' 

27. GO 316 states that ''Video data files will be managed in a manner that complies 

with these General Orders and IT protocol. Secure video data file storage facilities and 

duplication equipment will be established and maintained in each Division in which MVR 

equipment is utilized." GO 316 further states that "Sergeants will ensure that CD/DVD copies of 

the video data file are included in supervisory review files required by the General Orders." 

28. THOMAS has testified under oath that while police statements can be self-

serving, videotape is not self-serving, and where video footage of an incident is in conflict with 

an officer's oral account of the same incident, one should rely on the video over the conflicting 

oral account to resolve the conflict. 

PRIOR TO JULY 16, 2008, AND BEYOND, AN AFFIRMATIVE PATTERN OF POLICE 
MISCONDUCT EXISTED AT THE LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 

29. Prior to July 16, 2008, the CITY was on notice that an affirmative pattern of 

police misconduct existed at the LRPD, and the CITY was deliberately indifferent to said 

pattern, which violated the United States Constitution and the laws of the State of Arkansas, and 

which endangered the lives of Little Rock residents and LRPD police officers. 

30. Of LRPD investigations of one hundred-eighty-five (185) certain types of 

allegations of police misconduct (police-involved shootings, harassment, excessive force, sexual 

misconduct, unlawful arrest, unlawful entry, illegal search and threatening/retaliation), between 

the years 2005 and 2010, only seven of these allegations were sustained by the LRPD. Of eight-

five (85) excessive force allegations during that timeframe, only two were sustained. Prior to 
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July 16, 2008, the LRPD had never found a police-involved shooting to be unjustified, regardless 

of the facts. 

31. Prior to July 16, 2008, the CITY and THOMAS were on notice that LRPD police 

officers engaged in habitual police misconduct, including excessive force, failure to document 

uses of force, untruthfulness and a pervasive "code of silence," which perpetuated the pattern of 

police misconduct, and was itself misconduct. 

Officer #1 

32. On May 30, 2004, while dressed in his official LRPD uniform, and working off-

duty security at Little Rock's River Market Festival, Officer #1, a supervisory captain, consumed 

alcohol during his security shift. He had stored the alcohol in the trunk of his LRPD-issued 

vehicle. Later in the shift, he and several of his LRPD subordinates got into a physical fight with 

a group of African-American teenagers in the street, in open view of the public. 

33. Despite the uses of force committed by Officer #1 and the other LRPD officers, 

Officer # 1 did not report the incident, or notify anyone at LRPD about it. The LRPD learned of 

the incident when one of the victims came forward. 

34. The officers were cited by LRPD for public intoxication, improper handling of a 

city vehicle, failure to document use of force, battery, failure to carry ID, conduct unbecoming 

an officer, failure to supervise and untruthfulness. Despite the seriousness of these sustained 

violations, Officer #1 was not terminated, but instead received a 30-day suspension. 

Officer #2 

35. Officer #21 is the son of a supervisory officer at the LRPD. Prior to Officer #2's 

employment as an LRPD officer, the CITY learned that he had attended a Ku Klux Klan 

gathering. In an official January 2007 memorandum, an African-American LRPD officer voiced 

1 Officer #2 is no longer employed by the CITY. 
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his objection to the hiring of Officer #2, calling him a "potential liability." Officer #2 was hired 

nonetheless. THOMAS was aware of the issue prior to Officer's #2's hire, and also received and 

reviewed a copy of the January 2007 memo prior to the hire. 

36. During his career, starting in 2007, the LRPD sustained at least eleven (11) 

charges of policy violations against Officer #2, including dereliction of duty, profanity, reckless 

driving, failure to communicate, loafing, untruthfulness, disobeying direct orders, missing court, 

and failing to submit a report regarding a dead body. Among Officer #2's transgressions were 

four sustained violations of GO 316, for not assuring his MVR recording devices were 

operational. Officer #2 was not terminated for any of these sustained violations. 

37. On August 12, 2012, Officer #2, while on-duty, shot and killed a 15-year-old 

African-American boy, whom he claimed was trying to run him over in a car. A subsequent 

LRPD investigation determined that Officer #2 was untruthful about material aspects of the 

shooting, and that the shooting was unjustified. 

Officer #3 

38. From 1997 to 2005, the LRPD disciplined Officer #3 for violations of policy 

related to four separate domestic violence incidents, some of which occurred in a public setting 

with the officer in uniform. Despite the seriousness of these sustained allegations, Officer #3 

was not terminated, but instead suspended. 

39. On September 10, 2007, after a fifth domestic abuse complaint against Officer #3, 

THOMAS reviewed the complaint allegations and an official LRPD memorandum regarding the 

incident. At the bottom of the memorandum, he wrote that Officer #3 "has a history of domestic 

issues and is to be cautioned." 
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40. After September 10, 2007, Officer #3 was involved in two more domestic 

violence situations, both of which resulted in the LRPD sustaining the allegations against him. 

Upon information and belief, Officer #3 was involved in another domestic violence situation in 

2014 or 2015. 

41. By the time Officer #3 was involved in a July 7, 2012 in-custody death, he had 

amassed at least thirty-six (36) sustained misconduct allegations, resulting in sixty-three (63) 

days of suspension, eight counseling sessions, twelve (12) letters of reprimand and seven oral 

reprimands in his career. Despite the seriousness of the sustained violations, and the recent 

allegations, Officer #3 remains a member of the LRPD. 

Officer #4 

42. From 1993 to 2012, the LRPD sustained at least twenty-eight (28) violations of 

policy or rules against Officer #4, including at least nine violations of GO 302 (Operation of 

Departmental Vehicles), in one of which, she "engaged in a pursuit as the primary unit with a 

citizen in the back seat" of her patrol vehicle, causing injuries to the citizen. 

43. Among Officer #4's violations of policy and rules are violations of GO 316, GO 

303 and 114002.00 (Conduct Unbecoming).2 In July 1999, in File #99-2503, a victim filed a 

complaint alleging that Officer #4 came to her house and threatened her, resulting in a finding of 

"sustained'' violations of RR 1/4001.00 (Dereliction of Duty)3
, 114002.00 and 1/4003.004

, and a 

3-day suspension for Officer #4. 

2 RR 114002.00 reads: "Officers shall not engage in any conduct which constitutes conduct 
unbecoming an officer or neglect of duty." 
3 RR 114001.00 reads: "Dereliction of duty on the part of any officer, detrimental to the proper 
performance of the functions of the Department, is cause for disciplinary action. The offender 
shall be punished according to the severity of the violation, the results brought by the dereliction, 
and the effect it has upon the discipline, good order, and best interest of the Department ... " 
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44. Also in 1999, in File #99-2501, the LRPD sustained allegations against Officer #4 

regarding her failure to follow the city leash laws. In that same matter, the LRPD determined 

that Officer #4 left the geographical area of her sector without clearance to do so by 

communications and without supervisor approval. Also in that same matter, the LRPD 

determined that Officer #4 violated RR 1/8002.005 by personally filing criminal charges against 

a neighbor who complained that she was not abiding by the city leash laws. 

45. At least twenty-nine (29) instances of misconduct were sustained by the LRPD 

against Officer #4 during her career, and despite the repeated nature of these serious violations, 

which include an officer breaking the law, and then using the power of the state to retaliate 

against the person who reported the illegal act, Officer #4 was not terminated, and remains an 

active office with the LRPD. 

LRPD Code of Silence Conceals Improper Uses of Force and Police Misconduct 

46. An historical hallmark of the LRPD's flawed discipline system is a recurring 

"code of silence," where LRPD investigators disregard, ignore or conceal evidence of police 

misconduct. Prior to July 16, 2008, the CITY was on notice that for years there was an informal 

custom within the LRPD of concealing from the public improper uses of force and police 

misconduct, by various means, so as to constitute a "code of silence" policy. 

4 RR 114003.00 reads: "No officer shall engage in any personal act or conduct which, if brought 
to the attention of the public, could result in justified criticism of that officer or the Department. 
No officer shall be personally involved in disturbances or police incidents to his/her discredit." 
5 RR 1/8002.00 reads: "No officer shall investigate any criminal case or personally file any 
criminal charges in any court against any person for a criminal offense committed against 
him/her or any member of his/her family except Class C misdemeanors occurring in the officer's 
presence while on duty. Other offenses that may be committed against him/her or members of 
his/her family shall be reported to the division having responsibility for investigating such 
offenses. The personnel of that division shall investigate and file such charges as may be 
proper." 
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47. Since 2005, the LRPD has failed to terminate officers involved in: 1) 

untruthfulness, falsifying investigation records and failing to arrest in a reported domestic abuse 

incident; 2) falsely alleging criminal acts against the wife of a man with whom a female LRPD 

officer was having an affair; 3) disobeying a direct order from THOMAS not to confront a 

female LRPD officer's ex-husband's new girlfriend; 4) untruthfulness during an investigation 

where it was determined that the LRPD officer had become romantically involved with a 

narcotics informant; and 5) providing confidential police data to a friend to use for retribution 

against the person to whom the data related. 

48. LRPD sergeants have confirmed the existence of a "code of silence" at the LRPD. 

Det. J.C. White is a veteran officer of the LRPD, and has years of experience handling police­

involved shootings involving LRPD officers. On June 3, 2013, in a discovery deposition in a 

prior cause, in the presence of THOMAS, Det. White testified to his belief that, by doing internal 

investigations of police-involved shootings rather than seeking an outside review, the LRPD has 

essentially created a conflict of interest situation which results, de facto, in police officers not 

being criminally charged, regardless of the facts. 

Officer #5 

49. In January 2005, regarding File #05-3515, an on-duty LRPD officer, Officer #5, 

physically struck a seated criminal suspect, knocking him off of his chair, and causing him to hit 

his head against a wall. Officer #5's use of force was captured on jail videotape, which was 

viewed by his supervising sergeant. Despite the videotaped use of force on the seated suspect, 

Officer #5 and the sergeant conspired to falsely claim that the man got up off his chair and "ran" 

into the Officer #5 's hand. The matter was investigated by LRPD only after the suspect filed a 

citizen's complaint. Neither Officer #5 nor the sergeant was terminated for the cover-up attempt. 
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THOMAS gave Officer #5 a two-day suspension, and did not sustain charges of failure to 

document a subordinate' s use of force or untruthfulness against the sergeant. 

Officers #6 and 7 

50. In 2006, in File #06-3811, off-duty LRPD officers, Officer #6 and Officer #7 

physically battered a young man at an LSD-Arkansas football game while tailgating off-duty. 

Several other LRPD officers, witnessed the battery, which resulted in serious injuries to the 

victim, but none of them intervened or reported the incident. A supervising lieutenant learned of 

the incident from Officer #6, and yet he did not report it, conspiring with the involved officers. 

The incident was only discovered by the LRPD when the victim came forward. Despite the 

senousness of the allegations, and the evidence of a cover-up, none of the officers was 

terminated. For his part, the supervising lieutenant was disciplined with a letter of reprimand, 

and continued his supervisory duties as a high-ranking lieutenant on the DFRB, where he was 

responsible for recommending to the CITY, ways to avoid the use of deadly force and 

misconduct among LRPD officers. 

Officers #8 and 9 

51. In the matter of Curtis v. [LRPD officer], et al., African-American man, 

Demetrius Curtis, alleged that he was beaten while handcuffed during a traffic stop. He told 

investigators that Officer #8 "just reached in and hit me across my jaw" with a closed fist. 

Though there was no video of the alleged assault due to a "six-minute gap" of missing footage, 

audio of the incident captured not only the sounds from the assault, but also Officer #8's partner, 

Officer #9, confronting Officer #8 about his improper actions. 

Officer #9: 

Officer #8: 

That's the reason I told you don't go over 
there to begin with ... 

Dude I was talking to him. 
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Officer #9: 

Officer #8: 

Officer #9: 

Officer #8: 

Officer #9: 

Officer #8: 

Officer #9: 

It is clear on camera all you hear is smack. 

I didn't smack him. 

Dude I heard the f*cking skin hit from over 
here. 

No you didn't. 

I told you not to talk to him because you 
were pissed off. 

I don't know what you f*cking heard. 

Well not on paperwork. Don't get mad at 
me. 

52. Clearly, Officer #9 was aware that his partner physically struck a defenseless, 

handcuffed man during this traffic arrest, and even chastised him for it. Yet, during the official 

LRPD investigation to determine whether Mr. Curtis' was a victim of excessive force, Officer #9 

used the "code of silence" to protect his partner: 

"I did hear Mr. Curtis scream at one point uh-why' d you hit me? 
You hit me or something along those lines of that and I walked 
back there. Officer [#8] shut the door and I walked back there and 
asked kind of did you hit him and he said no, and I just kind of left. 
I went down there and Officer [#8] said he didn't hit him. Officer 
[#8] didn't hit him then ... Uh, to my understanding Officer [#8] 
said that the guy tried to step out and he told him to get back in the 
car and the guy wouldn't get back in the car and he had to shove 
him. When I turned around [Officer #8 's] hand was extended out 
but I never saw any closed fists, open hand smack to the face, 
anything along the lines of that. I just saw an arm extended out 
and that was- he said he didn't and I said well I turned around and 
that was it." (emphases added) 

53. LRPD investigators then played the aforementioned audio recording wherein 

Officer #9 clearly states his belief that his partner struck Mr. Curtis so that Officer #9 "could 

refresh his memory of the incident." Confronted with the recording, Officer #9 changed his 
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story, stating instead that he did hear "something striking- a striking noise. Uh, a flat I guess 

kind of noise. I hear uh- sort of a clapping sound .. .like a striking sound, open-open hit. I guess 

open palm." Officer #9 could not explain to investigators what he meant by "not on paperwork." 

He did not mention Officer #8 striking Mr. Curtis in his official report. Nor did he inform a 

supervisor, which is a violation of policy. 

54. Despite Mr. Curtis' allegations and the irrefutable audio recording that 

substantiates his claims, all charges against the officers (unnecessary use of force, failure to act, 

failure to report, untruthfulness, harassment and MVR violations) were deemed unfounded. 

55. A LRPD investigator in the matter said "I have considerably less faith in MVR 

systems than I do in Officer [#8's] word .. .I conclude that both officers were attempting to be 

truthful under the challenging circumstances ... " 

56. At his deposition, THOMAS stated that during the investigation into Mr. Curtis' 

allegations, he listened to the audio from incident. The "six-minute gap" was never explained or 

resolved. Despite the evidence, THOMAS accepted that the officers' chain of command could 

not establish, in fact, that Mr. Curtis was struck by Officer #8. 

57. Though Mr. Curtis' complaints were deemed unfounded by the CITY, and though 

the Civil Service Commission upheld that decision, Mr. Curtis filed a civil rights lawsuit, which 

the CITY later settled for $10,000. 

Officers #10 and 11 

58. In another matter, in May 2009, File #09-420, Officer #10 physically struck a 

handcuffed juvenile in presence of at least four other LRPD officers, including Officer # 11. 

Officer #IO's use of force, as well as his failure to report same, were violations of GO 303. A 

subsequent audio recording captured Officer #10 saying that the juvenile wanted to "talk crap 
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and bow up on me," and that Officer #10 had to "about beat the hell out him right there." Officer 

# 11 reported the incident to his supervising sergeant, who took no action, and instructed Officer 

#11 to draft a false report which stated that the juveniles were taken into custody without 

incident. Officer #11 did as he was told, but later recanted, and informed another supervisor, 

who initiated an internal investigation. None of the involved officers was terminated for their 

role in assaulting the juvenile, or for covering it up, and the supervising sergeant was totally 

exonerated. 

A Pattern of Conflicts of Interest in LRPD Police-Involved Shooting Investigations 

59. During a discovery deposition in a prior cause, in the presence of THOMAS, Det. 

Tommy Hudson ("Hudson") confirmed the existence of an LRPD "code of silence," in regard to 

his wife, who is also an LRPD detective, and with whom Hudson has executed search warrants 

of peoples' homes. His testimony demonstrates the allowance of conflicts of interest by the 

CITY which serves to frustrate the basic truth-seeking goals of the investigation process: 

Q: And if you witnessed [your wife] do something that was 
impermissible, a constitutional violation that only you saw, 
what would you do? 

A: It would depend on the circumstances. 

***** 

Q: Well, what would it depend on, Detective? 

A: Are you talking about a violation of the rules and 
regulations, or are you talking about state law, federal law? 

Q: I said [LRPD] general order, which you have a duty to 
report. 

A: Probably not a general order, no. 

Q: You would not - you would not report your wife's 
violation of a general order if you saw it? 
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Q: Probably not. 

60. Hudson's testimony is indicative of how seriously he, an investigator of police-

involved shootings, regards LRPD policies, adherence to which is expressly mandatory. He 

further testified as to the inevitability that LRPD officers break the rules, again, in the presence 

of THOMAS: 

Q: Do you think that some violations are worth noting and 
others are not? 

A: Depending on the circumstances, you can - there are so 
many rules and regulations in general orders of the Little 
Rock Police Department. You can't almost hardly go to 
work without violating something sometime. 

61. In File #10-4351, a police-involved shooting, the DFRB noted that an officer had 

a "major role in the criminal investigation and then served as a representative of the F.O.P. for 

[the involved officer] during his Internal Affairs Interview." While the DFRB did identify this 

conflict, it was only concerned about the appearance of impropriety, and did not address whether 

there had been an actual compromise in the investigation due to the conflict. The involved 

officer in File #10-4351 was exonerated. 

62. It is well-established that the office of the Little Rock City Attorney teaches 

recruits and LRPD officers on the subjects of deadly force and the Fourth Amendment of the 

United States Constitution. The City Attorney also visits the scenes of police-involved 

shootings, observing the scene and evidence. The City Attorney has a permanent seat on the 

DFRB, which is impaneled in every police-involved shooting case. Lastly, if a victim of a 

police-involved shooting files a lawsuit against LRPD officers, the City Attorney enters an 

appearance on their behalf, preventing opposing counsel from calling him as a witness. 
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63. Allowing husband-wife teams to execute search warrants of peoples' homes, as 

well as having officers and other agents, servants and employees of the CITY wear multiple 

administrative "hats," create multiple conflict of interest situations, where individuals are 

inhibited from reporting violations of police policy, if observed or learned. Such conflicts 

perpetuate a pattern of police misconduct, and condone a "code of silence." 

64. On July 22, 2013, in a discovery deposition, THOMAS admitted that the LRPD 

does not keep a list of officers who have been found to be untruthful during official police 

matters, per Brady v. Maryland, for transmission to the Prosecutor, so that this information may 

be disclosed to criminal defendants against whom the untruthful officers offer testimony on 

behalf of the State of Arkansas. This means that the CITY has historically withheld from the 

criminal defense bar and from the public, exculpatory evidence which could be utilized by 

criminal defense attorneys to challenge the veracity of arresting officers. 

65. These improper practices contribute to a pattern of acquiescence of police 

misconduct, and institutionalize the "code of silence." These informal customs also serve to 

frustrate the truth-seeking function of the investigation process. 

A Pattern of Mishandling Evidence in Police-Involved Shooting Investigations 

66. Prior to July 16, 2008, the CITY was on notice that there was an informal custom 

within the LRPD of misconduct and willful laxity committed by LRPD investigators and CSSU 

technicians when handling physical evidence related to police-involved shootings, as well as 

when documenting the handling of physical evidence. 

67. In May 2006, in File #05-3568, a police-involved shooting, the DFRB found 

inconsistencies in the documentation of the handling of involved officers' weapons. 

Specifically, the DFRB found that the CSSU report stated that two magazines were received 
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from a supervisor but that his statements make no mention of him handling the evidence, which 

is a failure to adhere to proper chain of custody protocol. 

68. In May 2006, the DFRB in File #05-3598, a police-involved shooting, agam 

found inconsistencies in the reporting of evidence handling, noting that one supervisor said he 

gave an involved officer's weapon to CSSU, while CSSU stated it was recovered from another 

supervisor. The DFRB recommended a clarification in policy regarding the process for taking 

officers' weapons after a shooting, but, in fact, no such policy change was made. 

69. In July 2006, the DFRB in File #05-3481, a police-involved shooting, found that a 

supervisor failed to clearly articulate the transfer of the involved officers' weapons to a CSSU 

technician. The DFRB again recommended a change in policy to clarify the handling evidence 

in police-involved shootings, however, no such policy change was made. 

70. In April 2007, in File #06-3817, a police-involved shooting, the DFRB found that 

there was no evidence testing for gunshot residue on the suspect performed during the 

investigation, and that LRPD investigators failed to address that fact. Despite the findings of the 

DFRB, there was no addendum or supplemental report added to the file, or additional testing 

performed. 

71. In July 2007, regarding File #07-3874, a police-involved shooting, the DFRB 

found that the involved officer was uncertain as to the number of live rounds in her weapon prior 

to the shooting in question. The DFRB found that the involved officer did not always carry her 

magazines fully loaded, as required by GO 204 (Firearms and Ammunitions Regulations). 

Despite the seriousness of the incident, and the confirmed violation of GO 204, the officer was 

not disciplined or re-trained. 

20 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 20 of 320



72. GO 303 requires that the Detective Division Supervisor draft a Use of Deadly 

Force Report (Form #5200-26) in every police-involved shooting investigation. In File #10-

4414, a police-involved shooting, an investigating sergeant, describing past LRPD practices and 

customs, acknowledged that "he rarely gets this form after officer involved shootings." Because 

Use of Deadly Force Reports are intended to become part of the EIS database, when said reports 

are not created, that information does not get entered in the EIS, resulting in inaccurate 

assessments of officers' use of force history. 

An Informal Custom of Leading Questions in Police-Involved Shooting Investigations 

73. Prior to July 16, 2008, the CITY was on notice that there was an informal custom 

within the LRPD of police-involved shooting investigators asking helpful leading questions of 

their fellow officers (who are, in fact, criminal homicide suspects), of neglecting to fully collect 

witness statements and of interrupting witnesses who try to provide statements which are critical 

of police. 

74. Hudson is a veteran officer of the LRPD, and has years of experience handling 

police-involved shootings involving LRPD officers. During his aforementioned discovery 

deposition, in the presence of THOMAS, Hudson testified that the training he received to 

conduct police-involved shooting investigations was "informal training" and not formal training. 

He testified that most of his training to conduct such investigations has "been on-the-job training 

from other detectives. Again, ... everything I've gotten, I've got from people I've worked with." 

75. The DFRB has identified a pattern of improper use of leading questions. In May 

2006, the DFRB in File #05-3568, a police-involved shooting, found that LRPD investigators 

used leading questions with officers. It also found that some responses given by investigation 

witnesses were cut off by LRPD investigators before they could be completed. 
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76. In 2006, regarding File #06-3749, a police-involved shooting, the DFRB found 

that LRPD investigators asked numerous leading questions of the officers involved in the 

incident, and recommended that future investigators ask the involved officers more open-ended 

questions. 

77. In 2007, regarding File #07-3864, a police-involved shooting, the DFRB found 

that LRPD investigators continued to ask leading questions during interviews with involved 

officers. The DFRB in File #07-3864 found that LRPD investigators failed to follow up and re-

interview the victim's father for additional information, and that they should have. The LRPD 

never re-interviewed the victim's father in File #07-3864, despite the recommendations in the 

DFRB report. 

78. Despite pnor notice of the improper use of leading questions, and 

recommendations to avoid same, multiple LRPD investigators used leading questions in the 

following police-involved shooting investigations between 2005 and 2008: #05-5550; #05-3568; 

#05-3480; #06-3749; #06-3647; #06-101253; #07-3953; #07-3907; and #08-4015. There is no 

indication that THOMAS instituted any re-training or discipline for police-involved shooting 

investigators to remedy the informal custom of leading questions. 

A Pattern of Failing to Properly Maintain and Complete Crime Scene Logs 
in Police-Involved Shooting Investigations 

79. LRPD crime scene logs read: "MUST BE COMPLETED FOR ALL 

INDIVIDUALS ENTERING SCENE." Despite this imperative, and despite GO 303, for years 

prior to July 16, 2008, the CITY was on notice that the LRPD had an informal custom of 

willfully disregarding formalities associated with crime scene preservation, of allowing crucial 

evidence to become compromised, and of failing to maintain accurate crime scene logs during 

police-involved shooting investigations. 
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80. In May 2006, regarding File #05-3568, a police-involved shooting, the DFRB 

found that the first responding supervisor stated in her report that she assigned an officer to keep 

a crime scene log. However, despite the contents of the supervisor's report, the DFRB 

concluded from the file ''that such a log was not maintained for some time," and was actually 

completed at some later time. 

81. The DFRB in File #05-3568 also found that the crime scene log conflicted with 

other official documents in the file, and stated: "The Crime Scene Log indicates that Lt. Whitten 

was notified at 2340 hours. Yet, the Crime Scene Log reports his entrance to the crime scene at 

2308." THOMAS signed off on the DFRB report in File #05-3568, evidencing his awareness of 

these policy violations. 

82. Again in May 2006, regarding File No. #05-3598, a police-involved shooting, the 

DFRB found inconsistencies regarding various entry/exit times on the crime scene log in the 

LRPD investigation. It found that a supervising lieutenant never signed in as being in within the 

crime scene, and also never drafted a letter detailing his actions at the scene, both of which are 

violations of policy. The supervising lieutenant was never compelled by the LRPD to draft such 

a letter, and was not disciplined or re-trained for his policy violations. THOMAS signed off on 

the DFRB report in File #05-3598, evidencing his awareness of these policy violations. 

83. In March 2010, in File #09-4277, the DFRB noted that the crime scene log was 

not properly completed in the investigation, and indicated that the failure to properly complete 

crime scene logs was a ''common issue" for the LRPD in such investigations. THOMAS signed 

off on the DFRB report in File #09-4277, evidencing his awareness of this pattern of 

disregarding policy. 
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84. In fact, prior to July 16, 2008, the CITY was on notice that LRPD investigators in 

police-involved shootings routinely disregarded proper police investigation protocol by failing to 

properly maintain and/or complete crime scene logs, as reflected in said incomplete logs from 

the following police-involved shooting investigations: #05-55549; #05-82453; #05-10918; #06-

145060; #06-77942; #06-3401; #06-[blank]; #06-106083; #06-152879; #07-47335; #07-81081; 

#07-[blank]; #07-28597; #08-39473; and #08-93435. See Sampling of Incomplete Crime Scene 

Logs, attached hereto as Exhibit C. 

85. Despite all of the aforesaid notice to the CITY of problems associated with LRPD 

officers in the field, and of problems associated with LRPD internal investigations performed in 

police-involved shootings, on July 16, 2008, and at all relevant times, the CITY maintained its 

custom of not obtaining independent review of LRPD police-involved shootings, and continued 

to have them investigated internally by employees of the CITY. 

PRIOR TO JULY 16, 2008, AND BEYOND, THERE EXISTED A SYSTEMIC FAILURE 
TO ADEQUATELY TRAIN, SUPERVISE, CONTROL AND DISCIPLINE OFFICERS 

AT THE LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 

86. Prior to July 16, 2008, the CITY was on notice that there existed a systemic 

failure to adequately train, supervise, control and discipline officers at the LRPD, and, despite 

this notice, the CITY was deliberately indifferent to this pattern, which violated the United States 

Constitution, and the laws of the State of Arkansas, and endangered the lives of Little Rock 

residents and LRPD police officers. 

87. This pattern is reflected in the LRPD's willful disregard of administrative tools 

like the EIS, its custom of ignoring police misconduct, and its deliberate indifference to DFRB 

recommendations, among other acts and omissions. 

Early Intervention System 
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88. In 2004, the LRPD initiated the EIS, which is a database management tool 

designed to identify officers whose performance shows problems (resulting in an "alert"), so that 

supervisors can correct those performance problems before potential police misconduct occurs. 

The EIS is an objective, data-driven warning system. At all relevant times, THOMAS was 

notified of all EIS alerts triggered by his officers. 

89. THOMAS testified at a deposition in another matter that the LRPD willfully 

failed to properly educate itself on the EIS software. The officer THOMAS placed in charge of 

maintaining the system disregarded annual EIS educational/re-training meetings for several 

years. As a consequence of this deliberate indifference to the LRPD's EIS-an objective tool that 

is designed to identify problematic use of force trends in officers-it could not realize the goals it 

was designed to achieve, and problematic officers were not properly identified and assessed. 

90. Between 2006 and 2010, the LRPD's EIS created approximately seven-hundred 

and seventeen (717) alerts of potentially problematic behavior by LRPD officers. Based on these 

seven-hundred and seventeen (717) alerts, approximately one-hundred and four (104) files were 

prepared for supervisory review. Of those approximately one-hundred and four (104) files, only 

two officers were recommended for intervention, and these were for violations of the LRPD's 

sick leave policy. Officers #12 and 13, below, who triggered EIS alerts based on use of force, 

are indicative of the LRPD's response to such alerts. 

EIS - Officer #12 

91. Officer #12 was hired by the LRPD on March 17, 2006, and accrued three 

sustained violations of police policy-one of which resulted in an escaped prisoner-by the end of 

2006. Officer #12 then triggered seven EIS alerts for uses of force in three years. All of the EIS 
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alerts were deemed "false alarms" by the LRPD, and no action was taken to correct or address 

Officer #12's performance problems regarding his uses of force. 

92. In June 2010, in File #10-4352, Officer #12 shot someone in the field, and then 

triggered EIS alerts on two more instances (for a total of nine) before he shot a 19-year-old 

African-American male, in July 2011. Officer #12 was exonerated for his actions in both 

shootings. 

EIS- Officer #13 

93. In 2004, in File #04-44667, Officer #13, was involved in a matter where an 

injured African-American man, who was an amputee, was tasered after the man's friend called 

911 to request medical assistance for him. There were at least five LRPD officers present at the 

time the amputee was tasered. This use of force on the injured man was allegedly in response to 

his becoming belligerent about having to go to the hospital. The amputee was killed as a result 

of the tasering. 

94. A year later, in 2005, Officer #13 pulled over a DUI suspect, and then, in clear 

violation of police protocol, waved her loaded LRPD-issued firearm in the motorist's face with 

one hand, while trying to open his car door with the other, resulting in him fleeing the scene and 

engaging officers in a high-speed chase past the Clinton Presidential Library Plaza, through the 

downtown River Market District, and into North Little Rock. The pursuit ended when the 

motorist was shot by another LRPD officer in North Little Rock. Despite these violations of 

LRPD policies and police protocol, and the endangering of the lives of Little Rock and North 

Little Rock citizens, Officer # 13 was not disciplined or re-trained based on her reckless actions 

in the matter. 
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95. During the aforementioned discovery deposition, in the presence of THOMAS, 

Hudson viewed video footage of Officer # 13 's traffic stop and ensuring motor vehicle pursuit, 

and described the multiple violations of police policy observed on the video: 

Q: Okay. Do you remember an incident involving - first of 
all, you're familiar with the officer by the name of [Officer 
#13], right? 

A: Yes. 

Q: What is your op1mon of that officer in terms of her 
qualifications as a Little Rock police officer? 

A: Poor. 

Q: You think she is not well-qualified to be an officer? 

A: Yes. 

***** 

Q: What is your opinion of her physical fitness? 

A: Poor. 

***** 

Q: [Watching Officer #13's dashboard video] Now [the DUI 
suspect is] being pulled over. And I want you to take a 
look at this approach by Officer #13 and tell me if it's 
consistent with what you understand police practices are in 
a traffic stop of a DUI suspect. Do you know why she has 
her gun drawn? 

A: No, sir. 

Q: Is that consistent with police practice? 

A: No, sir. 

***** 

Q: She's got the gun in one hand, right, and she's grabbing 
something with the other? 
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A: Yes. 

Q: Now she's put her gun away? 

A: Yes. 

Q: But the man is not secure, is he? 

A: No. 

Q: Now she's wrestling with him? 

A: Yes. 

Q: And here comes another officer, and the [DUI suspect] 
flees .... [W]hat you just witnessed, is that consistent with 
proper police practices in terms of pulling over a DUI 
suspect? 

A: No. 

***** 

Q: Isn't it dangerous to be holding a gun at someone's face 
with one hand while doing something with the other hand? 

A: Yes. 

Q: You saw [Officer #13] do that, right? 

A: Yes. 

***** 

Q: Okay. I'm going to continue this, and we'll see where it 
goes here. It looks like now there's a pursuit? 

A: Yes. 

Q: It's going toward the Clinton Museum and Library, right? 

A: Correct. 

Q: And that's an area that's heavily populated with-well, 
there's a children's school bus here, right? 
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A: Correct. 

Q: A lot of field trips go there, correct? 

A: Yes. 

Q: There's a lot of tourists, and that's actually-strike that. A 
lot of tourists will be there, right? 

A: Yes, sir. 

Q: Officer #13 is engaged in a high-speed pursuit with this guy 
along the Clinton Presidential Library area? 

A: Yes, sir. 

***** 

Q: This guy is putting a lot of people's lives and safety in 
jeopardy, is he not? 

A: Yes, sir. 

Q: And, to an extent, so is Officer #13, isn't she? 

A: Yes. 

***** 

Q: As a result of that pursuit, Sergeant [] had to get involved, 
and he wound up shooting the driver, correct? 

A: Correct. 

96. THOMAS reviewed the video described by Hudson during the original 

investigation of the incident, and Officer #13 was never disciplined or re-trained despite the 

multiple violations of policy. Subsequent to this incident, the CITY appointed Officer #13 to the 

position of Field Training Officer ("FTO"), a position responsible for the training of new police 

recruits. In October 2007, in her role as an FTO, Officer #13 provided training to Officer #2. 
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Officer #2 committed many violations of LRPD policy, as described in Paragraph Nos. 35-37 

above, including the shooting of a 15-year-old boy on August 12, 2012. 

97. Subsequent to the DUI pursuit incident, between the years 2006 and 2010, Officer 

#13 triggered approximately nine EIS alerts related to her uses of force in the field. All of them 

were considered false alarms, with the exception of an alert in 2009. The 2009 alert resulted in 

the monitoring of Officer # 13 's dashboard video for three months. Then, in 2010, she triggered 

another EIS alert for twelve (12) uses of force within one year. In the three years prior to the 

2010 alert, Officer #13 had amassed forty-one (41) uses of force, all of which were exonerated. 

A Pattern of Disregarding Deadly Force Review Board Recommendations 
Intended to Avoid Future Police-Involved Shootings 

98. In February 2006, in File #05-5550, a police involved-shooting, the DFRB found 

that the involved officer was confused about protocol for properly securing a firearm in the field. 

The DFRB found that the involved officer failed to inform his partner of a dropped weapon, and 

ifhe had, a second shooting could possibly have been prevented. The officer was not re-trained. 

99. In May 2006, the DFRB in File #05-3568 recommended additional firearms 

training, but the involved officer received no such training. The DFRB found that while a "first 

line supervisors" handbook had been created, the LRPD failed to provide it for review by 

officers. 

100. In September 2006, the DFRB in File #06-3749 found that the involved officer 

failed to notify communications of his actions and location, and that it was a violation of training 

not to do so. The officer was not disciplined or re-trained. 

101. In April 2007, the DFRB in File #06-3817 identified a problem with "tactical 

shooting" in the incident, based on the fact that one of the involved officers accidentally struck 

the door of an LRPD undercover vehicle with errant bullets. The DFRB warned that an officer 
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could be struck by an errant bullet "just as easily if we do not make an effort to change this 

mindset to include identifying safe lanes of fire as well as a safe back stop when discharging a 

deadly weapon." 

102. There was no retraining ordered for any of the officers who were involved in the 

incident underlying File #06-3817 regarding their actions or omissions in the incident. 

103. In June 2007, the DFRB in File #07-3864 found a lack of "stressful situation" 

training of officers, and recommended additional training. The DFRB also recommended 

additional training to communication call takers on gathering information in stressful situations. 

The DFRB concluded that an officer failed to provide cover for another officer at one point 

during the shooting, as she should have. The DFRB found that the involved officer failed to 

notify communications of his location, and the fact that he was attempting to stop a homicide 

suspect, both of which he was required to do, per policy and protocol. The DFRB found that the 

involved officer also failed to properly utilize his police radio to communicate during the 

incident. 

104. There was no discipline or retraining ordered for any of the officers who were 

involved in the incident underlying File #07-3864, regarding their actions or omissions. 

105. In May 2006, the DFRB in File #05-3568 found that there were poorly-aimed 

gunshots in the incident insofar as responding officers fired "several rounds" which struck the 

"deceased" victim. No re-training or discipline was ordered. 

106. In July 2006, the DFRB in File #05-3481 found that four officers fired their 

weapons a total of forty-three ( 43) times at a vehicle they claimed was trying to strike the 

officers, because they were unable to retreat out of the vehicle's path. The officers were not 
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struck by the vehicle, and the suspect was shot once in his hand. No re-training or discipline was 

ordered. 

107. In the incident underlying File #06-3773, a police-involved shooting, thirty-one 

(31) gunshots were fired at a knife-wielding victim by eight LRPD officers, and the victim was 

shot ten times, including once in the back. The incident underlying File #06-3773 occurred on a 

Sunday morning, in front of a church in a residential area. Bullets fired by LRPD officers put 

holes in the door and a window of the church, and LRPD investigators later found two LRPD 

bullet projectiles lodge in the altar and a pew inside the church. 

108. There was no discipline or retraining for any of the officers who were involved in 

the incident underlying File #06-3773. 

109. In 2007, in File #06-3826, a police-involved shooting, the DFRB noted bullet 

strikes from the involved officer's weapon to a Little Rock resident's carport adjacent to the 

resident's home, near the location of the shooting. 

110. The LRPD investigation in File #07-3864 determined that an involved officer's 

fired bullet went through a Little Rock citizen's window pane, and lodged in her refrigerator. 

The LRPD never removed the bullet from the refrigerator to test it or to determine from whose 

weapon it was fired, which, according to Hudson, is a violation of LRPD policy. 

111. The DFRB, which is charged with reviewing DD and IA investigations, made no 

mention in its report of the errant bullet that lodged in the Little Rock citizen's refrigerator, nor 

the fact that investigators did not retrieve or test the bullet during the investigation. 

112. In the underlying incident in File #07-3864, the involved officer shot his weapon 

nine times, striking the suspect one time. The involved officer also accidentally struck an LRPD 
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police car three times with his bullets. In File #07-3864, investigators found bullet holes from 

LRPD firearms in a fence and dumpster near the scene of the shooting. 

113. Based on all of the above-referenced instances of excessive force, failures to 

document, untruthfulness, indifference to EIS data, indifference to DFRB recommendations, a 

"code of silence," willful mishandling of evidence, and improper questioning techniques, on July 

16, 2008, the CITY was on notice of an affirmative pattern of police misconduct at the LRPD 

and, despite this notice, the CITY was deliberately indifferent to said misconduct. 

FACTUAL ALLEGATIONS IN THE SPRADLING SHOOTING 

114. On July 14, 2008, a woman named Sherri Harris contacted SIMON, and told him 

that she witnessed COLLIN, who was her daughter's ex-boyfriend, steal a handgun from her 

home, and then escape through her front door, and into a white Honda, driven by a white female. 

She told SIMON she was unable to recognize the white female. 

115. At no time did Ms. Harris tell SIMON that she recognized the driver of the white 

Honda as Rachael Hatfield or "Rachael." 

116. On July 15, 2008, Ms. Harris met with SIMON and told him that she had done 

some sleuthing on her own, and had located the white Honda at 621 Gillette Dr., in Little Rock 

(the "residence"). She gave him the license plate number. SIMON ran the plate and found that it 

was listed to Christina Hatfield, who lived at the residence with her 23-year-old daughter, 

Rachael Hatfield, and 18-year-old son, Paul. Rachael was COLLIN's girlfriend at the time. 

117. In fact, Ms. Harris never saw COLLIN in her home on July 14, 2008 and her story 

to SIMON was a total fabrication. At all relevant times, Ms. Harris had long-standing ill feelings 

for COLLIN and Rachael which made the veracity of her statements questionable, a fact that was 
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deliberately disregarded by SIMON. In fact, Ms. Harris was well-acquainted with Rachael 

Hatfield, and knew that Rachael drove a white Honda. 

118. On July 14, 2008, in the presence of witnesses, Ms. Harris expressly claimed to 

identify the driver of the white Honda as "Rachael." 

119. On July 16, 2008, at Ms. Harris' direction, SIMON drove his patrol car to 621 

Gillette, and saw a Chevy Suburban parked outside the residence. SIMON ran the tags on the 

truck, and identified COLLIN as the owner. Believing COLLIN and Rachael to be in the 

residence, SIMON decided that he would arrest them there. 

120. SIMON radioed HASTINGS, FORD, WOODALL, Lundy and Gasaway, and 

advised that he intended to arrest COLLIN and Rachael at the residence. SIMON met with some 

of these officers to plan the arrest, and explained that COLLIN and Rachael were alleged to have 

stolen a handgun, which is a deadly weapon. 

121. At that meeting, SIMON produced photographs of COLLIN and Rachael, and 

showed them to the officers. 

122. At that meeting, SIMON falsely informed some of the officers that he had valid 

arrest warrants for COLLIN and Rachael, despite the fact that he knew he did not. 

123. At no time prior to the effort to arrest COLLIN or Rachael did SIMON or any 

LRPD officer obtain a valid arrest warrant based on the alleged burglary of the gun. 

124. SIMON told the officers that COLLIN's truck was in front of the residence. 

SIMON discussed with the officers his decision to arrest COLLIN and Rachael, and as part of 

the officers' planning for the arrest, they met at the USA Drug on Rodney Parham Rd., and 

discussed the tactical positions they would take once they arrived, among other things. 
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125. Following this meeting, the officers traveled to 621 Gillette to arrest COLLIN and 

Rachael based on the alleged burglary of the handgun from the home of Ms. Harris. 

126. En route to the residence, while in their cars, certain of the officers pulled their 

cars alongside each other, and further discussed their plans to arrest COLLIN and Rachael. 

127. That the attempted arrest of an individual who is alleged to have stolen a firearm 

is a high-risk situation. 

128. On July 16, 2008, at the time of the attempted arrest of COLLIN and Rachael, 

neither SIMON, HASTINGS, WOODALL nor FORD was wearing a ballistic vest, which was in 

violation of GO 203 (Uniform Regulations), which states that "All officers assigned to non­

uniform positions will be required to wear their soft body armor when engaged in pre-planned 

high-risk situations, during unusual occurrences, special tactical situations, or at the direction of 

a superior." 

129. Once at the residence, the officers took the various tactical positions at the front 

and rear of the residence that they had discussed, in case COLLIN or Rachael tried to escape. 

130. HASTINGS, SIMON, WOODALL and Lundy and went to the back of the 

premises, where they encountered Christina Hatfield, who was on her back patio tending to her 

garden. 

131. Ms. Hatfield was asked if Rachael and COLLIN were home, and she replied that 

they were. She was asked to go inside and bring COLLIN and Rachael out to the officers. 

132. Because SIMON and the officers did not have a valid arrest warrant, they could 

not legally enter Ms. Hatfield's residence to arrest COLLIN or Rachael without Ms. Hatfield's 

consent. 
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133. Ms. Hatfield went inside her home and retrieved COLLIN and Rachael. Paul 

came outside shortly thereafter. 

134. COLLIN exited the house, and asked the officers why they were there. SIMON 

told COLLIN that COLLIN knew why they were there, and told him he was under arrest. 

135. None of the officers asked any questions of COLLIN prior to telling him he was 

under arrest. 

136. None of the officers asked any questions of Rachael prior to attempting to arrest 

COLLIN. 

137. COLLIN began to submit to the officers, but then resisted. 

138. HASTINGS, SIMON and FORD grabbed COLLIN and threw him to the ground. 

Immediately thereafter, HASTINGS placed his gun behind COLLIN's left ear. A short time 

later, WOODALL, HASTINGS and FORD shot COLLIN multiple times, killing him. 

139. According to SIMON, a handgun fell from COLLIN's hand after he was shot. 

SIMON claimed that he then moved the gun after it landed near COLLIN for "safety reasons." 

140. According to SIMON, Ms. Hatfield, Rachael and Paul were physically near the 

gun when SIMON moved it. He then placed it on a raised ledge approximately twelve (12) feet 

away from COLLIN's body. 

141. At all times, Ms. Hatfield and Rachael were 1-2 feet away from the struggle and 

shooting. 

142. At all times, Ms. Hatfield, Rachael and Paul were within close physical proximity 

to the shooting. 
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143. On July 16, 2008, prior to and during the attempted arrest and shooting of 

COLLIN, Lundy's MVR equipment was operational, with both the video component (dashboard 

camera) and audio component (lapel microphone) functioning, and recording images and sounds. 

144. On Lundy's MVR audio, at 10:46:22, after the shooting, an unidentified officer 

can be heard saying: "I know I'm not in trouble. I didn't do sh*t." 

145. At all relevant times, Lundy knew that the video and audio components of his 

MVR recording would be reviewed in any LRPD investigation into the shooting, per GO 303 

and GO 316. 

146. An official copy of Lundy's MVR recording from July 16, 2008, which was 

produced and tendered by the CITY in the matter (4:12-CV-693-JMM), is attached hereto as 

Exhibit D. 

The Involved Officers Committed Conspiratorial Acts Immediately After the Shooting, 
In Order to Cover-Up the Unlawful Nature of the Attempted Arrest and Shooting 

147. The WOODALL, FORD, SIMON, HASTINGS, and the other involved officers, 

and each of them, conspired to cover-up the unlawful arrest and shooting of COLLIN. 

148. Immediately after the Spradling shooting, the officers physically separated Ms. 

Hatfield, Rachael and Paul from each other, removed each of them from the residence, and 

placed each of them in three separate patrol cars. 

149. While Ms. Hatfield, Rachael and Paul were all separated from each other and 

removed from their home, SIMON, HASTINGS, WOODALL, FORD, Lundy, and the other 

involved officers all had access to the physical premises of the Hatfield residence. 

150. HASTINGS entered the Hatfield residence after Ms. Hatfield, Rachael and Paul 

were removed from the physical premises. 
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151. After Ms. Hatfield, Rachael and Paul were removed from the area, COLLIN's 

truck was searched by officers for the allegedly stolen gun. 

152. The officers found a gun in COLLIN's truck which belonged to PLAINTIFF, 

COLLIN's father, but it was not the gun that Ms. Harris claimed was stolen. 

153. SIMON, WOODALL, HASTINGS, FORD and/or other officers, conspired to 

place the gun belonging to PLAINTIFF, which was found in COLLIN's truck after the shooting, 

on a ledge in the backyard of the Hatfield residence, and falsely claim that the gun was retrieved 

from near COLLIN's person. 

154. After the shooting, Lundy told Ms. Hatfield that the officers had a warrant for 

Rachael's arrest, and this captured at 10:52:41 of Lundy's MVR recording. 

155. In fact, on July 16, 2008, the officers did not have a valid arrest warrant for 

Rachael Hatfield. No judge or magistrate had authorized the issuance of warrants for the arrest 

of Rachael or COLLIN. 

156. Lundy explained to Ms. Hatfield why her family was separated after the shooting, 

as captured on his MVR recording at 10:56:42: 

"Right now what we're doing is - because of the traumatic 
situation we're separating all witnesses, okay? So what I - we 
don't want you to do is for you to talk to [your son, Paul]. He saw 
a different perception than what you saw, okay? So if we put you 
all together, you all are gonna have different perceptions and it's 
not gonna be the actual true story. Do you understand what I'm 
saying? That's why we separate everyone in a situation like this." 

157. When Paul asked Lundy "Can I just go stand by my mom?," Lundy responded to 

Paul, as captured on his MVR recording at 11 :01 :25, as follows: 

"See, right now because of the traumatic situation, the best thing is 
for us to do is separate all witnesses, alright? I know you wanna 
be with her. Let- let the detectives that were- actually were in that 
area, let them do their work and then they'll come over here and 
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what they'll do is probably get a statement from you and put you 
guys together. But right now like you saw something different 
than your mom saw, okay? So we don't want you guys to y'know 
all of a sudden start combining your stories ... Just give us a sec 
alright?'' 

158. As testified to by each of them at their discovery depositions, Ms. Hatfield, 

Rachael and Paul were eyewitnesses to the shooting of COLLIN ("Spradling shooting" or 

"shooting"). 

An LRPD Lieutenant, Who is a Blood Relative of One of the Shooters, Fraudulently Misled 
PLAINTIFF with False Information About the Shooting, in Furtherance of the Conspiracy 

159. In addition to the acts and omissions described above, each of which is evidence 

of fraudulent concealment and conspiracy, the CITY also allowed the uncle of one of the 

shooters to notify COLLIN's family of the shooting, and, in doing so, he willfully provided false 

information which favored the involved officers, and made filing a good faith civil rights lawsuit 

more difficult. 

160. Lt. Hastings is HASTINGS' uncle. 

161. On July 16, 2008, after the shooting, Lt. Hastings and a LRPD chaplain went to 

PLAINTIFF's home, and made contact with COLLIN's mother, Judith, while PLAINTIFF was 

at work. Lt. Hastings informed her that LRPD officers killed her son after he came at the 

officers with a gun. She became extremely upset, and Lt. Hastings told her to have PLAINTIFF 

come home. PLAI~HIFF was called, and immediately came home. 

162. Once home, PLAINTIFF made contact with Lt. Hastings. Lt. Hastings 

affirmatively told PLAINTIFF that the officers had attempted to serve an arrest warrant on 

COLLIN, which was false. Lt. Hastings told PLAINTIFF that during that process COLLIN 

produced a gun and pointed it directly at the officers, which was also false. Lt. Hastings falsely 
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stated to PLAINTIFF that COLLIN was killed because he brandished a gun, and pointed it 

directly at the officers. 

163. Lt. Hastings did not tell PLAINTIFF that HASTINGS was a shooter of COLLIN. 

Lt. Hastings did not tell PLAINTIFF that one of the shooters was his nephew. 

164. During a deposition in another matter, Lt. Hastings testified that he did not inform 

PLAINTIFF of shooting, and did not make the statements PLAINTIFF claims he did. 

165. Permitting a high-ranking, lieutenant uncle of an officer who is a suspect in a 

police-involved homicide to deliver the news of the shooting to the victim's family is not 

consistent with proper police protocol. 

166. Willfully providing a victim's family false information tending to exonerate the 

officers in a police-involved shooting, and to incriminate the victim is not consistent with proper 

police protocol. 

167. Intentionally withholding from a police-involved shooting victim's family 

material facts and exculpatory information affecting the propriety and reasonableness of the 

shooting is not consistent with proper police protocol. 

168. PLAINTIFF and his wife were emotionally devastated and in shock after having 

just learned their son was shot and killed, and Lt. Hastings was aware of this. 

169. When Lt. Hastings left PLAINTIFF's home, PLAINTIFF incorrectly believed­

based on the willfully false statements of Lt. Hastings-that officers had a lawful warrant for 

COLLIN's arrest, and that COLLIN pointed a gun at officers immediately before he was shot, 

and that COLLIN's producing the gun and pointing it at the officers was the reason he was shot 

and killed. 
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170. When Lt. Hastings left PLAINTIFF's home, PLAINTIFF had no idea that the 

facts of which he was apprised regarding the shooting death of his son, COLLIN, was delivered 

by the uncle of one of the shooters. PLAINTIFF had no idea that he was given false information 

by Lt. Hastings. 

THE SPRADLING SHOOTING AND SUBSEQUENT LRPD INVESTIGATIONS 
CONTINUED THE CITY'S AFFIRMATIVE PATTERN OF EXCESSIVE FORCE, 

TRAINING DEFICIENCIES, AND FAILURE TO SUPERVISE ITS OFFICERS 

171. Following the Spradling shooting, pursuant to GO 303, the LRPD initiated a DD 

Investigation (File #08-4046) to determine the propriety of the use of deadly force by 

WOODALL, HASTINGS and FORD. This internal investigation was conducted by employees 

of the CITY. 

172. CITY employees involved in the DD investigation of the Spradling shooting 

collected evidence for submission to the Prosecutor for the Prosecutor's determination of 

whether to pursue criminal charges against WOODALL, HASTINGS and FORD related to the 

shooting. 

173. The LRPD initiated the IA Investigation to determine whether SIMON, 

WOODALL, HASTINGS, FORD or any other involved officer violated any police policies 

during the incident. This internal investigation was also conducted by employees of the CITY. 

174. Sgt. Stephanie Berthia, of the LRPD IA Division, has testified that, when IA 

conducts an investigation of a police-involved shooting, it reviews the entire file, including any 

video or audio footage, per policy. She testified that her office reviews "'everything" from a 

police-involved shooting that is available. 
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175. At all relevant times, it was the custom and practice of IA investigators to review 

the entire DD investigation file prior to interviewing the involved officers, and they did so in the 

matter of the Spradling shooting. 

176. During his aforementioned discovery deposition, Hudson testified that the 

purpose for an investigator such as himself to go to the scene of a police-involved shooting is to 

apprise himself of the physical scene so that he is prepared to ask meaningful questions of the 

involved officers. 

177. Hudson testified that it is important to look at the physical evidence in police­

involved shootings so that if an involved officer gives a statement which contradicts the physical 

evidence, investigators such as himself will be in a position to address that contradiction. 

178. As part of the DD Investigation, the CSSU processed the scene of the shooting 

and took photographs, including ones depicting COLLIN on Ms. Hatfield's patio after the 

shooting. Among the photographs taken by CSSU is one of a handgun on a raised ledge near an 

open gate door approximately twelve (12) feet from COLLIN's body. CSSU determined 

COLLIN was shot four times. 

179. The CSSU never tested the gun allegedly possessed by COLLIN for fingerprints, 

blood or DNA. It never determined whether SIMON's fingerprints were on the gun allegedly 

possessed by COLLIN to see if SIMON had, in fact, removed it as he claimed he did. 

180. On July 16, 2008, and at all relevant times, CITY employees, Hudson, Det. Chuck 

Ray ("Ray"), Sgt. James Lesher ("Lesher'') and Det. Eric Knowles ("Knowles"), were 

investigators responsible for collecting information, statements and other evidence during the 

DD investigation of the Spradling shooting. At all relevant times, these individuals acted under 

the color of state law, and within the scope of their employment. As lead investigator, Ray was 
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responsible for drafting and submitting a case summary report for review by THOMAS and the 

Prosecutor, who makes the criminal charging decision. 

Crime Scene Log from the Spradling Shooting was Incomplete, and It Lacked Crucial 
Information and Proper Identification of Officers in Charge of the Scene and Evidence 

181. After the Spradling shooting, a CITY employee started a crime scene log, per 

LRPD policy. See LRPD Crime Scene Log from File #08-4046, shooting of Collin Spradling, 

attached hereto as Exhibit E. The log states "The first responding officer is responsible for 

initiating and maintaining this log until the arrival of investigative personnel or direct by the 

supervisor in charge. The name, employee number, purpose of entry, and time of exist must be 

recorded for each individual entering the scene ... " 

182. There is no First Responding Officer identified on the crime scene log from the 

Spradling shooting. 

183. The failure to identify the first responding officer in the crime scene log is a 

violation of policy. 

184. Hudson, THOMAS and Lt. Hastings each visited the crime scene of after the 

shooting, and were photographed on the premises of the residence. As reflected in the log, no 

entry time was recorded for Hudson, no exit time was recorded for THOMAS, and no entry or 

exit time was recorded for Lt. Hastings. Moreover, Lt. Hastings was incorrectly identified on the 

log as "Lt. R. Hastings." 

185. The log omissions described in Paragraph No. 184 above were violations of 

LRPD policy. 

186. During a discovery deposition, Lt. Hastings testified that he was "behind the tape" 

at the scene of the Spradling shooting. 
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187. THOMAS, Hudson and Lt. Hastings each violated LRPD policy by failing to 

assure that their entry and exit times were logged on the crime scene log. 

188. The names of six separate members of the CSSU appear on the crime scene log, 

which is Exhibit E: A. Tracey, M. Holloway; S. Wilhite; Mollette, Sawchuk; and Charette. The 

CSSU were responsible for the physical integrity of the crime scene, yet no entry or exit time 

was recorded for A. Tracey, M. Holloway or Mollette. No exit time was recorded for S. Wilhite, 

Sawchuk or Charette. 

189. The log omissions described in Paragraph 188 above were violations of LRPD 

policy. 

190. Out of thirty-three (33) individuals identified in the crime scene log, complete 

information was provided for only nine of them. These omissions constitute multiple violations 

ofLRPD policy. 

191. Even though WOODALL, SIMON and FORD were all present prior to, and 

during, the Spradling shooting, the entry times on the log for WOODALL, SIMON and FORD 

are totally inconsistent with that fact. 

192. The log reflects an entry time of 10:32 for WOODALL; an entry time of 10:56 for 

SIMON; and an entry time of 10:52 for FORD. 

193. There is no entry or exit time recorded for HASTINGS on the log, which is a 

violation of LRPD policy. The log indicates that Lt. Brewer, a supervisory officer, arrived at the 

crime scene at 10:45, prior to involved officers, FORD, SIMON, and Gasaway. 

194. According to the log, neither Bonds nor Lundy are identified as having ever 

entered the scene of the Spradling shooting, despite the fact that each of them was present at the 

scene prior to, during, and after the shooting. 
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195. The log omission described in Paragraph No. 194 above is a violation of LRPD 

policy. 

196. As reflected in its October 6, 2008 report sent directly to THOMAS, the DFRB 

assigned to the Spradling shooting found "inconsistencies" in the crime scene log from the DD 

investigation. 

197. The Spradling DFRB's appnsmg of THOMAS regarding inaccuracies in the 

crime scene log related to the shooting was not the first time the CITY was apprised of Crime 

Scene Log inaccuracies committed by CITY employees in police-involved shootings. 

198. Despite prior knowledge, the CITY and THOMAS did nothing to prevent these 

same issues from occurring during the DD Investigation of the Spradling shooting. Said issues 

resulted in a crime scene that was severely compromised from an evidentiary perspective. 

199. Based on the Spradling crime scene log, it is impossible to determine 

conclusively who was actually physically present at the crime scene, how long certain persons 

were there, and with whom they were present. 

200. To date, the CITY has done nothing to address, correct or remedy these failures, 

which constitute fraudulent acts in furtherance of the conspiracy. 

201. Said failures assist in the exoneration of the involved officers, and make it more 

difficult for PLAINTIFF to file a good faith civil rights lawsuit alleging constitutional violations. 

202. Two more police-involved shootings occurred in the two months following the 

Spradling shooting. In these police-involved shootings, CITY employees again failed to 

properly maintain and complete crime scene logs. See August 13, 2008 and September 17, 2008 

Crime Scene Logs, attached hereto as Exhibit F. 
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203. Between these two crime scene logs, CITY employees failed to identify the First 

Responding Officer's exit time, failed to identify the Detective Supervisor in Charge, and 

permits chain of custody gaps, insofar as they failed to identify the officer or crime scene 

specialist to whom the log was relinquished. Most glaringly, the CITY employees responsible 

for maintaining the logs neglect to log entry and exit times for most of the individuals who were 

present at the scenes. To date, the CITY has done nothing to address or remedy these failures. 

The CITY Continued Its Informal Custom of Willfully Biased Investigations During the 
Spradling Shooting By Not Physically Separating the Involved Officers, and By Allowing 

Discussion and Collusion Among Them 

204. During his aforementioned discovery deposition, Hudson testified that it is the 

protocol of the LRPD to separate witnesses to a homicide as soon as possible, whether the 

homicide involves civilians or police. 

205. Hudson also testified that when he arrived at the scene of the Spradling shooting, 

HASTINGS, SIMON, FORD, WOODALL and other officers were not physically separated from 

each other. 

206. Hudson testified that HASTINGS, SIMON, FORD, WOODALL and other officer 

witnesses were all gathered within the crime scene, and were talking amongst themselves. In his 

official report, Hudson stated that a high-ranking lieutenant was also among HASTINGS, 

SIMON, FORD, WOODALL and other officer witnesses, and talking with them. 

207. When he arrived at the scene of the Spradling shooting, the high-ranking 

lieutenant did not separate any of the officers who may have been involved in, or witnessed, the 

shooting. 
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208. Hudson did not separate any of the officers who may have been witnesses to the 

Spradling shooting. During his aforementioned discovery deposition, Hudson confirmed the 

failure to separate the involved officers: 

Q: When you first got [to the scene of the shooting], all of the 
involved officers were still in the same physical proximity 
with each other, weren't they? 

A: Yes, sir, they were. 

Q: They were not separated after that shooting, were they? 

A: No, sir, they weren't. 

Q: And you didn't separate them? 

A: No, sir. 

***** 

Q: You weren't the first person to get there? 

A: No, sir. 

Q: In fact, you saw superiors who were higher in rank than 
you in the same area with the involved shooters, correct? 

A: I'm sure I did, but I don't know in particular. 

***** 

Q: So, again, why weren't they separated? 

A: That, I can't tell you. I don't know. 

***** 

Q: You didn't do anything to separate them? 

A: No, I did not. 

Q: You didn't see anyone do anything to separate them? 

A: No. 
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209. It is a breach of police protocol to not separate officers involved in a police-

involved shooting, and the failure of a high-ranking lieutenant and Hudson to separate 

HASTINGS, WOODALL, FORD, SIMON, and other officers, indicates acquiescence by the 

CITY to the informal custom of biased investigations of police-involved shootings. 

210. That allowing, and/or participating in, discussions between and among suspects 

and witnesses to a homicide so that statements and observations may be compared and altered 

accordingly is not consistent with proper police protocol for investigating homicides and/or 

police-involved shootings. 

LRPD Investigators Willfully Avoided Crucial Subject Matter During the Questioning of 
Eyewitness, Christina Hatfield, Interrupted Her Multiple Times, and Conspired to Falsify 

Her Official Police Statements 

211. On July 16, 2008, at 1 :30 pm, Hudson questioned Christina Hatfield at LRPD 

regarding her eyewitness observations. Her DD statement was audio taped and transcribed by 

LRPD. 

212. Ms. Hatfield was emotionally shaken after having just witnessed a young man 

shot multiple times, including in his head, in close proximity to her, and Hudson, an experienced 

police interrogator, was aware of this. 

213. During her questioning, Ms. Hatfield told Hudson that the officers had COLLIN 

pinned to the ground, and his head was right at Rachael's feet. 

214. She told Hudson that as soon as the officers put COLLIN on the ground, one of 

them immediately placed a gun to the back of his head near his left ear. She told Hudson that 

within moments of the gun being placed at COLLIN's head, the officers fired their guns. 

215. Hudson never followed up with Ms. Hatfield regarding her statements in an effort 

to determine their validity, or to learn more details about them. 
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216. She told Hudson that on the day before the shooting, COLLIN had shown her and 

Rachael his father's gun for the purpose of seeking Ms. Hatfield's approval so that COLLIN 

might loan it to Rachael for protection during her nightshifts as a nurse. 

217. During her statement, Ms. Hatfield made it clear to Hudson that she was referring 

to COLLIN possessing his father's gun on July 15-and not on July 16-by her reference to the 

event occurring "yesterday." 

218. She told Hudson that on July 15 she told COLLIN to take the gun out of her 

house, and he did. She told Hudson that COLLIN kept his gun in his truck. 

219. In an attempt to conceal the truth of what actually happened before and during the 

Spradling shooting on July 16, Hudson elicited statements from Ms. Hatfield about COLLIN 

having a gun on July 15, and attempted to manipulate those statements to make it seem as though 

she was stating that COLLIN possessed a gun on July 16 at the time of his shooting when 

Hudson knew that was not what she intended to express. 

220. Hudson steered Ms. Hatfield away from disclosing facts that tended to incriminate 

the involved officers during her questioning. 

221. When Ms. Hatfield began to express her doubt that COLLIN had a gun, and stated 

"I don't know how [COLLIN] could've had a-_," Hudson interrupted her so as not to have a 

potentially incriminating portion of her statement audio recorded. 

222. When Ms. Hatfield began to describe the physical scene immediately prior to the 

shooting, Hudson interrupted her so as not to have a potentially incriminating portion of her 

statement audio recorded. 
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223. When Ms. Hatfield began to describe the position of COLLIN's body 

immediately prior to his being shot, Hudson interrupted her so as not to have a potentially 

incriminating portion of her statement audio recorded. 

224. Despite the fact that Ms. Hatfield was an eyewitness to the shooting, Hudson 

never asked her if she heard anyone say "gun," "gun, gun, gun," "he's got a gun, he's got a gun" 

or "are you sure he has a gun?" 

225. Hudson never asked Ms. Hatfield if COLLIN fired a gun prior to the shooting. 

He never asked her if she saw a gun fall out ofCOLLIN's hand. He never asked her if she saw a 

gun on the ground at any time. He never asked her to describe COLLIN's position at the time he 

was shot. He never asked her if she saw anyone move a gun from the area. He never asked her 

if she saw anyone kick a gun from the area near COLLIN's body, or heard anyone instruct 

someone else to move a gun. 

226. Hudson willfully neglected to obtain information from Ms. Hatfield which would 

tend to incriminate the officers who shot and killed COLLIN. 

227. The purpose of these acts and omissions was to prevent information which tended 

to incriminate the officers who killed COLLIN from becoming part of the file to be reviewed by 

the Prosecutor. 

228. After her questioning of July 16, 2008, Ms. Hatfield was never contacted about 

the Spradling shooting by anyone from the LRPD or the CITY again. 

229. On February 7, 2014, Ms. Hatfield gave a discovery deposition in the matter 

(4:12-CV-693-JMM). See Christina Hatfield Discovery Deposition, attached hereto as Exhibit 

G. 
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230. Ms. Hatfield first obtained audio recording of her statement a few weeks before 

her February 7, 2014 deposition. She had not listened to them-or even been aware of their 

existence-until late 2013, more than five years after the shooting. 

231. During her deposition, Ms. Hatfield testified that she and Rachael were very close 

to COLLIN and the physical location of the shooting, and that she was an eyewitness. She 

testified that COLLIN never brandished a gun. She testified that she never saw a gun 

attributable to COLLIN. 

232. Ms. Hatfield testified that no one said "gun, gun, gun" prior to COLLIN being 

shot. She testified that she never saw anyone remove a gun from near COLLIN. She testified 

officers told her that they had warrants for the arrest of COLLIN and Rachael on July 16, 2008, 

but that they did not show the warrants to her. 

233. After the shooting, Ms. Hatfield requested a copy of the DD investigation file, 

pursuant to the Arkansas Freedom of Information Act. 

234. As reflected in the LRPD's own Freedom of Information Act ("FOIA") request 

receipt cover page, Ms. Hatfield's request was made on November 4, 2008, and was received by 

Lt. Hastings, who was present at the crime scene and who, again, is HASTINGS' uncle. See 

LRPD FOIA receipt cover sheet, attached hereto as Exhibit H 

235. Based on Exhibit H, Lt. Hastings was involved in the CITY's response to a FOIA 

request which included information and evidence that may have incriminated his nephew, 

HASTINGS. 

236. Ms. Hatfield testified that she requested the entire file from CITY, and when she 

received it, there were no video or audio recordings contained in the file. She testified that she 

was not aware that any video or audio footage existed. There was no mention of video or audio 

51 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 51 of 320



footage in the file's table of contents. She believed that she received the entire file from the 

CITY. She testified that she gave the file she received from the CITY to Rachael to give to 

PLAINTIFF. 

237. The CITY withheld video recordings from FOIA disclosure to Ms. Hatfield. 

238. Upon listening to audio footage, Ms. Hatfield testified that the LRPD erroneously 

transcribed her statement to falsely indicate that she believed COLLIN possessed a gun at the 

time of the shooting. She testified that her statement" ... I didn't know he had a gun on him" was 

altered on the transcript by the LRPD to falsely reflect that she said "' ... I did know he had a gun 

on him." (emphasis added) 

239. However, she was not aware of this until years later when she listened to the 

audio recording of her statement, which was withheld by the CITY-and possibly Lt. Hastings-in 

responding to her FOIA request in 2008. 

240. Ms. Hatfield testified as to her belief that the LRPD was trying to exonerate the 

shooters. At her deposition, she said: 

Q: Do you have any opinion of the [LRPD] investigator who 
asked you questions? 

A: I feel like there were a lot of questions not asked that 
should have been. 

Q: Like any off the top of your head that you can come up 
with? 

A: Honestly, it just- it felt almost like [the investigators] were 
just asking questions that would - rather than trying to get 
to the bottom of what actually happened, just trying to ask 
questions to confirm the legitimacy of what had just 
happened. That's the best way I know how to say it. 

Q: It seemed to you that the questions that you were asked 
were tailored toward justifying the shooting? 
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A: Yes. 

241. Ms. Hatfield testified that she attempted several times to contact the Prosecutor 

about the shooting but, after having reviewed the DD file, he told her she was "shadow boxing," 

and that he had more important cases to work on. 

Investigators Willfully Avoided Crucial Subject Matter During the Interview of 
Eyewitness, Rachael Hatfield, Used Improper Leading Questions With Her, and 

Manipulated Her Answers in an Effort to Conceal the Actions of the Involved Officers 

242. On July 16, 2008, at 12:03 pm, Ray questioned Rachael Hatfield at LRPD 

regarding her eyewitness observations. Her statements were audio taped and transcribed 

internally. 

243. Rachael was emotionally shaken after having just witnessed her boyfriend being 

shot multiple times, including in his head, in close proximity to her, and Ray was aware of this. 

244. When Rachael began to describe the struggle prior to the shooting, Ray 

interrupted her, and started questioning her about COLLIN's gun possession history and habits 

so as not to have potentially incriminating portions of her statement audio recorded. 

245. Rachael told Ray that as soon as the officers threw COLLIN down on the ground, 

one of them immediately pointed a gun to the back of his head. She told Ray that the officers 

had COLLIN's hands behind his back. She explained that within moments of this, she heard 

gunshots. She told Ray that COLLIN had his father's gun on July 15, but that she witnessed him 

place it in his truck on that same date. 

246. Rachael told Ray that, last she knew, the gun was in COLLIN's truck. She told 

Ray that COLLIN did not have it on his person prior to the shooting. She told Ray that officers 

had COLLIN's hands behind his back before he was shot. 
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247. Rachael told Ray that she never saw a gun attributable to COLLIN before or 

during the shooting. She told Ray that she did not hear anyone say "he's got a gun" before 

COLLIN was shot. 

248. In an attempt to conceal the truth of what actually happened before and during the 

shooting, Ray frustrated Rachael's attempts to state that COLLIN did not have anything in his 

hands when the officers shot him, to make it seem as though he pointed a gun at officers. 

249. Ray steered Rachael away from disclosing facts that tended to incriminate the 

involved officers. 

250. Despite the fact that Rachael was an eyewitness to the shooting, Ray never asked 

her at what point during the struggle the officer put his gun against COLLIN's head. Ray never 

asked Rachael to describe or identify the officer who put his gun against COLLIN's head. He 

never asked her if COLLIN fired a gun prior to his shooting. 

251. Ray never asked her about her observations of HASTINGS, WOODALL or 

FORD at the time they shot COLLIN. He never asked her to describe where each officer was 

located when they fired their weapons. He never asked her to describe the position of COLLIN's 

body when the officers fired their weapons. 

252. Ray never asked her if she saw anyone move a gun from the area. He never asked 

her if she saw anyone kick a gun from the area near Collin's body. He never asked her if she 

heard anyone give instruction about removing the gun from where it allegedly dropped. 

253. Ray continued the CITY's informal custom of using improper leading questions 

during his questioning of Rachael. 
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254. Ray tried to induce Rachael to say that she could not see COLLIN's hands at the 

time he was shot so as to eliminate the possibility that her observations would conflict with the 

story being developed to exonerate the officers. 

255. Ray used Rachael to probe into COLLIN's criminal history, and did so for the 

purpose of disparaging COLLIN so as to make the officers' actions seem justified, and to make it 

more difficult to pursue a civil cause of action against WOODALL, HASTINGS, SIMON, 

FORD and/or other officers. 

256. Ray willfully neglected to obtain statements from Rachael which would tend to 

incriminate the officers who killed COLLIN. 

257. The purpose of these acts and omissions was to prevent information which tended 

to incriminate the officers who shot COLLIN from becoming part of the file to be reviewed by 

the Prosecutor. 

258. After her questioning of July 16, 2008, Rachael was never contacted about the 

Spradling shooting by anyone from the LRPD or the CITY again. 

259. On February 7, 2014, Rachael gave a discovery deposition in the matter (4:12-

CV-693 JMM). See Rachael Hatfield (Mayhew) Discovery Deposition, attached hereto as 

Exhibit I 

260. At her deposition, Rachael testified COLLIN put gun in his truck on the day 

before the shooting. 

261. Rachael testified that prior to the shooting, the officers put COLLIN's arms 

behind his back aggressively. She testified that she never heard officer say "gun, gun, gun" or 

anything to that effect prior to the shooting. She testified that she was within inches of COLLIN 

at the time of the shooting. 
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262. Rachael testified that she never saw a gun attributable to COLLIN at or around 

the time of the shooting. She testified that she never saw gun near COLLIN after the shooting. 

She testified that she never saw officers remove a gun from near COLLIN's body. She testified 

that she never saw officers put a gun on the ledge after the shooting. 

263. Rachael testified that when she gave her DD statement, Ray tried to cut her off, 

and would not let her finish answering questions. She identified various spots in her statement 

transcript where Ray interrupted her while she was trying to provide her observations of the 

shooting. She testified that the keys to COLLIN's truck were in open view on her nightstand in 

her bedroom. 

264. Rachael testified that she gave file to PLAINTIFF, there were no video or audio 

recordings in the file, which is consistent with Ms. Hatfield's testimony, regarding the withheld 

contents. 

265. Rachael testified that she felt Ray was trying to trick her with his questioning. 

She testified that the LRPD investigators seemed interested in trying to justify the shooting. 

Investigators Willfully Avoided Crucial Subject Matter During the Interview of 
Eyewitness, Paul Hatfield, Used Improper Leading Questions With Him, and Interrupted 

Him When He Tried to State His Observations of the Involved Officers' Actions 

266. On July 16, 2008, at 12:17 pm, Ray questioned Paul Hatfield at LRPD regarding 

his eyewitness observations. His DD statement was audio taped and transcribed internally. 

267. Paul was emotionally shaken after having just witnessed a young man shot 

multiple times, including in his head, in close proximity to him, and Ray was aware of this. 

268. Paul told Ray that he never heard any of the officers say "show me your hands" 

before COLLIN was shot. 
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269. Paul told Ray that he did not see COLLIN's arms moving at all, after COLLIN 

was thrown to the ground. 

270. Paul told Ray that when COLLIN was on the ground, he was on his stomach with 

an officer kneeling on his back. Paul told Ray that after COLLIN was on the ground "the next 

thing [Paul knew] there was shots being fired." 

271. Ray steered Paul away from disclosing facts that tended to incriminate the 

involved officers during his questioning. 

272. When Paul told Ray that "as soon as [the officer] say he's reaching for his pocket 

1s when they start shooting, so-" Ray interrupted him so as not to have a potentially 

incriminating portion of his statement audio recorded. 

273. Ray attempted to alter Paul's statements so as to make it consistent with the 

officers' fabricated account, such as '"[ ... the officer said h]e's reaching for his pocket' or did it­

I got a gun- he's got a gun or anything like that?" 

274. When Paul expressed doubt that COLLIN had a gun and stated " .. .I just­

something like this would've never crossed my mind that he would have any reason to fight the 

cops off. I just-," Ray interrupted him so as not to have a potentially incriminating portion of his 

statement audio recorded. 

275. Ray generally tried to establish that Paul could not see COLLIN's hands in order 

to allow the officers maximum flexibility to fabricate certain actions by COLLIN to justify 

shooting him. 

276. Ray continued the CITY's informal custom of using improper leading questions 

during his questioning of Paul. 
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277. Despite the fact that Paul was an eyewitness to the shooting, Ray never asked him 

about his observations of HASTINGS, WOODALL or FORD at the time they shot COLLIN. 

Ray never asked Paul ifhe saw a gun fall out of COLLIN's hand. He never asked Paul ifhe saw 

a gun on the ground at any time. He never asked Paul if he saw anyone move a gun from the 

area. He never asked Paul if he saw anyone kick a gun from the area near Collin's body. He 

never asked Paul if he heard anyone give instruction about removing the gun from where it 

allegedly dropped. 

278. Though Lundy's MVR recording captured Paul telling Lundy that at the time of 

the shooting, COLLIN was "pinned to the ground and he got both his arms behind his back," this 

was disregarded by DD investigators, and Paul was never asked to elaborate on this observation. 

279. Ray willfully neglected to obtain statements from Paul which tended to 

incriminate the officers who killed COLLIN. 

280. The purpose of these acts and omissions was to prevent information which tended 

to incriminate the officers who killed COLLIN from becoming part of the file to be reviewed by 

the Prosecutor. 

281. After his questioning of July 16, 2008, Paul was never contacted about the 

Spradling shooting by anyone from the LRPD or the CITY again. 

282. On February 7, 2014, Paul gave a discovery deposition in the matter (4:12-CV-

693-JMM). See Paul Hatfield Discovery Deposition, attached as Exhibit J 

283. At his deposition, Paul testified that COLLIN was on the ground, and three 

officers were on top of him, with two of them pressing their guns against COLLIN's body. 

284. Paul testified that, prior to the shooting, COLLIN's arms were pinned behind his 

back, and his wrists were pinned together. He testified that COLLIN never came at the officers 
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with a gun. He testified that he never heard any of the officers say "gun, gun, gun," or mention 

the word "gun" prior to the shooting. 

285. Paul testified that he never saw a gun attributable to COLLIN, or near his body. 

He testified that he was 4-5 feet away from COLLIN at the time of the shooting, and close 

enough to have seen a gun in COLLIN' s possession, if he had one. He testified that he never 

saw any officer remove a gun from COLLIN or from the area near COLLIN at any time. 

286. Paul testified that during this DD statement, he told officers that he saw COLLIN 

with a gun in his possession on the date of July 15-the day prior to the shooting-and not July 16, 

but this either was not captured on the audio or was erased from the audio. 

287. Paul testified to his belief that LRPD investigators did not seem interested in 

getting at the truth of what had occurred, but instead seemed interested in justifying the shooting. 

288. No one ever signed off on or verified the contents of the transcribed statements of 

Ms. Hatfield, Rachael or Paul as accurate before they were submitted to the Prosecutor for 

review. Said failures are breaches of police protocol and LRPD policy. 

289. The above-referenced prior pattern of police misconduct and allowance of a "code 

of silence" continued throughout the Spradling shooting investigations. On and before July 16, 

2008, the CITY was on notice that the LRPD engaged in a custom of unjustified police-involved 

shootings, media manipulation, rigged internal investigations and a "code of silence," all of 

which constitute multiple levels of conspiratorial acts. 

Lt. Hastings Acts in Furtherance of Conspiracy by Affirmatively Giving a False Account of 
Shooting to the Media, In Order to protect the Involved Officers, and HASTINGS 

290. On July 16, 2008, and at all relevant times, Lt. Hastings was the Public Affairs 

Officer ("PAO") for the LRPD. Per GO 109 (Media Relations and Information Releases), the 

PAO serves as the official liaison between the CITY and the media. In a discovery deposition in 
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a prior cause, Lt. Hastings testified that as PAO, he is the first person that disseminates important 

and vital public information to the citizens of Little Rock. He testified that the public trust of the 

LRPD is a scared trust, and that he does everything that he can to honor that trust. 

291. After the Spradling shooting, as reflected in media accounts of the shooting, Lt. 

Hastings willfully gave false accounts of the shooting, including that COLLIN had fired a gun 

during the incident, when Lt. Hastings, and the CITY, knew that COLLIN had not fired a gun. 

He also falsely informed the public that COLLIN "came out" of the residence with a weapon, 

and that the officers were only at the residence to speak with COLLIN, rather than arrest him. 

292. Aspects of the false statements Lt. Hastings reported to the media include: 

• "A 25-year-old Sherwood man was shot and killed Wednesday morning by Little 
Rock police detectives who were attempting to question him about a recent 
burglary." 

• "Lt. Terry Hastings said detectives wanted to speak with Spradling about a 
burglary in west Little Rock ... " 

• The detectives "were standing in close proximity when he came out with a 
weapon," Lt. Hastings told the various media outlets. 

• "Initially, [Lt.] Hastings said Spradling managed to fire one shot at the officers 
after a brief 'fight."' 

See Contemporaneous Arkansas Democrat-Gazette news articles, attached hereto as Exhibit K. 

293. Lt. Hastings did not tell the media that he was the uncle of one of the shooters, or 

other aspects of the incident which tended to incriminate the involved officers. 

294. Lt. Hastings' purpose in supplying the media and public with false and 

incomplete information was to create an official narrative of the incident that would take hold in 

Little Rock, and, ultimately, to exonerate the involved officers, including his nephew, 

HASTINGS, and make it more difficult to pursue a civil cause of action against them and the 

CITY. 
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295. Lt. Hastings' false statements to the media and public constitute positive acts of 

fraud, and acts in furtherance of the conspiracy. 

DD Investigators Intimidated the Hatfield Family In Order to Inhibit Them, and to Keep 
Incriminating Information About the Involved Officers from Becoming Part of the DD 

Investigation File 

296. LRPD investigators, including Hudson and Ray, knew that Ms. Hatfield, Rachael 

and Paul were extremely upset by the events that they had witnessed, and were therefore 

emotionally shaken, and more susceptible to manipulation by improper questions posed by 

seasoned police interrogators. 

297. During the questioning of Ms. Hatfield, Hudson produced and displayed his 

firearm to her in an attempt to get her to compare it to the gun allegedly brandished by COLLIN, 

even though she told she did not see COLLIN with a gun at the time of the shooting. 

298. During the questioning of Rachael, Ray produced and displayed his firearm to her 

in an attempt to get her to compare it to the gun owned by COLLIN, even though she told him 

she did not see COLLIN with a gun at the time of the shooting. 

299. The actions of these investigators in producing and displaying their firearms to 

Ms. Hatfield and Rachael were intended to intimidate them, make it more difficult for them to 

freely speak their minds, and to prevent an account of facts which tended to incriminate 

WOODALL, HASTINGS, SIMON, FORD and/or other officers from being given. 

LRPD Investigators Provided Witness Statements to the Involved Officers, the Involved 
Officers Were Allowed to Draft Their Official Reports Together, and a Reporting Officer 

was Told to Change her Official Report to Favor the Involved Officers 

300. The fraudulent, conspiratorial acts initiated during, and immediately following, 

the shooting, continued throughout the LRPD investigative process. 
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301. The CITY took DD statements from the Hatfield family prior to taking DD 

statements from the involved officers. 

302. Prior to giving their DD statements, WOODALL, C. HASTINGS, SIMON, 

FORD and Lundy, and each of them, were informed by LRPD investigators and/or CITY 

employees of the material facts in the statements given by Ms. Hatfield, Rachael and Paul. 

303. The decision to apprise WOODALL, HASTINGS, SIMON, FORD and Lundy of 

witness statements prior to giving their official statements is not consistent with proper police 

protocol for investigating homicides and/or police-involved shootings. 

304. The purpose of apprising WOODALL, HASTINGS, SIMON, FORD and Lundy 

to be apprised of witness statements prior to giving their own statements was to provide them 

with information they could use to avoid any direct conflicts with the witnesses, to give them the 

advantage of rebutting witness statements that tended to incriminate them and, ultimately, to 

exonerate them, and make it more difficult to pursue a civil cause of action against them. 

305. Prior to July 16, 2008, the CITY and THOMAS were on notice that LRPD police 

officers involved in police-involved shootings routinely drafted their official reports together, 

and compared their reports, before submitting them for official review. 

306. In 2013, a now-retired LRPD sergeant, who was involved in the LRPD 

investigation of the Spradling shooting, has stated that during her time at the LRPD, there was an 

informal custom at the LRPD wherein officers would draft their reports together, and then 

compare them so that they were consistent. She has stated that this informal practice occurred 

during the DD investigation of the Spradling shooting. 

307. This now-retired sergeant has stated that when she arrived at the scene of the 

Spradling shooting, there were already approximately ten (10) LRPD officers and detectives 
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present, and several of them were walking in and out of the crime scene. She observed that the 

involved officers were not separated which was a violation of police policy, and also potentially 

compromises evidence. 

308. She has stated that as the assigned "sergeant in control," she attempted to take 

control of the crime scene, but was quickly "pushed aside," and instructed by superior officers to 

do lesser things in the investigation instead. She stated that, from the beginning, she was very 

uncomfortable with how investigation of the Spradling shooting proceeded. 

309. In her opinion, the Spradling shooting was an unjustified shooting, and the DD 

investigation that followed was compromised from an evidentiary perspective. 

310. She has stated that the DD investigation of the Spradling shooting was not done 

properly, and that LRPD policy was not followed after the shooting and during the investigation. 

311. She has stated that companion officers were at the scene of the crime, which is 

prohibited. She stated that two of the involved officers were on mobile unit duty at the time of 

the attempted arrest, and were therefore not supposed to be involved in the first place. She stated 

that the involved officers also did not give the LRPD communications their location before the 

shooting, which was a violation of policy. 

312. In 2013, a current LRPD officer, who was a reporting officer in the Spradling 

shooting, has stated that she was told by high-ranking lieutenant to change her official report in 

the DD investigation of the shooting. This is the same lieutenant that was identified by Hudson 

as mingling among the involved officers in the crime scene, and not separating them. 

313. Prior to submitting their official reports regarding the Spradling shooting, 

WOODALL, HASTINGS, SIMON, FORD, Lundy, and other involved officers, drafted their 

official reports in close physical proximity to each other, and compared notes while doing so, 
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before submitting them for review. These were conspiratorial acts, and with these acts, the 

involved officers attempted to conceal the truth of what occurred during the Spradling shooting, 

and make the filing of a good faith civil rights complaint against them more difficult. 

Witnesses' Statements Which Called Into Question the Propriety of the Warrantless Arrest 
Were Willfully Disregarded by LRPD Investigators, in Furtherance of the Conspiracy 

314. On July 18, 2008, Hudson, Sullivan, and Knowles interviewed a witness, Tommy 

Clements, who stated that on July 14, just after the alleged burglary, he heard Sherri Harris 

identify the driver of the white Honda as ''Rachael." Because this contradicted SIMON's 

account, and therefore called into question the propriety of the attempted arrest of COLLIN, 

Hudson interrupted him: 

Hudson: All right, did you see the driver of the Honda? 

T. Clements: I did not at all see the driver of the Honda. 

Hudson: So you don't know it that was male or a woman 
(inaudible). 

T. Clements: I do- I could not tell you, the only thing I can tell 
you is that when uh the only thing I - that I heard 
about the driver and- and just - this is just 
something I heard was when we were giving our 
statement to the patrol officers back at the home, 
that the mother of the - the- the woman who owned 
the home that was burglarized, was on the phone 
with someone who I was told was her daughter, 
another daughter. 

Hudson: Okay. 

T. Clements: And - because we were trying to comfort another 
daughter who had- I guess they lost a dog or 
something when this all happened, the dog got out. 

Hudson: Right. 

64 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 64 of 320



T. Clements: And uh and [Sherri Harris] said that whoever it was 
she was speaking to said that the girl's name was 
Rachel that was driving and that's-

Hudson: Okay. 

T. Clements: that's - but again, that was just me hearing-

Hudson: Okay. 

T. Clements: -overhearing somebody say something. 

315. To date, neither Hudson, Sullivan nor Knowles has ever confronted SIMON with 

the testimony of Mr. Clements to determine whether Ms. Harris, in fact, did claim to know the 

identity of the alleged driver of the white Honda on July 14, 2008. 

316. On July 18, 2008, Hudson, Sullivan, and Knowles also interviewed Lori 

Clements, a witness who stated that she observed Ms. Harris immediately after the alleged 

burglary of July 14. 

317. Mrs. Clements also told the DD investigators that she heard Ms. Harris expressly 

identify the driver of the white Honda as "Rachael." Because this contradicted SIMON's 

account, and therefore called into question the propriety of the arrest of COLLIN, Hudson 

attempted to interrupt her: 

L. Clements: And it was, the woman who was yelling obscenities 
at the suspect, who was saying "it was Rachael, it 
was Rachael." 

Hudson: Okay. 

L. Clements: And that was the only reason why we had known 
that they're not-

Hudson: Is this the woman, describe his woman for me. Is 
this the one that was initially chasing the 
(inaudible) .. ? 
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L. Clements: Yes. She said "I'm a fifty-two year old and I almost 
got him." 

Hudson: Okay. 

L. Clements: And uh, and then she was saying that it was, '"I 
know who it was, it was Rachael." 

318. The reason Hudson tried to prevent Mr. and Mrs. Clements from givmg 

information about Sherri Harris knowing the identity of the driver of the white Honda is that if 

Ms. Harris truly did know the driver, then it calls into question her veracity and motives, and 

therefore, the propriety of the attempted arrest of COLLIN, one which was not reviewed by a 

judge, and which was not authorized by a valid warrant. 

319. To date, neither Hudson, Sullivan nor E. Knowles has ever confronted SIMON 

with the testimony of Mrs. Clements to determine whether Ms. Harris did, in fact, tell Simon that 

she recognized the alleged driver of the white Honda on July 14, 2008. 

320. During her DD statement on July 18, 2008, after the shooting, Ms. Harris again 

claimed that she could not recognize the alleged driver of the white Honda, going so far as to say 

that she only saw the driver's head, and could not tell if she was white or black. 

321. To date, neither DD investigators nor IA investigators ever followed up with Ms. 

Harris to determine whether she, in fact, identified the alleged driver of the white Honda as the 

disinterested witnesses, Mr. and Mrs. Clements, claimed they heard her do. 

322. The purpose of these acts and omissions was to prevent information which tended 

to incriminate the involved officers who killed COLLIN from becoming part of the file to be 

reviewed by the Prosecutor. 

The Involved Officers Modified Their Stories Depending on the Focus of the Particular 
Investigation, and LRPD Investigators Willfully Ignored these Conflicts, in Furtherance of 

the Conspiracy 
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323. Material aspects of the Spradling shooting provided by the involved officers 

conflict with each other. Material aspects of the Spradling shooting given by officers during 

their DD investigation differ from those given by those same officers during their IA 

investigation. DD investigators and IA investigators were aware of these material conflicts, but 

did nothing to address or resolve them. The purpose of the DD and IA investigators' acts and 

omissions was to protect the involved officers, to prevent information which tended to 

incriminate them from becoming part of the file to be reviewed by the Prosecutor, and to make it 

more difficult to file a good faith civil rights lawsuit against them and the CITY. 

WOODALL 

324. WOODALL, the senior officer involved in the Spradling shooting, waived his 

Miranda rights and gave the first officer statement to DD investigators on July 16, 2008, at 2:50 

pm. Ray was present for this statement and asked questions. 

325. WOODALL told DD investigators that it was the intention of the involved 

officers to arrest COLLIN, whom they believed to be a burglary suspect. 

326. WOODALL told DD investigators that SIMON had received information that 

COLLIN was at the residence at 621 Gillette on July 16, 2008. 

327. WOODALL stated that the officers did not have an arrest warrant for COLLIN. 

328. WOODALL stated that he un-holstered his gun prior to COLLIN exiting Ms. 

Hatfield's home, and then holstered it when COLLIN came outside. 

329. WOODALL stated that HASTINGS, and not SIMON, asked for COLLIN. 

330. WOODALL told investigators that he observed COLLIN exit the residence. 

3 31. W 00 DALL did not tell DD investigators anything about COLLIN' s hands being 

near his waist when he exited the residence. 
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332. WOODALL did not tell DD investigators anything about HASTINGS talking to 

COLLIN about his hands being near his waist when he exited the residence. 

333. WOODALL did not tell DD investigators anything about HASTINGS 

approaching COLLIN, or lifting his shirt up. WOODALL did not say anything to the 

investigators about HASTINGS saying "Don't do that," or similar words to COLLIN. 

334. WOODALL stated that SIMON attempted to place COLLIN under arrest, when 

COLLIN jerked away. 

335. WOODALL stated that he radioed for assistance after the struggle with COLLIN 

but before WOODALL shot him. 

336. Place holder 

337. WOODALL told investigators that HASTINGS stated "there's a gun" and that 

WOODALL responded "are you sure?" before WOODALL shot COLLIN. 

338. WOODALL stated that while COLLIN was on the ground, COLLIN retrieved a 

gun from his person. WOODALL stated that when he saw COLLIN's gun, it was no more than 

one foot away from WOODALL as he was standing over COLLIN. 

339. WOODALL told DD investigators that he saw a gun in COLLIN's hand, but he 

was unsure which hand it was in. 

340. WOODALL was the first individual to fire a gun, and no one fired a gun before 

he did. 

341. During his statement, WOODALL said that after he shot COLLIN, he turned to 

an officer and asked if the officer's MVR lapel microphone was operating during the incident. 

WOODALL stated that the officer responded "yes." Specifically, WOODALL told 

investigators: 
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"I know that I heard gun and in my mind I wanted to make 100% 
sure before I pulled that trigger, that yes there was a gun and after 
the incident, I was so - I asked the officer - the uniformed officer, 
I said is your MVR working and he said yes because I wanted that 
on tape because I asked repeatedly is there a gun, is there a gun 
and then you know Aaron saying yes, there's a gun and I'm almost 
positive Clay Hastings said yes there's a gun ... " 

342. WOODALL told investigators that Ms. Hatfield and Rachael were approximately 

10-15 feet away from COLLIN when the shooting occurred. 

343. WOODALL stated that he did not know how many bullets were in his gun when 

he shot COLLIN. The reason WOODALL told this to investigators was to make the total 

number of shots fired less precise, and thus give the involved officers and investigators the 

opportunity to better fabricate a false narrative, which would include the false information that 

COLLIN fired a gun at the officers. 

344. WOODALL told the investigators that he sometimes keeps partially-loaded 

magazines in his LRPD-issued firearm which is a violation of GO 204. 

345. When asked which of COLLIN's hands WOODALL allegedly saw the gun, he 

responded: 

"I-I don't, I mean I-I would- I would tend to say a right hand but I 
can't lock - I just know that his - his back was to me and Aaron 
Simon - Detective Simon was holding onto one hand and I-I just 
saw the hand come out and I tend to believe it's the right hand 
because I saw the outline of the gun, I saw the barrel ... " 

346. WOODALL was vague regarding his observations in order to give investigators 

maximum flexibility to fabricate a false narrative to exonerate the officers. 

347. WOODALL stated that no officers entered Ms. Hatfield's home after the shooting 

when he knew that was false. 
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348. There is no evidence that the investigators ever sought out or obtained any audio 

recordings which verified WOODALL's account of what he said prior to the shooting. 

349. There is no audio recording that substantiates WOODALL's account of what he 

said prior to the shooting. 

350. WOODALL was intentionally vague and/or contradictory so that he would not 

confine himself to one set of facts, and so that he could fabricate certain actions by COLLIN, 

himself and/or the other officers to justify the shooting. 

351. During his questioning, WOODALL wanted to make available all avenues of 

facts for the investigators so that it would be easier for them to assist him to craft a story around 

those facts, even though many of the facts were contradictory and false. 

352. The DD investigators, including Ray, willfully neglected to ask pertinent 

questions of WOODALL. That examples of these omissions include: 

a) failing to ask WOODALL how it was that he had the time 
to radio for assistance during the struggle before he shot 
COLLIN; 

b) failing to ask WOODALL why he would un-holster his gun 
before COLLIN came outside and then re-holster it once 
COLLIN came outside when the officers perceived 
COLLIN potentially to be an armed felon; 

c) failing to ask WOODALL to describe the position of 
COLLIN's body when he and the officers fired their 
weapons; and 

d) failing to ask WOODALL any questions about the location 
of the gun allegedly possessed by COLLIN either before or 
after it was moved by SIMON. 

353. Avoiding material subject matter out of concern that the exploration of same 

might lead to information which tends to incriminate a suspect is not consistent with proper 

police protocol for homicide investigations. 
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354. On August 6, 2008, WOODALL gave his IA statement, pursuant to GO 303. 

355. During the IA investigation, WOODALL stated that the officers did not expect 

COLLIN would be at the residence, which contradicted what he told DD investigators. 

356. The reason WOODALL told IA investigators that the officers did not expect 

COLLIN would be at the residence was that, ifthe officers did expect COLLIN, who they would 

have considered to be a possibly armed felon, to be there, it would constitute a high-risk 

situation, and therefore the officers should have been wearing ballistic vests, pursuant to GO 

203, which they were not. 

357. WOODALL told IA investigators that he was "almost positive [COLLIN's] 

weapon discharged," and that he "heard what sounded like a real high pitched crack." 

358. The IA investigators did not confront WOODALL on any of the inconsistencies 

between his DD statement and IA statement. They did not ask him why he drew his gun prior to 

COLLIN coming outside, when the officers were allegedly only there to interview individuals. 

They did not ask him to clear up whether it was SIMON or HASTINGS who asked for COLLIN 

when the officers arrived at the residence. 

359. IA investigators did not ask him about whether COLLIN had his hands near his 

waistband when he initially exited the residence and approached the officers. They did not ask 

WOODALL, who claimed to have years of experience as a SWAT team member, to explain how 

it was that he thought he heard a gunshot prior to his shooting COLLIN, when, in fact, 

WOODALL was the first person to fire his weapon, and no one fired their weapon prior to him. 

They did not ask WOODALL, the senior officer at the shooting, who authorized removing the 

gun from where it allegedly dropped after the shooting. 
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360. The IA investigators did not ask WOODALL, the senior officer at the shooting, 

why seven officers were needed to merely interview COLLIN and Rachael. They did not ask 

WOODALL why tactical positions were needed to conduct an interview. 

361. The IA investigators did not ask any questions about the damaged video. IA did 

not inquire about WOODALL's alleged statements "is there a gun, is there a gun?" and "are you 

sure?" which WOODALL stated during his DD investigation would have been recorded on 

another officer's MVR microphone. 

362. The IA investigators did not acknowledge with WOODALL that the audio 

recording of Lundy's MVR was damaged or compromised. The IA investigators did not ask 

WOODALL if he was aware of the damaged or compromised state of the audio recording, and 

did not ask him if he knew how the audio become damaged or compromised. 

363. Like the LRPD officer in File #07-3874 back in July 2007, WOODALL was 

never disciplined for his custom of not always carrying a full magazine, in violation of GO 204. 

FORD 

364. On or about July 16, 2008, FORD submitted a report to his superior, WOODALL, 

wherein he stated that SIMON told him that SIMON had "developed enough probable cause" to 

arrest COLLIN. 

365. In FORD's report, he wrote that he observed SIMON, HASTINGS and 

WOODALL "physically struggling with Mr. Spradlin (sic) trying to gain control of his hands." 

FORD reported that he heard detectives and officers yelling for COLLIN to "show[] his hands." 

366. On July 16, 2008, at 3 :40 pm, FORD waived Miranda and gave a statement to 

investigators. Ray was present for this statement and asked questions of FORD. 
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367. FORD told DD investigators that SIMON showed the officers a photograph of 

COLLIN, prior to going to Ms. Hatfield's residence to arrest him. He told DD investigators that 

SIMON told the officers that COLLIN "stayed over on Gillette." He did not mention anything to 

the investigators about wanting to speak with Rachael Hatfield. 

368. FORD told DD investigators that SIMON told him that he needed "assistance 

taking a burglary suspect into custody," and SIMON asked him to bring another detective with 

him. FORD told the investigators that, prior to going to the residence, SIMON informed the 

officers of SIMON's intention to arrest COLLIN, based on probable cause. 

369. FORD told investigators that he covered the front door of the residence "to make 

sure nobody was trying to bolt out of the house from the front door." 

3 70. FORD stated that he heard officers yell "let me see your hands." 

371. FORD told DD investigators that he went to the back patio, and saw COLLIN "in 

the fetal position with both of "his hands cropped down in- in his pants." FORD told them that 

COLLIN was "putting his hands down in his crotch area" just prior to the shooting. 

372. FORD stated that somebody said "He's got a gun" and then someone else said 

"does he have a gun?" FORD stated that SIMON then said "gun- gun- give me your hands- give 

me your hands" and then FORD claimed that he "heard a shot fired coming from the suspect's 

area down there." He claimed that he heard COLLIN fire a weapon. 

373. FORD stated that, after hearing a gunshot, he began to shoot and he "shot 

approximately two times and was backing up off of [COLLIN] as [FORD] was shooting." 

374. FORD stated that he was not sure if he saw a gun in COLLIN's hand before he 

shot COLLIN. FORD later stated that he never saw a gun in COLLIN's hand before he shot. He 

also stated that he heard a shot fired that he perceived was from COLLIN's gun. 
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375. By vaguely stating he heard a shot from the area of COLLIN, FORD was 

attempting to provide support to WOODALL's false claim that COLLIN fired a gun during the 

incident. FORD provided this false information in an effort to exonerate himself and the 

involved officers. 

376. FORD stated that after COLLIN was shot, he saw the gun allegedly possessed by 

COLLIN. FORD described the physical attributes of the gun as he observed it. 

377. FORD stated that Ms. Hatfield was crying and screaming after COLLIN was shot. 

FORD stated that he removed Ms. Hatfield from the scene and placed her in his patrol car. 

378. FORD never told DD investigators that SIMON kicked the gun after COLLIN 

was shot. FORD never told the investigators that he told SIMON to remove the gun from the 

scene after COLLIN was shot. 

379. Despite his statements to DD investigators that the officers went to the residence 

to arrest COLLIN, and despite the fact that no questions were asked of COLLIN before they 

attempted to arrest him, FORD filled out a Use of Deadly Force Report wherein he indicated that 

the officers "were attempting to interview" COLLIN. See FORD 's Use of Deadly Force Report, 

attached hereto as Exhibit L. 

380. FORD was intentionally vague and/or contradictory so that he would not confine 

himself to one set of facts, and so that he could fabricate certain actions by COLLIN, himself 

and/or the other officers to justify the shooting. 

381. During his questioning, FORD wanted to make available all avenues of facts for 

the investigators so that it would be easier for them to assist him to craft a story around those 

facts, even though many of the facts are contradictory. 
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382. DD investigators, including Knowles, used leading questions to increase the 

likelihood that they would obtain statements, even if false, which favored the officers, such as 

"So [COLLIN's gun] was easy to conceal?" 

383. The purpose of this exercise was to increase the likelihood that information 

tending to exonerate officers, even if false, became part of the file to be reviewed by the 

Prosecutor. 

384. The investigators, including Ray, willfully neglected to ask pertinent questions of 

FORD. Examples of these omissions include: 

a) failing to ask FORD any questions about the location of the 
gun allegedly brandished by COLLIN after it allegedly fell 
from his hand after he was shot despite the fact that FORD 
stated he observed the gun after the shooting; and 

b) failing to ask FORD any questions about the movement of 
the gun after it allegedly fell from COLLIN's hand despite 
the fact that FORD stated he observed the gun after the 
shooting. 

385. DD investigators never asked FORD if he heard WOODALL's radio call for 

assistance. 

386. Avoiding material subject matter out of concern that the exploration of same 

might lead to information which tends to incriminate a suspect is not consistent with proper 

police protocol for homicide investigations. 

387. On August 6, 2008, FORD gave his IA statement, pursuant to GO 303. 

388. During his IA statement, FORD stated that the Reason for going to the residence 

was to assist in apprehending a burglary suspect. 

389. FORD told IA investigators that SIMON kicked the gun out of the way, and he 

then instructed SIMON to pick up the gun. FORD told the IA investigators that he told SIMON 
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to remove the gun because there were people in the area. FORD withheld this information from 

the DD investigators. 

390. IA investigators never asked why FORD did not tell DD investigators that 

SIMON kicked the gun, and never asked why FORD did not tell DD investigators that he told 

SIMON to pick the gun up and remove it from where it allegedly fell. 

391. IA investigators never asked FORD why he was concerned about the safety of the 

witnesses, vis-a-vis the gun allegedly lying on the ground next to COLLIN's body, considering 

the fact that three officers had just used their weapons to fire four gunshots in close proximity to 

those same witnesses. 

392. FORD told IA investigators he was not wearing his ballistic vest in accordance 

with GO 203 because the officers were just going to "interview" COLLIN and Rachael. FORD 

told IA investigators that SIMON did not tell him that they were going to arrest anyone. 

393. The IA investigators never confronted FORD about his DD statement where he 

stated that SIMON requested assistance taking a burglary suspect into custody. The IA 

investigators never asked FORD about his DD statement wherein he stated that SIMON told the 

officers that SIMON intended to arrest COLLIN based on probable cause. 

394. Though IA investigators brought to FORD's attention that he had drafted another 

Use of Deadly Force Report which indicated that the officers went to 621 Gillette Dr. to arrest 

COLLIN, they allowed him to change his story, and state that the officers went to the residence 

"just to interview" the suspects. The IA investigators used leading questions with FORD to 

assist him in changing his story, for example: 

• "So, Detective Simon didn't tell you that the suspect's there, we're going to arrest 
him?" 
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395. The IA investigators did not acknowledge with FORD that the audio recording of 

Lundy's MVR was damaged or compromised. The IA investigators did not ask FORD ifhe was 

aware of the damaged or compromised state of the audio recording, and did not ask him if he 

knew how the audio become damaged or compromised. 

396. The IA investigators did not ask FORD why seven officers were needed to merely 

interview COLLIN and Rachael. They did not ask FORD why tactical positions were needed to 

conduct an interview. 

HASTINGS 

397. On or about July 16, 2008, HASTINGS submitted a report to his supenor, 

WOODALL, wherein he stated that during the struggle, he grabbed and held COLLIN's right 

arm while also drawing his weapon with his other hand and pointing it at COLLIN. 

398. In his report, HASTINGS claimed that, prior to any shots being fired, he grabbed 

a hold ofCOLLIN's right arm. 

399. On July 16, 2008, at 4:12 pm, HASTINGS waived his Miranda rights and gave a 

statement to investigators. Ray was present for this statement and asked questions. 

400. HASTINGS told DD investigators that the officers went to the residence to arrest 

COLLIN. 

401. HASTINGS told DD investigators that SIMON did not have any arrest warrants, 

but SIMON "was getting the warrants done." 

402. HASTINGS told DD investigators that SIMON had seen that COLLIN was at the 

residence, and SIMON wanted to arrest COLLIN there based on probable cause. 

403. HASTINGS told the investigators that it was he, HASTINGS, who initiated 

contact with Ms. Hatfield, and who asked if COLLIN was inside the residence. 
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404. HASTINGS told the investigators that when COLLIN came outside, COLLIN put 

his right hand under his shirt and above his belt. HASTINGS told them that he told COLLIN 

"Hey man don't do that," and grabbed COLLIN's hand, and pulled it away. 

405. HASTINGS stated he and SIMON intentionally "grabbed [COLLIN] and went to 

the ground." 

406. HASTINGS stated that during the struggle he pointed his gun at COLLIN and 

told him to "put the f*cker down." 

407. HASTINGS stated that he heard WOODALL shoot, and then he heard a high­

pitched gunshot he believed came from COLLIN. HASTINGS stated he then shot COLLIN and 

then "pushed up off of him and drew down cover down on him." 

408. By vaguely stating he heard a high-pitched gunshot from the area of COLLIN, 

HASTINGS was attempting to provide support to WOODALL's false claim that COLLIN fired 

a gun during the incident. HASTINGS provided this false information in an effort to exonerate 

himself and the involved officers. 

409. HASTINGS admitted that he went inside Ms. Hatfield's residence after he shot 

COLLIN even though he had no search warrant to do so. 

410. The investigators, including Lesher, used leading questions to mcrease the 

likelihood that they would obtain statements, even if false, which favored the officers, such as: 

• "So you were afraid for yourself and the other-[ officers]?"; 

• "[COLLIN's gun would f]it in the palm of your hands?"; and 

• "[COLLIN's gun was e]asy to conceal?'' 
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411. The purpose of this exercise was to increase the likelihood that information 

tending to exonerate officers, even if false, became part of the file to be reviewed by the 

Prosecutor. 

412. The investigators, including Ray, willfully neglected to ask pertinent questions of 

HASTINGS. Examples of these omissions include: 

a) failing to ask if he ever stated "there's a gun," as 
WOODALL claimed he did; 

b) failing to ask what HASTINGS meant when he said that 
SIMON was "getting the warrants done"; and 

c) failing to inquire as to the reasonableness of attempting to 
arrest a perceived armed felon at the time, place and in the 
manner that the officers attempted to arrest COLLIN. 

413. DD investigators never asked HASTINGS if he heard WOODALL call for 

assistance on his radio. 

414. Avoiding material subject matter out of concern that the exploration of same 

might lead to information which tends to incriminate a suspect is not consistent with proper 

police protocol for homicide investigations. 

415. On August 6, 2008, HASTINGS gave his IA statement, pursuant to GO 303. 

416. In contrast to his DD statement, HASTINGS told IA investigators that the reason 

SIMON requested his help was because SIMON was going to "try to interview a girl." 

417. HASTINGS told IA investigators that the officers wanted to speak with Rachael. 

418. HASTINGS told the investigators that the officers were not sure if COLLIN was 

at the residence or not. 

419. In contrast to his DD statement, HASTINGS told IA investigators that SIMON 

never said that he thought COLLIN was at the residence. 
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420. HASTINGS told IA investigators that SIMON never said anything about 

COLLIN being at the residence. 

421. HASTINGS told IA investigators that he was not wearing his ballistic vest 

because it was not a high-risk situation, as they were just going to the residence to have a 

conversation. 

422. HASTINGS never mentions to IA investigation that he pointed his gun at 

COLLIN during the struggle, and told him to "put the fl'cker down." 

423. IA investigators never asked HASTINGS about his DD statement where he 

indicated that he pointed his gun at COLLIN during the struggle, and told him to "put the fl'cker 

down." 

424. IA investigators never confronted HASTINGS about his DD statement where he 

said the that officers were there to arrest COLLIN. 

425. IA investigators never confronted HASTINGS on his DD statement where he said 

that it was he, HASTINGS, who asked for COLLIN, and not SIMON. 

426. IA investigators never asked HASTINGS why he specifically asked for COLLIN 

ifthe officers did not think that COLLIN was at the residence. 

427. IA investigators never addressed the fact that both HASTINGS and SIMON claim 

to be the ones who initiated contact with Ms. Hatfield, and asked for COLLIN. 

428. The IA investigators did not ask HASTINGS why seven officers were needed to 

merely interview Rachael Hatfield, the "girl." 

429. The IA investigators did not acknowledge with HASTINGS that the audio 

recording of Lundy's MVR was damaged or compromised. The IA investigators did not ask 
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HASTINGS if he was aware of the damaged or compromised state of the MVR recording, and 

did not ask him ifhe knew how the audio footage become damaged or compromised. 

SIMON 

430. On July 16, 2008, SIMON submitted an official report to his superior, 

WOODALL, as part of the DD investigation. SIMON's report appears to have been altered with 

"white-out" at the very point in it where SIMON describes how COLLIN's gun allegedly fell out 

of his hand and on the ground after he was shot. See Aaron Simon report, attached hereto as 

Exhibit M 

431. The existence of an official police report that is "whited-out" at a portion 

describing a material aspect of the shooting is consistent with an informal custom of officers 

changing their reports in an attempt to achieve uniformity among the various reports. 

432. In his report, SIMON states that Ms. Harris "said that [the white Honda] belonged 

to Mr. Spradling's girlfriend, Rachel," which was totally false, and in conflict with Ms. Harris' 

prior statement to SIMON and her DD statement of July 18, 2008. 

433. On July 16, 2008, at 4:43 pm, SIMON gave his statement to DD investigators. 

Ray was present for this statement and asked questions of SIMON. 

434. SIMON never told DD investigators that COLLIN's truck was in the driveway of 

the residence. He told DD investigators that COLLIN's truck was parked on the street when he 

ran the tags, prior to meeting with the other officers. 

435. SIMON told DD investigators that the officers went to the residence to speak with 

Rachael and COLLIN. 

436. SIMON told the investigators that it was he, SIMON, who made initial contact 

with Ms. Hatfield, and asked for COLLIN and Rachael, at the residence. 
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437. SIMON claimed that, prior to any shots being fired, he grabbed COLLIN's right 

hand. 

438. SIMON stated that he grabbed COLLIN's right hand and felt a metal object 

resembling the butt of a gun in COLLIN's pocket. SIMON stated that he "continually'' yelled 

"gun, gun -he's got a gun" prior to COLLIN being shot. 

439. SIMON had COLLIN's right hand secured prior to any shots being fired. 

440. SIMON stated that he did not see the gun COLLIN allegedly possessed until after 

COLLIN was shot and it fell out of his hand. SIMON told investigators that after COLLIN was 

shot, he removed COLLIN's gun from where it landed and placed it on a backyard ledge for 

"safety reasons" and because the Hatfield family was upset. 

441. SIMON never mentioned to the investigators that he kicked the gun allegedly 

dropped near COLLIN before picking it up. SIMON was silent about FORD instructing him to 

pick the gun up and remove it from where it allegedly fell. 

442. SIMON never tells the investigators that he had shown a photograph of COLLIN 

to the officers at USA Drug prior to going to the residence to arrest him. 

443. The DD investigators, including Lt. Glenn King, used leading questions to 

increase the likelihood that they would obtain statements, even if false, which favored the 

officers, such as "I guess at some point and you I guess discovered the gun on him?" when 

SIMON had already stated that he did not see the gun until after it allegedly fell to the ground. 

(emphasis added) 

444. The purpose of this exercise was to mcrease the likelihood that information 

tending to exonerate officers, even if false, became part of the file to be reviewed by the 

Prosecutor. 
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445. The investigators, including Ray, willfully neglected to ask pertinent questions of 

SIMON. Examples of these omissions include: 

a) failing to ask what was discussed at the meeting at the USA 
Drug Store planning meeting; 

b) failing to ask SIMON why he allegedly started the process 
for securing an arrest warrant if he only went to the 
residence to speak with Rachael; 

c) failing to ask SIMON why he did not wait for a valid arrest 
warrant ifhe planned to arrest COLLIN and/or Rachael; 

d) failing to ask SIMON to describe the position of COLLIN's 
body when he was shot; 

e) failing to ask why SIMON why he told some of the officers 
that he had secured an arrest warrant, when, in fact, he had 
not; 

f) failing to inquire into SIMON' s reasoning that public safety 
concerns after the shooting outweighed evidentiary 
integrity in terms of his physically moving the gun from 
where it allegedly lay when Ms. Hatfield, Rachael and Paul 
had been removed from the area; 

g) failing to ask how much time passed between the gunshots 
and his picking up and removing the gun; 

h) failing to ask why he placed the gun on a ledge twelve (12) 
feet away; 

i) failing to inquire into the reasonableness of SIMON's 
decision to arrest COLLIN at the time, place and in the 
manner that he did; and 

j) failing to inquire as to the reasonableness of attempting to 
arrest a perceived armed felon at the time, place and in the 
manner that the officers attempted to arrest COLLIN. 

446. DD investigators did not confront SIMON with HASTINGS' statement that the 

officers were, in fact, there to arrest COLLIN, and not merely to speak with Rachael. 
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447. DD investigators did not confront SIMON with HASTINGS' statement that 

SIMON planned on arresting COLLIN based on probable cause. 

448. DD investigators did not confront SIMON with the fact that HASTINGS' stated 

that it was he, HASTINGS, who asked for COLLIN, and not SIMON. 

449. They never asked SIMON ifhe heard WOODALL call for assistance on his radio. 

450. Avoiding material subject matter out of concern that the exploration of same 

might lead to information which tends to incriminate a suspect is not consistent with proper 

police protocol for homicide investigations. 

451. The purpose of these acts and omissions was to prevent information which tended 

to incriminate the officers who killed COLLIN from becoming part of the file to be reviewed by 

the Prosecutor. 

452. On August 6, 2008, SIMON gave his IA statement, pursuant to GO 303. 

453. SIMON told IA investigators that he ran the tags on COLLIN's truck because it 

was in the driveway of the residence, a fact contradicted by his own prior DD statement, and 

refuted by photographs in the DD file. See Photograph of COLLIN's truck, attached hereto as 

Exhibit N 

454. SIMON told IA investigators that the officers only went to the residence to 

interview Rachael. 

455. SIMON did not tell IA investigators that he had shown a photograph of COLLIN 

to the officers at USA Drug before going to the residence. 

456. SIMON told IA investigators that after COLLIN resisted, he and the officers "fell 

to the ground." 
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457. SIMON told IA investigators that he removed the gun from where it allegedly 

dropped because he wanted to get the gun away from Rachael and her mom. 

458. SIMON said nothing to the investigators about kicking the gun that allegedly 

dropped near COLLIN after the shooting. 

459. SIMON said nothing to the IA investigators about FORD telling him to move the 

gun from where it allegedly dropped near COLLIN after the shooting. 

460. SIMON told IA investigators that he did not know that COLLIN was at the 

residence at the time the officers went there. 

461. SIMON told IA investigators that it was he, SIMON, who initiated contact with 

Ms. Hatfield, and asked for Rachael and COLLIN. 

462. The IA investigators asked leading questions of SIMON to assist m the 

conspiracy, like "So you didn't have any knowledge that he's at 621 Gillette right then?" 

463. They did not confront SIMON with FORD and Lundy's DD statements that 

SIMON showed photographs of COLLIN and Rachael prior to going to the residence. 

464. They did not confront SIMON regarding HASTINGS' statement that it was 

HASTINGS who asked for COLLIN. 

465. The IA investigators did not confront SIMON regarding HASTINGS' statement 

that SIMON was in the process of getting arrest warrants for COLLIN and Rachael. 

466. The IA investigators did not acknowledge that prior to the attempted arrest of a 

potentially armed felon, the officers had planning meeting to effectuate the arrest. 

467. The IA investigators did not ask SIMON why he needed additional support 

officers to merely interview Rachael Hatfield. They did not ask SIMON why tactical positions 

were needed to conduct an interview. 
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468. IA investigators never asked SIMON to clear up whose decision it was to pick the 

gun up and remove it. IA investigators never asked SIMON if FORD told him to pick up the 

gun, as FORD said he did. They never asked SIMON ifhe kicked he gun, as FORD said he did. 

469. The IA investigators did not acknowledge with SIMON that the audio recording 

of Lundy's MVR was damaged or compromised. The IA investigators did not ask SIMON if he 

was aware of the damaged or compromised state of the MVR recording, and did not ask him if 

he knew how the audio footage become damaged or compromised. 

Officer Michael Lundy 

470. On or about July 16, 2008, Lundy submitted a report to his superior, WOODALL, 

wherein he stated that he and SIMON went to 621 Gillette to serve two arrest warrants for 

COLLIN and Rachael. 

471. Lundy's report was false insofar as SIMON never got valid arrest warrants for 

COLLIN or Rachael. 

472. On July 16, at 5:12 pm, Lundy gave a statement to DD investigators. Ray was 

present for this statement, and asked questions of Lundy. 

473. Lundy told DD investigators that SIMON showed him a photograph of COLLIN 

and Rachael before the officers went to the residence. 

474. Lundy stated that when COLLIN resisted being handcuffed, Lundy grabbed 

COLLIN by his neck, and the officers took COLLIN down to the ground. 

475. Lundy stated that WOODALL approached the struggle with his gun drawn, and 

asked "does he have a gun?" and this was before anyone yelled "gun." Lundy stated that after he 

grabbed COLLIN's left wrist, "all of a sudden [Lundy heard] 'gun' and then shots fired." 
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476. Lundy claimed that, pnor to any shots being fired, he grabbed a hold of 

COLLIN's left wrist and left arm. 

477. Lundy's DD statement reflects that WOODALL was pointing his gun at COLLIN 

for "a few moments" before anyone yelled "gun" and before anyone saw a gun in the possession 

or vicinity of COLLIN, which contradicts WOODALL's account. 

478. After the officers shots fired their shots, Lundy released COLLIN's left arm. 

479. Lundy stated that he never saw a gun attributable to COLLIN until after the 

shooting when he noticed "a little black semi automatic gun .. .laying on a brick wall when [he] 

passed." 

480. Lundy told DD investigators that "within moments" of the shooting, HASTINGS 

went inside the residence. 

481. Paul told Lundy that COLLIN's arms were behind his back when he was shot, 

however, Lundy never told the investigators that a witness told him that COLLIN's arms were 

behind his back when he was shot. 

482. Lundy told the DD investigators that his MVR audio equipment was fully 

operational and functioning during the incident. 

483. In the minutes following the shooting, at 10:51:02 on Lundy's MVR recording, 

Lundy can be seen manipulating the audio recording capability of his MVR system while talking 

to an investigating sergeant. Specifically, at 10:51 :02, Lundy turned off the audio so that what 

he said to the sergeant would not be recorded, in clear violation of GO 316. 

484. The investigators, including Knowles, used leading questions to mcrease the 

likelihood that they would obtain statements, even if false, which favored the officers, such as 

"Okay, so it's my understanding this would- this would be a -felony investigation and possibly 
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an arrest?" where Lundy had already stated his understanding that the officers were serving 

"active" arrest warrants and where he had already included that belief in his report. (emphasis 

added) 

485. The investigators, including Knowles, used improper questions to increase the 

likelihood that they would obtain statements, even if false, which favored the officers, such as 

"Okay, could you tell whether the suspect was able to fire uh his gun or not?" where Lundy had 

already stated that he never saw a gun in the possession or vicinity of COLLIN. 

486. The purpose of the investigators in asking improper questions was to increase the 

likelihood that information tending to exonerate officers, even if false, became part of the file to 

be reviewed by the Prosecutor. 

487. The investigators, including Ray, willfully neglected to ask pertinent follow-up 

questions of Lundy. Examples of these omissions include: 

a) failing to inquire as to the reasonableness of attempting to 
arrest a perceived armed felon at the time, place and in the 
manner that the officers attempted to arrest COLLIN; 

b) failing to ask Lundy if he could identify which officer 
stated ''gun."; 

c) failing to ask Lundy why he turned off his MVR recorder 
while talking to the sergeant; and 

d) failing to inquire as to what Lundy told the sergeant while 
Lundy's MVR was disabled. 

488. DD investigators never asked Lundy if he heard WOODALL call for assistance 

on his radio. 

489. DD investigators never asked Lundy if he saw SIMON remove a gun from near 

COLLIN, or whether he saw SIMON kick a gun from near COLLIN. 
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490. They never asked Lundy if he heard FORD instruct SIMON to pick up the gun 

after the shooting. They never asked if Lundy saw anyone move the gun from where it allegedly 

dropped. 

491. Avoiding material subject matter out of concern that the exploration of same 

might lead to information which tends to incriminate a suspect is not consistent with proper 

police protocol for homicide investigations. 

492. The purpose of these acts and omissions was to prevent information which tended 

to incriminate the officers who shot and killed COLLIN from becoming part of the file to be 

reviewed by the Prosecutor. 

493. On August 6, 2008, Lundy gave his IA statement, pursuant to GO 303. 

494. Lundy told IA investigators that SIMON showed photographs of COLLIN and 

Rachael to the officers before they went to the residence. 

495. When Lundy began to tell IA investigators about the purpose for the officers 

going to the residence, they attempted to cut him off before he said something incriminating: 

IA investigator: 

Lundy: 

IA investigator: 

Lundy: 

IA investigator: 

Yeah. I have a couple of questions. When 
you first met with Detective Simon at USA 
Drug, did he state that a weapon was 
involved in the burglary? 

Uh ... yes. He said that the suspect was 
wanted in reference to a residential burglary 
and the theft of a 9mm ... 

Okay. 

... was taken during that burglary. 

And my second question ... 
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496. IA did not confront Lundy about his telling Ms. Hatfield that the officers had a 

warrant for COLLIN and Rachael's arrest, when they did not, even though one can clearly hear 

him give this false information to Ms. Hatfield on Lundy's MVR. 

497. IA investigators never asked Lundy if he saw SIMON remove a gun from near 

COLLIN, or whether he saw SIMON kick a gun from near COLLIN. They never asked Lundy if 

he saw anyone move a gun from the area. 

498. IA investigators never asked Lundy if he heard FORD instruct SIMON to pick up 

the gun after the shooting. 

499. The IA investigators did not ask Lundy why seven officers were needed to merely 

interview COLLIN and Rachael. They did not ask Lundy why tactical positions were needed to 

conduct an interview. 

500. The IA investigators did not acknowledge with Lundy that his MVR was 

damaged or compromised. The IA investigators did not ask Lundy if he was aware of the 

damaged or compromised state of the audio recording, and did not ask him if he knew how the 

audio become damaged or compromised. 

501. IA did not ask him if he manipulated his microphone at any time. 

502. Despite Lundy's actions which were captured by his own MVR camera, he was 

never disciplined for manipulating the audio recording, which was a violation of GO 316. 

Officer Bryan Gasaway 

503. On July 16, 2008, at 5:29 pm, Gasaway gave a statement to DD investigators. 

Ray was present for this statement, and asked questions of Gasaway. 
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504. Gasaway initially stated that when the officers went to 621 Gillette, he did not 

know if there was a valid arrest warrant for COLLIN, and the officers just went to the residence 

to talk to COLLIN. 

505. Gasaway did not tell the investigators about the prior meeting at USA Drug where 

SIMON showed photographs of COLLIN and Rachael, and planned the arrest. 

506. Gasaway told DD investigators that when the officers arrived at the residence, he 

went to the front of the house to make sure COLLIN did not escape through a window. 

507. Gasaway told the investigators that his role was that of a "support" officer. 

508. The investigators, including Lesher, used leading questions such as "Okay, so to 

your knowledge yall were there to investigate a suspect in a burglary in which a handgun was 

stolen?" when Gasaway had already stated that stated that the officers were "just going over here 

to talk to [COLLIN] ... " 

509. Gasaway told DD investigators that he heard someone say "let me see your 

hands," and then he went running toward the back of the residence. He said that he heard 5-6 

gunshots before he got to the back patio. 

510. Gasaway said he "saw [COLLIN] on the ground, uh and a small caliber handgun 

that - that he had laying on the ground beside him." 

511. The investigators, willfully neglected to ask pertinent questions of Gasaway. 

Examples of these omissions include: 

a) failing to ask any questions about the specific location of 
the gun as he observed it after it allegedly fell from 
COLLIN's hand; 

b) failing to ask Gasaway to identify who was present while 
the gun lay on the ground, before it was moved; and 
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c) despite the fact that Gasaway arrived at the crime scene 
immediately after the shooting, failing to ask him to 
describe the position of COLLIN's body as he observed it. 

512. DD investigators never asked if Gasaway if he heard WOODALL call for 

assistance on his radio. 

513. DD investigators never asked Gasaway if he saw SIMON remove the gun from 

near COLLIN's body. They never asked Gasaway if he saw SIMON kick the gun. They never 

asked Gasaway if he heard FORD instruct SIMON to pick up the gun. They never asked 

Gasaway if he saw anyone move the gun. 

514. Avoiding material subject matter out of concern that the exploration of same 

might lead to information which tends to incriminate a suspect is not consistent with proper 

police protocol for homicide investigations. 

515. The purpose of these acts and omissions was to prevent information which tended 

to incriminate the officers who shot and killed COLLIN from becoming part of the file to be 

reviewed by the Prosecutor. 

516. On August 6, 2008, Gasaway gave his IA statement, pursuant to GO 303. 

517. Gasaway told IA investigators that SIMON went to the residence in an attempt to 

make contact with COLLIN. 

518. IA investigators never asked Gasaway if SIMON told him that SIMON had 

warrants for the arrest of COLLIN and Rachael. 

519. IA investigators never asked Gasaway why he needed to guard the front of the 

house ifthe officers were only there to talk with COLLIN and Rachael. 

520. IA investigators never asked Gasaway to explain the position, or the specific 

location, of the gun which allegedly dropped from COLLIN's hand after the shooting. 
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521. IA investigators never asked Gasaway if he saw SIMON remove the gun from 

near COLLIN's body. They never asked Gasaway if he saw SIMON kick the gun. They never 

asked Gasaway if he heard FORD instruct SIMON to pick up the gun. They never asked 

Gasaway if he saw anyone move the gun. 

522. The IA investigators did not ask Gasaway why seven officers were needed to 

merely interview COLLIN and Rachael. They did not ask Gasaway why tactical positions were 

needed to conduct an interview. 

523. The IA investigators did not acknowledge with Gasaway that the audio recording 

ofLundy's MVR was damaged or compromised. The IA investigators did not ask Gasaway ifhe 

was aware of the damaged or compromised state of the MVR recording, and did not ask him if 

he knew how the audio footage become damaged or compromised. 

Officer Christopher Bonds 

524. On July 16, 2008, at 5:42 pm, Bonds gave a statement to DD investigators. 

Lesher was present for this statement and asked questions of Bonds. 

525. Bonds told DD investigators that SIMON was on the police radio, and requested a 

couple of marked units in reference to going to "talk to a guy about a warrant involving a 

burglary." 

526. Bonds told the investigators, that at the meeting at USA Drug, SIMON showed 

the officers a photo of COLLIN and Rachael, both of whom he advised resided at 621 Gillette. 

527. Bonds told DD investigators that he, Gasaway and FORD watched the front door 

in case COLLIN tried to escape through the front door. He stated that he heard a commotion 

toward the back of the house, and ran back there. 
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528. Bonds told the investigators that when he reached the back patio, he saw COLLIN 

lying on the ground, and he heard officers saying "let me see your hands." 

529. Bonds told the DD investigators that he did not see any of the ''scuffle" occurring. 

530. Bonds told the investigators that he heard 3-4 gunshots, but that he had ''no idea" 

who fired the shots. He told them that he did not see COLLIN with a gun. 

531. The DD investigators asked Bonds if he ever saw the gun allegedly possessed by 

COLLIN, and he responded, "[a]t that time I didn't see it but once it was all over I saw it laying 

off to the side." 

532. The DD investigators did not ask Bonds what he meant by "off to the side," and 

they did not ask him to be more specific as to the location of the gun when he saw it. 

533. DD investigators never asked Bonds if he saw SIMON remove the gun from near 

COLLIN's body. The investigators never asked Bonds if he saw SIMON kick the gun. They 

never asked Bonds if he heard FORD instruct SIMON to pick up the gun. They never asked 

Bonds if he saw anyone move the gun. 

534. The DD investigators did not ask Bonds if he saw the gun allegedly possessed by 

COLLIN on a ledge at any time. 

535. On August 6, 2008, Bonds gave his IA statement, pursuant to GO 303. 

536. Bonds told IA investigators that SIMON showed the officers photographs of 

COLLIN and Rachael prior to going to the residence. Bonds told IA investigators that SIMON 

told the officers that COLLIN "normally hangs out" at the residence. Bonds told IA 

investigators that SIMON planned to arrest COLLIN and Rachael at the residence. 
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537. Bonds told IA investigators that, when he got back to the patio, he saw three or 

four officers trying to take COLLIN into custody. According to Bonds, at that time, COLLIN 

was on the ground, pulling away from the officers. 

538. In light of Bonds' statement that he allegedly saw COLLIN resisting arrest, the IA 

investigators never asked Bonds why he told DD investigators that he never saw a "scuffle" 

between COLLIN and the other officers. 

539. Bonds told IA investigators that when he saw the gun allegedly possessed by 

COLLIN, it was "[o]n the wall." 

540. Bonds told IA investigators that he knew who fired the first shot. However, the 

IA investigators never followed up on his statement, and never asked the identity of that person. 

541. Despite the fact that Bonds told the IA investigators he knew who fired the first 

shot, they never asked him why he told DD investigators that he had "no idea" who fired shots. 

542. IA investigators never asked Bonds if he saw SIMON remove the gun from near 

COLLIN's body. IA investigators never asked Bonds if he saw SIMON kick the gun. IA 

investigators never asked Bonds if he heard FORD instruct SIMON to pick up the gun. They 

never asked Bonds if he saw anyone move the gun. 

543. The IA investigators did not acknowledge with Bonds that the audio recording of 

Lundy's MVR was damaged or compromised. The IA investigators did not ask Bonds ifhe was 

aware of the damaged or compromised state of the MVR recording, and did not ask him if he 

knew how the audio footage become damaged or compromised. 

544. Neither the DD investigators nor the IA investigators ever asked any of the 

involved officers if they were the ones to state ''I know I'm not in trouble. I didn't do sh*t," or if 

they could identify who said it. Neither the DD investigators nor the IA investigators ever 
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sought out that officer to determine what he meant when he said it. There is no mention in any 

of the materials generated in the matter-by the DD, IA or DFRB-about this statement, which 

indicates that someone did something wrong, and which could be construed as a party admission 

made by an agent of a defendant. 

Hudson Continues the LRPD's Conspiratorial and Fraudulent Acts Which Began 
Immediately after the Shooting With His Police Interview of COLLIN's Best Friend, 

Chaffin Booe 

545. During his aforementioned discovery deposition, Hudson testified that within the 

LRPD he is known by the nickname "Tommy Talks," which signifies that he is ''considered to be 

a very good interrogator." He testified that he possesses unique skills, and a sternness, which 

make him an especially effective police interrogator. He testified that interrogations are the 

favorite part of his job. 

546. Hudson further testified that even though the purpose of police-involved shooting 

investigations is to determine whether the police shooting was justified, and even though a 

separate criminal investigation looks into possible criminal acts of a use-of-force victim, he was 

nonetheless informally trained at the LRPD to use police-involved shooting investigations as a 

means to collect evidence of possible criminal acts to use against the use-of-force victim. 

54 7. The purpose of this informal custom is to increase the likelihood that information 

which favors the involved officers, even if false or immaterial, becomes part of the file to be 

reviewed by the Prosecutor. 

548. On July 16, 2008, at 5:10 pm, Hudson questioned Chaffin Booe, COLLIN's best 

friend. Chaffin was not a witness to the shooting, and was never present at the scene of the 

shooting. His statements were audio taped and transcribed internally. 
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549. Chaffin was read his Miranda rights and advised that his words could be used 

against him in a court of law. Hudson read Chaffin his Miranda rights in order to intimidate him 

with the threat of arrest, and to make Chaffin more susceptible to Hudson's influence and more 

likely provide information to assist in exonerating WOODALL, HASTINGS, SIMON and 

FORD in the investigation into the Spradling shooting. 

550. Chaffin told Hudson that Ms. Harris' daughter, Lindsey, was a friend of his. 

551. Hudson used leading questions on Chaffin to increase the likelihood that he would 

obtain statements, even if false, which disparaged COLLIN, such as: 

• "Uh talking to Lindsey a while ago, she said that Collin had a drug problem, is 
that true?"; and 

• "I don't want to put words in your mouth or anything like that but was he 
geeking ... when it all went down?" 

552. The purpose of this exercise was to increase the likelihood that information 

tending to exonerate officers, even if false, became part of the file to be reviewed by the 

Prosecutor. 

553. Hudson intentionally asked confusing questions of Chaffin such as "Well let- let 

me ask you this, uh I - I guess asking you that, when I'm talking about geeking, you know he's-

you know well I guess strung out is the main thing?'' to induce Chaffin to say that COLLIN was 

"strung out" on drugs at the time of the shooting. 

554. Hudson tried to induce Chaffin to say that COLLIN was capable of committing 

burglary "to try to get the money to go buy more drugs" even though Hudson knew or should 

have known that, assuming COLLIN committed the alleged burglary, the reason he did so would 

serve no purpose in determining whether the officers' actions in attempting to arrest COLLIN or 

shooting him were justifiable. 
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555. Such questions were asked, and such statements were induced, for the purpose of 

disparaging COLLIN so as to exonerate the involved officers and to make it more difficult to 

pursue a civil cause of action against the officers. 

556. Hudson used deceptive questions structured so that no matter the response, it 

would not conflict with the involved officers' false stories, such as "Uh how often -did Collin 

have a gun on him all the time, do you know?" (emphasis added) Hudson's question was 

structured this way so that if Chaffin replied "no," Hudson would not be precluded from 

reporting that COLLIN had a gun on him all the time. Rather, he could report that Chaffin 

simply was unaware of the purported "fact" that COLLIN had a gun on him all the time, 

including July 16 at the time of the shooting. 

557. Hudson used leading questions to increase the likelihood that Chaffin would not 

disagree with Hudson's presumptions which favored the officers, such as "Chaffin is there 

anything else you think I need to know or you think you have any - any excuse or why 

[COLLIN] might of (sic) done what he did today?" when he knew Chaffin was not present at the 

scene and when he knew or should have known that such information, even if true, was not 

known to the officers who killed COLLIN, and would serve no purpose in determining whether 

the officers' actions were justifiable. 

558. Hudson willfully neglected to establish fundamentaL material facts, such as the 

fact that Chaffin did not even see COLLIN on July 16, and the fact that Chaffin was never at the 

scene of the shooting. 

559. The purpose of these omissions was to lend false, firsthand observer credibility to 

Chaffin's vague, induced statements, and to help exonerate the involved officers who shot and 
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killed COLLIN, and to prevent information which tended to incriminate those officers from 

becoming part of the file to be reviewed by the Prosecutor. 

560. Hudson ended the audio recording of Chaffin's statement, and spoke with him off 

the record for approximately two minutes, without recording the discussion or having it 

transcribed. 

561. Upon information and belief, during this unrecorded discussion, Hudson told 

Chaffin to state that COLLIN had previously told Chaffin that COLLIN would not be taken alive 

if police officers ever attempted to arrest him. Upon information and belief, Chaffin, who was a 

criminal suspect, as evidenced by his being read Miranda rights, felt the pressure applied by 

Hudson, and stated he would say whatever Hudson wanted him to say. 

562. Hudson took a second statement from Chaffin two minutes after the first 

statement ended, and resumed audio recording at that time. 

563. During this statement, Hudson induced Chaffin to state that COLLIN had told 

Chaffin that COLLIN generally would "not be taken alive by police," even though Hudson knew 

or should have known that such information, even if true, was not known to the officers who 

killed COLLIN, and would serve no purpose in determining whether the officers' actions were 

justifiable. 

564. Such information was collected for the purpose of disparaging COLLIN so as to 

exonerate the officers and make it more difficult to pursue a civil cause of action against the 

officers. 

565. Though Hudson said to Chaffin on at least two occasions "I don't want to put 

words in your mouth ... ," that is precisely what he did. 
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566. Hudson willfully neglected to ask questions of Chaffin which would tend to 

exonerate COLLIN. Avoiding material subject matter out of concern that the exploration of 

same might lead to information which tends to incriminate a suspect is not consistent with proper 

police protocol for homicide investigations. 

567. The purpose of these acts and omissions was to prevent information which tended 

to incriminate the officers who shot and killed COLLIN from becoming part of the file to be 

reviewed by the Prosecutor. 

568. Chaffin Booe committed suicide on January 11, 2011. Upon information and 

belief, Booe reportedly killed himself because he was consumed by guilt as a result of the false 

information which impugned his best friend, COLLIN, that he was compelled to provide by 

Hudson during the DD investigation. 

THE LRPD INVESTIGATIONS OF THE SPRADLING SHOOTING WERE 
INTENTIONALLY BIASED, AND THE LRPD WILLFULLY FAILED TO PRESERVE 

EVIDENCE, WHICH SERVED TO PROTECT THE INVOLVED OFFICERS 

569. The DD investigation, IA investigation and DFRB review of the Spradling 

shooting, were all intentionally biased, and the reports generated by each of the investigations 

reflect this fact. The LRPD omitted from these reports material facts which tended to 

incriminate the involved officers in a wrongful arrest and shooting. Moreover, the LRPD 

intentionally failed to preserve important evidence, and disregarded the intentional spoliation of 

important evidence. All of these acts and omissions served to protect the involved officers, and 

make it more difficult to pursue a civil cause of action against them. 

570. The investigators' questions were never intended to uncover impartial facts. The 

investigators questions were never intended to assist in determining whether the officers' actions 

were justified. Rather, the involved officers and investigators sought to build a case against 
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COLLIN, exonerate the involved officers, and make it more difficult to pursue a civil cause of 

action against them. 

571. Such investigation customs are not consistent with proper police protocol for 

investigating police-involved homicides. 

572. WOODALL, HASTINGS and FORD waived their Miranda rights, evincing their 

awareness that the LRPD internal investigation custom would serve to protect them and insulate 

them from discipline and criminal charges, despite the true facts of the matter. 

573. Investigators spent just over two hours interviewing seven eyewitnesses and 

shooters. This is an inadequate, insufficient timeframe to reasonably conduct such interviews 

considering the seriousness of the matter, the conflicting material facts gathered, and the number 

of officers involved. 

574. Despite a thorough reading of the statements taken from these individuals, many 

material facts simply cannot be determined because pertinent questions were never asked, 

pertinent subject matter never explored, and, to the extent that answers were given, they tended 

to be incomplete and not developed by the investigators. 

575. Despite the obvious, material inconsistencies between the statements of Ms. 

Hatfield, Rachael and Paul, on the one hand, and the involved officers on the other, the LRPD 

investigators never contacted the Hatfield family after their July 16 statements to clear up any 

confusion, despite requests from Ms. Hatfield to discuss the matter further. 

576. Despite the fact that there were obvious material inconsistences in the statements 

of the involved officers, including WOODALL, HASTINGS, SIMON and FORD, none of the 

involved officers was ever asked to give follow-up statements or clear up any of the confusion 

created by the inconsistencies in their statements. 
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577. An investigation custom whereby a subordinate officer reports to a superior 

officer who is a suspect in a police-involved homicide regarding observations which may be 

critical of the superior officer's conduct, said custom unreasonably increases the likelihood for 

false testimony which tends to exonerate the suspect. 

578. Further, an investigation custom whereby a subordinate officer may potentially 

have to state facts critical of superior officer to colleagues and other superior officers, said 

custom unreasonably increases the likelihood for false testimony which tends to exonerate the 

suspect. 

579. Such investigation customs are not consistent with proper police protocol for 

investigating police-involved homicides. 

Official Reports Prepared by the LRPD in the Spradling Shooting are Intentionally 
Misleading, Incomplete, Inaccurate, and Contain False Information, All of Which Was 

Intended to Conceal the Truth, and Protect the Involved Officers 

580. Ray's case summary report is a one-sided, biased and misleading account of the 

incident which was intended to disparage COLLIN, to make the officers' actions seem justified 

and to make it more difficult to pursue a civil cause of action against WOODALL, HASTINGS, 

SIMON and/or FORD. See LRPD Case Summary Report of the Spradling shooting, attached 

hereto as Exhibit 0. 

581. Ray included in his case summary report false information that COLLIN had 

allegedly harassed Ms. Harris and her family even though Ray knew or should have known that 

such information, even if true, was not known to the officers who killed COLLIN, and would 

serve no purpose in determining whether the officers' actions were justifiable. 

582. Ray intentionally drafted the case report summary in this way for the purpose of 

disparaging COLLIN so as to make the officers' actions seem justified and to make it more 

102 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 102 of 320



difficult to pursue a civil cause of action against WOODALL, HASTINGS, SIMON, FORD 

and/or other officers. 

583. Continuing the CITY's attempts at disparaging COLLIN, Ray accessed the 

Facebook account of an acquaintance of COLLIN and printed out images, some of which are 

photographs of COLLIN and his friends playfully holding rifles. 

584. Despite the fact that the DD investigation was conducted to determine whether the 

officers' actions were justified in the shooting, Ray included these photographs in the DD file 

sent to the Prosecutor. Ray sent these photos even though he knew or should have known that 

such images (which were included to falsely portray COLLIN as a violent person) were not 

known to the officers on July 16, 2008 and would serve no purpose in determining whether their 

actions were justifiable. 

585. Such information was collected and sent to the Prosecutor for the purpose of 

disparaging COLLIN, to make the officers' actions seem justified and to make it more difficult 

to pursue a civil cause of action against WOODALL, HASTINGS, SIMON and/or FORD. 

586. Ray's case summary report contains many false statements such as stating that 

HASTINGS drew his weapon after he heard SIMON say "gun" where all statements collected by 

the investigators indicate that HASTINGS' gun was drawn immediately. 

587. Ray's report fraudulently conceals that the officers went to arrest COLLIN 

without first obtaining an arrest warrant. Rather, it states that SIMON requested his squad 

members and WOODALL meet him in a pharmacy parking lot "to assist him in making contact 

with the occupants of the residence," which is false, and downplays the failures of the involved 

officers to follow proper arrest procedures, and to comply with the Fourth Amendment. 
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588. Ray's case summary report fraudulently conceals many pertinent facts that speak 

to the reasonableness of the officers' actions, such as the fact that SIMON moved the gun after 

COLLIN was shot, and the fact that the officer were not separated after the shooting. 

589. Ray's case summary report does not address that while SIMON stated that it was 

his decision to remove the gun from where it allegedly dropped, FORD unequivocally stated that 

SIMON kicked the gun before removing it, and that he, FORD, instructed SIMON to pick up the 

gun. 

590. Ray's case summary report does not acknowledge the Lundy's MVR video exists. 

It does not include the fact that the audio recording of Lundy's MVR, which should have 

recorded pre-shooting dialogue, among other crucial evidence, was damaged or compromised. 

591. Ray's case summary report is utterly devoid of material facts supplied by Ms. 

Hatfield, Rachael and Paul. Examples of these omissions include that HASTINGS put a gun to 

COLLIN's head immediately after COLLIN was thrown to the ground, that none of them heard 

any officer say "gun," and that Ms. Hatfield and Rachael did not believe that COLLIN had a gun. 

Ray's report omits that Paul stated that COLLIN's arms were behind his back, which is captured 

on an undamaged portion of the MVR audio footage. 

592. Ray falsely included in his case summary report that COLLIN "had a bad drug 

problem." Ray even went so far as to report to the Prosecutor that COLLIN, who had a young 

son whom he very much loved and who was very close to his own nuclear family, intended to 

take his own life on July 16, 2008, "you know like a suicide by cop thing." 

593. Said material facts serve to make the shooting of COLLIN seem less reasonable, 

and they were fraudulently concealed by Ray to prevent information which tended to incriminate 
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the officers who shot and killed COLLIN from becoming part of the file to be reviewed by the 

Prosecutor. 

594. The IA and DFRB report generated in the Spradling shooting continued the 

fraudulent concealment and conspiracy, which began on July 16, 2008, and continue to this day. 

The IA report states that SIMON made contact with Ms. Hatfield, though HASTINGS claims it 

was him. It states that WOODALL heard a "high pitch sound which was not consistent with the 

sound made by the departmental issued weapons," in further the false notion that COLLIN fired 

a gun, which he did not. 

595. The IA report says "As a result of the struggle, Spradling, Detective Simon, 

Detective Hastings and Officer Lundy fell to the ground," echoing the false statement of several 

of the involved officers. However, Lundy told a supervisor that the officers "took [COLLIN] 

down on the ground- we all took him down to the ground," and where HASTINGS told DD 

investigators that COLLIN grabbed by the neck and took him to the ground by officers. 

(emphases added) Lundy stated "[u]m, hey, where he is laying is where he was shot ... he didn't 

fall or anything like that. We had him on the ground, and that is how he laid." (emphasis added) 

596. Ms. Hatfield and Rachael each testified that COLLIN was thrown to the ground. 

597. The LRPD investigators reported that COLLIN and the involved officers all fell, 

to make it appear that the officers were not in physical control of the situation, which they were. 

598. The IA report omits FORD's statement that SIMON kicked the gun, and then 

FORD instructed SIMON to pick it up, and remove it. It willfully neglects to mention that 

Lundy's MVR captured Paul stating that COLLIN was pinned with both of his arms behind his 

back, immediately after the shooting. 
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599. The IA report states unequivocally that "[t]he involved officers were separated," 

which is absolutely false. It states that the scene properly secured and processed by CSSU, 

which is also false, as evidenced by the incomplete and inaccurate crime scene log. The report 

references "inconsistencies" with the crime scene log, but states, without elaboration, that they 

"do not affect the final disposition of the case." 

600. Incredibly, the IA report states that "[a]ll of the statements were consistent 

regarding the sequence of events and the facts of the case." The IA report mentions Lundy's 

MVR, it states that "there is no video which captures the use of Deadly Force," and fails to 

apprise the reader of all of the audio footage which tends to incriminate the involved officers. It 

states that the involved officers complied with GO 303 and GO 203. The IA report 

recommended that the officers' "use of deadly force be classified as 'exonerated."' 

601. In an affidavit from a prior cause, THOMAS has attested that the DD 

investigation and IA investigation of the Spradling shooting were "rigorous" investigations. 

602. On September 9, 2008, HASTINGS, FORD and WOODALL were advised by the 

Prosecutor that he would not pursue any criminal charges stemming from the Spradling shooting. 

603. That the fact of the exoneration of HASTINGS, FORD and WOODALL and the 

lack of discipline to HASTINGS, FORD, SIMON and WOODALL tends to make their actions 

seem justified, and makes a civil lawsuit based on those same actions more difficult to pursue 

and maintain. 

604. On October 6, 2008, the DFRB issued their official report on the Spradling 

shooting. The DFRB report indicates that Mr. Carpenter sat on the DFRB. It also indicates that 

Mr. Carpenter provided deadly force training to WOODALL, HASTINGS, and FORD. The 

DFRB report says Ms. Harris knew the driver to be "Rachael." DFRB report says officers went 
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to "question" COLLIN about the burglary. DFRB found that supervisors acted quickly to take 

charge of the situation. It found that while there were "some inconsistencies" in the crime scene 

log, those inconsistencies were of little consequence to the investigation. DFRB found that the 

DD and IA investigations "were thorough and complete." 

605. No arrest warrant was ever authorized for the arrest of COLLIN at any time. No 

arrest warrant was ever authorized for the arrest of Rachael Hatfield at any time. 

FRAUDULENT CONCEALMENT 

606. The Eighth Circuit and Rule 9(b) of the Arkansas Rules of Civil Procedure 

require that fraud be pled with particularity, and this pleading applies to the doctrine of 

fraudulent concealment. Under Arkansas law, in order for the running of the statute of 

limitations to be tolled on the basis of fraudulent concealment, there must be: (1) a positive act of 

fraud; (2) that is actively concealed; and (3) is not discovered by reasonable diligence. 

607. If fraudulent concealment is properly pled, a § 1983 complaint is "invulnerable to 

dismissal on limitations grounds, and a fact question is created on which both sides are entitled 

to offer proof." Williams v. Hartje, et al., 827 F.2d 1203, 1205 (8th Cir. 1987). 

THE CITY ENGAGED IN MULTIPLE AFFIRMATIVE ACTS CONSTITUTING 
CONSPIRACY AND FRAUDULENT CONCEALMENT WHICH WERE NOT 

DISCOVERED BY PLAINTIFF'S REASONABLE DILIGENCE 

608. The following is a list of ways the CITY, through its agents, servants and 

employees covered up the actions of WOODALL, HASTINGS, SIMON, FORD and other 

involved officers, thereby fraudulently concealing the true nature of what transpired, and the 

basis to bring a civil rights action in good faith: 

a) The involved officers entered Ms. Hatfield's home after the 
shooting; 
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b) The involved officers entered COLLIN's truck after the 
shooting; 

c) The involved officers planted a gun on COLLIN after the 
shooting; 

d) The involved officers falsely claimed they had arrest 
warrants; 

e) The LRPD allowed Lt. Hastings to notify the Spradling 
family about the shooting; 

f) Lt. Hastings gave false information about the shooting and 
circumstances surrounding the shooting to the Spradling 
family; 

g) The LRPD withheld crucial information and evidence from 
the Spradling family; 

h) The LRPD willfully compromised the physical cnme 
scene; 

i) The LRPD willfully compromised physical evidence; 

j) The LRPD failed to separate the involved officers, and 
allowed collusion; 

k) The LRPD falsely claimed that the involved officers were 
separated; 

1) The LRPD willfully avoided pertinent subject matter with 
witnesses; 

m) The LRPD engaged in improper questioning of witnesses; 

n) The LRPD falsified witness statements; 

o) The LRPD allowed Lt. Hastings to respond to FOIA 
requests involving his nephew, HASTINGS; 

p) The LRPD wrongfully withheld documents from FOIA 
disclosure; 

q) The LRPD wrongfully withheld evidence from FOIA 
disclosure; 
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r) The LRPD intimidated witnesses during their questioning; 

s) The LRPD willfully provided false statements to the media 
and public; 

t) The LRPD provided witness statements to the involved 
officers prior to the officers' official statements; 

u) The LRPD allowed the involved officers to draft their 
reports together; 

v) The LRPD forced a reporting officer to change her report to 
favor the involved officers; 

w) The LRPD allowed one of the involved officers' 
companion officer to be present at the crime scene; 

x) The LRPD allowed the involved officers to change their 
official accounts of the shooting; 

y) The involved officers were untruthful during their official 
statements; 

z) The LRPD allowed the involved officers to be untruthful; 

aa) The LRPD ignored material inconsistencies among the 
various officers' reports and statements; 

bb) The LRPD willfully allowed video recordings to become 
damaged; 

cc) The LRPD ignored the fact that video evidence had become 
damaged; 

dd) The LRPD gave a false file to a Little Rock citizen who 
requested the DD file through FOIA; 

ee) The LRPD prepared official reports which were false; and 

ff) The LRPD failed to discipline or even acknowledge 
multiple violations of police policy committed by the 
involved officers and investigators. 
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609. PLAINTIFF came to possess a copy of the DD file related to the shooting 

sometime in early 2009, pursuant to Ms. Hatfield's FOIA request. 

610. From 2008 through 2011, PLAINTIFF exercised reasonable diligence in 

attempting to pursue a lawsuit based on the killing of his son. Examples of this due diligence 

include his timely obtaining a copy of the, albeit incomplete, DD Investigation file, his opening a 

probate account for COLLIN's estate, and his seeking out an attorney to represent him and to 

investigate the matter, to the extent that any pertinent materials could be obtained from the 

LRPD. PLAINTIFF contacted the FBI, the U.S. Attorney's Office, and the Arkansas Attorney 

General's Office in unsuccessful efforts to open an outside investigation. PLAINTIFF contacted 

the Arkansas Bar Association, in an attempt to obtain representation. PLAINTIFF sought 

lawyers out of state, to no avail. 

611. PLAINTIFF attested to such facts in the matter (4:12-CV-693 JMM). See 

Affidavits of Michael Spradling, attached as Exhibit P and Q. 

612. As a result of the allegations of fraudulent concealment above, and as a result of 

the conspiracy in which the CITY, through its agents, servants and employees engaged, 

PLAINTIFF unknowingly regurgitated a likewise false and incomplete account of facts which 

made the actions of the officers seem more reasonable than they were, and which, therefore, 

made legal representation impossibly to obtain. Moreover, media accounts of the shooting­

containing false and incomplete information supplied by the LRPD and Lt. Hastings-portrayed 

the shooting as legitimate, which also made legal representation impossible to obtain. 

613. The fact of the exoneration of HASTINGS, FORD and WOODALL by the 

Prosecutor, and the lack of discipline to HASTINGS, FORD, SIMON and WOODALL and other 

involved officers, also made representation impossible to for PLAINTIFF to obtain. 
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614. The LRPD further concealed information related to the Spradling shooting by 

manipulating its responses to FOIA requests of same. 

615. Evidence exists that, on a prior occasion in 2011, a citizen of Little Rock, who 

requested the DD Investigation file related to the Spradling shooting pursuant to the Arkansas 

FOIA, did not receive the DD file. Instead, the CITY gave him the file related to the Harris 

burglary. The Harris burglary file does not contain, inter alia, the crucial statements of 

HASTINGS, SIMON, FORD, WOODALL, Lundy or any LRPD officer. The Harris burglary 

file does not contain the statements of Ms. Hatfield, Rachael or Paul. The Harris burglary file 

does not contain Ray's case summary report. 

616. Prior to August 22, 2012, despite his due diligence, PLAINTIFF was also 

unaware of these pertinent facts: 

a) That there was no valid arrest warrant for COLLIN or 
Rachael; 

b) That COLLIN did not point a gun at the officers before he 
was shot and killed; 

c) That COLLIN did not have had a gun in his possession at 
all or that witnesses claimed he did not; 

d) That much of the material information he supplied to 
prospective attorneys was false and made the actions of the 
involved officers seem reasonable when those actions were 
not reasonable; 

e) That Ms. Hatfield, Rachael and Paul were each questioned 
at the LRPD before the statements of the involved officers; 

f) That the involved officers discussed the incident together 
before their official statements; 

g) That the investigators who questioned the witnesses had 
previously discussed the incident with the involved 
officers; 

111 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 111 of 320



h) That Lt. Hastings was the uncle of HASTINGS, and may 
therefore have an interest in withholding from PLAINTIFF 
facts that could adversely affect HASTINGS, his nephew; 

i) That an audio recording and/or transcript of WOODALL 
asking if COLLIN had a gun should exist and is, 
presumably, in the possession and/or control of the LRPD; 

j) That an audio recording existed in which a witness states 
that COLLIN was pinned to the ground with his hand 
behind his back when he was shot and killed, and said 
recording was, and has always been, in the possession of 
the CITY; 

k) That video and audio recordings were withheld by the 
CITY; 

1) That audio transcripts of a 911 call, WOODALL's alleged 
radio call, and HASTINGS' call to MEMS was all withheld 
from PLAINTIFF; 

m) That portions of video recordings contain audio at the time 
of the attempted arrest and shooting of COLLIN which are 
defective and/or have been tampered with; 

n) Lt. Terry Hastings misrepresented crucial facts provided to, 
and omitted crucial facts from, PLAINTIFF; 

o) Intentionally destroying audio footage of 911 call and 
WOODALL's radio call for assistance; 

p) False transcription of Ms. Hatfield's statement 

q) Leading questions by investigators; 

r) Intentionally cutting off and interrupting witnesses; 

s) No testing on gun to see if COLLIN had in fact held it; 

t) That FORD changed his story to the IA investigators, and 
claimed that SIMON kicked the gun allegedly possessed by 
COLLIN, and instructed SIMON to pick it up and remove 
it; 
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u) That LRPD investigators never addresses major chain of 
custody issues involving the gun allegedly possessed by 
COLLIN, despite notice of same; 

v) That there were glaring omissions of material facts in the 
DD case summary report, and other official LRPD reports; 

w) That an involved officer manipulated his audio recording 
by disabling his lapel microphone; 

x) That after the shooting, an involved officer stated "I know 
I'm not in trouble. I didn't do sh*t." 

y) That LRPD investigators never learned which officer stated 
"I know I'm not in trouble. I didn't do sh*t." despite 
hearing it on Lundy' s MVR; 

z) That a supervisory officer forced a reporting officer to 
change her incident report to a version which favored the 
involved officers; and 

aa) That the involved officers told materially inconsistent 
stories during the different investigations, and the LRPD 
never following up on, or addressed, those inconsistencies. 

617. On August 22, 2012, the undersigned attorney met with PLAINTIFF relating to 

another matter, and advised him as to the true facts of the case. On said date, PLAINTIFF 

finally learned the information that the CITY had withheld from him, Ms. Hatfield, and the 

public. 

618. PLAINTIFF was unaware of the aforesaid acts and omissions until August 22, 

2012. This unawareness was the result of all the aforesaid acts and omissions of the above 

officers, investigators and FOIA officers, all of whom were at all relevant times agents, servants 

and employees of the CITY. These aforesaid acts and omissions were done intentionally with 

the fraudulent intention to conceal from PLAINTIFF operative facts that constitute the basis for a 

civil rights and/or wrongful death lawsuit. 
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619. The aforesaid acts and omissions constituting fraudulent concealment began with 

on July 16, 2008, and have continued to this day. 

620. That the aforesaid acts and omissions constituted positive acts of fraud that were 

furtively planned and secretly executed by the above officers and investigators, including 

HASTINGS, FORD, SIMON and WOODALL in order to keep the fraud concealed. That these 

transgressions served to conceal material facts which were not discoverable despite the 

reasonable diligence of PLAINTIFF. 

621. Despite the due diligence of PLAINTIFF, he remained ignorant of crucial facts, 

and did not possess crucial evidence of police misconduct as a result of the fraudulent 

concealment committed by Defendants. 

622. That, because of this fraudulent concealment, the initiation of the statute of 

limitations period for causes of action pertaining to the July 16, 2008 killing of COLLIN is tolled 

to August 22, 2012. 

623. On April 11, 2013, in this matter, the Honorable James M. Moody found that 

Plaintiff had properly and sufficiently alleged fraudulent concealment, and denied Defendants' 

Motion to Dismiss, which was premised on the expiration of the statute of limitations. See Doc. 

#14 from 4:12-CV-693. 

COUNT I 
C. HASTINGS, WOODALL and FORD for EXCESSIVE FORCE 

in VIOLATION of FOURTH AMENDMENT 

624. Plaintiff hereby incorporates and re-alleges Paragraphs one (1) through six-

hundred and twenty-two (622) as and for Paragraph 623 of Count I. 

114 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 114 of 320



625. The force used by C. HASTINGS, WOODALL and FORD, and each of them, 

was excessive, unnecessary and objectively unreasonable, and proximately caused COLLIN's 

personal injuries, great pain and death. 

626. The conduct of C. HASTINGS, WOODALL and FORD, and each of them, 

proximately caused a deprivation of the rights, privileges and immunities secured to COLLIN 

and his beneficiaries by the Fourth and Fourteenth Amendments to the United States 

Constitution and laws enacted thereunder. With this conduct, C. HASTINGS, WOODALL and 

FORD, and each of them, showed a reckless or callous indifference to the federally-protected 

rights of COLLIN. 

627. The violence committed by C. HASTINGS, WOODALL and FORD, and each of 

them, was in violation of the Fourth and Fourteenth Amendment rights of the COLLIN and his 

beneficiaries, including due process. Therefore, C. HASTINGS, WOODALL and FORD, and 

each of them, is liable to PLAINTIFF in damages pursuant to 42 U.S.C. § 1983, including loss of 

life, loss of liberty interest, conscious pain and suffering and punitive damages. 

COUNT II 
C. HASTINGS, WOODALL and FORD for WRONGFUL DEATH/NEGLIGENCE 

Pursuant to Arkansas Code§ 16-62-102(a) and (b) 

628. Plaintiff hereby incorporates and re-alleges Paragraphs one (1) through six-

hundred and twenty-six (626) as and for Paragraph 627 of Count II. 

629. On July 16, 2008, C. HASTINGS, WOODALL and FORD, and each of them, 

owed COLLIN a duty to maintain public order and to enforce at all times all such laws, 

ordinances and regulations for the preservation of good order and the public welfare, including 

the duty to follow all such laws, ordinances and regulations. 

115 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 115 of 320



630. Disregarding that duty, C. HASTINGS, WOODALL and FORD, and each of 

them, were guilty of one more of the following acts which proximately caused COLLIN's death: 

a) shot and killed COLLIN without legal justification. 

631. By reason of the wrongful death of COLLIN, PLAINTIFF and COLLIN's 

beneficiaries have incurred pecuniary damages and severe mental anguish. 

632. Plaintiff brings Count II pursuant to Ark. Code. Ann. § 16-62-102(a) and (b) 

which provides for damages whenever the death of a person shall be caused by a wrongful act 

notwithstanding the death of the person. 

WHEREFORE, PLAINTIFF prays for judgment against C. HASTINGS, WOODALL 

and FORD, and each of them, in an amount which will fully and fairly compensate PLAINTIFF for 

damages suffered. 

COUNT III 
C. HASTINGS, WOODALL, FORD and SIMON for SURVIVAL 

Pursuant to Arkansas Code§ 16-62-lOl(a)(l) 

633. Plaintiff hereby incorporates and re-alleges Paragraphs one (1) through six-

hundred and thirty-one ( 631) as and for Paragraph 632 of Count III. 

634. On July 16, 2008, prior to his death and including his shooting, COLLIN suffered 

personal injuries and great pain proximately caused by the wrongful acts of C. HASTINGS, 

WOODALL, FORD and SIMON, and each of them. 

635. By reason of the wrongful acts of C. HASTINGS, WOODALL, FORD and 

SIMON, and each of them, COLLIN incurred personal injuries and great pain as well as 

damages in the form of loss of life. 
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636. PLAINTIFF brings Count III pursuant to Ark. Code. Ann. § 16-62-lOl(a)(l) 

which provides for damages for wrongs done to a person and further provides that such an action 

may be brought after the death of the person by the administrator of his estate. 

WHEREFORE, PLAINTIFF prays for judgment against C. HASTINGS, WOODALL, 

FORD and SIMON, and each of them, in an amount which will fully and fairly compensate 

PLAINTIFF for damages suffered. 

COUNT IV 
THOMAS and the CITY for 

FAILURE to TRAIN, SUPERVISE and/or DISCIPLINE 

637. Plaintiff hereby incorporates and re-alleges Paragraphs one (1) through six 

hundred and thirty-five (635) as and for Paragraph 636 of Count IV. 

638. That THOMAS and the CITY have a duty to properly train and discipline LRPD 

officers so that those officers do not violate the constitutional rights of persons with whom they 

come into contact. 

639. That the training practices at the LRPD are inadequate in the following ways: 

a) failure to properly train LRPD officers on the United States 
Constitution, the Fourth Amendment and the proper uses of 
deadly force; 

b) failure to properly train LRPD officers on proper search 
and seizures, with or without a warrant; 

c) failure to properly train LRPD officers on public safety 
considerations when discharging a firearm near persons, 
automobiles or dwellings; and 

d) failure to properly train LRPD officers to avoid or plan to 
avoid uses of deadly force. 

640. That the supervision and discipline practices at the LRPD are inadequate in the 

following ways: 
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a) allowance of a code of silence which prevents 
incriminatory facts from being known to other LRPD 
officers and the public at large; 

b) failure to discipline violations of LRPD General Orders; 
and 

c) failure to discipline instances of improper use of deadly 
force. 

641. At all relevant times, including July 16, 2008 and for years pnor thereto, 

THOMAS and the CITY were recklessly or callously indifferent to the rights of its citizens in 

adopting their training and discipline practices, such that the failure to train reflects a deliberate 

or conscious choice by THOMAS and the CITY. 

642. This pattern of training and discipline deficiencies, and each of them, was so 

pervasive as to constitute "customs" with the force oflaw. 

643. The customs described above were moving forces behind the violations of 

COLLIN's constitutional rights committed by C. HASTINGS, WOODALL, FORD and SIMON, 

and each of them, and proximately caused COLLIN's personal injuries, great pain and death. 

The custom described above also proximately caused a deprivation of the rights, privileges and 

immunities secured to PLAINTIFF and COLLIN's beneficiaries by the Fourth, Fifth and 

Fourteenth Amendments to the United States Constitution, including due process, and laws 

enacted thereunder. 

644. As a result of the customs described above, COLLIN was subjected to excessive 

force and caused to die and, as a result, the City is liable to Plaintiff in damages under 42 U.S.C. 

§ 1983, including loss of life, loss of liberty interest, and conscious pain and suffering. 
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WHEREFORE, PLAINTIFF prays for judgment against THOMAS and the CITY, and 

each of them, in an amount which will fully and fairly compensate PLAINTIFF for damages 

suffered. 

COUNTV 
THOMAS and the CITY for PERMITTING a WIDESPREAD, 

PERSISTENT PATTERN of UNCONSTITUTIONAL CONDUCT 

645. Plaintiff hereby incorporates and re-alleges Paragraphs one (1) through six 

hundred and forty-three (643) as and for Paragraph 644 of Count V. 

646. At all relevant times, including July 16, 2008, there existed at the LRPD a 

continuing, widespread, persistent pattern of unconstitutional misconduct by LRPD officers. 

This pattern of unconstitutional misconduct included, inter alia: 

a) Improper, unwarranted uses of deadly force committed by 
LRPD officers in the field; 

b) Excessive force committed by LRPD officers in the field; 

c) Improper, illegal warrantless searches committed by LRPD 
officers in the field; and 

d) Improper, biased internal investigations of police-involved 
shootings performed by LRPD officers. 

647. At all relevant times, THOMAS and the CITY, and each of them, exhibited a 

deliberate indifference to, or tacit authorization of, this pattern of misconduct despite notice of 

same to THOMAS and the CITY, and each of them. 

648. This pattern of police misconduct was so pervasive as to constitute a "custom" 

with the force oflaw. 

649. This custom was the moving force behind the violations of COLLIN's 

constitutional rights committed by C. HASTINGS, WOODALL and FORD, and each of them, 

and proximately caused COLLIN'S personal injuries, great pain and death. The custom 
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described above also proximately caused a deprivation of the rights, privileges and immunities 

secured to PLAINTIFF and COLLIN's beneficiaries by the Fourth, Fifth and Fourteenth 

Amendments to the United States Constitution, including due process, and laws enacted 

thereunder. 

650. As a result of the customs described above, COLLIN was subjected to excessive 

force and caused to die and, as a result, THOMAS and the CITY is liable to Plaintiff in damages 

under 42 U.S.C. § 1983, including loss of life, loss of liberty interest, conscious pain and 

suffering and punitive damages. 

WHEREFORE, PLAINTIFF prays for judgment against THOMAS and the CITY, and 

each of them, in an amount which will fully and fairly compensate PLAINTIFF for damages 

suffered. 

COUNT VI 
C. HASTINGS, WOODALL, FORD, SIMON, THOMAS and others for 

CIVIL CONSPIRACY in Violation of Arkansas State Law 

651. PLAINTIFF hereby incorporates and re-alleges Paragraphs one (1) through six-

hundred and forty-nine (649) as and for Paragraph 650 of Count VI. 

652. On July 16, 2008, and all relevant times, THOMAS, as the LRPD final 

policymaker and chief of police, had a personal interest in the promoting a positive image for the 

LRPD and his officers in the public sphere, and protecting the reputation of himself and his 

officers. 

653. In 2008, and for years pnor thereto, THOMAS allowed, promoted and/or 

participated in various conspiratorial cover-ups of police misconduct, improper arrest and 

excessive force, wherein material facts and information were concealed for the purpose of 

exonerating LRPD officers guilty of police misconduct and excessive force for the personal 
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benefit of THOMAS and various LRPD officers, including those guilty of police misconduct, 

improper arrest and excessive force, and those investigating instances said misconduct. 

654. On July 16, 2008, and at all relevant times, THOMAS also sought to protect his 

friend and colleague of many years, Lt. Hastings, as well as Lt. Hastings' family employed by 

LRPD and the CITY which include C.HASTINGS, Ronnie Hastings, Jason Roberts and Josh 

Hastings. 

655. In 2008, THOMAS was aware of historical violations of the Constitution, 

Arkansas law and LRPD General Orders/Rules and Regulations committed by LRPD officers, 

including C. HASTINGS, WOODALL, FORD, SIMON and other officers during the attempted 

arrest and shooting of COLLIN and the subsequent investigation thereof. 

656. That THOMAS' personal interest to keep the public from knowing the true facts 

which led to the shooting of COLLIN for fear of embarrassment upon himself and the LRPD 

generally, as well as his fear of criminal prosecution of his officers, was well known to, and 

shared by, C. HASTINGS, WOODALL, FORD, SIMON, and the individuals who investigated 

the matter, specifically, Hudson, Ray, Gasaway, Lundy, Knowles, Lesher, the LRPD Internal 

Affairs Division and the Deadly Force Review Board. 

657. That THOMAS, C. HASTINGS, WOODALL, FORD, SIMON, and certain 

individuals at the LRPD, specifically Hudson, Ray, Gasaway, Lundy, Knowles, Lesher, the 

LRPD Internal Affairs Division and the Deadly Force Review Board, discussed a variety of 

means to cover up the facts surrounding the attempted arrest and shooting of COLLIN and 

agreed to endeavor to conceal the facts by various unlawful means. 

658. Alternatively, THOMAS' personal interests were historically well-known to all 

individuals at the LRPD, and were shared by C. HASTINGS, WOODALL, FORD, SIMON, 
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Hudson, Ray, Gasaway, Lundy, Knowles, Lesher, the LRPD Internal Affairs Division and the 

Deadly Force Review Board, and therefore discussion regarding same was not necessary to 

initiate the process of concealing the facts and evidence in the matter. 

659. In furtherance of this unlawful agreement, THOMAS, C. HASTINGS, 

WOODALL, FORD, SIMON, certain Detective Division investigators and city employees and 

each of them, including Hudson, Ray, Gasaway, Lundy, Knowles, Lesher, the LRPD Internal 

Affairs Division and the Deadly Force Review Board, committed overt, continuing acts in 

pursuit of the same objective by common means, through their mutual planning, suggestion, 

assistance and encouragement and under the direction of THOMAS, such as, inter alia: 

a) allowance of an historical code of silence following police 
misconduct, said code of silence being generally known to 
LRPD officers, and which prevents particular incriminatory 
facts from being revealed to LRPD officers and the public 
at large; 

b) initiating an internal investigation of the shooting of 
COLLIN rather than requesting an Arkansas State Police or 
other external investigation; 

c) initiating an internal investigation of the shooting of 
COLLIN rather than requesting an Arkansas State Police or 
other external investigation despite the fact that high­
ranking official Lt. HASTINGS is the uncle of one of the 
shooters, C. HASTINGS; 

d) allowing Lt. Hastings to become personally involved in the 
matter when he knew Lt. Hastings was related by blood to 
one of the shooters, C. HASTINGS; 

e) authorizing the public dissemination of false information 
about the incident in order to make the actions of C. 
HASTINGS, WOODALL, FORD, SIMON and the other 
involved officers seem reasonable to the public; 

f) failing to discipline C. HASTINGS, WOODALL, FORD 
and SIMON for violations of GOs so as not to raise "red 
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flags" and so as to be consistent with the false statements 
provided to the public; 

g) failing to provide the Prosecuting Attorney's Office with 
relevant, material evidence that tended to incriminate C. 
HASTINGS, WOODALL, FORD and SIMON; 

h) withholding and concealing from the public hard evidence 
wherein a witness to the shooting claims that COLLIN was 
pinned to the ground with his hands behind his back when 
he was shot; 

i) altering, damaging or modifying video/audio recordings of 
the attempted arrest and shooting of COLLIN in order to 
protect C. HASTINGS, WOODALL, FORD and SIMON 
from criminal prosecution and internal discipline; 

j) failing to address the fact of the statements contained in 
video/audio recordings during the Detective Division and 
Internal Affairs Division questioning of C. HASTINGS, 
WOODALL, FORD, SIMON and other witnesses to the 
attempted arrest and shooting of COLLIN; 

k) failing to investigate or address how certain video/audio 
recordings became defective, altered, damaged or modified; 

1) questioning witnesses in a manner which was intended to 
stifle any facts which were incriminatory against C. 
HASTINGS, WOODALL, FORD and SIMON, concealing 
the truth of what occurred when COLLIN was shot and 
concealing pertinent facts that were damaging to C. 
HASTINGS, WOODALL, FORD, SIMON, THOMAS and 
the CITY; 

m) failing to investigate the propriety of basis and the method 
of arresting COLLIN; and 

n) allowing highly questionable investigation techniques 
which downplayed or eliminated facts that tended to 
incriminate C. HASTINGS, WOODALL, FORD and 
SIMON. 

660. The goal of the overt acts and omissions described above was to accomplish an 

unlawful and/or oppressive purpose by unlawful, oppressive and/or immoral means, namely the 
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exoneration of officers guilty of police misconduct and criminal acts, possibly criminal 

homicide, for their own personal benefit. 

661. The historical customs described above also proximately caused injuries to 

PLAINTIFF and COLLIN's beneficiaries, insofar as they created a climate in which LRPD 

officers were more inclined to commit police misconduct, including the killing of COLLIN. 

Further, these customs caused further injury to Plaintiff and COLLIN's beneficiaries, and 

compromised PLAINTIFF's right to redress for the killing of COLLIN, said customs continuing 

to this day. 

662. By reason of the civil conspiracy committed by the aforesaid individuals, 

COLLIN suffered pain and suffering, and was killed. Further, PLAINTIFF and COLLIN's 

beneficiaries have incurred pecuniary damages and severe mental anguish. 

WHEREFORE, PLAINTIFF prays for judgment against C. HASTINGS, WOODALL, 

FORD, SIMON, THOMAS and the CITY, and each of them, in an amount which will fully and 

fairly compensate PLAINTIFF for damages suffered. 

WHEREFORE, Plaintiff, MICHAEL SPRADLING, by and through his attorneys, 

requests judgment against the defendants and each of them: 

1. That defendants be required to pay PLAINTIFF's 
compensatory damages; 

2. That defendants be required to pay economic and non­
economic damages, including but not limited to loss of life, 
loss of society, loss of services, loss of liberty interest and 
mental anguish; 

3. That C. HASTINGS, WOODALL, FORD, and THOMAS 
be required to pay punitive damages; 

4. That C. HASTINGS, WOODALL, FORD, THOMAS and 
the CITY be required to pay reasonable attorney fees per 42 
U.S.C. § 1988; and 
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5. That PLAINTIFF receive any other such relief as this 
Honorable Court deems just and proper. 

125 

Respectfully submitted, 
~ 

Michael J. 
E. Dist. A nsas Bar No. 6278834 
One of the Attorneys for PLAINTIFF 
Walkup, Melodia, Kelly & Schoenberger 
650 California Street, 261

h Floor 
San Francisco, CA 94108 
Telephone: (415) 981-7210 
Facsimile: (415) 391-6965 
E-mail: mlaux@walkuplawoffice.com 
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Case 4:12-cv-00693-JM Document 63 Filed 04/24/14 Page 1of2 

IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT 
EASTERN DISTRICT OF ARKANSAS 

WESTERN DIVISION 

MICHAEL SPRADLING, as Personal Representative 
of the Estate of WILLIAM COLLIN SPRADLING, 
deceased PLAINTIFF 

v. 4:12CV00693 JMM 

CLAY HASTINGS, MICHAEL FORD, FREDERICK 
"STEVE" WOODALL and AARON SIMON, 
Individually and in their Official Capacities DEFENDANTS 

ORDER GRANTING DISMISSAL WITHOUT PRE.JUDICE 

Pending is Plaintiffs motion for voluntary dismissal without prejudice. (Docket 

#58). "Motions to dismiss without prejudice are addressed to the sound discretion of 

the district courts." Kern v. TXO Production Corp., 738 F.2d 968, 970 (8th Cir. 1984). 

"The general practice of the federal courts is to permit voluntary dismissal, 'unless the 

defendant will suffer some plain legal prejudice other than the mere prospect of a second 

lawsuit."' St. Paul Fire and Marine Ins. Co. v. Casualty Reciprocal Exchange, 118 

F.R.D. 480, 483 (W.D. Ark. 1987) (quoting 9 Charles A. Wright & Arthur R. Miller, 

Federal Practice and Procedure§ 2364 at 165 (1971)). Rule 4l(a)(2) gives the court 

discretion to order the dismissal "on terms that the court considers proper." Fed. R. Civ. 

P. 41(a)(2). 

After considering the factors identified in Paulucci v. City of Duluth, 826 F.2d 780 

(8th Cir. 1987), the Court finds that Plaintiff's motion should be granted. However, if 

Plaintiff should re-file this action, he may be required to pay costs and attorneys fees 

EXHIBIT 
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Case 4:12-cv-00693-JM Document 63 Filed 04/24/14 Page 2 of 2 

associated with the defense of this action which are duplicated in the re-filed action. Fed. 

R. Civ. P. 41(d)(l). 

The clerk is directed to close the case. 

IT IS SO ORDERED this 24th day of April, 2014. 

James M. oody Jr. 
United Sta es District Judg 
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1 
Division:13 Book:27 

Page:416 ----
IN THE CIRCUIT COURT OF PULASKI COUNTY, ARKANSAS 

. 13rt 

IN THE MATTER OF THE ESTATE OF 
WILLIAM COLLIN SPRADLING, DECEASED 

FILED 07/2~/2008 13:4~:12 
Pa~~riD9Ef~buii1~UJ:uit Clerk 
00 B~ W. 

ORDER APPOINTING SPECIAL CO-ADMINISTRATORS 

On this __ day of __ J_U_L_2_5_20_08 ___ , 2008, is presented to the Court the 

Petition of Michael Spradling and Judith Spradling for appointment of a Special Co-

Administrators of the estate of William Collin Spradling, deceased for the limited purpose 

of performing any and all acts necessary to investigate, and, if warranted, prosecute a 

wrongful death claim relative to the circumstances surrounding the death of William Collin 

Spradling, which occurred on or about July 16, 2008 , and upon consideration of such 

petition, and the facts and evidence in support thereof, the Court finds: 

1. Special Co-Administrators of the estate would be proper and should be 

appointed for the decedent hereunder named, whose date of birth, sex and address are 

set forth opposite the decedent's name: 

NAME 

Williams Collin Spradling 12/2711982 M 

ADDRESS 

4104 Seminole Trail 
Sherwood, AR 72120 

2. On the 16th day of July, 2008, William Collin Spradling suffered fatal injuries 

as a result of an incident in Pulaski County, Arkansas, and died on July 16, 2008, intestate. 

3. There is no court appointed Special Co-Administrators of the estate of 

William Collin Spradling, deceased. 

4. The employment contract which was entered Into between Petitioners, 

Michael Spradling and Judith Spradling, and Law Offices of Gary Green, 1001 La Harpe 

1 
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"' 
Division:13 Book:27 

Page:417 
'--~~~- ~ 

Boulevard, Little Rock, Arkansas 72201, as attorney, to represent the Special Co-

Administrators of the estate of William Collins Spradling, deceased, is customary according 

to the customs and usages of the legal community, and the compensation to be paid to the 

attorney involved in this matter is reasonable and necessary in order to pursue this matter. 

5. That no part of the wrongful death recovery shall be subject to the debts of 

the deceased or become, in any way, a part of the assets of the estate of the deceased 

person. 

IT IS THEREFORE CONSIDERED, ORDERED and ADJUDGED that the Petition 

for appointment of Special Co-Admlnlstrafors of the estate of William Collin Spradling be, 

and hereby is, granted; Michael Spradling and Judith Spradling are appointed Special Co-

Administrators of the estate of William Collin Spradling, deceased for the limited purpose 

of performing any and all acts necessary to investigate, and, if warranted, to pursue a 

wrongful death claim relative to the circumstances surrounding the death of William Collin 

Spradling, which occurred on or about" July 16, 2008; and that the employment contract 

requested in the petition between Petitioners, Michael Spradling and Judith Spradling, and 

Law Offices of Gary Green is hereby approved. Letters of Administration shall be issued 

without bond until assets are received. 

1T IS SO ORDERED. 
~!~ 

lCIRCUIT JUDGE 

DATE:. ____ Jtt1Ui.t::-L~2r-!'lsH2~ee~s----

Page 2 of 3 

·- --'-·-·---~-----'----_......_ ____ _._. ____ ..._ ____________ ..... ,.,.. 
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LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Incident# ~.?l-C-o~'7..__~ _____ _ Date Jo -

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose or entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: Old Fr; r'j.L ..\-- £jn:., ..... -~ 14 ,; ~ 

Type of Crime: 
-~--~-------~-~--------~---

First iespm}ding Officer 
.:29/J(} 

Emp.# 

~85.< 
Emp.# 

04·50 
Time of Entry TimeofExit 

05// 
Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.# Purpose Entry Time Ent Time 

S~{. Mc //a~ /BJ. 'b8. Co rJ. h ; 12.M ;J ()l/.50 
E. Tetry:u. Ir It 

(?5c7 
) . .k 

;tJ.ta':/:. I I It :;-- AJ .e,_,_, _y- {;:l6° (.':/ 

C,f2.L/ vu,JU" 
I I r< C "')C/ 

L a d.53c::n I I { ' 
050'] ,'), _t!c.i.f,/</ 

( c • () I /ol?J<' I r Ir oso7 

-5.~£ . 4-z.(.icl g/1'n I& tt£? \) D 05r'>$ 

~.ciU<~~ II 15B 65"1{ 

1555"~ c. S. t!~/:2. 

bd I Pl;u;o5 b.o I :'..".>q;g C QS:/C/ , 
Molle t\-e_ QSS~~ L.. 'S, 65~1 

L-1-.. =r: "kt .wt ow b ()5 15: 

Log Relinquished to: Date& Time: 
Officer (if different than originating officer) Emp.# 

Log_Relinquis!ied to: Date& Time: 
Crime Scene Specialist Emp.# 

(1) 
EXHIBIT 

I c 

. 
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LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Incident# ...... .?l~6~o ..... ri_-______ _ 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
omcer involved shootings, bank robberies, and any other incidents the supervisor deems 
necessary. ' 

Type of Crime: 
-------------------------~ 

5 
Em.p.# Time of Entry TimeofExit 

'] 85.'2 
Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUAl.S ENTERING SCENE: 

Name 

}(__ t /c; "'1 

Z DWI C4- 'if <A 

Emp.# 

/c-1 l y 
/-Z,5(p'5: 

N~'i1 
/037( 
11 tJt:t& 
t7Lf'-f8 
q-i\] 

13190 
t[!c ft 
Jc·£..~-fi 

Purpose 

D. l°2 
D.o. 

'fyol 

p,D, 
J) Q, 

frb5<:o/~d ().C.f'_ 
It 

:r;_. II. 
C5 

c.. 5, 

Entry Time Exit Time 

053?-

D:'?.:::S-
o 5cf_L • 
05"'1 ':/ 
lJ')Lf 'i 
05"':1.1 

t(p[!() 

{J£c. C(l-

0(c(12 

{)foo~ 
0lP; l l 
D~ H 

LogRelinquishedto: _______________ ,Date&Time: ______ _ 

Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Re~uis~ed to: _______________ :Pate& Time: __________ __ 

Crime Scene Specialist Emp.# 

LR.PD Fum 5480-28 
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LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Incident# OlL er] - Date IO·-oo-oz 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be retunied to the Crime Scene Specialist for the case me. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other incidents the supervisor deems 
necessary. 

5 
< =M&~ding Officer Emp.# Time ofEntry Time of Exit 

Detective Supervisor in Charge 
78tJ5: 

Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.# Purpose Entry Time Exit Time 

LA.' r [; -:Ieq t.,,'1- Profecu4;7) tl-/ly. 1%/:3 CXoa'( 

?!-l SC& · 7(1 197>5 lo tpci 0(2£ 9 
L-1-: f( ~ 2_ /l ///~5. .5s1<}. -:T.61 OlP~(t? 

~ ,e.-{ . :Rae.Uc~ Ck~~ Cfo~c 

Log Relinquished to; Date !Jr. Time: _______ _ 

Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log }le~qui~~ to=---------------- Date & Time: __ .....__ __________ _ 
Crime Scene Specialist Etnp. # 

(1 (· 
LRPD Form S480·21 
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LITTLE ROC~ POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: ju;i6 w. \-;>.\'-.. I .;iu;;>lo 'W· ,-..,¥--

TypeofCrime:_s=""°==o~~~...---~-------~--~--------~~~....---~--~---

4.- ~.;!. \..k,._J.4.1 cl 
First Responding Officer Emp.# Time of Entry TimeofExit 

Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.# Purpose 
~>s-'n fx.\\lc '\)f"A '°~' 2e~.% c£,. 

~-S~ \.O'SIC\ 'S'-'¥'vi :s.-

't\,}. . \(:.ce\,e.r~ ,u1..u.,R 10.0. 

:D:ebh. .. \,~~ \C\1>\.:\ \),0. 

S>e\-~A.ch \\SS-I ~~...-v!::.o.-

& .. ~.~~ R~<>p:>nA~ de. 

4J:s.,...._ ~~"i 
~ fp~·~ c£. 

eC_. "'-YI\ \io-M6 ;;;n'""' 'Ya~nu..k.r 
\..,\-, 
}'lr:\. r~ I 'a~ ias.f '\).o · '$ ·FYI-»c 
"ta.,\., ~\.-4\A.i r"s 

u.~. c "" . ;,..,.h di~~ 1$¢<f0 

$j-. L n"*': }S°lOI \).o. 

~ Du..~b 5<-i\:? 'D.6. 

Log Relinquished to: ------------------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: ------------------
Crime Scene Specialist Emp.# 

LRPD Fonn 5600-89 
Rev. 12/09/97 
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LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Incident# OG. -]]4q:> Date __ l~l_q+-o-~------

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time ·of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies_, and a~y other incidents the supervisor deems 
necessary. 

!'.)\4\3 ;;?\SO 
First Responding Officer Emp.# Time of Entry Time of Exit 

L\S\1 
Dctedive Supervisor In Charge Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

Name 

~· ko'j"" 

' pc.')t.y.-\ 

Emp.# 
\\~'\ 

Mo\. 

\l))OJ!. 

Purpose 
·s~v1.::;o.-

..... w""'"-'_...,...,,..._,,,."'•-------- ~'s:.._1... .... 'lr9.....__ __ Q.,~i~ ·&c.. 

\?gc~......,.k.~w=·~--Xh~------- ~:n~Z~P-~"----~\('.a=~~?'~,,_,\~;~°3 ....... cC.~----~ 

""'~-''"1'-"t.-'-0-"'4 __ QM~~ o\'c... 

--- Sk.~\;~ ~-

Entry Time 
n,.oc 

$)-;;>oO 

2JoD 

.;ref16" 

.9dL.S° . 

;z:ttO 

Q)dlu 

<i'?IO 

d;)o'C 

qCJ'<SD 

;;>;zoo 

;;>;;ioc 

Log Relinquished to: ------------------ Date & Time: 
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Exit Time 
D~S 

!);;;U5°" 

j2.;>.Ll.5 

d~'4:.o 

9;z<to 

2246 

;2)dUS 

dd<.tS° 

a?4? 

~ 

?d-oS"° 

;poS" 

Log Relinquished to: · Date & Time: --------
Crime Scene Specialist Emp. # 

LRPD Foc:rn 5600-89 
Rev. 12/09/97 
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Incident# Dl..-'T"\C\y;;e 

LITTLE ROC~ POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Date , \ • \ Db 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other incidents the supe.-Visor deems 
necessary. 

Location: ;>o.b.s w \;;r"· \ 5}1.\~ "Id. \'Q+ 

TypeofCrime:~~=="""""""·~----------------------------------------------­
~ · Dwni~ \~.\,;_!cl.-."'.> 

First Responding Officer Emp.# Time of Entry Time of Exit 

l.\,'UJ 
Detective Supervisor In Charge Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.# Purpose Entry Time Exit Time 
\\,.\~ \'61 'iS' w.p c.t.4r \ \.JOO-?on :;p\S 

~· Moo\rc-> s g-i\ 1'.:r:. Q. ,?;;)S[ 

Chi~!~ ., l'i5'6' ~hi~ ~:;>.~ 

ct .. ~;~la6:2c ~~!.!!'iq c....:......_ ~caM... -Lo~ 'l-IS~ 

Log Relinquished to: Date & Time: --------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: · Date & Time: --------
Crime Scene Specialist Emp.# 

LRPD Fonn 5600-89 
Rev.' 12109/97 
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LITTLE ROCK, POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Incident# ...:::Zat=""""""-~------ Date 0~--2Z.'~ 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in ch~rge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 

• officer involved shootings, bank robberies, and any other incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: _ _..G .... ;"'-'\ \:..;...;fo=M_..__.Q.___Q""--f_;_K-'------------------......,.......---

Type of Crime: ---1~-l"~~[f-01"'""T~rr ..... e ....... ~ __ /1sl-'H"Sta ..... w\._._t _________________ _ 

fl)_ (-ioJle1 1 Z1t~':l 
· First Responding Officer EIIlJ}.7# 

1Q}D 
Time of Entry Time of Exit 

Detective Supervisor In Charge Emp.# Time· of.Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SS:~NE: 

Name Emp. # . Purpose Entry Time Exit Time 
i D· GtceA rzz57 VcJaidt 1~ p11t$Yi{ .;._, 'Z.o)o ~-,_ ·221° 

(YJ, Fdd iZ.Wz] Vt\ti1ik 1/i fl.0urt 'Z.D)o Zf>b~·~. 
), ~"), Z45o7 V-cbfr\L fu ~'i4t\: 2D}D 2.'Zto 

I"' . ~ow 2-Jf.i:tJ,, Ve h,i:J, . "? f'-'13 ;-111 'l...o 1-0 1-2t'i) 

C.t. 0. Jackt),'1 l 31.1:\ l. }llll<5-tf:jq4-lafl 

5. ,N1.At,ooay 27f03 v(~\(v it1 .~11 
·l1f l\~ ( 1~3U; JD'll'Wf')'4tfM 

Lt. k,.hg 1a0 :U1v1111 94±,~n 
5w· &NJ+tlebum 5i.t 13 TAveSft'j~d~p{) 

tLt~ !~ I:~:~~ 
T c?M C4r(1Mt( '1y AffdlJ. ___ ___.J .... "V~<~ ....... t-qco&...l:rt ..... i.R'-'-0._____ __ _ 

211t; 

Z.lol 

2.toL\ ZllY 

Log Relinquished to: Date & Time: -------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: Date & Time: -------
Crime Scene Specialist Emp. # 
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-. 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Incident# 'l..D'Oi, -- Date 0 ~ Z 2--o \. 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each.individual entering the 
scene. The completed log is to 'be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides;. break-ins where rape was committed, 

· officer involved shootings, bank robberies, and ·any other incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: (jl\ \\l\t"\ ~fll''h, 

Type of Crime: _,i\'-'-j+9fl--"C'~"'""""-tA--+A~:iµ'1Pt....,.a ..... H..___ _________________ _ 

"". &,eJ lt.Y 
Emp.#'" First Responding Officer Time of Entry Time of Exit 

Detective Supervisor In Charge Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

Lt. Name Emp.# P~rposc Entry Time Exit Time 

~Coil:! r ..J~L\q"'_ 
__, 

2}111 21 l!:t ,.la11e~i:s~ 

l\~tt ~\M.c,\ ~~l) 
( 

2lo1 iuy _lll~1!$fl~:flMl 

JMith ?j,,a/,,'.5 Com JreAe / 
----

-zns 
~ l~:t~j G·~e 5teL1if (1j5 

Log Relinquished to: Date & Time: --------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: Date & Time: --------
Crime Scene Specialist Emp. # 

LRPD Fonn 5600-89 
Rev. · 12109191 
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. : 

·. J. 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Date 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the sµpervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time ·of entry, and· time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: -.Z:~"""~'-.lk---=A-=IP' ... "2"'--_.adcl&a&-"""'~"""'""""""''L_'-------------------

Emp.# Time of Entry Time of Exit 

5'{1.J 
Detective Supervisor In Charge Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.# ~Purpose·· Entry Time Exit Time 

~ /7'"~ 4/141 Dr.1a WA4J/ 

'IK "di~;; ~A/?'9 ~Al'JLY · e!J.Ae>J 02n.<J . 

nl.1~ .2~~ •v tt:'Sk:>:t& O~<> 

d' ~,?&4.J:. L<~9~ 
q Cl 

£2,f(}Y 011:~ 

~ 
d. •I 

Ql!J:/_· . &Ac,.~CJAI LtlL~9 0tlo 

.£ Lt4!/~ad f~s/d/ "' 
,, 

~ [7&,d:_?._ f ( I( 

Al~/~~~ 

s4,,f,A£__ rr (! 

&,¥ w1r/(.,4 li·-r.i'.>. 1$/a Zr" 4-JJt.J( Qilt. DK2::> 

C/J.J,j CAl!K1 {,(Foj')_ 2.JZQ? /Hint. r2_)°/t. Ol2<J 

Sc ... tf' !_~~[Lr{) 2t/{("{ -tl S.t~l /)if'/t. -tiK20 

Log Relinquished to: OfC. R~ l J Ljt./ l Date & Time: ~ -~~tu 08' 2<;) 
Officer (if diffe~an originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: ----------------
Crime Scene Specialist . Emp. # 

Date & Time: -------

LRPD Fonn 5600-89 
Rev. 1'2/09/97 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 138 of 320



LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Incident # Ch · /of, o4"3 Date 9- :3-0(J 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other -incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: _5'6~~-~--.-t~~&--t.~'d....,.'i;,,,...L-.__ _________________ _ 

Type of Crime: _ _,,._()"'-'-ff-t--'-"c!.tt..~_£.,.;.:;..oN .... rli ...... '0 ..... 1.v..._./..___~~1&~-------------­
~ ,6.u/J,,;t <JitJ.S 

First Responding Officer Emp.# Time of Entry Time of Exit 

l!f!iftufiisoRn~~~~ !Jk.~ -~E:-J¥'l-p.~~~15- Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS ENTERING SCENE: 

Name 
'S;f .. Gtt'r.8(µ1M 

Emp.# 
1<1o$1 ... 

Purpose··. 

.-S"f. .X:-<J~ 

-( "4-t~::) iU-5¥7 1'1-JJiJ.( 

Xf\'ft{c ~ ~eto U 

&yf EklK. 

(~ .. n ) ___ --~l}-_I~J(~>f._. ---

1R1f 

!lf{f 

;?a >7~ 

t;t7'1 
tr6-7-7 

@J(J(. 

/1-1;1 r(. 

2]1.., &t !1111 r(.. 

fu( · s,r. Ql(A-('{bJA-..- __.Z.~l/J~'J}-._ _(){~. ~a~tJ'~·.),,~l>V---
c~(<(- t1,·r,,"> ''"20 tb sref. 

l)..rt. 1'· /-{w!;,a r.J t 119'1 

Entry Time Exit Time 
.()l{t,'Q . lfl5'0 
-o.J'I L. ~ZD • 
()l'f l::. o!2o 

Q$X, 08.~5' 

()#J/ i~~ 

Qf>'I. 0.1~3 

01'~~ <J'ff1_ 

'f2_i37 ~¥..'l< 

D:fllS o ss:r-
o.1tfr ~1<· 

'!O.)[C{ :I' 'U'l~ 

r:>>f/5 t.C\ '5"" 

Log Relinquished to: OfC.. /?., '1!! 
Officer (if different~ ~riginating officer) 

Date & Time: lj-~t, otl-sJ 
Emp.# 

Log Relinquished to: ----------------
Crime Scene Specialist Emp.# 

Date& Time: -------
LRPD Form 5600-89 

Rev_ 12/09/97 
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Incident# ~ · lb & of3 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, sui~ides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: 36 /£ ~ tdt/4, Sf LL. 

Type of Crime: ___,{).rPff_,__,_,1{..u.~-~::.....:....::.~okt==/--=4_~0 ..... t/.=':JI'--------'-----------

First Responding Officer Emp.# Time of Entry Time of Exit 

14 t ~t fJfr,,. tik.tvvv 
Detective Supervisor In Charge 

.9/13 
Emp.#. Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

C' Name 
. Jt'l'<"i ~ 

Cb; cf ~Qw,tAN 

Emp.# 
Jio<.r 
15S'$'Z­

J1.r/9V 

fSlo\, 

!¥17V 
' 

/f2fo 

C:?:Ztf' -

t/$?97 

,.1k; 
I 

Purpose 
C. SJ.; 

cJJk 

f\1{J,·· 
~-l!J1\;11¥=' 

Entry Time 
of.rv 

ofJfJ 

OYS:-/ 

CJcts· r 
{)Ffl......--

{)l'f1 

D9JD 

Exit Time 

~q,o 

\..a\!? 

.oo, rs-' 

.09Sb 
DG 15"'° 

c.09/J.- 1~ 

/ 
4-74>7 (!)f/J 09 So 

t?tfef/ Date& Time: 7-3-0{i oJ'z.:; 
Emp.# 

Log Relinquished to: Dr(. /:~.// 
Officer (if differet;tdhan originating officer) 

Log Relinquished to: ----------------
Crime Scene Specialist Emp.# 

Date & Time: -------

LRPD Form 5600-89 
Rev. 12/09/97 
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LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Incident# 06 · !Wod? 
~-'""'~+,...w1o1~.....__ __ _ Date _ _._f-"~3_-0.__,~--· __ _ 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time·of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and .any other ·incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: , 1/J ..,1 f1..J wA/& 

TypeofCrime:~~fJ~'ffr. .......... c~j-~~-::Z-~l\,e,~M=iM""""-el'_=S~'ftw==-~~;:J-·--~~---~~----------
cQfC . £-1'/.,4-

First Responding Officer Emp.# Time of Entry Time of Exit 

Det ~'!'( t;'uAz1t~ .9il3 
Detective S pcrvisor In Charge Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALI_, JNDMJ)UALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.# Purpose Entry Time Exit Time · .. 

~a 

f.W.Y ~&:l):S 

(?"'-}I C~7 C..o.l.....,A.. 
,l \l \(_ 

-01&1 \ \:)\ ':("" 

-0<f'3o \.::,1 ~ 

(I~ ~.,~ ~s~o a'1~1-

"'/A- /hs{t! I D.~ Cfit4,( 

r.J 1/):- (7....l 1 !1 · ca..i..tt..- {l '1S-l 

l l 755 --~J.=--'-~~___,.__.._M~~.........,r.>~ O?oa ofa1 

«/d J95S- <Jf.1!~ 

Df-C- Mc c;..;iJ., 1$"((:2 fr..~£~1 l<J l'O lo..;19 

~~-4-'-f-~µ-~-~~-l,__ __ ..,,._,.~~~~h~,,t...__£~;[t_vp-·~~ II ro /I<}. 1 

Log Relinquished to: --t:.Ll~---CJ.ft.~:::::::..-------'-..!.?z..~=tl.!...1_ Date & Time: f--J-o(,, OYZ"\l 
Emp.# 

Log Relinquished to: ---------------------
Crime Scene Specialist Emp.# 

Date & Time: ----------

LRPD Form 5600-89 
Rev. 12/09/97 
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Incident # ~ -f()'o0/{3 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Date <J-~s-~ 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time -of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, ba-nk robberies, and any other ·incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: __,_.$..,.__-1£ _ _,._)V_..,_.~~~ ....... ~-&~S:....__. _l:_/_-____ ____,_ _______ _ 

Type of Crime: _.,..{}f;_n--=u ..... t- ---.-. -~~="'=4 ...... /_ ...... cs:k'--=-'-!J~tj"9--------------­
(Y-(· A~d;,, 

Emp.# Time of Entry TimeofExit 

Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.## Purpose Entry Time Exit Time 

atr. L 1'1tl.1... ,y_y_7 t 1-"'htc/J /,~k '""fl· 
()\-(_ . 2\& ri f01 d{olorL v, N'tl,, /Jr 'c{c • 1'2 -v• 
0,-C. W1"{'rl._, ZJI(] v~Afr.& 6ck «y i-

Of"L H~M.t -70-1£11 J/.,tu{. 

Log Relinquished to: -----------------
Crime Scene Specialist Emp.# 

ll£O. /lo I 

\l 1 \g /(/~ 

II I(,, ll?o 

ltl7 

Date & Time: _9~-~5~0~1..#--~~~-,~o 

Date& Time: --------
LRPD Form 5600-89 

Rev. 12/09/97 
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LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

The first responding offic~r is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time·of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: l.e{J&~Zs.AO«J't) 

Type of Crime: $rnn,-JTO:...' 
A~ ~i,,.2sr"" 

~.'-= ....... ~Fi~rst~R=c~sp~o-nd-in_g_O_ffi_1c-cr~~~ E~ TimeofExit Time ofEntry 

Dft7 L ~M-~=--- /19~~ 
Detective Sup~1sor In Charge _ Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

. ~OH~:; Emp.# PurposeO![:" Entry Time 
ll?e7" -~,. ..;c33l, 

. Exit Time 

.;2,>39 

H'E?-1..s IN(. J;>es~..:t5 ~7 '1-3~ I 
' 

t-t""i?E-~_· .. ''""''L- J2E"-st'd...O~ /;,"3? ;:J-'31 I -- "'ri:rs~~iug d["; ~..3.3(., . \~\<r&_\ffi)' \S-<;gq 

~~) a:,:J-(,(,1 :Daf .. ~o/ID 

Mo~D La IL.,,x' ~~,.IQ~ do=-- ~3g1_ 

. (frt,:::1.£ . p110J./ '\2a&p5l:Jf0,;.t.1 di(:' . ~.3342 

~f.1.y 2:J!.Ofe.f" CJ?i"-'er ~& ~3l/.:3_ 

k L t:.s-i~ ~- { 11111 ~ 
L[/Lft47 ?8!15 Lr 

- - I 

~ 0hllliJS- 1?'1~ ~-

,5_1-,.,ps1.~ ~) , 1./14'1/ 1)61. 

Log Relinquished to: ----------------
Officer (if different than originating officer) ·Emp. # 

Log Relinquished to: tl!J/~ · ltJr:JK · 
c'Iimes«IleCialist Emp. # 

l 80 

:>~i> 

J)..!>t..1L 

;}'3tf1 

;t3l/? 

Date & Time: -------

Date & Time: 3 ./Lf-11? ~ ~ ?'2.!2 · 

LRPD Form 5600-89 
Rev. 12/09/97 
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Incident # 01"" 21 S91J 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Date .3· 13 '07 

The first responding offic~r is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or dir:ected by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, ba-nk robberies, and any other ·incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: lj,~ --z?.,..$1 ~ -~-rE,Sf 
Type of Crime: ....S1-1<>c!f1/~-=>/w fi.:C 0 Cc:ufZ.fll( 

J/ ~ n ,fff ~zSC: - .2W, 
1 First Responding Officer Emp. # Time ofEntry Time of Exit 

11¥f4 
Detective Supervisor In Charge Emp.# Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS ENTERING SCENE: 

.. 
Name Emp.# Purpose· Entry Time Exit Time 

Dm- · -. HuLisA~ ll"'9·. -14-,. .oo,3cl 

~h...iks: /°:J 20/, ~~ OC>.35:_ ~"So 
JtJ3~d DG-J D040: 

" ltJkd' ,/£_ U7£¥ ~a?- ()/)_ 3'J_ 

L,,.1° c:>.kpJ '{_ _,,.-zbf/'. ~M~ ~,,.,.-.,_.;;:;- ()()~<--
·/ .. 

tlil!dfr#,, Jl/)o_r &.i7/f X6JG 

~,_,,_1eh .7c.-~- th~~ 

f.et:,~CFJt_ ~OL..v~ , 
-CH!J (J11;/ 'Zlt/Aa-1 -.ti~/~ 

tbpJ: t1ew1.J.Bfhb. l?~C. rc!fJh~ 

Log Relinquished to: -----------------
Officer (if different than originating officer) ·Emp. # 

Log Relinquished to: fdzn ~ ) L}Jf{)5"' 
Cnme Scene Sp · ist Emp. # 

r~l 

t>o!<> 

~//JO ()U-t-

/)/~ I) -z,.z:.:z-

!)!~ ()'2-00 

ow ouo 

Date & Time: -------

Date& Time: 8 ·l#·OtJ t1'/21 · 
LRPD Form 5600-89 
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. I 
, r 

LITTLE ROCK POLICE DEPART~~ 
CRIME SCENE CONTROL Loar~ ... INVESTIGATIVE 

ORIGINAL 
9aYa~ ·1 

Incident# ;Moe- '! >ff l l 4'i : rate 0 & \ 3 • ")..Pf!S 

The first responding officer is responsible ~tiating and maintai~p;}g this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. 'f~e name, employ~ number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded fo~ :·ch individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specia, .· t for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicidea, suicidea, break-ins;; .. here rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other inci~+nts the supervisor deems 
n--Rary ') ( """""" • : ' l '', 

Location: f 3()0 to • (AA'~ \ 
Type of Crime: .Skoo4; ~ 
~t-l'q, tr . 

First Responding Officer 

.µ·. ~~lnClwge 

('raoO 
Emp.# 

·-iios= 
Emp.#. 

: I 
I, I' 

, I: 
, I: 
I 

\l5~h 
Time ofEn11 :: 

l *'J-0 Sf -'. 
TimeofExit 

Time ofEnil'§ ; ; l ;. 
MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS ENTERING SCENE: 

. 1 ·: 

' ' I-! 
:- !:-: Entry Time Exit Time 

':I:· 
Name. Emp.# Purpose 

C$.M 
-p.6. &,t 'iOew~ 

l'l1a5 
J8'Joo 
l\tc tq 
\ tf 31o1 
(07f1-
1 ~tj "'-'/f>k 111r-/: dDY 

Pt.so 

·- 1 · 

- '' ' ' 

' I:'. , I:. 
'•' 

;, 1:' 
- I 

i i '• 
'. l 
t' j \• 

, . II .; 
. ~ 

' ' . 

7fJ% -1 

rm+ I t <t311 : 1:: 
lSS~ I 3Ddla4/ 'i 0~1 ~ :• 1.:J.af'-/ 'I 

l 
, I 

Log Relinquished to; Jul/\ /'(), !!:£q (£ V 

Officer (if different 1han originaruig officer) 
/81 }'/ Date &!time: () 3/IJ/tJ1> 
Emp.-# ,·I • 

/'//(J 

I 

,Log Relinqui~hed to=-----------~-- Date &ltime:....__ ___ "--"--'-'-_.__ 
Emp.# 'l' 

'l;J-0 i 
Crime Scene Specialist 
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: 1 j. ~ 

LITILE ROCK POLICE DEPAR~ INVESTIGATIVE 
qJ 'i J~RIME SCENE CONTROL LOQJ ~ ORIGINAL 

Incident#~~ '}'51'J ii ll1-9 . '.: oate 8 · 13 . ca 
The first responding officer is responsible for initiating and mainta~'g this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. Tll~ name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded fo~J~pch individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Speci~~l for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-insj~ere rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other inci~filts the supervisor deems 
necessary. , 1 · 

Location: Co 0 
~-=-.=J,~-=-~~c;..lt.aL.L-4.A'-1--------~~~,.+-,.-'.~~~~~~~~ 

Type of Crime: S ;· . : 
CJ ~~~+t-~~~~,~~-~--===;.1~·_,~~~ 
~ '~ ~ ,,1' 

f.lRCSPOiidilii 6ffic... Thnrp. # Time of~ i Time of l!xil 

' . . 

Detective Supervisor in Charge Emp.# 

MUSTBECOMPLETEDFORALLINDIVIDUALSE 

. ·I ' 
' f 

' ' ,. ' 

,: , .. , 
! ~ 
'1 : 

Log Relinquished to: :5°Jk, (h, /6rau1 /'it 2Y 
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Date!.~: 
i I' 
'. J' 
: 1·; 

E:s:itTime 

Log Relinquis~ed to: Date~.·. J'1$me: --------------- ., --"----~-,.;.;.:;_;..____ 
Crime Scene Specialist 

Emp.# ~ Ji''. 
11..'\ :, I , 
(} 'I ; LR.PD Form 5480-28 

j.'; 
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,- I 
I '; 

: t ·. 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMiE*T 

q CRIME SCENE CONTROL LOG I '. \NVESTIGAT\VE 
JYJS .' 

1 
·. ORIGINAL 

Incident# ?a?f3 · ~ ~1'6 ! 1£>ate_5_• _( %~,_e_-8_ 
I 

: ( '1 

The first responding officer is responsible for initiating and mainta~~g this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. Th~ name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for1$ch individual entering the 
scene. The completed log is to be retu111ed to the Crime Scene Spec~,S~ for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-in~ ~· ere rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other inci~ ·'ts the supervisor deems 
necessary. , , 

Location: !3ro w . ~.L.t •· 1 : 

Type o;crime: $1..oot,,, ; I 
;s f'ir-~ l ~ . I_.; l First Rcspondfug Officer Emp. # Time ofEntJt f Time of Exit 

I. 
I . 
I. 

J' j ~. 

Detective Supervisor in Charge Emp.# Time of EntrY ' 
. I: 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS E~RING SCENE: 
i:; 

~ 
Name - ~ Purpose 1_ '. Entry Time 

?. '1... r> ~-.- J_ t · r:. 
'"'~ lf'4 \...D ~-. t:e... _______ --'-',-4-. 

s&* D, "'~.s'¢- 1 s~i)1 , ;-: 
of(.. tsre.d1'sr.! /S'o).' . !: 

Log Relinquished to: J(} l,, /b, ~a'~Y f 3t 7y 
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

, .. 
I: 
I• 

I -
. I, 
. !.'. 

i -

-_ i t 

I: 

Exit Time 

LR.PD Form S480·28 
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I i .: 

LITILE ROCK POLICE DEPARTME~,\ :' 111/VEsnGAnv 
CRIME SCENE CONTROL LOG l' I :, ORIGINAL E 

I· I'' 
J I.: 

Datei;·Qti- h-1.W'& Incident#---------
i I»: 

The first responding officer is responsible for initiating and maintai~*g this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. T~~.~name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for!~~h individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Speci~l,~~1or the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins ~here rape was committed, 
officer involved shootings; bank robberies, and any other ·incid~~ts the supervisor deems 
necessary. \ .j· .; 

Location: i_t) µ_ ~~hJ ~o-ffA4 ~) r1~ ______________________ .......,..~-------~ 
\: i; 

TypeofCrime:~Q(ft'-'--'--·_dJV' __ ~~.&-'r-'-.....__~ _____ ~---'h_'~-.1---~~~--;!~i~;~----~--~---
'' J' 

fJ03l H 
Time of Entty \, j' :; Emp.# 

Log Relinquished to: ----------------
Officer (if different than originating officer) Emp.# 

Log Relinquished to: -={)_-· _f.-1.........,iA.==-a>J..:f..-i>---------' 5.._. ·s::;..~~'2-· 
Crime Scene Spcclalist Emp. # 

\~ 

' I, 

' I, 
'.:! '.>. 

I I. 

Time of Exit 

Exit Time 

D"14l 

ODSO 
Cl:YDD 

OO~D 

l.A:./.::)D 

co~ 

OOSo 

CDS"o 

Dat~:&:Timc: ------­: I ,; 
j, t' 

Oat~ ~;Time: 
1·:., 
i' ;-. : 
:. 1: 
j. ! J 

"-11·0<"< /0~1w 

LRPD Form 5600-89 
Rev. 12/09/97 
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j; I 
l•'I, 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMEN~:ll 
CRIME SCENE CONTROL LOG l 

. I 
INVESTIGAT/' .. "!:: 

ORIGINAL . ·-. 
' I, 
' ; -

The first responding officer is responsible for initiating and maintain!i~~ this log until the arrival 
'J., .. 

of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. T~fi!name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded fori$¢b individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Speci~ll~tf or the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins ~~ere rape was committed., 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·inci~~P,~s the supervisor deems 

necessary. :. i •· 
l :~ 

' ! : 

Location: 
-----------~-~---------'~1~,---------: ,·; 

Type of Crime: _____ ~-------------.,-.:,)~>--------~ 
. I 
: : ) , ~-' 

First Responding Officer Emp.# Time of Exit 

Detective Supervisor In Charge Emp. # Time of Entry i: I : 
''l i, 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS E~fFNG SCENE: 

~ vtltv\ Name l~SJ.:l . C..,n:wo_ Pu~;~ 1;,w, :~I:; E'gC)~e 
----;;;;;J--1------- ---- -----------.-;l f ·,. -----

r ·; 

Vj · J'.V.(lt. lS"Co1'5 ~ pvwi· ~ :, ! : oo;s& 

5eJ . JIJ.AN~ lilS \1> o i 2-- _l2.e_~ ..... flt:>_wli_~----..:......i+-iiJ ', =O=\ Lt=L.{=== 
~('\ \--. -r~tvv- .; ,, 'j 
--~,,,____--=------- -----------------·~·· ----'L 

ll.l(Q1 :: ! : 

Exit Time 

OZ-l 1 . 

Qlt..{(p 
·.1 ': 

_bel_·-~,,,,_~_. _G_~ __ 1,.\ .. __ _ l_ult_ti_l_ ---------.,;.+.11'. __ _ 0U<1 

be-+. \~u.l\.es 

otzo 

O\t\ OZ-( I 

_s_·c_IA_ll_u._bv _______ l;),ffie ~ ~1'· ou-i... 
:, j,, 

-r. ~ :.! .; 
l; 1·.: ll°t0t1 

Log Relinq~ished to: -----------------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

;: ! ~­
Date!& Time: i!l'; --------

Log Relinquished to: --=~__,_,......_1 _~_,.~:..=i,-.----'-=~"""""':o...?-___ _ 
Crime See;\; SJ)Jialist Emp. # 

' l -

Dah~i;i; Time: 
,\:1· l 

i: f ~~-

·i ' i- -~ 
y/r -~ 
~i 1 ' -~-

Oi-1'1c..o~/ot-i"'l..-·· 

LRPD Form 5600-89 
Rev. 12/09/97 
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'l: 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENf \::; 
CRIME SCENE CONTROL LOG 'l ' 

' i 
'j. 

INVESTIGATIVE 
ORIGINAL 

Date: I ,....;..,---------. 1,;: 
I·" 

The first responding officer is responsible for initiating and maintain!~*~ this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. T~~ ~name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for;~~h individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Special~:for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins ~ii:ere rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other 'incid~~~s the supervisor deems 
necessary. ·j; 

. I . 

Location: :. I · 

First Responding Officer Emp.# Time of Entry H j) Time of Exit 
' . 

. ·T 
Detective Supervisor In Charge Emp. # Time of Entry •i I:: 

L . 
. I, 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS ENl\ll.UNG SCENE: 

51 
Name 

." · jYµiSi 
Em._p.l 

l42'tr· · 

'5~4 

I llll('i 

L ~ 

Purpose : I:, EntP'2,Time 
_P:t-O ______ i' I; Dt l 

P:X:.o ii I ~ Oll ~ 
_C_V"I __ c.U.Q,--~-------....1J.:t OOSLf 

---- :·l 

I Z.Sl.P"fl -~-·--'~----:q .. : _o_t z._c __ 
VS34kf <U-a-powJ.<~4 1:r~ opt? 

--~~--~oi,------.~: 

'4spb~'\J,i11q :; l · {j)lJb 
---'~~~:q._V-----.~I 

V!ckw. ," i •· ----
_e,_.l_e_LWJ_._b __ P_i_lfX._· ________ \J_1d-\_._..v.. ________ • j ___ _ 

t/]A,~ $ i !M~ \} i '-h W. 

-~------tlA_,t),.....G\.......__~_Lr-'"__,opt-W_. ______ ...;:;\h__;:·c,"""t"""'i: .u-"'---------+ .. ! : ___ _ 
Ge~ lw (,._//\. eN+ V i oh IM j . ----------- ----- -----------+ -----
p~ Bla.ck. _\/_\_t.h_·IM ____ -+" I .. __ _ 

I; 

Exit Time 

()tAf:J 

Ot'B3 

Dat~ 8'· Time: 
:·'.1.: ----
' ! ' 

Log Relinquished to: -----------------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: 0.. M 1.s O:.L~ · 

Crime Scene Specia t 
t55S"J­
Emp.# 

r11 
D .. i. T" b a~~ 1mc: ___ i.t~J..._0 ___ _ 

'I'/ 
; l '.f 

.: I.: 
:; ): : 

' .. !·: .. 

LRPD Form 5600-89 
Rev. 12109/97 
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· l 
LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT I ' 

CRIMESCENECONTROLLOG ·. : 
' . I. 

fNVESTIGAT 
ORIGINk 

Incident#--------- Date.,_··.j....I ;....: ---------
. I ':· 

The first responding officer is responsible for initiating and maintai~,~ this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. Th.F~name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for:~&'.~h individual-entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Speci~lf~~jor the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, brea~-ins ~ijere rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other incidepls the supervisor deems 

r " necessary. · · i 
I;·: 

L 
. .I: 

ocat1on: :: I•' 

TypeofCrime: ____ ~-------~-----·~l~~--------
1 • 
I .~ 
I , 

First Responding Officer Emp.# ~imc of Entry ] \ TimcofExit 

- : ~ 

Detective Supervisor In Charge Emp.# Time of Entry .; !) 
I . 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS ENTifFNG SCENE: 

~ . ~ame · . Emp. # . . . Purpose ': I:'.; Entry Time 
~ · 0~2 . VtchlM .. :.·~----

1-ZOberr ~i \Jic,~~ ::~·} __ _ 
.·I·, 

ltwo\J C.AA.i I es \f lc\\UA. ;, !:·' ___ _ 

b ful1- Vick.'M 'li---
~t · -CeAMfle. '.' I ;~ !'.:' ____ _ 

_ "'S"_. c._. _W_w-''re'----- ____ Ho(,i.(-OOr ~ hef-, H ·; ora 1 ----------,' 
C..iMx..c.k ~ l.03q,t.{ _l_:fo_u.w--'-ci_k ____ --'-: "' () lJ i 

_W"_. _fi_._IJl.~_l-t_ok_·_IA_· __ ---- __ P,_A_. ______ .+; btoz.. 

--'----------·"""Ti _o_t~_;,,;__ __ 
"I:; Ol3(p 

~---------'-- , ____ _ 
BvtAl/\h,,,J, \ li&'W ~.t\. 

'Bevrw·a.. '((J(/5 -:s:., A• 
'i ;; 
: ! I,~ __________ :~~:~~-----u-. ~~ £1>5 

P1A" .\".) 

'.
1 I~; _D_l_·~---

Exit Time 
c) "Zf) 1 

02-1{ 

Dat~-~Time: --------

~!5~~ 
Log Relinquished to: -----------------

Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: _9,..,c..-'l--_\...;;.....-t_....:;.;::""'tu;+--_____ _._!C\_55C:---=_,'-·?-__ _ 
Crime Scene Sp~cialist Emp. # 

;; j.; 
.. I ~ 

Oat~ ~ Tim_c: 

-I 
I' l ) 

·~ l :; 
f 1" • 

. ; 

'" I"• 

'\ • 1 • 1 -~ I o=n .. 0 
I 
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:•I .. 
, I 

••••a-""" 1 •~1"'\J1 · 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTM~Ntl . 
ORIGINAL 

I., 

CRIME SCENE CONTROL LOG i I 
: I 

Date.-+-! ---------,. 
: ! i 

The first responding officer is responsible for initiating and maintairii~g this log until the arrival 
Of investigath•e personnel or directed by the supervisor in charge. Th~:\ name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for1 ~~:ch individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Speci~l~~tfor the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins ~~ere rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other "incid¢Pts the supervisor deems 
necessary. : \ '. 

: \ .. : 
Location: . 1· · 

----------------.,.--------~,-.--------~ 
I. 
I . 

TypeofCrime: _____ ~ ______________ _.;...:'~'~·'---------
,i l :, 
'j .; 

First Responding Officer Emp. # Time of Entry :'. f ;, Time of Exit 
'\ ,, 

' I l ' .~, 
'! -

· Detective Supervisor In Charge Emp. # Time of Entry '.;I ; 
'. I I~ 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 
! ' 

t . µ..illeu-

~mp.#. 
\~{oq.'?J 

Purpose . EqtryTime 
ulqz. 

0031 

\lW'1, "l-- liroAoudt.. i · O-zo4 ----------. I . 
S Mi \1A 'lhot;:S _C_v_i_w<_c_....:<,;:...c._e....:\1£.-::;__ __ · I . OU>~ 

'StvA.vefte 3 oz, 70 LYI '.v.t Sc.eMt '' I '. u 'l.:Z .. ( 
----------. 1· 

It t;""tl~'-CJ v:t.(-i~ ·. l . 
d --'~'-----------.I . -----

_0\_d_IN>._VA______ ...;;..1.t_3lt't"'--'-~ _ .....:C:__n-_w.t __ S'_~_e Vl.l __ S_ec,_U"'_i-w~[ · ()-Z,l S' 

----------- ----- ----------1 ·-----
'I· ----------- ---------------! .-----
i' ----------- ----- ----------l-----

----------- _______________ i -----
l 

Exit Time 

Date 4 ''.fime: ,. --------Log Relinquished to: ------------------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: _Q_\\l\_'1....--'1.-'--"--i,:'.\..,&...~-------l_sz;~S-~---
Crime Scene SpCfCialiSt Emp. # 

\l~ 

'I 
. I 

Date: 1 Time: 

I 
• F 

I i. 
'1,; 

'~ : 

LRPD Form 5600-89 
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EXHIBIT -
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f i 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

INVESTIGATIVE 
ORIGINAL 

Incident # po.., 813L/3 Date l>l- I l. -6 'l" 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·incidents the supervisor deems 
necessary. 

Location: k.)l..,/ G 'fh:-/'"/YE--

Type of Crime: ,;J,.,.uci ' d)/z 'c,£,L SL..Y: lj 

First Responding Officer Emp. # Time of Entry Time of Exit 

l/v.5 
Emp. # Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.# Purpose Entry Time Exit Time 

l~v£ ~ t-.dz;_(!i>/5£L 

r:-1 £ ;~le/) . 

it>.:f-3 

~-~?t~ 12i-f3' 

J2/pL/£_ 

-~2-_~f _Z _____________ . H dd g_ ___ - --- H • H 

/O{ r:L- /// ~ . 
- --- ---- -

z: I bd.&:)!.5 ~z7I?S ~o 

l--52--7 ~ _14 

/iJ,ciL JJo. 

1y,r79 ~0-

11,2 7 7 .-l>o 

; 
/ J./"i f'k __b IV 

lo f5' 

/otf,t ;:112-

/0 £7 £. Ill z_ 

/ 0 ·3 -z_ I I I ~ 

i z_Z- 2-. 

i~.--7 
/o 7:'r ~ 

Log Relinquished to: Date & Time: --------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: ------------------ Date & Time: __ EXHIBIT 
Crime Scene Specialist Emp.# e: 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 154 of 320



Incident# /)8- [f(}''/'?J 

2-

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

INVESTIGATIVE 
ORIGINAL 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·incidents the supen1 isor deems 
necessary. 

First Responding Officer Emp. # Time of Entry Time ofExit 

Detective Supervisor In Charge Emp. # Time of Entry 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.# Purpose Entry Time Exit Time 

!7F7-Z-, 

13/{;; b 1o 

~~'4.!--;z s ,t_i? cz--,_ ____ .P_o ___ _ 

~cM<- 315z~r //IJ.7 &ssu--
. ·-·- ----------- - --· ---/. 

_..,,_ 

t.UA--!Ul!:;!L . ::; .1 2-7 ,L 
rwfi~.f.Xe.v'lr 
~1£$~ /07/.Y 

./ 

/ft) 'r 

Ji /(,, om~iA- 71~5 }/'D-Z- ii ~3 

&L K~ J.it;S //f&5 .s 

K-~1~ 
11: (.:t.· k{ ?~j -~"'"'-'-b.J.4.'&·~---

Log Relinquis~ed J _________________ _ i:Z.6.S 
' 

Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: ------------------
Crime Scene Specialist Emp. # 

2f1 

Date & Time: 

Date & Time: 

--------

--------

LRPD Fonn 5600-89 
Rev. 12/09/97 
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, . ' 

f .3 
LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 

CRIME SCENE CONTROL LOG 
INVESTIGATIVE 

ORIGINAL 

Incident# &£~ .8,l] %:3 Date_....<;;1<-' ,_,7,_,/~t...:....' _c:::J_~-----

The first responding officer is responsible for initiating and maintaining this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for each individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialist for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins where rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·incidents the supen1 isor deems 
necessary. 

Location: k,ti &, c tf e--!"1k' 

TypeofCrime=~~,~~~· ~~<l=....i.cc~A~a£,_=~-'=~·T2 [_/'~/+'l,~~~·=c__.,,,;.;....=0~/L=--~1=1'~Y~~~·z(~J"--='Z---<~-=ie(..=·;_:__~~~~~~~~~~-

First Responding Officer Emp. # Time of Entry Time ofExit 

M Ki 
Detective S~isor In Charge Emp. # Time of Entry 

MUST BE COMPLETEU FOR ALL INDIVIDUALS ENTERING SCENE: 

Name Emp.# Purpose Entry Time Exit Time 

4 ,;;-~ 14 { ,;./~ 

t£, ,1/o1Lrv-J.ry 1&-of 
/., t ~ - 1· £//u! e t..-tl1 ,kad'<fQ.;,""3Ln--- _z_z_ Z 7 L 

5c. i C.fbkA l c;;/Lo .:s ;y z/r z_ ___,_,?i/k'--'-. ~·-,-=-----""""'s;F-"-_ h-'-~ __ _ 
/ ~7 

l;_,,?t;:u== 5-lli<.J,~~- 11~1· -_ 
--- ·-~--:-;;:Jif/&J; ·-· /qc;c;_cz 

//LJ 7 

I! It> 

,11Y'Z· 

115 '3 

<}/, .~~ JJ7tb3 J>v /JJ-"J-

~I J>}1£L j 712--lr ___ $.~'-----
5fcl ~~ /7'~,I/ 2-- <J?=>:;l- //t7b 

;Ja Jt:H£ ft'lf((CJ CMiA 

e17o4 Nn--vJ~ 11 r1s 1111 'i 

Log Relinquished to: Date & Time: --------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

Log Relinquished to: Date & Time: 
Crime Scene Specialist Emp.# 

:JD 
--------

LRPD Form 5600-89 
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' 1 

' ' 

LITTLE ROCK POLICE DEP ART~NT 
CRIME SCENE CONTROL LOG [ • 

9dYJ~ I 

INVESTIGATIVE 
ORIGINAL 

I 

Incident# ~~os- 9 >:«1£ l l 4q ; rate oer \3 .. "')..sf>S 

The first responding officer is responsible ~tiating and maintai~~g this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. 't~e name, employ~ number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for .~ch individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specia~t for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins::ivhere rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other incidents the supervisor deems 

, I. 
necessary. 

Location: f 2J (JO 

Type of Crime: S kooi{ "j 
$fitt-l'q. it (~O 

: I, 
: I 
'. t 
I: 
l' 

\(5~1 
First Responding Officer Emp.# Time ofEittl1f ' TimeofExit 

t i-osr ,U-. ~~sorinClmge 
TimeofEn1··. 

' t ~ 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS E~RING SCENE: 

Name 

p1-o 

Emp.# Purpose 

l9112!5 
) 8')Qo 
l\tt 1q 
l 'ltezJ 
(071+ 

1 ;).. q .,.:,zf>k, ""' ~ Jp..,. 

Log Relinquished to; Jo l"' (Y), /Srq leY 181 2'/ 
Officer (if dilferent than originating officer) Emp. # 

I '. ' . I. 

: . I· . Entry Time 
, 1·. 
: ' 

:·I 
'' 

1· I 
; I ' 

I. 
'l 

I. 

i 
I 

;, [ 
• i 
' I 

' I 
I' f 

l 

I 
Date &ITlDle; FJ 3 /I 3 /tJ }' 

t 

Exit Time 

/'l/lJ 

l I. 
Log Relinquis~ed to: ______________ l _ Date &;fTime:_...__ ___ .__ _____ 

Crime Scene Specialist Emp.# 

11;;~ 
I . 

'I 
I• : ! : 
t ,' 

J l ,, 
EXHIBIT 

1 _E.___ 
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i ~ 

LITTLE ROCK POLICE DEPART~NT INVESTIGATIVE 
ORIGINAL qJ tJ CRIME SCENE CONTROL LOQ i : 

I JS .\ 

Incident#~~ '.}04ti Wt-9 IDate 8·13·00 
The first responding officer is responsible for initiating and mainta~ir,tg this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. ~~ name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded forfich individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene SpeeiSbsJ for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-in~· ~here rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other inci~+ nts the supenisor deems 
necessary. I 
Location: (O 00 W .. <:ao',.Ji, / ; I , 

S _\, ,-- '.j· 

TypeofCrime: ~~ ;1 

;f:J ~ncct:A- I~ • \.. 
First ReSPOOdfui6fficer Emp. # --Tim-e-of-En-~~. ,....:_ Time of Exit 

. I 
Detective Supervisor in Charge Emp. # Time ofEntiY,. · 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS ENf~RING SCENE: 
. I 
, I. 

Name . Emp. # Purpose ; f Entry Time Ent Time 

: t .·. 

~~~~~~~ A~P 
(;f \ll. '\) ~ ck.i "'-So.t ~ ; 

~t~ W.tll>t&fbk~y fr<;£ , I, 
~lf.w~ ASf 1 i• 

~1-C&~\'l~~ r~ :t· 

: 1. -. I, 
,, • < 

~Jr ~- ~l{CJuSDI-\ \b~<tS a.~ _____ : ,__\: 

~!t!_ e ~_._..t <"--C..-- .: 
~Ai-~ •/;' 

I 

oate&~ime: ·· 1: 
' I (' 1- ~ 

. j 

Log Relinquished to: :)c)k, OJ, f3rau1 /'J'l 7y 
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

,: I·: 
Log Relinquished to: Date & :TimP.: - --------------- ,.1.r-------~--

Crime Scene Specialist Emp. # ~ . : i ' 
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LITTLE ROCK POLICE DEP ARTMlENT 
q CRIME SCENE CONTROL LOG 1

1

' : INVESTIGATIVE 
JYJ5 · 

1
. ORIGINAL 

Incident# 2erJe - ~ ~1Pb ; jDate_5_•_(...:::.~_,_e>_'8_ 
\ 

The first responding officer is responsible for initiating and mainta·~~g this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. The name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded fo~i~ch individual entering the 
scene. The completed log is to be retu111ed to the Crime Scene Spec~qs~ for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins f"'here rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other incidfints the supervisor deems 
necessary. : I 

Location: ('300 W · Gc..f.L/ 
IJpe of Crime: $1.od.; "'ij' 
:S/fi-t=~ First Respondfug Officer 

Detective Supervisor in Charge 

Emp.# 

: i' : ! 
' ! ' 
• i; 
I : i 
1.: 

Time of Enhjr ; 
I, 

l i. 
Emp. # Time ofEnJrt . 

• J 

TimeofExit 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDIVIDUALS EN:I1ERING SCENE: 
i: 

~trf) ~ c:. ~' cro ce_ ____ Pu_rpo_se------'-1. -'. Entry Time Exit Time 

Sfi* D, 0cS~ / 8fJo1 . : :· 
ofc.. gre..d-esrs /~o).C . l · 

Log Relinquished to: JO 1,, /h, {Srr,c1;y f 3t 7y 
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

, .. 
I • 

! . 
' : _· 

. I. 

, I 
'!' ;· -' 

I• 

. i 
'j 

Log Re~(}uis!led to=-----~-------------·. :Pate ~iTime: ........... ..._. -------"---'---'-'"-
Emp. # \(1. : i :: Crime Scene Specialist 
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! 
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LITTLE RocK POLICE DEP ARTMEri I : fNVEsr1GJ\rfVE 
CRIME SCENE CONTROL LOG j. I ORIGINAL 

Datei P"i- h- iwi 
: ! . 

Incident#---------

The first responding officer is responsible for initiating and maintain(i~g this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. T~~ :name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for\e~.ch individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Specialislfor the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins Wihere rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·incid~~ts the supervisor deems 
necessary. ; 1-' 

! l 

Location: -~-l ) __ TU_~_'t;~ __ tf.v..cl __ Cw_u-t_-:c4t __ ~_:se_\ __ -"-'i i_'. _____ _ 
' ' ;' ! 

Type of Crime: -=®'-'-"'"-·_<:Lv-____ kvt .............. vJ ___ ~ __ h_'~--------+--i +-!-------
C10]z l (i 

Emp.# Time of Entry !. j Time of Exit 

Detective Supervisor In Charge Emp.# 

' i 
:. i, 
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Jttdesovi tzwfzx# LflFt> i l' 60llo ______ ......_ ___ ---- ---------'"'-; ! ----
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\~ 
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!. I 
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: l. 
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LITTLE ROCK POLICE DEPARTME~ I .: 
CRIME SCENE CONTROL LOG r j ' 

\ 
' I 
' i 

IN'IESTIGAr1~ · ·~; 
ORIGINAL . ·-. 

Dfile.~;~i-·~-------~ 
: ! ' 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaioli~g this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. TJikname, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded forie~ch individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Speciali:~~for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins ~here rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·inci~~p~s the supervisor deems 
necessary. : l 

i 

Location: ; i .. 
~~--~-~-~--~~~~--~--~-~.~-!~.-----~~-~ 

, I·;· 

Type of Crime:~-~~---.-~~-~~-~-~-~-~-~:;+\~~~~~---~-~ 
l . 

First Responding Officer Emp.# Time of Entry Lr , Time of Exit 
,' i; 

I . 

l 
( i' 

Detective Supervisor In Charge Emp. # Time of Entry,: i 
'1.· 

MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS ENT~G SCENE: 

'"l 
...,- Name Emp. # . f' _ Pu;:pose . _. :: ! '. Entry ~e Exit Time 

l vll.t:J \SSS-Z... ..._,n.~ ~cw..L J.tw, i, 1 • DO~Lf 
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1.AYUa3 J ': 0 l D"l 12.ol.?l\ltSOcA. _________ ____._,' -----

' I. 

l l4W i OH\ _________ __.., .. -----
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•• 1 • OLl. '2--
J ! ' 
'' -r. ~~ ' i" 

out.t 

DIZD 

Log Relinquished to: -----------------
Officer (if different than originating officer) Emp. # 

. l; 
Date\& Time: 

' I; --------

Log Relinquished to: .0..r--1 1b r~l \ 55$"?-
Crime Scene Spe ialist Emp. # 

:, I t 

: 

Dai~\~ Time: 
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I: 
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LITTLE ROCK POLICE DEP ARTME_ITT; j :, 

CRIME SCENE CONTROL LOG · ! 
i 

fNVESTIGATJVF 
ORIGINAL 

, I 

Incident#--------- Date. I 
·~.~,----------

1 

i 
The first responding officer is responsible for initiating and maintain\l*~ this log until the arrival 
of investigative personnel or directed by the supervisor in charge. T~~ name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for 1~~ch individual entering the 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Speci~l~*-:for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins W.l'iere rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other 'incid~~ts the supervisor deems 

necessary. :. l ' 
Location: ______________________ ...;:....!i _________ _ 

Type of Crime: ---------------1-------··-+1_· _________ _ 
I l 

1 ·1 
r. 

First Responding Officer Emp.# Time of Entry ; i ~ 
, I . 

Time of Exit 

Detective Supervisor In Charge Emp.# 

l · , I: 

Time of Entry ' ! .. 
! ' 
I. 
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I' 
l' 

. I. 
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1
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Exit Time 
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LITTLE ROCK POLICE DEPARTME:NT i ·· 

CRIME-SCENE CONTROL LOG '·I : 
l 

INVESTIGAT 
ORI GINA, 

Incident#--------- Date I 
.,...,_1,-. ---------

J 1.: 
The first responding officer is responsible for initiating and maintai°'1g this log until the arrival 
Of investigative personnel or directed by the supenrisor in charge. TQfname, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded for;~!ach individual-entering the 

' , __ , 
scene. The completed log is to be returned to the Crime Scene Speciali:st ;for the case file. 
NOTE: This form is to be used for homicides, suicides, break-ins ~here rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·incid'e~'ts the supervisor deems 

I . 

'1 necessary. 

Location: · I ' ______________________ _._._, _________ _ 
TypeofCrime: ______ ~----------------·~!_' ________ ~ 

I 
·-I.'' 

I 

First Responding Officer Emp.# Time of Exit 

Detective Supervisor In Charge Emp.# Time of Entry · i 
MUST BE COMPLETED FOR ALL INDMDUALS EN'J.iEltJNG SCENE: 
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LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
CRIME SCENE CONTROL LOG 

Incident#---------

11 ~•-"""'I IVl"\J t 

ORIGINAL 

The first responding officer is responsible for initiating and maintaini~g this log until the arrival 
Of investigath•e personnel or directed by the supervisor in charge. Tb~·: name, employee number, 
purpose of entry, time of entry, and time of exit must be recorded fore.ach individual entering the 
scene. The _complet~d log is to be returned .t~ the Cr~~e Scene Spe.ci~l~:~for the case file. . 
NOTE: This form is to be used for hom1c1des, su1C1des, break-ms \\(here rape was committed, 
officer involved shootings, bank robberies, and any other ·incidepts the supervisor deems 
necessary. · \ ) 

Location: · · I 
---------------~------......... ---------~ 

\ i 

TypeofCrime: _____ ~-------------~: ~I--------~ I, 
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I, 

First Responding Officer Emp.# Time of Entry '· i : 
l 

Time of Exit 
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'i 

Detective Supervisor In Charge Emp. # Time of Entry ; . j 

'l: 
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In The Matter Of: 

Michael Spradling v. 

Clay Hastings, et. al. 

Christina Hatfield 

February 7, 2014 

Grigsby Reporting Services 

711 Foxboro Drive 

Jacksonville, AR 72076 

fgrigsby07@comcast.net 
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Michael Spradling v. 
Clay Hastings, et. al. 

IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT 
EASTERN DISTRICT OF ARKANSAS 

WESTERN DIVISION 

MICHAEL SPRADLING, as Personal 
Representative of the Estate of 

WILLIAM COLLIN SPRADLING, Deceased PLAINTIFF 

vs. NO. 4:12-CV-693 JMM 

CLAY HASTINGS, et. al. DEFENDANTS 

ORAL DEPOSITION OF 

CHRISTINA HATFIELD 

FEBRUARY 7, 2014 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
711 FOXBORO DRIVE 

JACXSONVILLE, ARKANSAS 72076 
(501) 580-5117 

fgrigsby07@comcast.net 

APPEARANCES 

ON BEHALF OF THE PLAINTIFF: 

MR. MICHAEL J. LAUX 
LAUX LAW GROUP 

lJitfi0R¥~~:o~~f~g~I~~6~glO 

ON BEHALF OF THE DEFENDANTS: 

MR. THOMAS M. CARPETNER 
MS. LaTONYA LAIRD AUSTIN 
CITY OF LITTLE ROC~ ATTORNEY'S OFFICE 

~~~T~s~o~K~ll'.AN~K~TE7~~81 

ALSO PRESENT: 

MR. CLAY HASTINGS 
MR. AARON SIMON 
MR. STEVE WOODALL 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 

Page 2 

1 

2 

STYLE AND NUMBER 

APPEARANCES 

CAPTION 

WITNESS: CHRISTINA HATFIELD 

INDEX 

Examination by Mr. Laux . 

Examination by Mr. Carpenter 

Further Examination by Mr. Laux 

Christina Hatfield 
February 7, 2014 

Page3 

1 

2 

4 

5 

57 

103 

Further Examination by Mr. Carpenter 104 

DEPOSITION CONCLUDED . 105 

COURT REPORTER'S CERTIFICATE 

PLAINTIFF'S 

Exhibit 1 

Exhibit 2 

Exhibit 3 

Exhibit 4 

Exhibit 5 

Exhibit 8 

DEFENDANTS' 

Exhibit 6 

Exhibit 7 

EXHIBITS 

Disclosures #2 (5 Pages) 

Photograph (1 Page) 

Photograph (1 Page) 

Photograph (1 Page) 

Photograph (1 Page) 

CD 

Photograph (1 Page) 

FOI Request (1 Page) 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 

CAPTION 

106 

MAR!tED 

51 

53 

53 

53 

53 

105 

MAR!tED 

74 

79 

Page4 

ANSWERS AND ORAL DEPOSITION OF CHRISTINA HATFIELD, 

3 a witness produced at the request of the Plaintiff, 
4 taken in the above-styled and numbered cause on the 7th 
5 day of February, 2014, before Faith Grigsby, Arkansas 
6 Supreme Court Certified Court Reporter #686, at 10:05 
7 a.m., at the Double Tree Hilton, 424 West Markham 
8 Street, Little Rock, Arkansas, pursuant to the agreement 
9 hereinafter set forth. 

10 

11 ********** 
12 

13 STIPULATIONS 
14 IT IS STIPULATED AND AGREED by and between the 
15 parties through their respective counsel that the oral 
16 deposition of CHRISTINA HATFIELD. may be taken for any 
1 7 and all purposes according to the Federal Rules of Civil 
18 Procedure. 
19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

* * * * * * * * * * 

Grigsby Reporting Services 
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Michael Spradling v. 
Clay Hastings, et. al. 

Page 5 

1 PROCEEDINGS 
2 THEREUPON, 
3 CHRISTINA HATFIELD, 
4 THE WITNESS HEREINBEFORE NAMED, 
5 having been first duly cautioned and 
6 sworn by me to testify to the truth, 
7 the whole truth, and nothing but the 
8 truth, testified on her oath as 
9 follows, to-wit: 

10 EXAMINATION 
11 BY MR.LAUX: 
12 Q I wonder if I could ask you to give your full name, 
13 and spell your last name for the record. 
14 A Christina Ella Hatfield, H-A-T-F-I-E-L-D. 
15 MR. LAUX: Please let the record reflect 
16 that this is the discovery deposition of 
17 Christina Hatfield taken here at the Double 
18 Tree Hotel in Little Rock, Arkansas. Let the 
19 record also reflect that this deposition is 
20 going to proceed in accordance with the rules 
21 of the Arkansas Supreme Court, the rules of the 
22 Eastern District of Arkansas Federal Court, and 
23 the local rules here in Little Rock. 
24 Q (By Mr. Laux) Ms. Hatfield, have you ever given a 
25 deposition before? 

Page6 

1A No. 
2 Q Let me, very briefly, go over the rules for you so 
3 that we can have a clean record and, hopefully, get you 
4 out of here as soon as possible. Okay? 
5 A Okay. 
6 Q I'm going to be asking you a series of questions to 
7 which, hopefully, you can provide answers. Okay? 
8 A Okay. 
9 Q Yes and no answers are preferred when they're 

10 applicable. Okay? 
11 A Okay. 
12 Q I don't know and I don't remember are also fine 
13 answers if that's the case. Okay? 
14 A Okay. 
15 Q As you can see, we have a court reporter here 
16 taking down everything that we say. She can only take 
17 down what one of us says at one time, right? 
18 A Okay. 
19 Q Therefore, I would ask you to wait until I'm done 
20 with my question before you answer, and I will be sure 
21 to wait until you're done with your answer before I pose 
22 my next question. Okay? 
23 A Got it. 
24 Q You're doing a good job so far of answering 
25 questions audibly. Please continue to do that. Okay? 

1 
2 
3 
4 
5 
6 
7 
8 
9 

10 
11 

12 
13 
14 
15 
16 
17 
18 
19 
20 

A 
Q 

Okay. 

Christina Hatfield 
February 7, 2014 

Page? 

I'm only interested in what you know. and I don't 
want you to speculate. Okay? 

A Okay. 
Q And finally, if you want to take a break for any 
reason, at any time, as long as a question is not 
pending, you may do that, and just let us know. 

A Okay. 
Q Great. Have you reviewed anything in preparation 
for today's deposition? 

A Yes. 
Q What? 
A My statement. 
Q Anything else? 
A The audio of my statement. 
Q Anything else? 
A And the video and audio of the incident. 
Q When you say. your statement, are you referring to 
the statement that you gave at the Little Rock Police 
Department on July 16, 2008? 

21 A Yes. 
22 Q And was that following the shooting of Collin 
23 Spradling? 
24 A Yes. 
25 Q When you refer to the audio statement, does that 

Page 8 

1 mean an audio recording of what was purported to be 
2 described in that transcript? 
3 A Yes. 
4 Q And then, finally, when you say the video or audio 
5 recording, however you phrased it, did you mean the on-
6 scene, what appeared to be. police dashcam video with a 
7 lapel microphone? 
8 A Yes. 
9 Q May I -- anything else? 

10 A No. 
11 Q May I have your date of birth, please. 
12 A 8/25/63. 
13 Q And where were you born? 
14 A Cedar Rapids, Iowa. 
15 Q Did you attend high school there? 
16 A No. 
17 Q Where did you go to high school? 
18 A Mount St. Mary's Academy here in Little Rock. 
19 Q Do you have any children? 
20 A Yes. 
21 Q What are their names, please? 
22 A Rachael Hatfield -- I'm sorry, Rachael Mayhew. 
23 Q Formerly Rachael Hatfield? 
24 A Yes. 
25 Q And what's --

Grigsby Reporting Services 
(501) 580-5117 

(2) Pages 5 - 8 
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Michael Spradling v. 
Clay Hastings, et. al. 
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1 MR. CARPENTER: Mayhew? 
2 Q (By Mr. Laux) Could you spell that last name for 
3 me. 
4 A M-A-Y-H-E-W. 
5 Q She's recently married? 
6 A Yes. 
7 Q And her husband's name, was it Tony? 
8 A It's Anthony -- Tony. 
9 Q Thank you. And what's Rachael's date of birth? 

10 A 7114/85. 
11 Q And do you have another child? 
12 A Yes. 
13 Q And who is that? 
14 A Paul Hatfield. 
15 Q And what is his date of birth? 
16 A 11/6/89. 
17 Q Are you employed? 
18 A Yes. 
19 Q Where? 
20 A Stephens. 
21 Q What type of job do you -- strike that. 
22 What type of work do you do there? 
23 A I'm in institutional equity sales. We sell stocks 
24 to mutual funds and hedge funds in New York City - my 
25 team does. The team I work on does. 

Page 10 

1 Q A question that we have to ask every deponent that 
2 comes through, have you ever been convicted of any 
3 felony or any crime involving honesty? 
4 A No. 
5 Q Directing your attention to July of 2008. did your 
6 daughter, Rachael, have a boyfriend then? 
7 A Yes. 
8 Q What was his name? 
9 A Collin Spradling. 

10 Q Directing your attention to the specific date of 
11 July 16, 2008, does that date have any significance to 
12 you? 
13 A Yes. 
14 Q Why is that? 
15 A That's the day Collin was killed in my back yard. 
16 Q How was Collin killed in your back yard? 
17 A By the Little Rock Police Department. 
18 Q Were you an eyewitness to that? 
19 A Yes, I was. 
20 Q How was he killed? 
21 A He was shot several times. 
22 Q I'd like to ask you questions about that. Okay? 
23 A Okay. 
24 Q On that date, did the Little Rock Police 
25 Department, or any members thereof. come to your home? 
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Yes. 
Where did you live at that time? 
621 Gillette Drive in Little Rock. 
Do you still live there today? 
Yes. 
What were you doing at the time? 
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I was outside in the back yard doing yard work. 
And where were you located? 
I was standing in front of my carport, which is 

actually in my back yard. My driveway circles around 
the back of my house. 

Q I imagine at some point either they said something 
to you or you said something to them? 

A Yes. 
Q What -- who said --

MR. CARPENTER: Objection on form. 
Q (By Mr. Laux) I'm just -- what was said between 
the two of you, as best you can recall, when they 
arrived? 

A I saw them walking up the carport and I remember 
them asking me if Rachael were home - if Rachael - and 
then I said yes. They asked me if Collin was there. I 
told them yes. And they asked me -- they told me they 
needed to speak with them. I asked them what is was 
about and they just -- I just remember them asking me to 
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go and get them. 
Q They repeated their request for you to get them? 
A Yes. 
Q At that time -- well, strike that. 

I presume at some point you went and got them? 
A Yes. 
Q Prior to your getting them, did the officers -- any 
of the officers show you any kind of a warrant? 

A No. 
Q Did they say anything about having a warrant at 
that time? 

A No. 
Q I don't want to get too narrative here, but let me 
just ask you a series of questions that are going to be 
pretty much what happened next. 

A Okay. 
Q Did you go inside then? 
A Yes. 
Q And what happened next? 
A I went to Rachael's bedroom, which is where they 
were, and I knocked on the door and told them to come 
out. I told her that I needed her and Collin to come 
out to the back yard, that the police were there and 
needed to speak with them. Rachael said, "What?" And I 
said, "I don't know, just," you know. "let's go out and 
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1 see what it's about." And so she opened the door 
2 immediately, and she and I turned around to start 
3 walking down the hallway to go back towards the back 
4 door and I could see Collin, and he had gotten up off 
5 the bed and was like adjusting his clothes. And so 
6 Rachael and I went on down the hallway and --
7 Q Let me stop you there for just a minute. Did you 
8 say anything to Collin at that time? 
9 A No. 

10 Q Did he say anything to you at that time? 
11 A No. 
12 Q Please continue. 
13 A So we went on down the hallway and Rachael and I 
14 exited my back door, which I had just the glass door 
15 closed. There is an outside door, which is all windows, 
16 and then an actual glass storm door. And so we went out 
17 the storm door, the other door was already opened, and 
18 they -- I told them, "This is my daughter, Rachael," and 
19 somebody asked her, right away, to sit on the brick wall 
20 that goes around my patio. 
21 Q Now, stopping you there for just a minute. If one 
22 is exiting your back door, is the ledge you're speaking 
23 ofto the right, left, or somewhere else? 
24 A The right. 
25 Q Please continue. 
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1 A And at the same time that that person was asking 
2 her to sit down, another officer was asking me where 
3 Collin was, and I said, "Oh, he's coming." And he said, 
4 "Through the front or the back?" And that question kind 
5 of confused me. I was like, oh, I think he knows to 
6 come to the back. And right as I kind of turned to the 
7 glass door, he was coming through it, and so I said, 
8 "Here he is." 
9 Q And what did -- what was Collin wearing when he 

10 exited your home? 
11 A Jeans and a shirt-- a T-shirt, I think. 
12 Q What happened next? 
13 A They asked Collin to -- they told Collin to turn 
14 around, put his hands behind his back, which he did, and 
15 they said -- the one that was going to cuff him, I 
16 guess, said. "I think you know why we're here," and 
17 right then. Collin whirled around when he said that, and 
18 then everything just happened so fast. He whirled 
19 around and then they just converged on him, and he was 
2 O taken down to the ground right at my feet. His head 
21 landed right at -- on my daughter's feet. who was 
2 2 sitting at the brick wall. 
2 3 And I saw a gun on his head, and so I took my 
24 daughter and pulled her towards me, to get her out of 
2 5 that. And I just -- you know. just -- they were just 
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like all on him. And then I just heard something about 
his pocket, and then I heard pop, pop, pop. 

Q I'd like to ask you some questions -- some follow­
up questions about what you just said. First of all, I 
think you said that Collin went down near you and that 
his head was near or on your daughter's feet; is that 
correct? 

A Yes. 
Q You were speaking literally. He was that close to 
you? 

A Yes. 
Q And I think you said that you saw a gun at Collins' 
head at some point; is that right? 

A Yes. 
Q Was that a gun -- who was holding that gun? 
A One of the officers. 
Q How soon after the takedown of Collin would you say 
that you saw that gun placed at his head? 

A Immediately. 
Q You mentioned hearing the word - someone said 
something to the effect of, "Pocket," or, "It's in his 
pocket," right? 

A "He's reaching for his pocket." 
Q Did you hear that before or after you saw the gun 
go to Collins' head? 
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1 A After. 
2 Q What happened next? 
3 A I heard pop. pop, pop, pop, and this time, my 
4 daughter -- we have a stoop right outside the back door 
5 and we went down on it, and my daughter was just 
6 screaming. And I don't know why, but I was trying to 
7 cover her eyes and realized I was covering her mouth 
8 because of the screaming. And she just said, "Is he 
9 dead?" And so I just -- I looked, and they were coming 

10 off of him at this time. and I could see the blood 
11 already coming out around his head, and with that many 
12 gunshots, and with the gun being to his head that I saw, 
13 I just answered her, "Yes." 
14 Q The blood that you saw coming out of his head, was 
15 it coming at a quick pace or a slow pace? 
16 A I just remember seeing blood. I couldn't tell you 
17 the pace. 
18 Q Was the blood on the ground? 
19 A Yes. 
2 o Q And was the blood -- how was Collin positioned at 
21 the time that you saw blood? 
22 A He was laying on his right side. 
23 Q And was he lying straight, fetal, something else? 
24 A I don't -- it's -- when they took him down, it 
2 5 seemed like he was -- like his legs were straight out 
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1 behind him. After I looked at him and saw -- you know, 
2 answered my daughter, I'm not really sure. to be honest 
3 with you, where his legs were at this point, but he was 
4 still on his - you know, he was still on his front. 
5 Q Fair enough. The blood that you speak of, was it 
6 between the ledge and his body? 
7 A It was -- the ledge meaning the brick wall that my 
8 daughter was sitting on? 
9 Q Yeah, let me withdraw that question. 

10 We spoke a little bit about this brick wall. How 
11 tall is this brick wall that was to the right of your 
12 front -- of your back door when you walk out of it? 
13 A Just a -- maybe this high. 
14 Q And it looks like something --
15 A Thirty inches. 
16 Q -- like maybe -- two feet, maybe? 
17 A Yeah. 
18 Q A foot and a half? 
19 A Two feet. 
2 o Q It's of the size that someone like you or your 
21 daughter could easily sit on? 
22 A Yes. 
23 Q And was Collins' body near that -
24 A Yes. 
2 5 Q -- brick wall? 
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1 A Yeah, his head was right up against the brick wall. 
2 Q And so was the -- was he, then, more facing the 
3 brick wall or more away from the brick wall, or do you 
4 not recall? 
5 A The top of his head was at the brick wall and he 
6 was facing away from the back door. Because when I 
7 looked at him, I couldn't see his face. It was the back 
8 of his head that I saw. 
9 Q From the time that Collin -- strike that. 

10 From the time that Collin came outside until the 
11 time that he was shot, you talked about things that you 
12 heard the officer say, correct? 
13 A From the -- yes. 
14 Q Is there anything else that was said by the 
15 officers during that time frame that you haven't 
16 mentioned yet, that you can recall? 
17 A From the time he came out of the back door? 
18 Q Until the time that he was shot. And we've got the 
19 -- "You know what this is about." We've got --
2 o A "Turn around and put your hands behind your back." 
21 "I think you know what this is about." "Reaching for 
2 2 his pocket." That's it. 
2 3 Q You mentioned hearing a pop. pop, pop. 
24 A Uh-huh. 
2 5 Q I assume you're talking about gunshots. 

Christina Hatfield 
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1 A Yes. 
2 Q And can you estimate how many you heard? 
3 A Three or four. 
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4 Q From the time that the - Collin came outside until 
5 the time he was shot, what did -- did he say anything at 
6 all? 
7 A No. 
8 Q How physically close to Collin would you say that 
9 you were when he was shot? 

10 A Two feet. 
11 Q How about your daughter, Rachael? 
12 A The same, because I had pulled her to me before the 
13 pops. 
14 Q Why did you pull her toward you? 
15 A Because it was her feet, his head, a gun. That's 
16 my daughter. She's coming this way. 
17 Q You mean to say that the gun was placed at Collins' 
18 head, which was close to your daughter? 
19 A Yes. 
20 Q And you pulled her towards you to protect her. 
21 A Yes, and to get her -- you know, there were a lot 
2 2 of men on him. Just to get her away from the situation. 
23 Q When you say "there were a lot of men on him," how 
24 many men are you talking about? 
2 5 A I mean, at least three -- four -- at least three. 
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1 Q And what were they doing? 
2 A Collin was down on the ground on his stomach and 
3 they were just, it seemed like, all over each other. I 
4 don't really know. It was so fast, and there were so 
5 many men in such a small area just grappling, I guess. 
6 Q Would you call it a struggle? 
7 A I guess. 
8 Q I mean, I don't want --
9 A I couldn't -- okay. I -- at that point, I saw 

10 Collin on his stomach with his legs behind him, so if 
11 there was a struggle going on, it seemed almost like it 
12 was more with them than him. I did not see Collin 
13 struggling at that point, but I also -- there were so 
14 many on him. it was covering the core of his body. It's 
15 hard to describe. 
16 Q 
17 

18 A 

No, you're -- I - you're doing a fine job. 
Where was your son, Paul, at this time? 
I didn't realize this at the time, but he was 

19 actually on the other side of the patio. Where Collins' 
20 feet were, he was on the other side there. So if my 
21 daughter and I are here, Paul is here and Collin is 
22 here. 
23 Q Because we have a court reporter here who can't --
24 A I'm sorry. 
25 Q That's okay. It's natural. I understood what you 
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1 meant, but could you maybe put that in some type of 
2 metric terms, if you can. 
3 A Collin was laying with his head against the wall 
4 and his feet straight out behind him. My daughter and I 
5 would have been -- if he were on his stomach, we would 
6 be on his right side, which is at the back door, and my 
7 son was at his feet but a few feet back. He was not 
8 directly at his feet, but maybe four or five feet away 
9 from his feet. 

10 Q Was your son closer than you to the patio exit? 
11 A Yes. I mean, we would have gone straight to the 
12 patio, he would have gone around, so it's kind of hard 
13 to answer. 
14 Q Sure. And if you -- if it's not -- it's probably 
15 not a good question, so that's fine. 
16 A The straight line might have been shorter, "A" to 
17 "B". 
18 Q Paul was present when Collin was shot? 
19 A Yes. 
20 Q Let me ask you this question. Did you ever see a 
21 gun in Collins' possession at any time on July 16, 2008? 
22 A No. 
23 Q Other than guns held by officers, did you see any 
24 guns at all around the time that Collin was shot? 
25 A No. 
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1 Q Did you ever see any officer remove a gun from 
2 Collins' possession? 
3 A No. 
4 Q Did you ever see any officer remove a gun from near 
5 Collins' body? 
6 A No. 
7 Q Did you ever see any officer place a gun on a ledge 
8 in your back yard? 
9 A No. 

10 Q Prior to Collin being shot, did you hear any police 
11 officer say, "Gun! Gun! Gun!" 
12 A No. 
13 Q Prior to Collin being shot, did you hear any police 
14 officer say, "Are you sure?" 
15 A No. 
16 Q Prior to Collin being shot, did you hear any police 
17 officer say, "Yes, I'm sure?" 
18 A No. 
19 Q Did you ever request a copy of the investigation 
20 file from this incident? 
21 A Yes. 
22 Q Approximately when would you say you did this? 
23 A Almost as soon as they would release it. so it was 
24 maybe a couple months. 
25 Q Why did you get a copy -- strike that. 
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Why did you request a copy of the file from the 
Little Rock Police Department? 
A Honestly, because I couldn't believe that the 
Prosecuting Attorney's Office wasn't calling me and my 
family in to ask us what happened, and so I wanted to 
see what they were reading. 

Q Why was that a concern that you weren't being 
called by the Prosecuting Attorney's Office? 

A Because I felt like what had happened in my back 
yard was wrong and I felt like it needed investigated. 

Q Did you receive a copy of the file from the Little 
Rock Police Department? 

A Yes. 
Q Did the file that you received contain any audio 
recordings of any kind? 

A No. 
Q Did it contain any audio discs of any kind? 
A No. 
Q Did it contain any video recordings of any kind? 
A No. 
Q How about video discs of any kind? 
A No. 
Q Everything you received was of the paper variety? 
A Yes. 
Q Since you obtained that file, have you ever 
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obtained any audio or video recordings from the 
investigation? 

A Yes. 
Q And how did you get them? 
A From you. 
Q You and I have talked before today, correct? 
A Yes. 
Q Because I think that it might be a topic explored, 
why don't you tell me how it was that you and I became 
acquainted? 

A You actually called my home asking for Rachael, and 
left a message, and I called you back and told you that 
I'd really rather Rachael not talk to you, and told you 
who I was. And I was actually at home that day, so you 
asked if you could come by. You told me what it was in 
regards to. that you had reviewed -- you had come across 
the Collin Spradling case, I think, in your 
investigation of another case, and wanted to ask me some 
questions about it. And so that day-- you know. night 
you came by my house and. basically, just asked me what 
happened and I told you pretty much what we're saying 
here today. 
Q Thank you. Back to the subject of the audio and 
video that you received -- and I think you mentioned 
this at the beginning of your deposition -- you've had a 
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2 A Yes. 
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3 Q I'm going to represent to you that, obviously, the 
4 discs that I received, I received from the City, and I'm 
5 going to play portions of those discs right now. And I 
6 might stop them from time to time to ask you questions 
7 about that. Okay? 
8 A Okay. 
9 MR. CARPENTER: Are we going to make these 

10 exhibits? 
11 MR. LAUX: Yeah. 
12 MR. CARPENTER: Okay. 
13 MR. LAUX: It's also -- it'll either be --
14 MR. CARPENTER: When you can. I mean, 
15 that'll be fine. 
16 MR. LAUX: Sure. 
17 Q (By Mr. Laux) This first, it is going to be about 
18 five minutes in length. I'm going to stop it 
19 occasionally and ask you some questions. Okay? 
20 A Okay. 
21 

22 

23 

MR. LAUX: Let me know if -- if anyone has 
a problem hearing it, please let me know and 
I'll try to do my best to make sure that 

2 4 everyone can hear it. 
25 Q (By Mr. Laux) I also might show you images, just 

1 to identify people on here. Okay? 
2 A Okay. 
3 Q But for the time being, it's just audio. 
4 (Video Playing) 
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5 Q (By Mr. Laux) Now, first, I'm going to stop it at 
6 what says 10:41: 13 a.m. Do you recognize this area that 
7 is depicted in this screen? 
8 A Yes, ldo. 
9 Q And where is that? 

10 A That's -- that white car is parked at the house 
11 that's right next door to mine, on the corner, and 
12 across the street from the other house on the corner. 
13 Q That's your neighborhood? 
14 A That's my neighborhood. That's one house away from 
15 me. 
16 Q I'm going to fast-forward in time just a bit to 41 
17 -- I'm sorry, 10:42:12. 
18 (Video Playing) 
19 Q (By Mr. Laux) Did you recognize that voice? 
20 A Yes. 
21 Q And who is that? 
22 A Mine. 
2 3 Q And were you referencing that Rachael is your 
2 4 daughter --
25 A Yes. 
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1 Q -- and that you would go get her? 
2 A Yes. 
3 (Video Playing) 
4 Q (By Mr. Laux) Did you have a dog in 2008? 
5 A Yes, two. 
6 Q Are those your dogs? 
7 A Yes. 
8 (Video Playing) 
9 Q (By Mr. Laux) Now, do you hear that staticky thing 

10 there? 
11 A Yes. 
12 Q Do you know what that is? 
13 A No. 
14 (Video Playing) 
15 Q (By Mr. Laux) I'm going to pause it right there 
16 after I heard kind of a pow sound, but let me ask you --
17 MR. CARPENTER: Do you know the time? 
18 MR. LAUX: I'm sorry. I'm pausing it at 
19 10:44:50. 
20 MR. CARPENTER: Thank you. 
21 Q (By Mr. Laux) Over the past minute or so, what was 
22 that we were listening to? 
2 3 A The incident. 
2 4 Q Did you hear it in its entirety or were there some 
25 parts that you couldn't hear? 

1 A There was a lot of parts I couldn't hear. 
2 Q Do you know why that is? 
3 A No. 
4 Q Did you hear a pow sound? 
5 A Yes. 
6 Q Do you have any idea what that was? 
7 A The gunshot. 
8 Q One of them? 
9 A One of them. 

10 Q I'll continue. 
11 (Video Playing) 

Page 28 

12 Q (By Mr. Laux) I hear what I would call screaming. 
13 Do you know what that is? 
14 A It's my daughter screaming. 
15 Q I'll continue again. 
16 (Video Playing) 
17 Q (By Mr. Laux) I think someone said, "I just want 
18 to know why the F-U-C-K you all just killed someone in 
19 my house." Did -- assuming --
20 MR. CARPENTER: Time? 
21 

22 

MR. LAUX: I'm sorry, 10:45:34. 
MR. CARPENTER: Thank you. 

23 Q (By Mr. Laux) Do you recognize who said that? 
24 A My son. 
25 Q And that's Paul? 
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1 A Yes. 
2 Q And then if I heard that correctly, it says, "He 
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3 came at us with a gun." Assuming that I'm correct in 
4 what I heard there and assuming that it refers to 
5 Collin. did you ever see Collin come at anyone with a 
6 gun? 
7 A No. 
8 Q I'm going to continue playing. 
9 (Video Playing) 

10 Q (By Mr. Laux) Now, I'm pausing it at 10:46:02. Do 
11 you hear kind of interrupted discussions on this tape? 
12 A Yes. 
13 Q Are some of those statements -- strike that. 
14 Do you recognize your son Paul's voice being one of 
15 the people making those statements? 
16 A Yes. 
17 Q I've frozen this on 10:46:02. And I'll just say 
18 for the record, this is Officer Michael Lundy's MVR 
19 Number One. as obtained in litigation. 
2 o On this screen here at 10:46:02, there seems to be 
21 a police -- two police officers and a young woman in 
2 2 between them. Do you recognize that woman in between 
23 them? 
2 4 A It's my daughter. 
25 Q And so would it be fair to say that, by this time, 

1 certainly. your daughter was no longer in the patio 
2 area? 
3 A Yes. 
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4 Q How far away, if you know, is the exit from your 
5 patio to this location where Rachael is featured at 
6 10:46:02? 
7 A The length of the driveway --
8 Q And just --
9 A -- and maybe six more feet up the road. 

10 Q And because some driveways are longer than others. 
11 is there any way you can articulate that distance a 
12 little bit more specifically? 
13 A My driveway does circle around to the back of my 
14 house. and so the gate is -- it's -- the gate - there's 
15 the patio, there's the gate. The gate exits directly to 
16 the driveway, and so the gate is at the end of the right 
17 side of my house, so you'd be at the end of the back of 
18 my house. down the driveway. It's a longer than normal 
19 driveway. but it's not an abnormally long driveway. 
2 o Q I'm going to continue playing and I'm going to stop 
21 it at 10:46:46 and see if you can recognize the person 
22 depicted at that time, okay? 
23 A Okay. 
24 (Video Playing) 
2 5 Q (By Mr. Laux) I'm stopping this at 46:46, even 
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1 though there's a little -- now 47. Do you recognize who 
2 that person is with the officer? 
3 A That's me. 
4 Q And you're being removed from -- or strike that. 
5 You're leaving the area of your home? 
6 A Yes. I'm being escorted. 
7 Q Was it your choice to leave your home at that time? 
8 A No. 
9 Q How is it that you left your residence at that 

10 point? 
11 A They said -- as soon as the shooting happens, they 
12 removed me and my two children, you know, one at a time, 
13 back to back. down the driveway and placed each of us in 
14 the back of a different car, and I asked if I could sit 
15 with my daughter and was told no, we had to stay 
16 separate, and so that's how we came to be there. 
17 Q But in terms of leaving, is it fair to say that you 
18 were -- well. strike that. 
19 How much time passed between Collin being shot and 
20 you leaving or being escorted away from the scene? 
21 A Seconds. 
2 2 Q I'm going to play this a little bit longer here. 
2 3 It looks like you're speaking to this officer; is that 
24 true? 
25 A Yes. 
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1 Q Do you recall what you were saying at that time? 
2 A I don't know what I was saying at that exact 
3 moment. I do recall asking to sit with my daughter, 
4 because they already had her in a car and he was 
5 bringing me to a different car and I wanted to sit with 
6 her. 
7 Q I am now going to play an excerpt of disc from 
8 Michael Lundy's MVR. This is Michael Lundy's MVR Number 

9 Two. 
10 MR. LAUX: In terms of exhibits, what--
11 assuming that I can fit them on one disc, it'll 
12 be one disc Exhibit Number 1 containing all 
13 three of the MVR recordings that I intend to 
14 use today. If that doesn't work out, then each 
15 of the recordings will be its own exhibit, but 
16 we will cross that bridge when we come to it. 
17 Q (By Mr. Laux) So I'm going to play this disc, 
18 which is only 5 minutes and 11 seconds in its entirety. 
19 I'm going to play it all the way through and then I'm 
2 o going to ask you just a couple of questions. Okay? 
21 A Okay. 
22 MR. LAUX: Can everyone hear everything 
23 okay? 
24 MR. WOODALL: I'm having trouble hearing 
25 some. 
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1 MR. LAUX: Are you? I still can turn it 
2 up. I can turn it up quite a bit more, 
3 actually 
4 (Video Playing) 
5 Q We just listened to about 5 minutes and 11 seconds 
6 of audio attached to a video on a laptop here. I want 
7 to ask you a couple of follow-up questions. 
8 I heard an officer on there say, "We have a warrant 
9 for her arrest," and I also heard someone say, "That's 

10 what we were here for, to serve warrants on both 
11 subjects." Did you hear those things like I did, or no? 
12 A I heard them right then like you did, yes. 
13 Q Exactly. I guess, did you hear that on the 
14 videotape that we just played? 
15 A Yes. 
16 Q When he said "both subjects," who did you -- who do 
17 you understand those subjects to be? 
18 A Collin and Rachael. 
19 Q And did anyone with the LRPD ever show you a 
20 warrant at any time on July 16, 2008? 
21 A No. 
22 Q Was that you asking about an attorney for your 
23 daughter? 
24 A Yes. 
25 Q Why did you do -- why were you asking about that? 
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1 A Because I had just been told she had a warrant --
2 they had a warrant for her. 
3 Q Why were you concerned about getting an attorney? 
4 A Because when you're about to be taken to the police 
5 station with a warrant, you get an attorney. 
6 Q Did that officer say that she wouldn't be 
7 questioned until her rights were read? 
8 A I did hear that --
9 Q Did you --

10 A -- right then. 
11 Q I'm sorry to interrupt you. 
12 A I just said, right then. 
13 Q And, I mean. that was -- what we listened to there, 
14 was that, in part, a conversation between you and an 
15 officer? 
16 A Yes. 
17 Q And did you get an attorney for your daughter at 
18 some point? 
19 A Yes. 
20 Q And is that for the reasons you just articulated? 
21 A No. 
22 Q Why did you get an attorney for your daughter? 
23 A I got an attorney for my daughter after we got back 
24 home and they asked -- we weren't actually allowed to go 
25 back into the home, but my sister lives four doors down 
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from me and so they knew we were down there. I told 
them we were going to be down there. 

Q They -- when you say "they," who is they? 
A The people that were still on the scene after we 
got home--

Q And when you say --
A -- that afternoon. 
Q -- "down there," you're referring to where, your 
sister's? 

A My sister's house. 
Q Please continue. 
A And they sent somebody down to ask us if we had the 
keys to Rachael's car, and I asked them why and they 
said they were taking it, and I asked them, you know --
I asked them why and they said -- I can't remember 
exactly what they said, but, basically, something about 
it's been used in -- involved in a crime or something. 
and so, at that point, I called an attorney. 
Q This interaction that you're describing, was this 
before or after you gave statements at the police 
department? 

A After. 
Q It was after you returned home? 
A Yes. 
Q But it was after you returned from the police 
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department and you were at your sister's? 
A Yes. 
Q That's more accurately -- more accurate way of 
putting it? 

A Yes. 
Q Did they, in fact, take Rachael's car? 
A Yes. 
Q What was the name of the attorney, if you can 
recall, that you retained? 

A Mark Hampton. 
Q To your knowledge, were criminal charges ever filed 
against your daughter? 

A No. 
Q That means that you're saying that they -- no 
criminal charges were ever filed; is that true? 

A That's true. 
Q Was the car returned to you or your daughter? 
A We had to go get it, yes. 
Q When did you get the car? 
A It was -- I believe it was the next day. It might 
have been the day after that. I believe it was the next 
day. 

Q This is the third and final disc that I'm going to 
play for you today. This is Michael Lundy's MVR 
Recording Number Three. 
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1 MR. LAUX: And I should just mention that, 
2 for clarity sake, MVR video Number One starts 
3 at approximately 10:40:26 and is 8 minutes and 
4 49 seconds in length. MVR video Number Two 
5 starts at approximately 10:49: 12 and is 5 
6 minutes and 11 seconds in length. MVR video 
7 Number Three starts at 10:56:22 and is exactly 
8 eight minutes in length. 
9 Q (By Mr. Laux) So I'm going to play just a little 

10 over two minutes of this video and then I'm going to ask 
11 you some questions. Okay? 
12 A Okay. 
13 (Video Playing) 
14 Q (By Mr. Laux) Did that recording contain a 
15 discussion between you and that officer? 
16 A Yes. 
17 Q Was he telling you, at that time. that you and 
18 Rachael saw different things, or had a different 
19 perspective? 
20 A Yes. 
21 Q Do you know how it is that he knows what you saw? 
22 A No. 
23 Q When he was telling you this, about the importance 
24 of separating witnesses and the things that he said, 
25 what was going on in your mind at this time? 
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1 A I just remember wanting to get to my daughter. 
2 Q How would you characterize this experience? 
3 A Absolutely traumatic. 
4 Q In fact, I think I heard you say, "How do people 
5 get over something like this?" Was that you? 
6 A Yes. 
7 Q Did I quote that correctly? 
8 A Yes. 
9 Q What were you referring to? 

10 A What we had just witnessed. 
11 Q And not to belabor the point, but what had you just 
12 witnessed? 
13 A This young man being taken down and shot in our 
14 back yard. 
15 Q Is that what you referred to when you said you 
16 can't believe your house is a crime scene? Or did you 
17 hear something -- I don't want to -- did you hear 
18 anything like that or was I mistaken? It's possible. 
19 A I think I was just looking around at the entire 
20 scene and all the people that were coming -- all the 
21 cars that were coming and it was just surreal is the 
22 best way I can say it. 
23 Q Did you mention something about freedoms? 
24 A Yes. 
25 Q What did you say? 
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A I did not want to sit in the back of that car. 
They kept -- he kept asking me to sit in the back of the 
car, and I got in there once and I just couldn't, and it 
occurred to me I didn't have to. I just -- I had not 
done anything wrong so why should I have to sit in the 
back of his car. 

Q Were you allowed to leave the car? 
A I stood right by it the entire time. I was not 
allowed to sit with Rachael, sit with Paul, or go into 
my house, so there wasn't anywhere for me to go, so I 
just stood by the car and eventually got back in it. 

Q When you say "freedoms," you mean like your 
personal liberties? 

A Just liberties. Personal liberty. 

Q Did you mention something about sitting on the 
grass? 

A Yes. 

Q What was that? 
A I had just -- I would have preferred to have just 
sat on the curb, on the grass -- the curb -- than in the 
back in that car. 

Q And just-- why? 
A I just didn't belong in the back of that car. 

Q Did you leave the area of your residence at some 
point on that day? 
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A Yes. 

Q And how did that occur? 
A In the back of that car. 

Q Where did you go? 
A The Little Rock Police Department station downtown. 

Q And were you in the front seat or the back seat? 
A Back seat. 

Q You weren't handcuffed, were you? 
A No. 

Q And I think you already answered this, but did you 
have an opportunity to go inside your home before you 
went to the LRPD for questioning? 

A No. 

Q And by that, is it fair to say that they -- the 
police didn't allow you to go in? 

A That's correct. 

Q Did you give a statement or an interview at the 
Little Rock Police Department regarding what you had 
witnessed that day? 

A Yes. 

Q Have you ever seen a copy of the transcript of your 
statement to the LRPD? 

A Yes. 

Q Have you ever listened to the audio of your 
statement given to the LRPD on that day? 
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2 Q Comparing the two, have you noticed any significant 
3 difference between them? 
4 A Yes. 
5 Q And what was that? 
6 A Can I refer to it? 
7 Q If you would like. Did you bring anything with you 
8 today? 
9 A I brought the Freedom of Information file that I 

10 obtained from the Little Rock Police Department two 
11 months after I requested it. 
12 Q If that would help you refresh your recollection, 
13 or if you would feel more comfortable, then I would say 
14 feel free to --
15 A I mean, I can -
16 Q -- look at that. 
17 A -- tell you what it was. It was --
18 Q Before you look at the record, why don't you just 
19 tell me, in your own words what we're talking about. 
20 A Okay. There was, at one point, where I had said I 
21 didn't know he had a gun and it was transcribed as I did 
2 2 know he had a gun. 
23 Q So at one point you told an investigator that your 
24 belief was that Collin did not have a gun. I'm not 
2 5 using your words, but you are articulating that he did 

1 not have a gun. And you heard that in your audio? 
2 A Yes. 
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3 Q And then when you looked at the transcript, it was 
4 transcribed as Collin did have a gun? 
5 A Yes. 
6 Q And that --
7 A Or I did know he had a gun and I had said I didn't. 
8 Q And that's a pretty material difference, isn't it? 
9 A Yes. 

10 Q When did you notice this, for lack of a better 
11 word, discrepancy between those two bits of material? 
12 A When I listened to the audio. 
13 Q And when did you listen to the audio for the first 
14 time? 
15 A A few weeks ago. 
16 Q Do you know how long you were questioned, 
17 approximately, at the LRPD? 
18 A We were there a good while. I was questioned --
19 actually questioned. the best of my recollection, maybe 
2 o a half hour or so. 
21 Q Did you have any opinion as to the thoroughness of 
22 the questioning that you received? 
23 MR. CARPENTER: Objection as to form. You 
24 can answer. 
25 Q (By Mr. Laux) Let me withdraw it. 
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1 Do you have any opinion of the investigator who 
2 asked you questions? 
3 A I feel like there were a lot of questions not asked 
4 that should have been. 
5 Q Like any off the top of your head that you can come 
6 up with? 
7 A Honestly, it just -- it felt almost like they were 
8 just asking questions that would -- rather than trying 
9 to get to the bottom of what actually happened, just 

10 trying to ask questions to confirm the legitimacy of 
11 what had just happened. That's the best way I know how 
12 to say it. 
13 Q It seemed to you that the questions that you were 
14 asked were tailored toward justifying the shooting? 
15 A Yes. 
16 Q How long were you at the LRPD that day, all total? 
1 7 A I think --
18 Q Approximately. 
19 A I mean, we set out in the cars for a little while, 
2 o so if we got there, say, by 11 :00, I think we were 
21 brought back around 2:00 -- a little before 2:00. 
22 Q And how did you get home? 
2 3 A A policeman took the three of us home. 
24 Q Did you get to be in the same car at that point? 
2 5 A We were in the same car at that point. 

1 Q And were you all in the back seat? 
2 A Yes. 
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3 Q Was anybody at your home when you got there? 
4 A Yes. 
s Q Who? 
6 A A lot of people. There were still several cars out 
7 there. 
8 Q Just people from the --
9 A Yeah, I mean --

10 Q -- neighborhood? 
11 A No, Little Rock Police people, or crime scene 
12 people, or --
13 Q Officers and analysts? 
14 A Yeah, people of authority, not neighborhood people. 
15 Q Got you. And what were those individuals doing at 
16 the time? 
17 A They were in my house and in my back yard. 
18 Searching my house and tearing up my back yard. 
19 Q To your knowledge, were the police inside your home 
20 while you were being questioned? 
21 A I don't know. I would assume, but -- to my 
22 knowledge, I don't know. 
23 Q And that's -- we talk about speculation, right? 
24 A Right. 
2 5 Q You 're a great witness. 
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1 But I guess the question would be, to your 
2 knowledge, the police had the means to enter your home 

3 while you were gone; is that a fair statement? 
4 A Yes. 

5 Q How many officers did you see inside your home, at 
6 any time, once you returned? 
7 A Well, when we first returned, I asked about my dogs 

8 and they said that my sister had them. And then one 

9 said, well, she has your boxer; your dachshund is under 

10 the bed. I asked if I could go in and get my dachshund 
11 -- because they wouldn't let us actually come back into 
12 the house at that point, so we were going to go down the 

13 street to my sister's -- and so they said I could get my 

14 dachshund. And I said, he's old, he's got to be 
15 completely stressed out, so I went and got my dachshund 

16 from underneath the bed. And when I walked in there, 

17 there was someone in the kitchen area, there was someone 

18 in Rachael's room area, and then the person that walked 
19 with me, or behind me, to go get my dog. So three that 

20 I saw. 

21 Q And did you then go to your sister's house with 

22 your dog? 
23 A Yes. 
24 Q Good thing she lived close by. 

25 A Yes. 
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1 Q Do you know when the police left your home that 
2 day? 

3 A It was a couple hours, still. I would best 
4 estimate it about 4:00 to 5:00. 

5 Q When were you allowed peaceable entrance into your 

6 home without any intrusions? 
7 A They came back down -- they knew -- we had told 

8 them -- once I did that, I told them we would be at my 

9 sister's house, and the address, and pointed it out to 

10 them -- you can actually see it from my house -- and 
11 they actually came down and told us that they were 

12 finished and we could go back. About 4:00 or 5:00. 
13 Q And I think you said they took Rachael's car with 

14 them, right? 

15 A Yes. 

16 Q Do you know if they took anything else with them? 
17 A They took Collin's car, which was parked out front. 

18 Q And did Collin have a car? 
19 A It was an SUV. 
20 Q And you said it was parked out in front? 

21 A In the front of the house. 
22 Q Does that mean that it was on Gillette? 
23 A Yes. 

24 Q And was it on the side of the street closer to your 

25 home or across the street? 
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How far would you say that was from your front 
door? 

A The length of the lawn. 
Q And for those of us who aren't familiar with your 

house, any way you could estimate that? 
A I'm terrible at this, but --
Q Paces? 
A Thirty -- thirty-five. 
Q Thirty-five paces or so? 
A Yes. 
Q The attorney that you retained, did that cost you 

money? 
A Yes. 
Q To this day, have you ever seen any kind of warrant 

for Rachael related to any of this? 

A No. 
Q Following your questioning at the LRPD, were you 

ever contacted with any follow-up questions? 
A No. 
Q Anyone ever ask you to clarify any statements that 

you had given? 
A No. 
Q And did you ever hear from the LRPD about the 
shooting ever again? 
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A No. 
Q Did you ever, yourself, try to contact the 
Prosecuting Attorney's Office? 

A Yes. 
Q When did that happen? 
A As soon as they released the file -- actually, 

before they released the file, I tried to call them a 
few times, and then. on two separate occasions. spoke 

with Jim Johnson at the Prosecuting Attorney's Office. 
Q Could his name be John Johnson? 

A John Johnson, that's correct. 
Q And you spoke with him on the telephone? 

A Yes. 
Q How many times did you speak with him on the 
telephone? 

A Twice. 
Q Were the discussions pretty much the same type of 
discussion? 

A It was me asking him --
Q Well, let me withdraw the question. 

Why don't you just tell me what the subject matter 
was and how the conversation went on either of the 
times. 

A I called him to ask him -- you know, to make myself 

and my children available to come down to discuss this 
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1 matter, and I was surprised that I hadn't heard from him 
2 -- from the Prosecuting Attorney's Office, not him in 
3 particular -- and wanted to make ourselves available. 
4 Told him that we all felt like what had happened in our 
5 back yard was completely wrong. 
6 Q And you wanted to make yourself available to 
7 provide information that you had that you thought might 
8 be material to an investigation? 
9 A Yes. 

10 Q And did Mr. Johnson say anything in response? 
11 A He did. 
12 Q And what was that? 
13 A He said that I was shadow boxing and that he needed 
14 to go because he was working on an important case. 
15 Q When you say "needed to go," you mean he had to 
16 stop talking with you --
17 A Yes. 
18 Q -- because he had something more important to do? 
19 A Yes. 
20 Q And shadow boxing, are those his words or your 
21 words? 
22 A Those are his words. I had to actually look up 
23 what that meant. I didn't understand what he had just 
24 told me I was doing. 
25 Q Once you looked up and learned what it meant, how 
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1 did that make you feel? 
2 A Not very good. 
3 Q How would you describe his demeanor with you, or 
4 his concern for your concerns? 
5 A I would describe it as not concerned at all. and 
6 just wanting to get me off the phone so he could go 
7 about his day. 
8 Q Did you ever give a copy of the investigation file 
9 to anyone? 

10 A Yes. 
11 Q And who did you give it to? 
12 A Mr. Spradling; Mike Spradling. 
13 Q Why did you do that? 
14 A I actually asked my daughter if he wanted a copy, 
15 and he did. and so I gave him one. 
16 Q Was there any audio or video recordings in the file 
17 that you gave him? 
18 A No. 
19 Q At that point, were you aware that any audio or 
20 video existed relating to the incident? 
21 A No. 
22 MR. LAUX: I'm going to mark Plaintiffs 
23 Supplemental Disclosures Number 2 as Exhibit 
24 Number 1 in this matter. To the extent that I 
25 referred to MVR videos as being Exhibits 1 
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through 3 or something like that, they will be 
entered as exhibits following Exhibit 1. So 
the MVR recordings will either be Exhibit 2 or 
Exhibits 2 through 4. And then, of course, the 
final word is how they wind up in the record, 
so it should be self explanatory. 

(WHEREUPON. Exhibit Number 1 was marked for 
identification and is attached hereto.) 

(By Mr. Laux) Christina, I'm going to show you 
what I've just marked as Exhibit Number 1, which is 
Plaintiffs Supplemental Disclosures Number 2. I'm 
going to ask you to have a look at this document, 
please, and tell me -- the underlying document, and tell 
me if you recognize that. 

A I do. 
Q That letter, apparently. is to a person named Mike. 
Who is that? 
A Mike Spradling. 
Q And who drafted that? 
A I did. 
Q Why did you draft that? 
A I wanted -- Mike wasn't there to see what happened, 
yet it was Mike that needed to get an attorney to get 
some justice for his son. I couldn't do it. I tried to 
call attorneys. That -- his dad needed to do it, yet he 
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wasn't there. And so at the time that -- I had gotten a 
copy of the file, and Rachael was still going over there 
regularly. 

Q Over there, meaning where? 
A Over to the Spradling's house. And she was still 
visiting them regularly. And I asked her to ask Mike if 
he wanted a copy of the file, which she did. and he said 
he did. So when I sent the file over, I had already 
gone through it and I wanted him to know, you know, what 
my take on it was --

Q And would your take --
A -- who was there. 
Q As an eyewitness? 
A As an eyewitness. 
Q And when you say, your take, you mean to say your 
observations? 

A Right. He wasn't there, I was, and so I felt it 
was important to --

Q And not just your observations, but also your 
questions? 

A Yes. 
Q And your concerns? 
A Yes. 
Q And are those articulated in Exhibit Number 1, 
which is what you're holding? 
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1 A Oh, this is -- okay. Yes. 
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2 Q And generally speaking, do you feel the same way 
3 about things contained in that letter now as you did 
4 when you wrote it? 
5 A Yes. 
6 Q Do you mention Mr. Johnson in that letter? 
7 A I do. 
8 Q I am just about finished, but we're going to do a 
9 couple more exhibits. I'm just not thinking straight 

10 today. So I'm going to show you -- just to make things 
11 more confusing. 
12 MR. CARPENTER: Why don't we just agree 
13 that whatever the tapes will be, will be the 
14 last three exhibits, or the last exhibit, and 
15 then we can keep sequential order that way. 
16 MR. LAUX: Sounds good, Tom. Thank you. 
17 Q (By Mr. Laux) So these are Exhibits 2 through 4, 
18 and these are photographs. I'm going to have the court 
19 reporter mark them and then I'm going to show them to 
20 you. 
21 A Okay. 
22 MR. LAUX: And also Number 5, please. 
23 (WHEREUPON, Exhibits Number 2 through 5 
2 4 were marked for identification and are attached 
25 hereto.) 
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1 Q (By Mr. Laux) Can you tell me what is depicted in 
2 Exhibit Number 2. 
3 A My daughter's car. 
4 Q And can you describe that car, briefly, for the 
5 record. 
6 A It was a Honda Civic. I can't remember the year 
7 now -- 2008, 2009. She's had a few cars since then. 
8 Q But it's a white Honda? 
9 A It's a white Honda Civic. 

10 Q The next two exhibits I'm going to show you might 
11 be just a little difficult to look at, but they were --
12 have a look at them if you could; so Exhibits 3 and 4. 
13 So, first, 3 is -- what's depicted on Exhibit Number 3? 
14 A It's my back patio with Collin. 
15 Q Does that accurately and fairly depict your back 
16 patio as it looked on July 16, 2008? 
17 A Yes. 
18 Q And where Collin is there, is that approximately 
19 where you recall the incident taking place? 
20 A Yes. 
21 Q Is that where his body generally was during this 
2 2 incident? 
23 A Yes. 
2 4 Q And there appears to be something of a wall there 
2 5 next to him. 
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1 A Yes. 
2 Q Is that the wall or ledge you were referring to 
3 before? 
4 A Yes. 
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5 Q And so when you say that you and your daughter were 
6 on that ledge, briefly, prior to the shooting, does that 
7 mean that you were near, say, the ADT sign there? 
8 A Yes. 
9 Q That's all I have for that. And then, again, 

10 Exhibit 4 is similar. Does Exhibit 4 accurately and 
11 fairly depict your back patio on the date of loss? 
12 A Yes. 
13 Q And that's another picture of Collin there; is that 
14 true? 
15 A Yes. 
16 Q And your door is open there: is that right? 
17 A Yes. 
18 Q Were you present when this photo was taken? 
19 A No. 
20 Q So we can -- we know that your door was open while 
21 you were gone, right? 
22 A Yes. 
23 Q As to Exhibit 2, that was your daughter's car, does 
24 that fairly and accurately represent her car as it 
2 5 appeared then? 
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1 A Yes. 
2 Q And then, finally, because you mentioned it during 
3 your testimony, I'd like to show you Exhibit Number 5, 
4 which is a photograph of an SUV. Do you recognize whose 
5 car that is? 
6 A Yes. 
7 Q Whose is it? 
8 A Collin's. 
9 Q And is that -- first, does that picture fairly and 

10 accurately represent the front of your residence July of 
11 2008? 
12 A Yes. 
13 Q And is that approximately where you recall Collin's 
14 truck being parked on that day? 
15 A Yes. 
16 MR. LAUX: It may very well be that Mr. 
1 7 Carpenter has questions for you, but I am 
18 finished for the time being. Thank you very 
19 much for your testimony. 
20 MR. CARPENTER: We need to take a little 
21 

22 

23 

24 

break. 
(WHEREUPON, after a break was taken, the 

proceedings resumed as follows, to wit:) 
EXAMINATION 

25 BY MR. CARPENTER: 
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1 Q Ms. Hatfield, my name is Tom Carpenter. I'm the 
2 City Attorney for the City of Little Rock, and this is 
3 LaTonya Austin, she's a Deputy on my staff, and we 
4 represent the officers and the City in this case. 
5 I've never met you before. I did make a phone call 
6 to you, once, but we never made connections. I left a 
7 message at the 377 -- well, let me clarify that. The 
8 number I had at Stephens was 377-2153. Is that still 
9 your number? 

10 A That is, and I did not get that message. 
11 Q Believe me, not calling the City Attorney back is 
12 nothing unusual, unless there's a pothole in front of 
13 your house. 
14 Let me get a little background information. You 
15 were born in Iowa. 
16 A Yes. 
17 Q And you went to Mount St. Mary's and you graduated 
18 in 1980. 
19 A Yes -- '81. 

20 Q Were you in Sister Deborah's class? 
21 A Sister Deborah Troillett? 
2 2 Q Troillett, yeah. 
23 A I know her cousins, but I did not know her. 
24 Q Now, I can be mean and say. which cousin, because I 
2 5 think there's about 67 --

1 A 
2 Q 
3 A 
4 Q 
5 A 
6 Q 
7 A 
8 Q 
9 A 

10 Q 
11 A 

There's a lot. 
-- of them, but I won't. 
But Sister Deborah is older than me. 
Did you go to college after that? 
UALR. 
And what did you major in? 
I majored in marketing. 
Did you go four years straight through? 
Three years. 
And you have a bachelor's degree. 
No. 
What -- do you have a degree? 

13 A I did not finish, no. 
12 Q 

14 Q But you're working, you said, with a team that 
15 sells -- well, I'll let you describe it. 
16 A They sell equities, which are stocks, to mutual 
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17 funds and hedge funds. And we're divided by territory, 
18 and I'm with the team -- I assist the team that sells to 
19 New York-- the New York territory, which encompasses 
2 o some of Connecticut and New Jersey as well. 
21 Q And do you have to have any type of licensure or 
22 certification to be able to do that? 
23 A Yes. 
2 4 Q So you've had some additional education beyond 
25 college. 
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1 A Yes. 
2 Q Could you describe that, please. 
3 A It's a License Series 7 and Series 63. The Series 
4 63 is the state license and the Series 7 is the, I 
5 guess, federal license. 
6 Q Which one of them -- one of them is like a real 
7 bear. Which one is that? 
8 A The seven. 
9 Q And you -- how long have you been with Stephens? 

10 A Twenty-three years. 
11 Q Who -- and you said the person in charge of your 
12 team. Who is that? 
13 A The department manager is Bob Staten. My team 
14 leader is Blake James. 

I know Mr. Staten. I do not know Mr. James. 15 Q 
16 MR. CARPENTER: Can we go off the record 
17 just a second. 
18 (WHEREUPON. after an off-the-record 
19 discussion, the proceedings resumed as follows. 
20 to wit:) 
21 Q (By Mr. Carpenter) Now, I want to go to Exhibit 
22 Number 1, the disclosure statement -- it's got the 
23 disclosure Number 2 on it, but it's basically your 
24 letter to Mr. Mike Spradling. 
25 A Yes. 
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1 Q Do you know when you sent this? 
2 A If I obtained the file within a couple of months of 
3 the incident, it was not too long after that. It would 
4 have been within a few weeks, probably, to a month. 
5 Q So if --
6 A So maybe three or four months later. 
7 Q But you sent the letter with the file; is that 
8 correct? 
9 A Yes. 

10 Q And that was done -- let's say you got the file in 
11 November, for example. If you got the file in November. 
12 that was done no later than the following June; is that 
13 correct? 
14 A Yes. 
15 Q Is that accurate? Now, the file that you say you 
16 got, how long was it? How many pages? 
17 A I actually brought the file that I got with me. A 
18 few hundred. 
19 Q Can you show it to us, please. It looks like a 
20 ream. 
21 A Yes. 
2 2 Q You're showing me what looks to be, virtually, a 
23 ream of paper. I'm not going to introduce this as an 
24 exhibit. but I want to ask, have I described that 
25 correctly? 

Grigsby Reporting Services 
(501) 580-5117 

(15) Pages 57 - 60 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 180 of 320



Michael Spradling v. 
Clay Hastings, et. al. 

Page 61 

1 A Yes. 
2 Q So someplace between 400 and 500 pages or more? 
3 A Yes. 
4 Q And you gave every page to Mr. Spradling by June, 
5 after the incident in July of 2008? 
6 A Yes. Well, I gave it to my daughter to give to 
7 him. 
8 Q Do you know if she gave it to him? 
9 A I believe so. yes. 

10 Q So we would have to ask her exactly when --
11 A Yes. 
12 Q -- she turned it over to him? Now, this -- was 
13 this letter the first communication of any type that you 
14 had with Mr. Spradling -- Mr. Mike Spradling or any 
15 member of his family, not including Collin? 
16 A No. 
17 Q When do you think the first communication you had 
18 with, I'll say, Mike Spradling? And if it was Mrs. 
19 Spradling, for example, if you could just say, "Well, I 
20 talked to Mrs. Spradling." So when was the first 
21 communication you had with the Spradling's? 
22 A The day of the incident. 
23 Q And tell me about that. 
24 A My daughter and I went over to their house that 
25 evening --
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1 Q Goon. 
2 A -- to check on them and let them know what 
3 happened. 
4 Q Was anybody there when you were there? 
5 A Both Mike and Judy Spradling were there; their 
6 daughter, Megan; and her husband, whose name I can't 
7 think of right now -- Andrew, I think. 
8 Q Anybody else? 
9 A No. 

10 Q Did anybody come while you were there? 
11 A No. 
12 Q And do you have an approximation as to how long you 
13 stayed there? 
14 A Ten minutes. 
15 Q In the course of that ten minutes, I take it you 
16 expressed condolences. Did you talk about anything else 
17 in terms of the incident that had occurred earlier that 
18 day? 
19 A I told them that their son didn't deserve to die 
20 today. 
21 Q And did you describe any why you said that, or did 
22 you describe why you meant that? 
23 A I think, briefly, I did. And -- it's been a while 
24 -- I remember at that point, through friends of 
25 Rachael's, we had been hearing that -- we had been 
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hearing misinformation. We had been hearing that Collin 
was -- the friends were saying that Collin had been 
killed while trying to break into our house. and just 
different things that were wrong. and so I went there to 
make sure they knew what had happened, and that their 
son hadn't done anything wrong that day. 

Q And in terms of -- one of the things you heard was 
Collin was killed attempting to break in. Did you --
was there any other scenario that you can remember --
and take a moment, I know it's been a while -- that you 
can remember you heard that Collin had done this, or you 
had heard that, that you expressed to them that night? 
And if you can't remember, that's okay. 

A I don't remember. I'm trying to think, and I 
don't. 

Q When you told them that he had not done anything 
wrong, how did they react? 

MR. LAUX: I just object to the form, but 
go ahead. 

Q (By Mr. Carpenter) When you told Mr. and Mrs. 
Spradling what you said a second ago, that he hadn't --
well, what did you tell them? You said he didn't 
deserve to die that day. What else did you tell them? 

A I told them that he hadn't done anything wrong --

Q And when --
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A -- and that he -- we told them that he did not pull 
a gun. That was -- that jogs my memory. That is 
another scenario that we had heard, that he had come out 
shooting. 

Q And when you say came out shooting, do you mean out 
of your house shooting? 
A Yes, had come out of the house shooting, and that 
he pulled a gun. 

Q Do you know, from your personal knowledge, if Mr. 
and Mrs. Spradling believed that he had come out of your 
house shooting? 

A They --

Q Had they heard that? I mean, did they say, "We had 
heard that," or anything of that nature? 

A They had not heard that. I do know what they did 
hear. 

Q And what had they heard --
A They had --

Q -- that they said to you? 
A They had heard that he had been shot trying to 
break into our house, so that may have been where I 
heard that, that day. That may not have been through 
the friend link. The friends were saying that he had 
pulled a gun and came out shooting, is what they were 
hearing. 
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1 Q Is it fair to say that they were relieved when you 
2 told them that he hadn't done anything wrong? 
3 A They were in a complete state of shock. The mother 
4 was just weeping and the father was just stunned. 
5 Q And you said you were there about ten minutes, and 
6 this was the first time. 
7 A Yes. 
8 Q Can you give me an approximation of the next time 
9 that y'all talked with them. And I'm not holding you to 

10 dates. 
11 A Right. 
12 Q What I'm really going to be asking about is how 
13 often you were in contact. So do you have an idea as to 
14 the next time? 
15 A I do not think I spoke with them again on the 
16 matter until this letter. That was the first day I had 
17 ever met them. I had never met the Spradling's before. 
18 With the one exception that, the attorney that I 
19 retained for Rachael --
20 Q Mark Hampton. 
21 A -- had asked me to ask the Spradling's to call him, 
22 and I did relay that to Mr. Spradling. That's the only 
23 thing I can remember. 
24 Q And when you say you relayed it to him, to clarify 
25 the time frame, this was after your first visit? 
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lA This was after my first -- oh, yes, with the 
2 Spradling's. 
3 Q So at some time between the first visit and the 
4 time that you sent the file over? 
5 A Yes. 
6 Q Did Mr. Hampton tell you why he wanted them to call 
7 him? 
8 A No. 
9 Q And how did you relay that message to the 

10 Spradling's? 
11 A I called Mr. Spradling. 
12 Q And you spoke to him directly? 
13 A Yes. 
14 Q Did he ask you any questions like, "What does he 
15 want?" Or how did that conversation go? 
16 A No, he didn't. Mr. Spradling is a man of few 
17 words. 
18 Q Did you give him contact information on how to get 
19 a hold of Mr. Hampton? 
20 A Yes. 
21 Q And then the next time I think we're now at is when 
22 you sent the letter and the file through your daughter. 
23 A Yes. 
24 Q After that, did they respond to the letter or the 
25 file? 
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A No. 
Q When was the next time you had contact with them, 
that you remember, after you sent the letter and the 
file? 

A This is -- it's really kind of interesting. Any 
contact was always through my daughter, and it was 
always just -- I think an attorney took the case, at 
first, Gary Green and Associates, and then just a short 
while later, like right after the funeral, they called 
and said there was a conflict -- they had come across a 
conflict. And then --

Q And when you say "right after the funeral," do you 
mean Mr. Collin Spradling's funeral? 

A Collin's funeral. And so anything after that was 
just me asking Rachael if they had found an attorney 
yet. 

Q Just so I can clarify, you, personally, spoke on 
the night of the incident, and you, personally, spoke to 
Mr. Mike Spradling on the telephone about Mr. Mark 
Hampton? 

A Yes. And we knew it was in regards to what had 
happened, but I didn't know what he was --

23 Q Right. And -- but the file you sent through your 
24 daughter, and then any other communications, were pretty 
25 much through your daughter; is that accurate? 
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1 A Yes, other than, I saw them a few times, socially, 
2 after that, and we didn't talk about it. We're talking 
3 about at Christmas parties and things like that. 
4 Getting Tyler, Collin's little son; dropping him off at 
5 the pool, you know; and outings with Tyler. 
6 Q Were these social occasions planned social 
7 occasions or ones that y'all just both happened to be 
8 at? 
9 A They were like the Christmas parties I would have 

10 and Rachael would invite them, and they came that first 
11 year and, I think, the second year. And during those 
12 parties, we never mentioned it. 
13 Q Did they know how to contact you by telephone or 
14 otherwise? 
15 A Yes. 
16 Q And how do you know they knew that? 
17 A During what time frame? 
18 Q From the night of the incident. 
19 A From the night of the incident, they wouldn't have 
20 had my number, but they would have had my daughter's, 
21 and so they were always able to contact me through her. 
22 And then, eventually, we got each other's e-mail 
23 addresses and phone numbers, but I couldn't tell you why 
24 or at what point. 
25 Q When you say you couldn't tell me at what point, 
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1 can you give me an estimation? Was it within a few 
2 months of the incident? A year of the incident? How? 
3 A I would say after -- I'd say after a year. It was 
4 really all just communication through my daughter who 
5 was still going over there and visiting with them. 
6 Q Was it more than two years after the incident or 
7 between a year and two years? 
8 A It would be a complete guess on my part. That we 
9 exchanged contact information? 

10 Q Right. 
11 A Probably not more than a year. Probably within a 
12 year. That is a complete guess, though, because I 
13 don't --
14 MR. LAUX: We don't want you to guess. 
15 A Yeah, it is a -- it's a guess. I do not remember 
16 the circumstances at all that we actually got each 
17 other's phone number. So yeah, it's a guess. 
18 Q (By Mr. Carpenter) Was there -- let me go back to 
19 Exhibit Number l again. Was there ever any contact with 
20 the Spradling's about your letter in Exhibit Number l 
21 and the materials you sent to them? 
22 A No. 
2 3 Q In -- you've got Exhibit 1 in front of you. If 
24 you'll turn to Exhibit Number 1, to the back page, in 
2 5 the next-to-the-last paragraph it read, "I hope these 
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1 notes help you in your attempts to get an attorney for 
2 your civil action, so we can all try to get some sort of 
3 justice for Collin. I am planning to contact the 
4 Attorney General's Office to continue to pursue criminal 
5 charges against the detectives and, hopefully, the 
6 Harris', although I'm not holding my breath at this 
7 point." I've accurately read that sentence? 
8 A Yes. 
9 Q Now, on the first sentence there, "in your 

10 attempts," what did you -- how did you know they were 
11 attempting to get a hold of a civil attorney? 
12 A I don't know. 
13 Q Let me ask it this way. Did you know they were 
14 trying to get a hold of a civil attorney? 
15 A I know they had Gary Green right out of the shoot, 
16 and then I know that he withdrew from the case very 
17 early on. And, through Rachael, I knew that they --
18 that attorneys would not return their call. And I had 
19 even sent the name of a couple of attorneys through 
20 Rachael to them. 
21 Q What names did you send? 
22 A There was one -- is it Chip Welch? 
23 Q Yes, Morgan "Chip" Welch. 
24 A Was one. And there was a woman, and I just -- I 
25 cannot come up with her name. But I had actually seen 
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1 her on the news and she was doing a similar suit, and so 
2 I thought she might be interested, and I cannot tell you 
3 her name. But I passed that one along as well. 
4 Q Were those names passed on in that same time 
5 period, that one -- between a year and two years after 
6 the incident? 
7 A Yes. 
8 Q If you should, at some point, have your memory 
9 jogged, or remember the name of the female attorney, 

10 would you mind letting us know? 
11 A Sure. And I actually tried to call Chip Welch, 
12 myself. 
13 Q Tell me about that. 
14 A He wouldn't return my call. I tried four or five 
15 times. 
16 Q So you've had these contacts. Was there a next 
17 contact you had with him where you discussed the 
18 incident, itself, of July 2008? 
19 A No. 
2 o Q And as we sit here today, that is all the contacts 
21 you've had with him to discuss this incident? 
22 A In regards to this incident, the day of the 
2 3 incident, and then passing along this folder with this 
24 note, and then passing along attorneys names, that's it. 
2 5 We didn't know each other. 
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Q Right. How long did Rachael -- and I don't need an 
exact, if it was 14 months. About how long did Rachael 
continue to go over to visit with them, if you know? 

A I would say, within the first six months of the 
incident. fairly routinely. After that, it was just to 
go and lay in Collin's bed. And after that, it was just 
picking up Tyler, his little boy, and taking him to the 
zoo, movies, pool. 

Q Did Tyler live with the Spradling's? 
A He lives with his mother, but he spends more time 
at the Spradling's than he does with his mother, 
especially during the summertime. 

Q And for the record, the mother is not your 
daughter, Rachael. 
A Correct. 
Q When did you first come into contact with Mr. Laux? 
A I actually remember the date, because I was getting 
my house ready for my sister's 50th birthday party, and 
so it was August 3, 2012. 
Q And since that contact, how many contacts have you 
had with Mr. Laux? 

A Four. 
Q Have they been in person, or by phone, or by 
letter? How have the contacts occurred? 

A By phone. 
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1 Q Until today? 
2 A And e-mail. 
3 Q Do you still have those e-mails? 
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4 A I do. So there may be four with e-mailing, but it 
5 was -- yeah, that was just sending me the audio file and 
6 that type of stuff. 
7 Q When -- let's go to the incident itself. You were 
8 in the back yard working in the yard is what you 
9 testified to earlier. 

10 A Yes. 
11 Q Were you alone in the back yard at that time? 
12 A Yes. 
13 Q And when the police came in, you were -- were you 
14 still alone in the back yard or was there anyone else 
15 with you? 
16 A I was alone. 
17 Q When you went to tell Collin and Rachael that the 
18 police were there and wished to speak to them, was there 
19 anybody else in the back yard beside the police? 
20 A No. 
21 Q When your daughter, Rachael, came out, which was, 
22 as I understand it, if I'm correct, pretty much when you 
23 came back from there, was there anybody else in the back 
24 yard beside the police? 
25 A No. 
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1 Q When Collin came out a few moments later, was there 
2 anybody else in the back yard except Collin, Rachael, 
3 and you and the police? 
4 A No. 
5 Q When did your son, Paul, come into the back yard? 
6 A I'm not -- I was surprised to see him there. I 
7 don't know is the answer. 
8 Q When you say "I was surprised to see him there," 
9 where did you -- this is -- I need to get my exhibit. I 

10 am going to show you, and mark for identification 
11 purposes, what will be Exhibit 6 to this deposition. It 
12 is a black and white photo of a previous exhibit. I am 
13 giving you a red pen -- unfortunately, it's fine lined 
14 -- and I'm handing you the exhibit, and I'd like you to 
15 mark, if you would, where you say you were at the time 
16 that the officers struggled with Mr. Spradling -- with 
1 7 Collin Spradling. 
18 (WHEREUPON, Exhibit Number 6 was marked for 
19 identification and is attached hereto.) 
20 A (Witness put an "X" on the exhibit.) 
21 Q (By Mr. Carpenter) And you put an "X" there. And 
2 2 put a circle around that "X", if you would, please. 
2 3 A (Witness put a circle around the "X" on the 
2 4 exhibit.) 
2 5 Q Where was your daughter at the time you were at the 
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place marked circle "X"? And what I'd like you to put 
is a circle "XD". 

A (Witness put a circle "XD" on the exhibit.) 
Q And where was Paul? Paul, your son. 

MR. LAUX: How should she indicate it? 
Q (By Mr. Carpenter) Oh yeah, circle "XS". 
A (Witness put a circle "XS" on the exhibit.) If I 
recall, the ledge goes this way too, and he was standing 
up on it. 

Q So how -- Paul was standing on the ledge. And 
between Paul and Mr. Collin Spradling, was this table in 
that location at the time? 

A Yes. 
Q And where were the officers? And what I would do 
is just put as many as you can remember, because you 
indicated earlier you weren't sure of the numbering. 
But just put "P-" and whatever the number you can 
remember. Where were they at this time? 

MR. LAUX: Just for clarity sake, you began 
this line of questioning by asking where people 
were during the struggle. Do you mean that to 
be the time frame throughout all these? 

MR. CARPENTER: Yes. Very good. 
Q (By Mr. Carpenter) And I'm not going to ask you to 
identify the -- did you know who the officers were or 
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1 just know that they were officers? 
2 A Yes, I just knew that they were officers. 
3 Q Right. I'm not going to ask you to identify them, 
4 just P-1 and whatever number you come up with, please. 
5 A (Witness put P-1 through P-3 on the exhibit.) 
6 Q Now, I've got -- in this Exhibit 6, I've -- this is 
7 a photograph taken after the incident, so Mr. Spradling 
8 is on the ground. At the time that P-1, P-2 and P-3 
9 were there, was Mr. Spradling standing or on the ground? 

10 A On the ground. 
11 Q Were P-1, P-2 and P-3 standing or on the ground? 
12 A They were over him. So they weren't standing, they 
13 were on him. 
14 Q On top of him? 
15 A On top of him. 
16 Q Now, where you and your daughter were located, with 
17 them on top of him, how well could you see Collin 
18 Spradling? 
19 A I could see his head. I could see his legs. I 
2 o couldn't see his core very well. 
21 Q Let's go back to the file again that you received 
22 under FOi from the police department. You had testified 
2 3 that you wanted to find out -- tell me how you came 
24 about FOI'ing it. And what I'm really asking is --
25 well, tell me how you came about FOI'ing it. 
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1 A I couldn't believe that there wasn't going to be an 
2 investigation about this from the Prosecuting Attorney's 
3 Office. And when Mr. Johnson was telling me that I was 
4 shadow boxing and he had important matters to attend to, 
5 he had said, "You can read the file when it's released 
6 and then see what you think." 
7 Q So this is before your FOi was made? 
8 A Yes. 
9 Q Now, did you ask him for a copy of the file? 

10 A No. 
11 Q When did you ask for a copy of the file? Or let me 
12 put it this way, I've got -- I don't have it with me. 
13 I've got a thing that you marked. It's got a date on 
14 it. And is that when you asked for a copy of the file? 
15 A Yes. 
16 Q And that's where I got the November date. I don't 
17 have it right here in front of me. 
18 A It's right here. 
19 Q Oh, November the 4th. 
20 A Yes. 
21 Q So this conversation with Mr. Johnson about, you 
22 can see the file, was sometime before November the 4th? 
23 A Yes. 
24 Q Now, did you -- how did you know when to ask for 
25 it? 

1 A I had to keep calling and seeing when it was 
2 available. 
3 Q And who did you keep calling? 
4 A The Little Rock Police Department. 
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5 Q Do you have any memory as to who you talked to? 
6 A No. 
7 Q Once you found out it was available, did you just 
8 ask for the file, or did they tell you, you had to make 
9 a request, or what? 

10 A I asked for a copy of the file. 
11 Q What were you told? 
12 A I was told it'd be ready at this time. 
13 Q And how long after that -- after -- how long did it 
14 take to get ready? 
15 A It was either the next day or the same day. I 
16 can't remember. It was pretty quickly. 
17 Q Now, this is the file you got in front of you. 
18 This ream of paper is what you've got in front of you. 
19 Have you been through that? 
20 A Yes. 
21 Q Have you read every page of it? 
2 2 A Years ago, not recently. But yes. 
23 Q I'd like to -- I don't want to introduce it as an 
24 exhibit, but I'm going to go through it and look at some 
2 5 pages. I'm going to show them to you and ask if you 

Christina Hatfield 
February 7, 2014 

1 remember having seen them. 
2 A Okay. 
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3 MR. LAUX: I think the pages are numbered, 
4 if you wanted to indicate that. 
5 MR. CARPENTER: And the pages are numbered. 
6 The pages, as any Little Rock police file, are 
7 multiply numbered, because they're prepared at 
8 separate times, but there is a handwriting 
9 sequential numbering of the pages that go in 

10 there. 
11 And Mike, if you can agree, I would offer 
12 as Exhibit 7 the FOi request. 
13 MR. LAUX: Agree to its authenticity or 
14 what do you mean? I don't have a problem with 
15 it. 
16 MR. CARPENTERE: We'll mark that as Exhibit 
17 7. 
18 (WHEREUPON. Exhibit Number 7 was marked for 
19 identification and is attached hereto.) 
20 Q (By Mr. Carpenter) I'm showing you what has been 
21 marked as Exhibit 7 to the record, and ask you if you 
22 can identify what that is. 
23 A It's a copy of the Freedom of Information Act 
2 4 request that I made. 
2 5 Q And do you know when you first saw that? 

Page 80 

1 A Because the date's here, I would say November of 
2 2008. 
3 Q Thank you. I'm showing you what are marked as 
4 Pages 1 through 5 and say -- of the case -- of the FOi 
5 materials that you provided, and ask if you have ever 
6 seen that before. 
7 A Yes. 
8 Q Do you know when you first saw it? 
9 A When I got the file in November of 2008. 

10 Q Now, when you got the file in November of 2008, how 
11 long was it before you sat down and started reading it? 
12 A Right away. 
13 Q And how long was it before you completed reading 
14 it, if you remember? 
15 A I think I read it in two sittings. 
16 Q Two sittings? 
17 A So by the next day. 
18 Q Would you look through that. I know I've asked you 
19 to look through and see if you've seen it before. I 
20 want you to read through it, if you need to take a 
21 moment to do it. I just need to verify that all the 
22 information that you got in front of you right now was 
23 available to you in November of 2008. 
24 A (Witness paging through Exhibit 7.) I didn't read 
25 it word for word, but scanning it, it looks like it is. 
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1 Q And that's been in your possession since November 
2 of2008? 
3 A Yes. 
4 Q And a copy of this was included in the materials 
5 that you gave to Michael Spradling -- or you gave to 
6 your daughter to give to Michael Spradling; is that 
7 correct? 
8 A Yes. 
9 Q Sometime in that day or two is the first time that 

10 you read your particular statement. 
11 A Yes. 
12 Q Now, you testified on direct examination that you 
13 listened to a tape a short time ago. Was it a couple of 
14 weeks? 
15 A A few weeks ago. 
16 Q And that was when you noticed that there was a 
17 distinction where you say you said I didn't see a gun 
18 and the transcript of your statement says that you did 
19 see a gun? 
20 A Yes. 
21 Q When you read your statement, as you were reading 
2 2 through this report the first time, did anything strike 
23 you as being inaccurate? 
24 A No. 
2 5 Q What other inaccuracies, from listening to the 
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1 audio tape, did you notice? 
2 A There was once or twice I have it marked where it 
3 said inaudible and I was actually able to understand 
4 what I said. 
5 Q Where is that marked? Is it on this one? 
6 A Yes. 
7 Q Good. I'll let you find it. And your statement 
8 should be Page 111 -- start at Page 111. 
9 A Just like on Page 118 where it says inaudible, 

10 towards the bottom. I heard, the scuffle. 
11 Q T-H-E scuffle? 
12 A The scuffle, yes. 
13 Q Any more? 
14 A On Page 120, the very top says inaudible. I heard, 
15 did not see his face at the time. And then I actually 
16 repeated it again down there. 
17 Q Was there something else on that same page? 
18 A I just -- I said, no. I said, just two sentences 
19 later, you could see where I repeated it. But that's 
20 what I heard during the inaudible. I believe that was 
21 it. 
22 And then, of course, Page 128 where it says I did 
2 3 know he had a gun on him, I said I didn't know he had a 
2 4 gun on him. 
2 5 On Page 140 where it says or a pipe or a bomb, I 
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1 had said bong. Third sentence down. 
2 Q Bong instead of bomb. 
3 A Bong, B-0-N-G. That's it. 
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4 Q If we can go back to Page 128 for just a second. 
5 Ifwe read -- I'm going to start where it has Hudson: 
6 Inaudible. Do you got that in front of you? 
7 MR. LAUX: What page? 
8 MR. CARPENTER: 128. 
9 A Got it. 

10 Q (By Mr. Carpenter) That's when you make the 
11 statement, but I mean. I did know he had a gun on him. 
12 And Detective Hudson responds, I believe you. 
13 A Yes. 
14 Q And then you say, but then it was like, after that, 
15 I realized he has the gun, because they had not left 
16 from that point on. 
17 A Yes. 
18 Q So as I'm understanding that, it sounds like 
19 Detective Hudson understood you said he didn't have a 
2 o gun; is that correct? 
21 MR. LAUX: I just got to object to the 
22 foundation of that question. Please don't 
2 3 speculate. 
24 Q (By Mr. Carpenter) Go ahead and answer, if you 
25 can. 
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1 A I'm sorry? 
2 Q I'm sorry, we didn't tell you this in the rules. 
3 Lawyers object in depositions. there's no judge there to 
4 rule whether or not a question is proper, so once the 
5 objection is made, then, if the witness is able to 
6 answer, they need to go ahead and answer. 
7 So the question is, but I mean I did know he had a 
8 gun on him. Detective Hudson said, I believe you. And 
9 then you said, but then it was like, after that, I even 

10 realized he has a gun, because they had not left from 
11 that point on. What do you think Detective Hudson meant 
12 when he says, I believe you? 
13 MR. LAUX: Same objection. 
14 Q (By Mr. Carpenter) Go ahead, please. 
15 A I'm not sure what he heard me say, so I can't 
16 answer that. 
17 Q Did Collin have a gun at your house? 
18 A At my house, yes. 
19 Q And he had that on the day -- or when did he --
20 when did you know that Collin had a gun at your house? 
21 A The night before. 
22 Q Which would be July the 15th of2008? 
23 A Correct. 
24 Q And how did you know that Collin had a gun at your 
25 house? 
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1 A He showed it to me. 
2 Q Tell me about that. 
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3 A He -- my daughter worked -- my daughter's a nurse 
4 and she was working at a nursing home on John Barrow, 
5 and she was working the night shift, the 7:00 p.m. to 
6 7 :00 a.m. shift, and she was going to the Taco Bell 
7 there on John Barrow for lunch, and Collin found out 
8 about that and he wasn't happy about that. He thought 
9 -- didn't think that was safe, and so he wanted to teach 

10 her how to use a gun, and take her to get a concealed 
11 weapons carry permit and all that. And so he -- Rachael 
12 -- we're not gun people. Rachael was not interested in 
13 that. So he actually presented the idea to me, I think, 
14 hoping that I would support him on that so that she 
15 could do that, and I didn't. I told him she just needs 
16 to quit going to Taco Bell. And he --
17 Q And "on that," you mean on having a gun? 
18 A Yes. 
19 Q Go ahead. 
2 O A And so, yes, I did not support her having a gun and 
21 him teaching her how to use a gun, anything about guns. 
2 2 And so he showed it to me the night before, because he 
23 just -- it was just a little gun and he just thought it 
2 4 would look -- you know, just a little something. And I 
25 took one look at it and said, "She'll shoot her fingers 
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1 off." And so he showed it to me the night before, for 
2 that reason. 
3 Q Let me stop there for just a second. Can you 
4 describe the gun for me? 
5 A Yes. 
6 Q Please. 
7 A It was little. I mean, it was like, I don't think, 
8 as big as my hand, the whole thing. And it was black. 
9 And it did not have a barrel. 

10 Q A barrel for revolver? 
11 A Right. It had like a clip or slide, yeah. 
12 Q The day that he was shot, do you know if the police 
13 found a weapon on him? 
14 A No. 
15 Q Did you see a weapon placed anywhere by the police? 
16 A No. 
17 Q When he was showing you this weapon the night 
18 before he was shot, you told her not to go to Taco Bell, 
19 what happened to the weapon? Do you know? 
2 O A Rachael had come in the back door at that point and 
21 I had told her, I said, "This whole you learning how to 
22 use a gun thing, huh-uh." 
2 3 Q How did she take that? 
24 A She was just like -- looked at him like, I told you 
25 there's no way she's going for that, and then they just 
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1 went back to her room and I didn't really think about it 
2 again. 
3 Q So he kept the gun with him? 
4 A Yes. 
5 Q I want to go back to your statement for just a 
6 second, to Page 116. About a third of the way down it 
7 has Hatfield, which is you, and so he turned around and 
8 he seemed to be like -- to be putting his hands behind 
9 his back and, you know -- and -- and they said, I think 

10 you know why we're here. 
11 A I'm sorry, I'm not with you. Page 118? 
12 Q I'm sorry, 116. 
13 A Got it. Thank you. 
14 Q I'll start again. And so he -- he turned around 
15 and he seemed to like -- to be putting his hands behind 
16 his back and, you know -- and -- and they said, I think 
17 you know why we're here, and then it's -- it's like they 
18 were going to cuff him and all of a sudden he just -- he 
19 just reared around like this. Who reared around, Mr. 
2 o Hudson said, and you said, Collin. And Hudson said, 
21 you're indicating. 
22 What do you mean by "reared around"? 
2 3 A He was -- you know, if he were facing this way, 
24 which, at that time, was my back door, with his hands 
2 5 behind him, he reared around like that. 
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1 Q Did he keep his hands behind him? 
2 A They -- it was so quick. They -- well, it -- yes, 
3 from what I saw, because the officer already had his 
4 hands behind him. So he reared around and then he was 
5 down, and the officer that had his hands behind him 
6 stayed with him, and they just went down. 
7 Q Is that the point where you were no longer able to 
8 see his hands? 
9 A They converged on him. 

10 Q Right. 
11 A And then, yes, I couldn't see his hands. 
12 Q At the moment that this happened, were you talking 
13 to anybody at the scene? 
14 A No. 
15 Q From the time that you had gone into the house to 
16 get your daughter and Rachael --
17 MR. LAUX: Collin. 
18 Q (By Mr. Carpenter) -- Collin -- I'm sorry -- and 
19 you came back out, until the scuffle occurred, did you 
20 talk to any police officers? 
21 A From the time I came out the back door to the time 
22 the scuffle occurred? I came out and I said, "This is 
23 my daughter, Rachael." 
24 Q And to whom did you say that? And I don't need you 
2 5 to give a name, I just --
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1 A There were like three or four of the officers 
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2 standing there. And so we walked out and I said, "This 
3 is my daughter, Rachael," and one of them asked her to 
4 sit on the ledge. Kind of took her, you know, and just 
5 asked her to sit there. And at the same time, one was 
6 asking me where Collin was. and I said, "He's coming." 
7 And they said, "Out the front or the back," and I was 
8 kind of like, oh -- just kind of like, oh, I think he 
9 knows we meant back. So I kind of like turned around 

10 towards my glass door. which was directly behind me, 
11 and, as I was, Collin was coming through the glass door. 
12 And I said -- I think I said, "Here he is." 
13 Q And then he walked around you? 
14 A No, he stood directly beside me. 
15 Q I'm showing you again what had been marked as 
16 Exhibit 6. The two of you were here. 
1 7 A Rachael was sitting on the wall at this time, and 
18 so, at this point, that's me and that's Collin. 
19 Q So he's right beside you? 
20 A Yes. 
21 Q And then when did he walk around you? 
22 MR. LAUX: Object to the foundation. 
23 Q (By Mr. Carpenter) Did he walk around you? 
24 A No. 
25 Q So the scuffle occurred right beside you? 

Page 90 

1 A He reared around and they took him down right 
2 there. So yes, it -- the scuffle occurred right in 
3 front of me. 
4 Q That's what I need to know. 
5 I want you to turn to Page 117, please. About 
6 halfway down, I'll start -- well, about a third of the 
7 way down, I'll start with Hudson. 
8 

9 

10 

11 

Hudson: Was this a quick action or -­
Hatfield: Very quick. 
Hudson: Okay. 
Hatfield: It -- it was obvious that he was --

12 Hudson: Fixing to run? 
13 Hatfield: Going to resist arrest. 
14 Is that your -- you read that? 
15 A Yes. 
16 Q And the night that you got the file, you read that 
17 and agree that that was accurate? 
18 A Yes. 
19 Q So it will be your testimony today that Collin was 
20 resisting the police officers? 
21 A He wasn't going to stand there and be handcuffed. 
22 Q And --
23 A He was not going to allow that. So if that's --
24 that's resist, right? 
25 Q Right. 
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1 A Okay. So. yes. 
2 Q What was your reaction when you saw him resisting? 
3 A Shock. 
4 Q And why were you shocked? 
5 A Just -- that's just not what you do. You do as the 
6 police tell you to do. 
7 Q Did you say anything to Collin at that point? 
8 A All I -- no, not to Collin. They -- it was -- I 
9 mean, it was instant, they were on the ground, and I 

10 just remember saying, "What is going on?" And then it 
11 was my daughter, and she was screaming and I was trying 
12 to -- that's all I remember saying. 
13 Q Now, do you know if your daughter said anything? 
14 A I remember her yelling his name. 
15 Q And just the name Collin? 
16 A Just Collin. 
17 Q Now, if you would go to the bottom of Page 117, 
18 it's Hatfield, Hudson, Hatfield. I'm going to start 
19 with the first Hatfield. 
20 Hatfield: But anyway, my daughter started to -- to 
21 like, you know, freak out. 
2 2 Hudson: Right. 
23 Hatfield: And I started to freak out, and my son, 
24 I think -- I'm not sure where he was. Anyway, so they 
25 all had him down on the ground and my daughter, they had 
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1 had her sit -- there's a brick patio that goes --
2 I want to focus on the words "freak out". What do you 
3 mean? 
4 A When they took Collin down and they were all on him 
5 and instantly saw the gun at his head, I heard Rachael 
6 -- I was just like, what is going on, and then Rachael 
7 was going, "Collin, Collin." And I pulled her to me and 
8 she just -- it was just like instantly there were 
9 gunshots and she was just screaming at that point. 

10 Before then, she was the same as me. "Collin, Collin." 
11 And it was a, you know -- I'm sure, just a shock on her 
12 part. I don't know. I would be --
13 Q Sure. And she will be here to testify. 
14 A Yeah. So that's it. just screaming and me standing 
15 there going, "What's going on," and her yelling his 
16 name. 
17 Q Now, you --
18 A And seeing all these men. And I've never seen a 
19 gun to somebody's head before. That would describe 
2 o freaking out, for me. 
21 Q And the moment you saw the gun to his head, is that 
2 2 when you began to focus upon your daughter? 
23 A When I saw the gun to his head and my daughter's 
24 feet were right there under his head, yes, absolutely. 
2 5 Q And you reached over to pull her back? 
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1 A Yes. 
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2 Q Now, were you looking down when you reached over? 
3 A I looked over at her, I'm sure, and just took her 
4 arm and pulled her towards me. 
5 Q And where did you take her? 
6 A To stand directly beside me. 
7 Q So the two of you were standing right here? 
8 A At that point, I'm here and she's here, because I 
9 had just pulled her up off the wall. Or she actually 

10 had stood up. When they went down at her feet, she 
11 actually stood up, and so then I just moved her over 
12 towards me. 
13 Q How long after that did the shots occur? 
14 A Seconds. 
15 Q When you say your daughter was freaking out, and 
16 you mentioned shock, was she -- besides calling his 
17 name, was she making any other noise? 
18 A No. 
19 Q So she didn't scream? 
2 o A Oh, she was screaming, but I don't recall -- I just 
21 recall her saying his name, and then after the shots 
2 2 were fired is when she started screaming. Before that 
23 it was just. "Collin, Collin, Collin, Baby, Collin," and 
2 4 then the shots, and then she started to scream. 
2 5 Q And is it fair to say that, during this period of 
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1 time when they take him -- Mr. Spradling down, and you 
2 seen the gun, your focus became laser-like on your 
3 daughter? 
4 A Yes. 
5 MR. LAUX: Just object to the form of the 
6 question. 
7 Q (By Mr. Carpenter) Your focus became protective of 
8 your daughter? 
9 A Yes. 

10 Q That was your major interest? 
11 A I mean, yes, I guess that would be fair to say. 
12 Q If you would turn to Page -- well, wait a minute. 
13 We listened to the -- one of the discs earlier and you 
14 were in the car having a discussion with a police 
15 officer, saying you didn't want to be in the back of the 
16 car. And then sometime after that you were driven down 
17 to the Little Rock Police Station. 
18 A Yes. 
19 Q Did you feel, as you were in the car talking to the 
20 officer, that you were freaking out? 
21 A I was standing beside the car when I was talking to 
22 him. 
2 3 Q I thought you were in the back seat, at first. 
24 A I was, and then I actually let myself out. 
25 Q Okay. 

Christina Hatfield 
February 7, 2014 

Page 95 

1 A And so I was standing beside the car when I was 
2 speaking with him, and I just was in a complete state of 
3 shock. No, I would not consider that me freaking out 
4 then, just stunned. 
5 Q When did you first get your wits about you? 
6 MR. LAUX: Object to the form. 
7 Q (By Mr. Carpenter) Did you get your wits about 
8 you --
9 MR. LAUX: Object to the form. 

10 Q (By Mr. Carpenter) -- at any time after the 
11 shooting, before you were examined at the police 
12 station? 
13 MR. LAUX: Same objection. 
14 A I was in a complete state of shock. And I 
15 couldn't --
16 Q (By Mr. Carpenter) Even while you're giving your 
17 statement? 
18 A -- tell you how long that lasted. When I was 
19 giving my statement, I hadn't seen my children yet and I 
2 o just -- I wanted my children. I was still in a state of 
21 shock. 
22 Q Did you understand the officer's questions? 
23 A Ithink so, yes. 
24 Q Did you attempt to be as forthcoming on everything 
25 as you could be? 
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1 A Absolutely. Yes. 
2 Q If you would turn to Page 144, it's the last three 
3 things. 
4 Hudson says, All right. Well, Mrs. Hatfield, I 
5 don't have anything else I can think right -- I think, 
6 right now. Is there anything that you can think of that 
7 I haven't asked you that we need to know about what 
8 happened out there today? 
9 Hatfield: I can't think of anything. 

10 Hudson: Okay. 
11 Now, you testified a little bit earlier that you thought 
12 that -- well, what was your feeling about your 
13 interview? What did you think that Detective Hudson was 
14 trying to do? 
15 A I wasn't making any opinions of it at that -- at 
16 the time that it was going on. I wasn't -- I was just 
17 answering questions as they were presented to me. I 
18 hadn't had time to process anything. So I can't answer 
19 that, because I wasn't thinking along those lines. 
2 o Q So when was the first time you had doubts about 
21 Detective Hudson's interview of you? 
2 2 A As soon as I got home. 
23 Q And when was the first time that you told anybody 
24 about your doubts about the interview? 
2 5 A As soon as I got home. 
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1 Q Tell me about that. please. 
2 A So we get home and we're walking down to my 
3 sister's house, and it's actually as me, Rachael and 
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4 Paul were walking down to my sister's house that I think 
5 I said, you know, "What just happened," and that was the 
6 first time -- I was asking myself that question, what 
7 just happened. And that would be the moment where I was 
8 reviewing what had just happened, in my head. 
9 Q Now. when you say I asked myself what just 

10 happened, did you verbalize the words? Did you say out 
11 loud, "What just happened?" 
12 A I think I might have, yeah. 
13 Q Did anybody answer you? 
14 A I just remember the three of us walking down there. 
15 Rachael still didn't have her shoes. She was still just 
16 crying. I don't recall a response. 
17 Q What about Paul? 
18 A I think he was still just -- I think he was asking 
19 himself the same thing. 
2 O Q And then did y'all talk about the incident when you 
21 got down to your sister's house? 
22 A Yes. 
23 Q How would you describe how Paul described the 
24 incident? 
25 A Paul was completely shocked by it. He didn't see 
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1 the need for what had just happened, I guess is the way 
2 I'd describe it. 
3 Q Was he angry? 
4 A Shocked. 
5 Q How did he express that he didn't see the need for 
6 what happened? 
7 A To be honest with you, basically, just saying, 
8 "What the F***?" 
9 Q From that, can I take it that he was not 

10 articulating much? He was simply repeating a phrase 
11 like that? 
12 A When we got to my sister's house. we immediately 
13 found out that they had thought that my son was killed, 
14 and so it actually kind of came about that, because they 
15 were in absolute states of shock thinking that they had 
16 just lost their nephew, grandson. And so -- I mean, 
17 they did find out -- they -- actually, two of my sisters 
18 came to the police department and found out that it was 
19 not my son that had been killed. So actually -- and so 
20 that's -- right there, that's when that came about is. 
21 they were just so darn glad to see Paul. 
2 2 Q I can imagine that. 
2 3 As a family -- as the three of you all, was this a 
24 topic of conversation over the next few days? 
25 A It was. But honestly, for a while, I couldn't talk 
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1 about it that much, because I thought I would just go 
2 crazy if I did. I was just like, I got to regroup, I 
3 got to process, and so -- and with my daughter, it was 
4 just a bunch of crying. And my poor son, I don't 
5 honestly know. I had to tell him at one point, "Don't 
6 get lost in all this. My focus is so much on her, don't 
7 let me lose you. If you need me, tell me." And that's 
8 really what those next few days were about. And I 
9 remember that because my sister came down there and she 

10 needed to talk about it and I had to tell her to leave. 
11 I said, "I love you. I know you love me. You got to 
12 go." 
13 Q Now, when you say about your son, don't let me lose 
14 you out of this. and you indicated it was because you 
15 were focusing on your daughter, was he attempting to 
16 talk about the incident? 
17 A No, not at all. That was the whole thing, my son 
18 is also a man of few words and he internalizes, that's 
19 what I meant by that. If you need me, if you're 
2 o suffering, if you need to talk, let me know. Because my 
21 daughter, at that point, was sucking her thumb in her 
22 sleep, fetal position. She went back to being a baby 
23 for a little while. 
24 Q I understand. 
2 5 You say that you knew that the Spradling family had 

1 contacted Gary Green and Associates, initially. 
2 A Yes. 
3 Q How did you learn that? 
4 A I think, through my daughter. 
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5 Q And then when did you learn that they said they had 
6 a conflict? 
7 A Shortly after --
8 Q "They", meaning the firm of Gary Green and 
9 Associates. 

10 A Shortly after Collin's funeral. Probably within a 
11 week or so. So very quickly. I mean, you know, in a 
12 matter of a couple weeks, probably. 
13 Q You indicated in your earlier testimony that you 
14 knew that the Spradling's had contacted other attorneys 
15 but their calls were not returned. 
16 A Yes. 
17 Q Did you learn that from the Spradling's or from 
18 your daughter? 
19 A My daughter. 
2 o Q Did you ever call the Spradling's about that other 
21 than to give the names of those two lawyers? 
22 A I don't think so, no. 
2 3 Q Did you ever tell your daughter to have the 
24 Spradling's lawyer contact you? 
25 A No. They didn't have a lawyer. 
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1 Q Now, going back to Exhibit Number 1 for a second, 
2 please. I'm going to the third page, which is the first 
3 page of your letter. I'm going to the second paragraph. 
4 "As I read through the file, I was struck by so many 
5 inconsistencies that I cannot believe the Prosecuting 
6 Attorney's Office didn't even call us for an interview 
7 before determining that it wasn't prosecutable. even 
8 though I spoke with John Johnson twice, telling him we 
9 were available at any time, and believed Collin had been 

1 O murdered." Did you -- do you remember if you actually 
11 used the words Collin -- similar to, or like, Collin had 
12 been murdered, to John Johnson? 
13 A Yes. 
14 Q And is that when he said you were shadow boxing? 
15 A Yes. 
16 Q It says that you called him twice. Did you speak 
17 with him twice? 
18 A Yes. 
19 Q And did you make comments on both phone calls that 
20 Collin had been murdered? 
21 A Yes, I believe so. 
22 Q You think so? 
23 A I think so. 
2 4 Q The real key for me is, you know that you expressed 
2 5 it in that term. 
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1 A Yes. 
2 Q What did you do with the Attorney General? 
3 A I didn't call them. At that time, Rachael had told 
4 me that Judy Spradling needed to heal. 
5 Q What did that mean to you? 
6 A Every time -- not every time. From time to time 
7 when Rachael would go over there, I would ask her to try 
8 to get an update on whether or not they had found an 
9 attorney yet, and it was always, nobody would call them 

10 back. And so at one point I asked Rachael to -- you 
11 know, to inquire about that again, and Judy had 
12 expressed to her that she -- you know, Mike was handling 
13 all that, she needed to just heal, and so I didn't call. 
14 I felt -- I took that as my cue to -- I felt like I 
15 needed justice for Collin, to heal me and my family. I 
16 wanted it for me. I wanted it for my children. And it 
17 was at that point that I had to change to respecting 
18 what this family had gone through, and so I didn't call. 
19 Q And do you -- can you give me an estimate of the 
20 time frame of when this decision was made by you? 
21 A Not to call the Attorney General? 
22 Q Yes. 
23 A Within six months. 
24 Q Six months of the incident? 
2 5 A I think so, yes. 

Christina Hatfield 
February 7, 2014 
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1 MR. CARPENTER: That's all the questions 
2 I've got. 
3 FURTHER EXAMINATION 
4 BY MR. LAUX: 
5 Q Christina, I just have a couple questions on 
6 redirect. First, did you receive a subpoena from my 
7 office mandating your attendance here? 
8 A Yes. 
9 Q Other than the statutory fees associated with the 

10 subpoena, and travel expenses, did you receive anything 
11 from me for your testimony here? 
12 A No. 
13 Q Mr. Carpenter was showing you part of the 
14 investigation file which purports to be a transcript of 
15 your statement; is that correct? 
16 A Yes. 
17 Q Do you know if that transcript has ever been 
18 verified as accurate? 
19 A No. 
2 o Q Do you know who transcribed that? 
21 A No. 
22 Q Do you -- we talked -- strike that. 
23 We've talked a bit about things that you've noticed 
2 4 that were inaccurate in that transcript; is that 
25 correct? 

Page 104 

1 A Yes. 
2 Q The bottom line is this. can you vouch for, really, 
3 anything contained in that transcript from your own 
4 personal knowledge? 
5 A No. 
6 Q And I don't mean to negate it's worth entirely, but 
7 the point I'm trying to make is, when you indicated 
8 inaccuracies that you saw, are you saying that those are 
9 all of the inaccuracies that may be contained in that 

10 document? 
11 A No. 
12 MR. LAUX: And that's all that I have also. 
13 MR. CARPENTER: I got just a couple more. 
14 FURTHER EXAMINATION 
15 BY MR. CARPENTER: 
16 Q I want to go back to the transcript for just a 
17 second. As I understand it, a few weeks ago is when you 
18 got -- a few weeks ago is the first time you got the 
19 recording that goes along with your statement. 
20 A Yes. 
21 Q And you listened to it shortly after getting it? 
22 A Yes. 
2 3 Q How many times have you listened to it? 
2 4 A One time. 
2 5 Q You didn't listen to it last night? 
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A No. 
MR. CARPENTER: I have no other questions. 
(WHEREUPON. Exhibit Number 8 was marked for 

identification and is attached hereto.) 
(WHEREUPON, the deposition was concluded at 

12:50 p.m.) 
(WITNESS EXCUSED) 

******* 
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CERTIFICATE 

STATE OF ARKANSAS ) 
)ss 

COUNTY OF PULAS~I ) 

I, Faith Grigsby, CCR, Certified Stenomask 
Reporter before whom the foregoing testimony was 
taken, do hereby certify that the witness was duly 
sworn by me; that the testimony of said witness was 
taken by me and was thereafter reduced to typewritten 
form under my supervision; that the deposition is a 
true and correct record of the testimony given by said 
witness; that I am neither counsel for, related to, 
nor employed by the parties to the action in which 
this deposition was taken, and further, that I am not 
a relative or employee of any attorney or counsel 
employed by the parties hereto, nor financially 
interested in the outcome of this action. 

I FURTHER CERTIFY, that I have no contract with 
the parties within this action that affects or has a 
substantial tendency to affect impartiality, that 
requires me to relinquish control of an original 
deposition transcript or copies of the transcript 
before it is certified and delivered to the custodial 
attorney, or that requires me to provide any service 
not made available to all parties to the action. 

WITNESS MY HAND AND SEAL this 12th day of 
February, 2014. 

FAITH GRIGSBY 
Arkansas State Supreme Court 
Certified Court Reporter #686 
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(501) 580-5117 

Christina Hatfield 
February 7, 2014 

(27) Pages 105 - 106 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 192 of 320



FOIA REQUEST 

Date & Time ofRequest: 11-4-2008 0800 
Person Making Request: Christina Hatfield 
Contact numbers: 377-2153 

Items Requested: 

~3J(o 
REc·~filED 

t~U \i ii 5 2008 

5eJir to D· 0 · 

A copy of the case file regarding the police shooting at her residence 621 
Gillette Dr. L.R. the occurred on July 16th. Inc. 2008-81343. 

Request Assigned to (Unit/Division): DO 
-:Date--&-±-ime-Assi-gn€d~ 11-4-2008 
Date & Time Request Comple~ed::::: 

Person Receiving Request: Lt Teri-y Hastings 
Public Affairs Office Log Number: 

EXHIBIT 

i ~ 

J 
' 

I 
I 

I 
l 
I 
I 
i 
l 

I 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 193 of 320



IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT 
EASTERN DISTRICT OF ARKANSAS 

WESTERN DIVISION 

MICHAEL SPRADLING, as Personal 
Representative of the Estate of 
WILLIAM COLLIN SPRADLING, Deceased 

vs. NO. 4:12-CV-693 JMM 

CLAY HASTINGS, et. al. 

ORAL DEPOSITION OF 

RACHAEL MAYHEW 

FEBRUARY 7, 2014 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
711 FOXBORO DRIVE 

JACKSONVILLE, ARKANSAS 72076 
(501) 580-5117 

f :::r :;-:- i Cf s c 'l G I @ ::: = '.""C'.:::; 3 3-::: • =-- ~ t 

PLAINTIFF 

DEFENDANTS 

EXHIBIT 

l~ 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 194 of 320



APPEARANCES 

ON BEHALF OF THE PLAINTIFF: 

MR. MICHAEL J. LAUX 
LAUX LAW GROUP 
11290 STANFORD COURT LANE, #210 
GOLD RIVER, CALIFORNIA 95670 

ON BEHALF OF THE DEFENDANTS: 

MR. THOMAS M. CARPETNER 
MS. LaTONYA LAIRD AUSTIN 
CITY OF LITTLE ROCK ATTORNEY'S OFFICE 
500 WEST MARKHAM, SUITE 310 
LITTLE ROCK, ARKANSAS 72201 

ALSO PRESENT: 

MR. CLAY HASTINGS 
MR. AARON SIMON 
MS. CHRISTINA HATFIELD 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 

2 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 195 of 320



INDEX 

STYLE AND NUMBER 

APPEARANCES 

CAPTION 

WITNESS: RACHAEL MAYHEW 

Examination by Mr. Laux 

Examination by Mr. Carpenter 

Further Examination by Mr. Laux 

Further Examination by Mr. Carpenter 

DEPOSITION CONCLUDED 

COURT REPORTER'S CERTIFICATE 

DEFENDANTS' 

Exhibit 1 

EXHIBITS 

Statement (15 Pages) 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 

3 

1 

2 

4 

5 

33 

54 

65 

68 

69 

MARKED 

33 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 196 of 320



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

II 

CAPTION 

ANSWERS AND ORAL DEPOSITION OF RACHAEL MAYHEW, a 

witness produced at the request of the Plaintiff, taken 

in the above-styled and numbered cause on the 7th day of 

February, 2014, before Faith Grigsby, Arkansas Supreme 

Court Certified Court Reporter #686, at 2:10 p.m., at 

the Double Tree Hilton, 424 West Markham Street, Little 

Rock, Arkansas, pursuant to the agreement hereinafter 

set forth. 

* * * * * * * * * * 

STIPULATIONS 

IT IS STIPULATED AND AGREED by and between the 

parties through their respective counsel that the oral 

deposition of RACHAEL MAYHEW, may be taken for any and 

all purposes according to the Federal Rules of Civil 

Procedure. 

* * * * * * * * * * 
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1 PROCEEDINGS 

2 THEREUPON, 

3 RACHAEL MAYHEW, 

4 THE WITNESS HEREINBEFORE NAMED, 

5 having been first duly cautioned and 

6 sworn by me to testify to the truth, 

7 the whole truth, and nothing but the 

8 truth, testified on her oath as 

9 follows, to-wit: 

10 EXAMINATION 

11 BY MR. LAUX: 

12 Q Good afternoon. I wonder if I could ask you to 

13 please state your full name, and spell your last name 

14 for the record. 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A 

Q 

A 

Rachael Christina Mayhew, M-A-Y-H-E-W. 

And do you spell Rachael, R-A-C-H-A-E-L? 

A-E-L, yes. 

MR. LAUX: Please let the record reflect 

that this is the discovery deposition of 

Rachael Mayhew taken here at the Doubletree 

Hotel on Markham Street in Little Rock, 

Arkansas. Let the record also reflect that 

this deposition is going to proceed in 

accordance with the rules of the Arkansas 

Supreme Court, the rules of the Eastern 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 
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1 District of Arkansas Federal Court, and the 

2 local rules here in Little Rock, Arkansas. 

3 Q (By Mr. Laux) Rachael, have you ever given a 

4 deposition before? 

5 A No. 

6 Q Therefore, let me give you some rules about what's 

7 going to happen here, so that we can create a clean 

8 record and, hopefully, get you out of here as soon as 

9 possible. Okay? 

10 A Okay. 

11 Q I'm going to be asking you a series of questions to 

12 which, hopefully, you can provide answers. Please 

13 answer yes or no where it's applicable. If you need to 

14 answer in length, feel free to do so. I don't know and 

15 I don't remember are legitimate answers too, if that's 

16 the case. Okay? 

17 A Okay. 

18 Q We're only interested here in what you know, from 

19 your own personal knowledge. We don't want you to 

20 speculate or to guess. Okay? 

21 A Okay. 

22 Q So please don 1 t do that. All right? 

23 A Okay. 

24 Q You can see that we have a court reporter here 

25 who's taking down everything that we say and she can't 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 
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1 take down two of us at the same time, so please wait 

2 until I'm done with my question before you answer, even 

3 if you know where I'm going with it. And, likewise, 

4 I'll wait until you're done with your answer before I 

5 pose the next question. Is that fair? 

6 A Yes. 

7 Q You're doing an excellent thus far giving audible 

8 answers as opposed to shrugs of the shoulders or shakes 

9 of the head; please continue. Okay? 

10 A Okay. 

11 Q And then, finally, if at any time, for any reason, 

12 you need to take a break, as long as a question is not 

13 pending, you are free to do that, so please let us know 

14 if that's the case, for whatever reason, we can take a 

15 break. Okay? 

16 A Okay. 

17 Q Have you and I ever met before today? 

18 A No. 

19 Q Have you reviewed anything in preparation for 

20 today's deposition? 

21 A I read my statement, yes. 

22 Q When you say you read your statement, are you 

23 referring to a statement that you gave to the Little 

24 Rock Police Department on July 16, 2008? 

25 A Yes. 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 
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1 Q Have you reviewed anything else in preparation for 

2 today's dep? 

3 A Just listened to the audio of it as well. 

4 Q So you listened to an audio recording of that same 

5 statement; is that right? 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Yes. Correct. 

What's your date of birth? 

7/14/85. 

And were you born here in Little Rock? 

Yes. 

Where did you go to high school? 

Mount St. Mary Academy. 

Like your mom? 

Yes. 

And did you pursue any type of education after high 

16 school? 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

I went to UALR for nursing. 

Excellent. Did you get a nursing degree? 

I've got my LPN 

Fantastic. 

-- licensed practical nurse. 

And when did you earn that? 

That was back in '07 is when I got it. 

Excellent. Are you married? 

Yes. 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

And is your husband's name Anthony? 

Yes. 

Do you have any children? 

Yes. 

How many? 

We have one now and one on the way. 

What's your child's name? 

Ella. 

And how old is she? 

She is 21 months. 

And when you say "one on the way", does that mean 

12 to say that you are pregnant as we speak? 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

A Yes. 

Q We'll try to make this deposition as quick as 

possible. Okay? 

A Okay. 

Q Are you currently employed, Rachael? 

A Yes. 

Q Where? 

A With Baptist Health at the Alzheimer's Center. 

Q And if you could just briefly give me your title 

22 and the type of work that you do there. 

23 A I'm an LPN, and I'm just the charge nurse over the 

24 care of the Alzheimer patients. 

25 Q And LPN stands for what? 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
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A Licensed practical nurse. 

Q A question that we have to ask all deponents and, 

certainly, no offense is made by it, have you ever been 

convicted of a felony or a crime involving honesty or 

dishonesty? 

A No. 

Q I'd like to direct you attention to July of 2008. 

Did you have a boyfriend at that time? 

A Yes. 

Q And what was his name? 

A Collin Spradling. 

Q And further directing your attention more 

specifically to the date of July 16, 2008, does that 

date have any significance to you? 

A Yes. 

Q Why is that? 

A That was the day he was killed. 

Q And how was Collin killed? 

A By police. 

Q And not to belabor the point, but how did the 

police kill Collin? 

A They shot him in the back. 

Q Was that a traumatic event for you? 

A Yes. 

Q Were you an eyewitness to the shooting? 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
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1 A Yes. 

2 Q I'm going to ask you just a few questions about 

3 that. Okay? 

4 A Okay. 

5 Q And again, if at any time you need to take a break, 

6 you feel free to do that. Okay? 

7 A Okay. 

8 Q At some point, did the Little Rock police officers, 

9 or did some Little Rock police officers come to your 

10 home? 

11 A Yes. 

12 Q Why don't you tell me where you lived at that time. 

13 A I lived at my mom's, at 621 Gillette. 

14 Q How did you come to learn that the police were 

15 there? 

16 

17 

18 

A 

Q 

A 

My mom came to get me in the bedroom. 

Were you in the bedroom alone? 

No, me and Collin were both in the bedroom. She 

19 came to get both of us. 

20 Q And to the best of your recollection, when your 

21 mother came to the door, what did she say to you? 

22 A She said there's police at the back door asking to 

23 speak with you and Collin. 

24 Q 

25 A 

Did you say anything to her in return? 

We said, what's going on, and she said, they're 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 

11 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 204 of 320



1 here to talk to y'all. 

2 Q Did Collin say anything at that time, while you're 

3 still in the bedroom? 

4 A Not that I remember, just kind of like, what is 

5 going on. 

6 Q And then what happened next? 

7 A We got up and got I mean, we were both in our 

8 pajamas and so we got on threw on some jeans and 

9 immediately walked out with my mom to the back door. 

10 Q Was it morning, afternoon, evening? 

11 A It was early morning, around 10:00 a.m. 

12 Q And you went then downstairs and outside with your 

13 mother; is that right? 

14 A Yes, just down the hall. It's just a one story. 

15 Q So the bedrooms are on the first floor? 

1 r:::. 
-!. V A Yes. 

17 Q How long -- how many -- whatever you feel 

18 comfortable with, paces or feet or meters. What is the 

19 distance, would you say, from the bedroom to the back 

20 door? 

21 A Thirty feet. 

22 Q And you got to the threshold of the door and then 

23 what happened next? 

24 A I walked out and there was -- I mean, I assume 

25 there was plain clothed men standing there and they 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
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13 

1 asked me to step to the side, and so I just did, and 

2 then Collin came out right behind me and he was standing 

3 at the door. 

Q Let's take it -- stop right there, very briefly, if 4 

5 I could. So when you first walk out and you're asked to 

6 go to your side, exiting the home from the back door, 

7 which side, left or right? 

8 A They pushed me over to the right. There is a brick 

9 wall kind of that you can sit on and they just sat me 

10 right there. 

11 Q And your mother was in proximity to you at that 

12 time? 

13 A Yes, she was right beside me. 

14 Q Were you, in fact, seated at some point? 

15 A Yes, I was sitting on the brick wall. 

16 Q And this brick wall, how tall was it, would you 

17 say? 

18 A It's just a couple of feet. It's just kind of a 

19 little gardening wall that kind of --

20 Q I understand. When you came outside, did you say 

21 anything to the police officers? 

22 A I don't think I said anything to them. 

23 Q Do you know if the police officers -- did the 

24 police officers say anything to you? 

25 A Not really, other than just, come step to the side. 
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14 

Q How much time passed between your sitting on the 

ledge there and Collin appearing? 

A Oh, he was right there. He was standing in the 

door while they asked me to step to the side. 

Q So would it be fair to say that he walked out a few 

seconds after you? 

A I mean, probably not even a few. I mean, he was 

right there, so a second. 

Q Did the officers say anything to Collin? 

A They asked him to put his hands up. 

Q Did they -- did Collin say anything in return, or 

response? 

A He said, "What is going on?" And they said, "You 

know what this is about." And then they asked him to 

put his hands behind his back. 

Q And what happened after that? 

A He went to put his hands behind his back and they 

grabbed his arms, I guess, to handcuff him or whatever 

they were going to do, and that's -- he asked again, 

"What is this about?" They just said, "You know what 

this is about." And as they did grab his hands, he kind 

of -- his right arm, he kind of started to jerk it 

forward, but they did have his hands already. 

Q Did it seem to you that he was resisting their 

physical grabbing of him? 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
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1 A I mean, I hate to say he was resisting, but, yes, I 

2 mean, I guess so. I mean, as soon as they grabbed his 

3 arms, he did roll that right shoulder. 

4 Q Did he ever -- did you ever see him take a swing at 

5 an officer? 

6 A Oh, no. 

7 Q Did he try to kick or to lash out physically at an 

8 officer? 

9 A No. 

10 Q What happened after Collin turned, as you've --

11 moved his body as you've described it? 

12 A They all just went to the ground. 

13 Q When you say "they", who are you referring to, 

14 Rachael? 

A Collin and two or three police officers. 15 

16 Q Were all of the police officers that you saw in the 

17 back -- well, strike that. 

18 When you first came out, how many officers did you 

19 see, to your recollection? 

20 A Two, when I first came out, then as -- I mean, they 

21 were just dressed in regular clothes, though. I didn't 

22 see badges or anything like that. 

23 Q Do you recall what type of shirts either of them 

24 were wearing? 

25 A Just Polos and khakis. 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
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1 Q Do you recall anyone wearing a horizontally striped 

2 shirt? 

3 A I mean, I think it was a Polo, but it did have some 

4 design on it. And then another one was just almost like 

5 a plain light colored Polo. 

6 Q Got it. Have you ever viewed any video from this 

7 investigation? 

8 A No. 

9 Q So how many officers -- I think earlier you said 

10 that, when Collin made his movement, they all went down, 

11 and you identified Collin and some officers. How many 

12 officers would you say went down with Collin? 

13 A At that point, there was another officer that had 

14 come around, a uniformed officer, and so there was two 

15 regular and a uniformed, and they all went to the 

16 ground. 

17 Q In terms of the mechanics of this --

18 A Right. 

19 Q -- how was it that they went down to the ground? 

20 A Collin went face down. I mean, had his head flat, 

21 stomach flat, legs flat. He had one regular dressed 

22 that just had a gun to the back of his head, and then 

23 another regular dressed was kind of straddling over him 

24 with his arms, and then the other one was down by his 

25 feet, over his legs. 
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1 Q Did the officers put Collin down on the ground? 

2 A Yes. 

3 Q Collin didn't go down to the ground voluntarily? 

4 A Well, I mean, I guess so. I mean, they just all 

5 Q I guess what I'm looking -- I'm sorry to interrupt 

6 you. 

7 A They just all went down. It's hard to say if --

8 Q Did the officers have hands on Collin when they all 

9 went down to the ground? 

10 A Yes. 

11 Q And you mentioned, I think, someone putting a gun 

12 to Collin's head; is that right? 

13 

14 

15 

16 

A 

Q 

A 

Q 

Yes. 

Did you see that with your own eyes? 

Yes. 

How soon after Collin was taken to the ground did 

17 you see that gun placed behind his head? 

18 A That was immediate. I mean, I don't even know if 

19 he was necessarily even flat to the ground yet and the 

20 gun was already to the back of his head. 

21 Q Did that officer who had the gun to the back of his 

22 head say anything at the time? 

23 A He said, "I have a gun to your head." 

24 Q Did you hear any officer say anything other than 

25 what you've just testified to, during this time, or 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
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1 around this time? 

2 A No, not that I can recall. 

3 Q What was your reaction to what was taking place? 

4 A I was just shocked. I didn't know what was going 

5 on. 

6 Q Did you say anything as this event was unfolding? 

7 A I mean, I was screaming, I think, just, stop, why, 

8 what. I mean, it was just all so quick and we didn't 

9 understand. Nobody had said what they were doing or why 

10 they were there. 

11 Q Did you hear Collin say anything at this point? 

12 A No, he was silent the whole time. 

13 Q Where were you located in proximity to this group 

14 of men when they went down to the ground? 

15 A I was right there. I was sitting on the brick wall 

16 and they were -- Collin's head was at my feet and they 

17 were all right -- so right here. 

18 Q You're talking about a matter of inches? 

19 A Inches, yeah. His head was basically on my feet 

20 and the other officer that had the gun to his head was, 

21 I mean, right here, within inches. 

22 Q The gun that was held to Collin's head was within 

23 inches of your body? 

24 A 

25 Q 

Yes. 

Did you remain at that location at that time? 
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1 A No. I mean, it all was just going on and I kind of 

2 just remembered being moved out of the way. I just --

3 and I don't even really recall if it was just me trying 

4 to step over, but I think my mom actually grabbed me and 

5 pulled me over because she wanted me out of the way. 

6 Q Did you eventually hear any gunshots? 

7 A Yes. 

8 Q How much time passed, do you think, between Collin 

9 being taken down to the ground and your hearing the 

10 gunshots? 

11 

12 

A 

Q 

Seconds. 

And can you estimate how many gunshots you think 

13 you heard? 

14 A I heard the one and then it just kind of -- I just 

15 toned out. 

16 Q How close to Collin were you when he was shot? 

17 A Inches. 

18 Q Do you recall -- you said that Collin and you were 

19 in your pajamas, having presumably just woken up, right? 

20 

21 

A 

Q 

Right. Yeah. 

Do you recall -- he didn't go down in his pajamas, 

22 right? 

23 A No, we both -- he had on -- well, he actually had 

24 on, I think, his T-shirt and jeans, already. I had on a 

25 T-shirt and boxer shorts, and so I threw my jeans on 
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1 real quick. 

2 Q And what was Collin wearing? You said a T-shirt 

3 and jeans? 

4 A Yeah, just white T-shirt and jeans. 

5 Q Do you recall if Collin was wearing shoes at all 

6 when he went outside? 

7 A No shoes, no socks. None of us had on shoes or 

8 socks. 

9 Q I'm going to ask you a few questions, just kind of 

10 cutting to the chase. Did you ever see a gun in 

11 Collin's possession at any time on July 16, 2008? 

12 A No. 

13 Q Other than guns held by officers, did you see any 

14 guns at all near Collin around the time that he was 

15 shot? Other than ones held by officers. 

16 l\I" 
L'll V • 

17 Q I mean, did you see a gun that might have been 

18 attributable to him at any time that day? 

19 A No. 

20 Q Did you see any officer remove a gun from Collin's 

21 possession? 

22 A No. 

23 Q Did you ever see any officers remove a gun from 

24 near his body? 

25 A No. 
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1 Q Did you ever see any officers place a gun on any 

2 ledge in your back yard? 

3 A No. 

4 Q At any time while Collin was on the ground, before 

S he was shot, did you hear any officer say, "Gun! Gun! 

6 Gun!" or something like that? 

7 A No. 

8 Q Did you hear any officer say, "Are you sure there's 

9 a gun," or something to that effect? 

10 A No. 

11 Q And did you hear any officer say in response, "Yes, 

12 I'm sure there's a gun," or words to that effect? 

13 A No. 

14 Q Now, prior to that date, had you ever seen Collin 

15 with a gun? 

16 A Yes. 

17 Q Can you tell me when you previously seen --

18 immediately previously -- strike that. 

19 Can you just say when you had last seen Collin with 

20 a gun. 

21 

22 

23 

A 

Q 

A 

That day before. 

Would that be the 15th of July, 2008? 

Yes. 

21 

24 Q And what was the occasion that transpired where you 

25 saw that Collin -- or that Collin would have a gun on 
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1 him? 

2 A He had brought one -- we were at his house and he 

3 had brought one over because he wanted to show my morn, 

4 to try to get her more comfortable with guns, because he 

5 wanted me to start carrying one and get my concealed 

6 weapon permit. 

7 Q And did he indicate to you why he wanted you to do 

8 that? 

9 A Because he felt like I worked in a rough part of 

10 town. 

11 Q What were hours of employment at that time, give or 

12 take? 

13 A I worked night shift, 7:00 p.rn. to 7:00 a.rn. 

14 Q And like any work shift, I imagine you got a break 

15 for -- a food break at some point, right? 

16 A Yeah, like 2:00 or 3:00 in the morning, and I would 

17 go to Taco Bell. 

18 

19 

20 

Q 

A 

Q 

A few places open, I imagine, right? 

It's the only one open at that time. 

You were probably the only non-rowdy one in those 

21 places. 

22 A Yeah. 

23 Q So it sounds like he wanted you to have a gun for 

24 your protection. 

25 A Yes. 
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1 Q Now, did he have that -- did he any conversations 

2 about that gun, on July 15th, with anybody in your 

3 family? 

4 A With me and my mom and brother. Yeah, he was just 

5 showing it to us to try to get my mom used to the idea 

6 and be more comfortable, because I had told him she is 

7 not okay with guns, doesn't like guns. 

8 Q Was she receptive to his suggestions about the gun? 

9 A Yeah, she said she was definitely willing to listen 

10 to him. I mean, she agreed that I shouldn't be going to 

11 Taco Bell at 3: 00 in the morning, so she was, yeah, 

12 willing to listen. 

13 Q So she was willing to listen. And what happened to 

14 the gun that Collin had that day? 

15 A He went out and we put it back in his truck because 

16 of how uncomfortable my mom was. 

17 Q And that was on July 15? 

18 A Yes. 

19 Q And you saw Collin put the gun in his trunk -- in 

20 his truck? 

21 

22 

A Yes, in the glove box. And, I mean, it was never 

loaded or anything. It didn't even ever have the clip 

23 in it when he was showing it or anything, it was just 

24 the gun. 

25 Q And again, you witnessed him put it in the trunk --
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1 I'm sorry, in the glove box? 

2 A In the glove box, yes. 

3 Q And where was his truck parked at that time? 

4 A Right in the front of our house. 

5 Q What time of the day would you say that was on the 

6 15th? 

7 A It was in the evening so, I mean, anywhere from 

8 5:00 to 7:00 p.m., probably. 

9 Q And did you work that evening? 

10 A No, I was off that evening. 

11 Q So were you -- was there a period of time where you 

12 were strike that. 

13 Did you spend that evening, then, with Collin? 

14 A Yes. 

15 Q Did you ever see him go to his truck and retrieve 

16 the gun? 

17 A No. 

18 Q Do you recall what time you might have gone to bed 

19 that night? 

20 A It was probably around 10:30, 11:00, or at least 

21 that's when we went back to my room and we just watched 

22 TV until we fell asleep. 

23 Q 

24 A 

25 Q 

When you fell asleep, he was in bed with you? 

Yes. 

And when you woke up, he was in bed with you? 
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1 A Yes. 

2 Q And the truck was located in front of your house. 

3 On what side of the street, closer to your home or 

4 further? 

5 A Closer. 

6 Q After Collin was shot, what happened next? 

7 A We were pretty much handcuffed and taken to the 

8 police cars. 

9 Q And when you say "we," who are you referring to, 

10 Rachael? 

11 A Me, my mother, and brother. 

12 Q Did you know that your brother was in the vicinity 

13 of this event at the time Collin was shot? 

14 A Yes. 

15 Q How close was your brother to the grouping of men 

16 on the ground, if you recall? 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Feet. 

And this is your younger brother? 

Yes. 

Paul? 

Yes. 

MR. CARPENTER: I'm sorry, I didn't hear 

the answer to the question of how close. 

THE WITNESS: Feet. I mean, within a foot 

or two. 
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1 Q (By Mr. Laux) Did you leave that area of your own 

2 volition, if you know what I mean by that? 

3 A No. I mean, we were handcuffed and taken by 

4 police. 

5 Q You were put in handcuffs for some period of time? 

6 A Yes. 

7 Q How long were you in handcuffs? 

8 A I mean, from the moment they did it, after they 

9 shot him, all the way until they got to the police 

10 station, so an hour or so. I don't know. 

11 Q Did any officer tell you that they had a warrant 

12 for your arrest? 

13 A No, they didn't tell me anything. 

14 Q After you were removed from the area, where did you 

15 go? 

16 A I was put into the back of a police car. 

17 Q Were you back there by yourself? 

18 A Yes. 

19 Q How long would you say you were in the back of the 

20 squad car? 

21 A I mean, it felt like forever to me, because it was 

22 the middle of July, the car was turned off, all the 

23 windows were up. I mean, I just -- I was hysterical. 

24 So it felt like quite some time, but I'm not sure. 

25 Maybe 10 or 15 minutes, in all reality. 
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1 know. 

2 Q Would it be fair to say that this event took a 

3 pretty major toll on you? 

4 A Yes. 

5 Q Very briefly, and I don't want -- just very 

6 briefly, if you could tell me in your own word how it's 

7 affected you, or how it did affect you. 

8 A I mean, I was traumatized. It took me a long time 

9 to get over it. I'm still not over it. It's something 

10 you don't think you're going to see. 

11 Q Did you actually see, for instance, the blood near 

12 Collin's body? 

13 A Everything. I had it on me. 

14 Q So at some point you went to the Little Rock Police 

15 Department? 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Yes. 

How did you get there, Rachael? 

In the back of a police car. 

And did you give a statement while you were there? 

Yes. 

I'm taking a step back. Did you have an 

27 

22 opportunity to go back into your home before you went to 

23 the LRPD for questioning? 

24 A 

25 Q 

No. They wouldn't even let us get shoes. 

So you went to the -- you gave your statement and 
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1 you were barefoot? 

2 A Yes. 

3 Q When you were taken from your home to the car, you 

4 were walking in the street barefoot? 

5 A Yes. 

6 Q If you can recall, how long were you questioned? 

7 A I mean, I was in that office for quite some time, 

8 but as far as just the questioning, maybe 20 minutes or 

9 so. I mean, they kept us all apart, me, my mom and 

10 brother. They kept us all in separate areas. 

11 Q Do you remember your questioning, somewhat? 

12 A I guess, kind of. 

13 Q But since then, you've also read the transcript of 

14 it, yes? 

15 A Right. 

16 Q And you've had an opportunity to listen to the 

17 audio; is that right? 

18 A Right. 

19 Q Between your memory, the audio, and the transcript, 

20 do you have an opinion about the investigator who 

21 questioned you? 

22 A I mean, I guess all I could tell was that I was 

23 just trying to process what had taken place and I was 

24 just saying yeah, okay, right, no. I mean, I didn't 

25 really -- I still didn't know what happened, or why it 

II 
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1 happened, or what was going on. They wouldn't tell us 

2 anything. 

3 Q Did you feel like the investigator who questioned 

4 you was trying to get to the raw truth of what happened? 

5 MR. CARPENTER: Object as to form. Go 

6 ahead. 

7 A Not necessarily. 

8 Q (By Mr. Laux) Did the officer seem -- did the 

9 investigator seem interested in trying to justify the 

10 shooting, to you? 

11 

12 

13 

14 

15 

A 

Q 

A 

Yes. 

MR. CARPENTER: Object as to form of the 

question. She's answered. 

(By Mr. Laux) And --

He just never would let us -- he wouldn't ever let 

29 

16 me fully finish answering a question. It would just cut 

17 off and move on to the next thing. 

18 Q Would you say -- how would you put your state of 

19 mind at that time? How would describe your state of 

20 mind? Meaning -- strike that. Let me ask it the right 

21 way. 

22 Would it be a fair statement to say that you had a 

23 lot -- you were processing and doing your best to 

24 process a lot of things at that point? 

25 A Absolutely. 
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1 Q When did you -- how did you wind up going back to 

2 your home that day? 

3 A They had us -- we were able to ride back, I guess 

4 I guess it was an officer. Somebody drove us back in 

5 a car. 

6 Q And by "us", you mean your mom and your brother? 

7 A Yeah. 

8 Q And the three of you were then together at that 

9 point? 

10 A Yes. 

11 Q You were -- the three of you were joined for the 

12 first time since the shooting after your questioning at 

13 the LRPD? 

14 A Right. 

15 Q After your questioning, did the LRPD ever contact 

16 you with any follow-up questions? 

17 A No. 

18 Q Did they ever call you or contact you and say that 

19 there's some things that they would like to clarify? 

20 A No. 

21 Q Did you ever hear from the LRPD about the shooting 

22 ever again? 

23 A No. 

24 Q To this date, have you ever seen a warrant for your 

25 arrest related to any burglary? 
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1 A No. 

2 Q Were you ever arrested or charged with a burglary 

3 in 2008? 

4 A No. 

5 Q Did the LRPD take anything of your possession from 

6 your home that day? 

7 A I don't -- no, I don't think so. I mean, they took 

8 my car and -- yeah, they took my car. 

9 

10 

11 

Q 

A 

Q 

Do you know why they took your car? 

Because I guess they said they needed to search it. 

Did Collin, if you know, tend to leave his doors --

12 his car doors open -- locked or unlocked, if you know? 

13 A Locked. He was -- yeah, his car was his baby. 

14 Q Do you know if he had keys to his car on his person 

15 on July 16 -- strike that. 

16 Did he have keys to his truck either in your home 

17 or on his person that day? 

18 A I mean, I know his wallet and keys were on the 

19 nightstand in my room. 

20 MR. CARPENTER: Can we let the record 

21 reflect -- you've used car or truck -- that it 

22 was an SUV. That they're all the same 

23 you're referring to just one vehicle. 

31 

24 MR. LAUX: That's correct, Tom. Thank you. 

25 Q (By Mr. Laux) And so I'm going to try to stick 
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1 with truck. I mean, it's something -- it's like a Chevy 

2 Suburban or something, isn't it? 

3 A It was a Tahoe. 

4 Q And it was -- do you remember what color it was? 

5 A Blue -- dark blue. 

6 Q And when you say his wallet and his keys were on a 

7 table, did you say nightstand? 

8 A Yeah, it was my bedside table. 

9 Q So if someone were to go into your room and look at 

10 your bed -- near your bed, they might, on that date, 

11 have seen a wallet and a set of keys; is that true? 

12 A Yes. 

13 Q When you returned to your home, was that wallet and 

14 set of keys still there? 

15 A The keys were gone; the wallet was still there. 

16 Q The statement that you gave to the investigator 

17 that day, which you reviewed, is that more or less an 

18 accurate rendition the audio, is it more or less an 

19 accurate rendition of what you recall from that day? 

20 A I mean, I think most of it. Some of it's a little 

21 scattered, I think. I just hadn't processed what 

22 happened. 

23 Q Do you 

24 A I didn't even know if he was truly dead or not. 

25 mean, I did, I guess, but I hadn't processed that. 
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1 Q Do you know what a leading question is? 

2 A I mean, I guess somebody trying to lead you to a 

3 certain answer. 

4 Q Accepting that -- that's what I think it is. 

5 A Right. 

6 Q And accepting your definition as your definition, 

7 do you feel that you were asked leading questions during 

8 your questioning? 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

A Yes. 

MR. LAUX: That's all I have for today. 

Mr. Carpenter might have some questions for 

you, but that's it for me, for now. Thank you. 

THE WITNESS: Thank you. 

MR. CARPENTER: I'd like to mark this 

15 exhibit as 1. 

16 (WHEREUPON, Exhibit Number 1 was marked for 

17 identification and is attached hereto.) 

18 EXAMINATION 

19 BY MR. CARPENTER: 

20 Q Ms. Hatfield, my name is Tom Carpenter; I'm the 

21 City Attorney. This is LaTonya Austin; she is a Deputy 

22 City Attorney. We represent the officers and the City 

23 of Little Rock in this action. 

24 

25 

A 

Q 

Okay. 

I'm going to ask you some questions like Mike did. 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

I. 

34 

A couple of times during the deposition I said, 

"Objection as to form." Mike may object to some of my 

questions. That's because we don't have a judge here to 

rule on something so --

A Right. 

Q -- once the objection is made, you need to go ahead 

and answer it if you can. 

A Okay. 

Q I put in front of you what has been marked as 

Exhibit Number 1, and is identified as Statement of 

Rachael Hatfield. I ask you to look at that for just a 

moment and tell me if you've ever seen that before. 

A Yes, this is what I've read through once before. 

Q And this is the statement that you gave on July the 

16th of 2008? 

A Yes. 

Q Prior to July the 16th, when did you meet Mr. 

Collin Spradling? 

A We had known each other probably since 

Q And how did y'all meet? 

A Working at a movie theater. 

Q Which one? 

A Market Street Theater. 

Q A good one. 

A Yeah, it was the dollar theater. 
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1 Q And you had begun dating him approximately seven or 

2 eight weeks before July the 17th of 2008 -- 16th of 

3 2008? 

4 A Right. We started dating late that April, early 

5 that May. 

6 Q Was that the first time that y'all dated? 

7 A We had kind of dated off and on back in '01/'02, 

8 just a little bit. 

9 Q And for my benefit when you say "kind of dated", 

10 what do you mean? 

11 A He was in the process of having a baby with 

12 somebody, and I was 16 years old and was a little 

13 nervous about that, so we just decided to be friends. 

14 Q So am I accurate to say then that y'all went out 

15 some but then you decided not go out anymore? 

16 A Right. 

17 Q And when you went out, you were a teenager. I 

18 don't know what teenagers do anymore. What did y'all 

19 do? 

20 A I mean, we drove around, went to movies, go to 

21 friend's houses, hang out. 

22 Q Now, did y'all stay in touch between 2001 and 2008? 

23 A Off and on. We went probably three years or so --

24 two or three years without talking. I mean, we would 

25 run into each other at different places, but we didn't 
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1 have steady contact for a few years. 

2 Q And then what happened in 2008? 

3 A We ended up running back into each other at a 

4 friend's and just started talking, and we had both 

5 gotten out of relationships and just went from there. 

6 Q Did you know Booe Chaffin? 

7 A Chaffin Booe. 

8 Q Chaffin Booe. 

9 A Yes. 

10 Q And did you know Brandon? 

11 A Yes. 

12 Q How did you know them? 

13 A Market Street. They worked there also. 

14 MR. LAUX: I'm sorry, Torn, the second 

15 person you said was Brandon? 

16 ~-1R. CARPE~NT ER: Brandon Booe. That's 

17 Chaffin's brother. 

18 Q (By Mr. Carpenter) In the time that y'all started 

19 dating again in late April or early may of 2008, you all 

20 being you and Mr. Collin Spradling, did y'all ever do 

21 anything with Chaffin Booe? 

22 A Yes. 

23 Q Tell me about that. 

24 A I mean, we'd go to his house, hang out, watch 

25 movies, go down to the river, ride around. 
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1 Q Would it just be the three of you? 

2 A A lot of times, there -- Liz would be with us, 

3 Chaffin's girlfriend at the time. Or Little John was 

4 another friend of ours that would come out a lot. 

5 Q Anybody else? 

6 A I mean, yeah, Big John. I mean, there was -- I 

7 mean, we had a big circle. Bubba. Sorry about these 

8 names. But, yeah. 

9 Q Did you know Matthew Carpenter? 

10 A No. 

11 Q I want you to look at your statement for just a 

12 second, on the first page, which is numbered Page 145 

13 from the sequential list. 

14 A Okay. 

15 Q It starts out Mr. Ray giving you the time, and his 

16 question is, Okay, how did you end up down here? "Why 

17 -- why are you here? What happened today inside your 

18 home?" And then there's an answer from you that lasts a 

19 pretty long period of time. Did the detective interrupt 

20 you any time during that part of your answer? 

21 A I don't recall. I don't think so. 

22 Q And then he said -- it says he said, okay, let's 

23 back up a little bit. "You and -- you and Collin were 

24 in your room?" And you said, "Uh-huh." "Okay. 

25 Talking, laying on the bed, sitting in chairs, what were 
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1 you doing?" And then you gave an answer, "We were 

2 laying on the bed watching TV." Did he interrupt you 

3 during that particular answer? 

4 A No. 

5 Q Then he followed up with, "Just have to ask, fully 

6 clothed at that point?" You said, "Yes." Did he 

7 interrupt you during that particular answer? 

8 A No. 

9 Q Then he said, "Okay, so you all wasn't in your 

10 sleeping britches or nothing like that?" And your 

11 answer was, "Well, yeah, I had -- I had my boxers on and 

12 my T-shirt, and I had put my jeans on." Did he 

13 interrupt you during that answer? 

14 A I believe 

15 Q Where? 

16 A It was when I started to answer mine, he actually, 

17 I believe, started to say, and also, what did Collin 

18 have on, before I had finished. 

19 Q And when you listened to the tape of your 

20 statement, did you hear that? 

21 A Yes. 

22 Q So looking back at this transcript where it says, 

23 well, yeah, I had -- I had, there's a hyphen there. 

24 what you are telling me is, where that hyphen is and 

25 what you were saying is where his next question is? 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 

Is 

38 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 231 of 320



1 A Right. 

2 Q And then you answered, he had on shirts and jeans. 

3 A Yes. 

4 Q Did he interrupt that answer? 

5 A No. 

6 Q Then he said, "So he already had his jeans on?" 

7 And your response was, yeah, but he had his belt off 

8 because he had just finished -- did he interrupt that 

9 answer? I'm not going to read the rest of that line. 

10 Did he interrupt that answer? 

11 A Yes. 

12 Q And tell me about that. 

13 A I think he just kind of went back to, so he had 

14 jeans on but with the belt, or was fixing his belt. 

15 Q He said fixing his belt? He meaning Detective 

16 A The detective. 

17 Q -- Ray? 

18 A Correct. 

19 Q And is that -- where that hyphen is, is that where 

20 that occurred? 

21 

22 

A 

Q 

I think so, yes. 

Then he -- so the statement that's below that, when 

39 

23 you were coming out he was fixing his belt, and the line 

24 in between where it has you answering, yeah, he was 

25 fixing his belt, that all is at that hyphen between he 
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1 and 

2 A Right. It was all together, yeah. 

3 Q I see. Then the next question is, "Could you" --

4 and he sneezed "excuse me. When you -- when they 

5 walked outside first of all, your mother told you the 

6 police were outside," and you said, "Right." Did he 

7 interrupt that answer? 

8 A No. 

9 Q "When you walked outside, what were you greeted by 

10 as far as, were they uniformed police officers, were 

11 they detectives, were they -- what were they?" And on 

12 Page 147 it says your answer is, "They were in normal 

13 clothes." Did he interrupt that answer? 

14 A No. 

15 Q Then he repeats -- he, being Detective Ray --

16 "Normal clothes? Did they identify your -- themselves 

17 to you as police officers?" There's a hyphen there, 

18 which is what I'm going to get at, and you said in the 

1 0 
-'- _/ answer, "No, not really to me. They just kind of send 

20 me to the side. And then when Collin came walking out 

21 (inaudible)." Did he interrupt that answer? 

22 A Yes. When he asked if they had identified, that's 

23 when I was going to respond, no, not, you know, to me, 

24 

25 

and then he continued on, so maybe I interrupted him. 

don't know. I mean, it was -- yeah. 
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1 Q I think what I'm really kind of asking you is, 

2 there's a two-line answer of you, "No, not really to me. 

3 They just kind of send me to the side." Are you 

4 indicating that that part attributed to you probably 

5 goes in that hyphen, did they identify? 

6 A Yes. 

7 Q Thank you. And then the question is, "Did you see 

8 any badges or anything like that?" And your answer was, 

9 "I saw guns." Was that interrupted? 

10 A No. 

11 Q We're coming up to another hyphen. Then he asked, 

12 "Did you see badges or anything like that?" He asked 

13 that a second time. 

14 A Right. 

15 Q And your answer is, "No, but I -- I just " Is 

16 this another interrupted answer? 

17 A Yes. 

18 Q Between the two I's or after the just, is that when 

19 the question, "Was there any doubt in your mind at that 

20 point that they were the police, or was there some 

21 question," is that what the interruption was? 

22 

23 

24 

25 

A I believe so. 

Q And then, "I mean not not really." And you're 

saying in the "And so you " falls into the not -- not 

really. He interrupted you there? 
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1 A I'm not sure if he interrupted me there or not. 

2 Q But he did interrupt the next one, because he says, 

3 " And s o yo u - - '' an d yo u s a i d , " B u t " and then he says, 

4 "--you figured they were police at that point," and you 

5 said, "Right." 

6 A Right. 

7 Q So that was the two of y'all talking at the same 

8 time. 

9 A Yeah. 

10 Q I want you to turn to Page 148 for a second. About 

11 halfway down, Detective Ray says, "And the officer said, 

12 'You know what this is about,'" and you answered, 

13 "Yeah." So you heard one of the police officers say 

14 that to Collin? 

15 A Yes, he told Collin, "You know what this is about." 

16 Q And then Officer Ray Detective Ray asked, "And 

17 what did Collin do," and you said, he began to resist. 

18 MR. LAUX: Well, I'm going to object to the 

19 form of that question as incomplete. 

20 Q (By Mr. Carpenter) "He began to resist and " I 

21 mean, is that -- was that an interrupted answer? 

22 A I mean, yes, that's not what I was -- when they 

23 said that, that was before. Because when Collin came 

24 out, he had said, "What is this about," and they said, 

25 "You know what this is about. Put your hands behind 
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1 your back." I mean, he didn't resist just because they 

2 said, "You know what this is about." It was when he put 

3 his hands behind his back. 

4 Q Now, what did you mean by resist? 

5 A I mean, that's what I'm saying, I don't know -- I 

6 mean, I didn't use the word resist, it was more his word 

7 that he kept using, so I just used it too, because I 

8 didn't know what else to call it. I mean, when they had 

9 his hands behind his back, he did roll his right 

10 shoulder forward, which they were saying was, he's 

11 resisting arrest. 

12 Q Are you saying -- it says on the transcript, 

13 Detective Ray: And what did Collin do? Hatfield: He 

14 began to resist and --

15 A Right. 

16 Q And you're saying that Detective Ray had used that 

17 word, resist, before then? 

18 A I don't know if Detective Ray did. The officers on 

19 the scene had said that. 

20 Q The officers on the scene? I understand. 

21 A Yes. 

22 Q And what did resist mean to you? 

23 A I mean, resist to me means somebody's like trying 

24 to fight or run, but that's where, here, he began -- and 

25 I kept trying that's why I'm trying to say and, because 
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1 

2 

3 

it wasn't -- he didn't do that. I mean, he did roll his 

shoulder forward and I don't so I just didn't know if 

that means resist or not. I don't know the definition 

4 of it for y'all. 

5 Q What do you remember that Collin did at that point? 

6 A Collin rolled his shoulder, his right shoulder, 

7 forward when they were trying to put handcuffs on him. 

8 Q Could you tell if it -- did it appear as if he was 

9 trying to avoid having handcuffs put on him? 

10 A I don't know if it was that he was avoiding 

11 handcuffs or that it hurt. I mean, he had shoulder 

44 

12 problems and they I mean, they jerked his arms behind 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

his back. I mean, they were in like an "X" shape behind 

h' .. is 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

back. 

But he didn't say anything? 

(Witness shaking head from side to side.) 

You're going to have to answer with a 

No. 

And did he make any sound? Did he cry or 

20 of that nature? 

21 

22 

23 

24 

25 

A 

Q 

A 

Q 

No. 

Do you need to take a minute? 

No, I'm okay. 

What did you do when you saw Collin do that? 

MR. LAUX: Saw Collin what? 
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1 Q (By Mr. Carpenter) Do that, roll his shoulder. 

2 A Oh, that's -- I mean, I was just screaming. 

3 Q What were you screaming? 

4 A Stop, and why is this happening. And I think I was 

5 just saying baby, baby, baby, over and over. 

6 Q We have seen a description that you were freaking 

7 out. Would you say you were freaking out at that 

8 moment? 

9 A Absolutely. 

10 Q Can you tell me what you mean by freaking out. 

11 A I was hysterical. I was -- I didn't understand 

12 what they were doing. 

13 Q And that -- your becoming hysterical, was it the 

14 moment that he resisted, or pulled away, or rolled his 

15 shoulder, however it's phrased? That's the moment you 

16 became hysterical; is that correct? 

17 A I mean, it was probably a little before that, when 

18 they said, "You know what this is about," and just 

19 jerked his hands. 

20 Q Assuming that it -- your being hysterical began 

21 when an officer said, "You know what this is about" --

22 A 

23 Q 

24 

25 Q 

Right. 

-- when did you stop being hysterical? 

MR. LAUX: Object to the form. 

(By Mr. Carpenter) Did you stop being hysterical? 
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1 MR. LAUX: Same objection. 

2 A No. I mean, I don't -- I mean, this was very 

3 traumatizing. 

4 Q (By Mr. Carpenter) And I understand that. What 

5 I'm trying to 

6 A But was I in my right mind? I mean, yeah, but I 

7 was very emotional and traumatized by what was going on. 

8 Q What I'm trying to get at is, you've given me a 

9 starting point as this first struck you in the shocking 

10 way 

11 A Right. 

12 Q -- when the officer said, "You know what this is 

13 about." 

14 A P~ight. 

15 Q When is the first moment after that, that you 

16 didn't feel you were in that kind of shock? 

17 A Two and a half years later. 

18 Q I'm trying to narrow that down, because you've 

19 worked since then, you've been able to perform your 

20 duties 

21 A Right. 

22 Q -- you've gotten married, you've raised a child, I 

23 mean --

24 A 

25 Q 

Yeah. 

-- so there's a time that you weren't like you were 
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1 at the moment you felt the shock. 

2 A This was five and a half years ago. I've had 

3 probably about three years, yeah, where my life has been 

4 somewhat on a steady path. 

5 Q After the officer made the comment, "You know what 

6 this is about," and you first reacted in the manner that 

7 you described, when was the first time you calmed down? 

8 A Probably after I finally got to see my mom and 

9 brother. 

10 Q Can you give me a time? I'm not holding you to the 

11 time. 

12 A Yeah, I mean, we don't --

13 Q Like kind of a time frame. 

14 A -- have anything, so I don't know. I mean, later 

15 on that afternoon, when we finally got to see each 

16 other, so I guess it was 1:00 or 2:00 that afternoon. 

17 Q Whatever it was? 

18 A Yeah. 

19 Q Is a fair way to say it, when y'all got together to 

20 be driven back to Gillette? 

21 A No, I was still pretty out of it then. I mean, my 

22 mom just held me the whole way home and I just kept 

23 asking if he was truly dead. 

24 Q Earlier, we heard a description about getting back 

25 to your house and then walking down to a relative's 
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1 house. 

2 A We had to. 

3 Q I know you were upset. I don't mean, when I say 

4 calmed down 

5 A Right. 

6 Q -- not upset anymore. I mean, not the kind of 

7 reaction you had immediately when you heard the officer 

8 say, put his hands behind your back. That's the one I'm 

9 trying to see. When would you say that ended? 

10 A I mean, it was not until later. I mean, when we 

11 got back from the police station, there was cops all 

12 over our house, there was news crews all over the house. 

13 I mean, it was probably not until the next day or even 

14 the day after, because our house was destroyed. My car 

15 was in impound. It was a long process of trying to get 

16 everything back. 

17 Q A fair statement then would be, a day or two later 

18 before you didn't have one event after another keeping 

19 you excited. Is that a fair statement? 

20 MR. LAUX: Object to the form. I don't 

21 understand the question, but if you understand 

22 it, you can answer it. 

23 A Well, that's what -- I don't know. I mean, no, I 

24 had friends calling, I had people corning by, I had -- I 

25 mean, no, it was a long drawn-out process. 
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1 and explain to his family what had just happened to 

2 their son. 

3 Q (By Mr. Carpenter) And you went over there that 

4 night? 

5 A Yes, that was -- I had to get to them. They needed 

6 to know the truth. 

7 Q Did you stay in contact with his family after July 

8 the 16-th of 2008? 

9 A Yes. 

10 Q How long did you stay in contact with them? 

11 A I mean, I still talk to them every once in a while. 

12 I mean, I haven't lately, but we still -- we'll e-mail 

13 and keep each other informed of what's going on. 

14 Q Would it be fair to say that you were more in 

15 contact with them immediately after the event? 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

A I mean, we stayed in contact for years, but 

Q What I'm going to ask is, tell me about that 

contact. I mean, when you say contact --

A I went to their Thanksgiving dinners, their 

Christmas dinners, birthdays. His son would come and go 

swimming with me over at my aunt's. I would take him, 

22 you know 

23 

24 

25 A 

MR. LAUX: Whose son? 

THE WITNESS: Collin's son. 

And I would take him swimming. 
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1 Q (By Mr. Carpenter) And that's Tyler, right? 

2 A Yes, Tyler. And I would, you know, hang out with 

3 him a lot; basically, every weekend. 

4 Q At one point, your mother obtained a photocopy of 

S the police file in this case. 

6 A Yes. 

7 Q And she prepared a letter to go with that photocopy 

8 of the police file and gave it to you to give to Mr. 

9 

10 

11 

12 

Spradling. Did you do that? 

A Yes. 

Q When did you do that? 

A I mean, it was a few months after, I guess. It was 

so 

13 at a gathering they were having, either a birthday or, I 

14 don't know, Thanksgiving. I mean, it was something. 

15 Q Thanksgiving after the July incident? 

16 A Yes. 

17 Q So about five or six months, whatever that is? 

18 A Yeah. 

19 Q Did you and Mr. or Mrs. Spradling, meaning Mike 

20 Spradling or his wife, did y'all ever discuss what was 

21 in that file? 

22 

23 

A 

Q 

No. 

What did they say when you offered the file to 

24 them? And I'm not asking for exact words. 

25 A Yeah. I mean, Mike just took it. I mean, he -- I 
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1 had told him I had it and he said, "Give it to me later 

2 on," because I don't think he wanted Judy to see it 

3 right then. And I think he actually walked me out to my 

4 car that night when I was leaving and I handed it to him 

5 then. 

6 Q Now, the file that we saw had around 500 pages in 

7 it; it was in a big box. Is that what you gave to him? 

8 A Yes. 

9 Q We heard some testimony earlier today from your 

10 mother that, at one point, she became aware that the 

11 Spradling's were having difficulties finding legal 

12 counsel. Were you aware of that? 

13 A Yes. 

14 Q Tell me what you know about that. 

15 A I mean, Mike would just -- he would just kind of 

16 say certain things, or Judy would say, well, we 

17 contacted this attorney and there was a conflict of 

18 interest, or we contacted this attorney and they said 

19 they're not interested. 

20 Q Do you remember any names of the attorneys that 

21 they said they contacted? 

22 A That one that they had conflict, he's on the news, 

23 and it was Gary. 

24 Q 

25 A 

Gary Green? 

Yes, Gary Green was one. I can't remember -- I do 
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1 remember he was the one I believe they had conflict of 

2 interest with. 

3 Q Your mother testified that she sent two names, one 

4 was of a female attorney that she can't remember and one 

5 was an attorney named Chip Welch. Do you remember that? 

6 

7 

8 

9 

A 

Q 

A 

Q 

Yes. 

Did you take those names to the Spradling's? 

Yes. 

Your mother also made a comment that she had 

10 thought about calling the Attorney General's Office and 

11 felt that you had -- you said that Judy couldn't --

12 needed -- do you remember your mother talking about 

13 contacting the Attorney General's Office? 

14 A Yes. 

15 Q Did you express any feelings to her as to how Mrs. 

16 Spradling might have reacted to that? 

17 A I don't think so. 

18 Q Do you remember ever saying something to your 

19 mother to the effect of, Judy Spradling needed to heal? 

20 A I think I probably said that, yeah, I don't think 

21 Judy is ready. I don't think she ever will be. But 

22 Mike was definitely wanting to have as much information 

23 as he could, and he made that clear to me. 

24 Q When you say that you didn't think Judy was ready, 

25 what do you mean? Ready for what? 
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1 A I can't really explain. She's different than I am. 

2 She, you know, has to do --

3 Q Well, what did you mean by it is what I'm asking. 

4 A I don't think she understood exactly what happened, 

5 and so I think she just was going in the line of what 

6 

7 

she, I guess, thought was right versus wrong. I don't 

know. I think she had a hard time believing that her 

8 son was killed by police for no reason. 

9 Q And just to clarify, this is a perception that you 

10 had. She never actually said anything like that to you? 

11 A She really didn't, but Mike did. 

12 Q What did Mike say to you? 

13 A He told me that she's not okay and that -- and I 

14 guess he's probably the one that told me she needs to 

15 heal, if she ever does. And she just wanted to focus on 

16 Tyler. 

17 Q Have you talked to them about the incident since 

18 Mr. Laux has become an attorney for them? 

19 A No. 

20 Q Did you talk to them about Mr. Laux becoming an 

21 attorney for him? Not recommending him, but just the 

22 fact that he had? 

23 A 

24 Q 

25 A 

No. 

Were you surprised when the lawsuit was filed? 

Yeah. 
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1 Q Can you tell me why? 

2 A Because, I mean, it just never felt like anybody 

3 was going to listen or help them. It's been a battle. 

4 Q When you came out of the house, back on the 16th, 

5 your mother was in front of you; is that right? 

6 A Right. 

7 Q And Collin was behind you? 

8 A Right. 

9 Q Where was Paul? 

10 A Paul had gone to put the dogs up and then he came 

11 out shortly after Collin. I mean, I think Collin -- the 

12 police already had him down to the ground before Paul 

13 came out, but, I mean, that all happened within seconds. 

14 MR. CARPENTER: That's all we have. Thank 

15 you. 

16 THE VVITl~ESS: Thank you. 

17 FURTHER EXAMINATION 

18 BY MR. LAUX: 

19 Q Rachael, I'm actually going to ask you just a few 

20 follow-up questions. These will be confined just to the 

21 scope of questions that Mr. Carpenter asked you, so no 

22 new business. Okay? 

23 A Okay. 

24 Q You were asked questions regarding your statement 

25 in the form of this transcript, which is marked as 
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1 Exhibit 1, correct? 

2 A Correct. 

3 Q Have you personally verified the accuracy of 

4 everything in this transcript? 

5 A No. 

6 Q Do you know who transcribed this? 

7 A No. 

8 Q Do you vouch for its total authenticity or 

9 accuracy? 

10 A No. 

11 Q Mr. Carpenter was asking you about -- and you were 

12 testifying about times that you thought that Detective 

13 Ray was cutting you off in the middle of your answers, 

14 right? 

15 A Right. 

16 Q And I want to ask you about a couple of those. If 

17 you could turn to Page 148 on Exhibit 1, please. 

18 Trusting this to be an accurate reflection of your 

19 statement, about a little bit more than halfway down, 

20 Torn already covered this, but you indicate here, 

21 Detective Ray says, "And what did Collin do," and you 

22 respond, "He began to resist and " and then Ray cuts 

23 you off with, "Why," correct? 

24 A 

25 Q 

Yes. 

And you say, "Huh?" Were you surprised for him to 
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1 ask that question at that time? 

2 A Well, yeah, I was trying to answer, and so I didn't 

3 really know what he was saying why to, I guess. 

4 Q And then he --

5 A I don't know why Collin would resist. 

6 Q Right. And he asked you a question, "Why would he 

7 resist?" Do you know why Detective Ray would think you 

8 would know the answer to that? 

9 A I have no idea. 

10 Q There are a number of inaudibles peppered 

11 throughout this transcript, would you agree with that? 

12 A Right. Yes. 

13 Q And you don't know, necessarily, what was said at 

14 any of those times; is that true? 

15 A Correct. I mean, some of them -- there was one 

16 that I know I said, no, but where he had put 

17 inaudible. 

18 Q Directing your attention to Page 152, at the very 

19 bottom, you're talking about the scuffle, as Detective 

20 Ray put it -- he also called it wrestling and you 

21 indicate that, at first, you were right in front of them 

22 but then you were moved back, behind; is that correct? 

23 A Correct. 

24 Q And then Ray states, "Who moved you," and you say 

25 "Huh," right? 
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1 A Right. 

2 Q And then he says again, "Who moved you?" And then, 

3 turning the page, you begin to say, "Well, just the 

4 action of them --" and then it sounds like he cut you 

5 off there; is that right? 

6 A Yes. 

7 Q You were about to talk and describe the action that 

8 was taking place; is that true? 

9 

10 

A 

Q 

Correct. 

And he cut you off and said, "Oh, I see;" is that 

11 right? 

12 A Yes. 

13 Q And then you try to continue your answer and then 

14 he cut you off again; is that right? 

15 

16 

A 

Q 

Yes. 

Turning to Page 154, the first line attributable to 

17 you -- strike that. 

18 Detective Ray says, he was fighting -- once he got 

19 to the ground and the fight ensued, you're not sure if 

20 they contained his hands or not, and you say, "But 

21 right. I don't know --" and then it seems like he cuts 

22 you off again; is that right? 

23 A Yes. 

24 Q Did it seem to you that he was trying to get you to 

25 say that you could not see Collin's hands? 
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1 A Yes. 

2 Q At the bottom of Page 154, you tell Detective Ray 

3 that you heard one of the officers say that he has a gun 

4 to the back of Collin's head; is that right? 

5 A Yes. 

6 Q Did he ask you any follow-up questions about that? 

7 A No. 

8 Q Did that seem to interest him? 

9 A No. 

10 Q Just a couple more and we'll be all done. 

11 Page 156, about two-thirds of the way down, 

12 Detective Ray says, "Were you aware if Collin had a 

13 pistol in his pocket;" is that right? 

14 A Yes. 

15 Q And you said, "No, I didn't think it was in his 

16 pocket," correct? 

17 A Correct. 

18 Q And then he says, "But you didn't--" and you're 

19 trying to talk and he kind of cuts you or you guys 

20 are talking over each other; is that true? 

21 A Yeah, I mean, when I listened to the tape, it is 

22 more, I was just trying to tell him and he cut me off. 

23 Q And then he says, "I'm not trying to trick you. 

24 promise, I'm not;" is that right? 

25 A Yeah. And I had the same reaction. 
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1 

2 

MS. AUSTIN: I'm sorry, I didn't hear that. 

THE WITNESS: I said, I just had the same 

3 reaction. I just laughed at that, because 

4 that's how I felt like he was doing. 

5 Q (By Mr. Laux) Turning the page -- and at some 

6 point during this questioning -- it's not on this page 

7 but, at some point, he actually brandished his weapon 

8 and showed it to you; is that right? 

9 A Yes. 

10 Q Meaning Detective Ray showed you -- in an enclosed 

11 room, he showed you his pistol, right? 

12 A Yes. 

13 Q On Page 157, after you told Detective Ray that you 

14 saw Collin put the gun in his truck, did he seem to try 

15 to get you to step back from that statement? 

16 A Yes. 

17 Q Halfway down the Page 157 he asked you, "Did he 

18 show it to you last night when you were in the truck," 

19 and you began to speak and then he cut you off; is that 

20 right? 

21 A Correct. 

22 Q This was a stressful time for you, correct? 

23 A Yes. 

24 Q And being separated -- if I understood your 

25 testimony from Mr. Carpenter's questioning, being 
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1 separated from your mother and your brother in this way 

2 was producing more stress for you; is that true? 

3 A Absolutely. 

4 Q Do you think you would have been in a better frame 

5 of mind to answer questions had you had the support of 

6 your mother at that time? 

7 A Yes. Yeah, I mean, I didn't have -- I wasn't able 

8 to see her or my brother at all after it happened. I 

9 didn't even know where they were. 

10 Q At the bottom of Page 157 you tell Detective Ray, 

11 quite clearly, that you saw him, meaning Collin, take 

12 the gun back out to the truck on July 15, correct? 

13 A Correct. 

14 Q And then he says, Did he tell you he took it back 

15 out to the truck or did you see him take it back out to 

16 the or -- and then, turning the page, you say, 

17 saw him take it back out " and then he kind of cuts 

18 you off again, right? 

' () J_::J 

20 

21 

22 

A 

Q 

A 

Q 

Yes. 

But you were able to get out, II into the truck"? 

Right. 

But then he goes and says, "But you don't know II 

" I 

23 and then he goes on to say, "Did at any point he go back 

24 last night where he could've got the gun back," and you 

25 say, "I mean, he could've. I don't know 
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1 A Right. 

2 Q And then he cuts you off again, right? 

3 A Correct. And that sounds, my definition of a 

4 leading question, I guess, because I don't know how else 

5 you answer, could he have done this. Well, I mean, 

6 anybody could do anything. 

7 Q And did it seem to you like he was trying to keep 

8 open the possibility that Collin went to his car after 

9 you saw him put the -- sorry, Collin went to his truck 

10 after you saw him put the gun in the truck and might 

11 have gotten it back in his possession sometime before 

12 the shooting? 

13 A Yes. 

14 Q He even suggests that Collin might have felt unsafe 

15 leaving it in the car, right? 

16 A Correct. 

17 Q Did Detective Ray know Collin? 

18 A No. I mean, not that I know of. 

19 Q And then you go and say, "He -- usually, if he did 

20 have anything, it would be in his car." 

21 

22 

23 

24 

25 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Yeah. 

"He never really kept it right on him," right? 

Correct. 

And then Ray says, "Normally;" is that right? 

Correct. 
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Q And then you say, "Right. I mean --" and then he 

cuts you off and starts asking questions about where you 

work. 

A Yes, and that's where I was trying to explain to 

him that Collin had -- you know, he was familiar with 

guns, how to travel with them. I mean, he kept the clip 

in the console and the gun in the glove box. I mean, he 

never kept it even together in a vehicle; it was always 

apart. 

Q Did you do the best that you could to answer the 

questions that were asked of you, given the situation? 

A Yes. 

Q My last question has to do with Chaffin, is it Boo 

or is it Booe? 

A Booe; just Booe. 

Q And is Chaffin still with us? 

A No. 

Q What happened to Chaffin, if you know? 

A He killed himself; shot himself in the head. 

Q Do you have -- Mr. Booe was a friend of yours; is 

that correct? 

A Yes. 

Q When had you last spoken with him before he passed 

away -- before he committed suicide? 

A It had been a couple of months, at least, if not --
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1 yeah, I mean, probably two to six months. And I was 

2 upset with him. 

3 Q Why were you upset with him? 

4 A Because of the things he had said. He turned his 

5 back on Collin. We had gotten a copy of his statement 

6 that he had given to police and he flat out lied. 

7 

8 

9 

10 

11 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

He was being questioned by an LRPD investigator? 

Yes. 

Do you recall who that investigator was? 

I'm not sure. 

Do you have any opinion -- based on knowing Mr. 

12 Booe and based on the situation, do you have any opinion 

13 of why he might have taken his life? 

14 

15 

16 

17 

Q 

A 

MR. CARPENTER: I'm going to object on 

foundation. 

(By Mr. Laux) I mean, you know, this is a --

Yeah, I mean, his mother said he felt a lot of 

18 guilt and a lot of pain from what had happened with 

19 Collin. 

20 Q Perhaps he might have born -- might have beared 

21 some responsibility for setting some of this 

22 situation --

23 MR. CARPENTER: Objection to the form. 

24 MR. LAUX: I'll withdraw it. 

25 Q (By Mr. Laux) You said that Collin's arms were 
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1 grabbed by these officers. Could you describe the 

2 degree of force that they used when they did that, when 

3 he turned around? 

4 A That's what -- I mean, that's what got me upset. I 

5 just thought it was very aggressive. I never -- I mean, 

6 I know they put your hands behind your back to handcuff 

7 them, but his arms were like in an "X" behind -- I 

8 didn't even know your arms could do that. 

9 Q So it was a pretty high degree of force, in your 

10 opinion? 

11 A Yes. 

12 Q Collin, was he a brawny guy, a small guy? How 

13 would you describe him physically? 

14 A He was skinny, scrawny. I mean, he was 5'2", 140 

15 pounds. 

16 Q When you gave the file to Mr. Spradling, was there 

17 any type of audio or video disc in the file? 

18 A No, it was just pictures and the statements, I 

19 guess. 

20 Q All paper? 

21 A All paper. 

22 Q And the pictures were black and white or color? 

23 A Black and white, from the ones I had seen. I 

24 didn't look at all of them. 

25 Q This is an exhibit from your mother's deposition, 
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1 Exhibit 2. What am I looking at here, if you know? 

2 A That's my old car. 

3 Q And that was the car that you owned in July of 

4 2008? 

5 A Yes. 

6 Q And this photograph fairly and accurately depicts 

7 your car as it looked then? 

8 A Yes. 

9 Q And this is the car that was seized for a while by 

10 the police? 

11 A Correct. 

12 

13 

MR. LAUX: Rachael, thank you very much for 

your testimony. I have nothing more. Mr. 

14 Carpenter is entitled for a little bit more 

15 follow-up if he wants to. 

16 FURTHER EXAMINATION 

17 BY MR. CARPENTER: 

18 

19 

20 

Q 

A 

Q 

I need you to turn to Page 150 

Okay. 

At the very top, Detective Ray says, "For the tape, 

21 I actually displayed my Glock .40 in a safe manner 

22 (inaudible) that didn't scare you or anything?" There's 

23 an answer. You said, "No." Were you accurate? 

24 A I kept repeating no, no, no, but when you listen to 

25 the tape, you can pretty much tell it freaked me out. 
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1 Q He says, "I want to make sure " and you said, 

2 "No." 

3 A Right. 

4 MR. LAUX: Asked and answered. 

5 Q (By Mr. Carpenter) He said, "I didn't intimidate 

6 you?" And you answered? 

7 A No. 

8 Q Were you truthful? 

9 MR. LAUX: Object to the form. 

10 A I guess at that moment. I don't know. I mean 

11 Q (By Mr. Carpenter) You don't know if you were 

12 truthful? 

13 A -- did I think he was going to hurt me? No. But 

14 do I think it was asinine that he put his gun on the 

15 table after what I just witnessed? Yeah, I mean, it was 

16 pretty crazy. 

17 Q And this is after he had asked you a few questions 

18 about what type of weapon that Collin had, when you said 

19 he had a .45. 

20 A And I was trying to describe it to the "T", because 

21 I knew the difference between an automatic and a 

22 revolver, and he proceeded to show me a poster and pull 

23 out his gun. 

24 Q So the gun thing had to deal with him getting 

25 information about the type of weapon? 
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1 A Yes. 

2 MR. LAUX: Object to the form. 

3 A Yes. They were wanting to know -- I think it was 

4 about the type of weapon that he had the night before, 

5 or what I had ever seen him with. 

6 Q (By Mr. Carpenter) On Page 149, about a third of 

7 the way down, it says "Hatfield: I don't know anything 

8 about guns." Was that an accurate statement? 

9 A Let's see. Well, I don't know anything, but I know 

10 the difference between a revolver and an automatic, and 

11 that's what I was trying to tell him and he wouldn't let 

12 me finish. That's when he showed me the poster and then 

13 pulled the gun out. 

14 Q Let's go to 148, the bottom of the page, Detective 

15 Ray, "Okay. What kind of handgun did Collin have?" 

16 You, Ms. Hatfield, "I know he had a .45." 

17 A Correct. 

18 Q Detective Ray, "That's like a semi-automatic with a 

19 clip that goes in the bottom, or was that the old cowboy 

20 revolver," and you answered, "It was a little pistol." 

21 A Right. I mean, again, though, he didn't let me 

22 finish what I was going to say on that. 

23 

24 

25 

MR. CARPENTER: That's all. 

MR. LAUX: And I have nothing more, 

Rachael. Thank you very much for your time. 
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We very much appreciate it. I'll just say very 

quickly, you have the opportunity to review the 

deposition transcript for accuracy. It's 

verified by our fine court reporter here and 

you would have 30 days to make any changes. 

You can't change anything of substance, only 

grammar, syntax, and misspellings, and that 

type. Or you can say, I trust our court 

reporter and I waive it. It's up to you. I 

don't represent you. Would you like to have an 

opportunity to review this before it becomes 

official? 

THE WITNESS: Yes. 

MR. LAUX: Very good. The witness will 

review. 

(WHEREUPON, the deposition was concluded at 

3:35 p.m.) 

(WITNESS EXCUSED) 

* * * * * * * 
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1 CAPTION 

2 ANSWERS AND ORAL DEPOSITION OF PAUL HATFIELD, a 

3 witness produced at the request of the Plaintiff, taken 

4 in the above-styled and numbered cause on the 7th day of 

5 February, 2014, before Faith Grigsby, Arkansas Supreme 

6 Court Certified Court Reporter #686, at 3:45 p.m., at 

7 the Double Tree Hilton, 424 West Markham Street, Little 

8 Rock, Arkansas, pursuant to the agreement hereinafter 

9 set forth. 

10 

11 * * * * * * * * * * 
12 

13 STIPULATIONS 

14 IT IS STIPULATED AND AGREED by and between the 

15 parties through their respective counsel that the oral 

16 deposition of PAUL HATFIELD, may be taken for any and 

17 all purposes according to the Federal Rules of Civil 

18 Procedure. 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

* * * * * * * * * * 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

PROCEEDINGS 

THEREUPON, 

PAUL HATFIELD, 

THE WITNESS HEREINBEFORE NAMED, 

having been first duly cautioned and 

sworn by me to testify to the truth, 

the whole truth, and nothing but the 

truth, testified on his oath as 

follows, to-wit: 

10 EXAMINATION 

11 BY MR. LAUX: 

12 Q Good afternoon. I wonder if I could ask you to 

13 state your full name and spell your last name for the 

14 record. 

15 A Paul Nicholas Hatfield, H-A-T-F-I-E-L-D. 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

MR. LAUX: Please let the record reflect 

that this is the discovery deposition of Paul 

Hatfield taken here at the Doubletree Hilton on 

Markham in Little Rock, Arkansas. Let the 

record also reflect that this deposition is 

going to proceed in accordance with the rules 

of the Arkansas Supreme Court, the rules of the 

Eastern District of Arkansas Federal Courts, 

and all local applicable rules here in Little 

Rock. 
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1 Q (By Mr. Laux) Paul, have you ever given a 

2 deposition before? 

3 A No. 

4 Q Let me, very briefly, go over the rules for you so 

5 that we can have a clean record and, hopefully, get you 

6 out of here as soon as possible. Okay? 

7 
{ A Okay. 

8 Q I'm going to be asking you a series of questions to 

9 which, hopefully, you can provide answers. If yes or no 

10 is the answer, that;s the preferred answer. I don't 

11 know and I don't remember are acceptable answers also, 

12 if that's the case. Okay? 

13 A Okay. 

14 Q If something requires more than a yes or no answer, 

15 please feel free to answer as you like. Okay? 

16 A Okay. 

17 Q We're only interested in what you know and what 

18 you've personally observed or experienced, and we don't 

19 want you to speculate. Okay? 

20 A Okay. 

21 Q As you can see, we have a court reporter here 

22 taking down everything that we say and she can only take 

23 down one of us at a time, so it's very important that we 

24 not speak over each other. To that extent, I would ask 

25 that you wait until I'm finished with my question before 
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1 you answer, even if you think you know where I'm going 

2 with it. Okay? 

3 A Okay. 

4 Q And, likewise, I will do my best to wait until 

5 you're done with your answer before I pose another 

6 question. Okay? 

7 A Okay. 

8 Q You're doing a good job thus far by answering 

9 audibly as opposed to shrugs of the shoulders or nods of 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

the head. Please continue that. Okay? 

A Okay. 

Q And as loud or as clearly as you can speak, it 

would probably benefit our court reporter. Okay? 

A Okay. 

Q Finally, if for any reason during your deposition 

16 you want to take a break, as long as a question is not 

17 pending, you feel free to let us know and we'll do that. 

18 Okay? 

19 

20 

21 

22 

A 

Q 

A 

Q 

Okay. 

Paul, have you and I ever met before today? 

No. 

Have you reviewed anything in preparation for 

23 today's deposition? 

24 A I've seen a few -- went over a video of the events 

25 and went over the audio of my post incident interview. 
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II 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

...., 
I 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q When you say a video of events, does that mean like 

a dashboard cam video that had audio on it? 

A A dashboard cam video and the audio of the 

officers, yes. 

Q Great. And then you also listened to the audio 

recording of the statement that you gave to 

investigators that day? 

A Yes. 

Q Did you also look at a transcript of that 

statement? 

A Yes. 

Q Other than these three items that you've described, 

have you reviewed anything else in preparation for 

today's dep? 

A No. 

Q What's your date of birth? 

A 11/06/89. 

Q And you were born here in Little Rock? 

A Yes. 

Q Where did you go to high school? 

A Catholic High for Boys. 

Q All boys? 

A Yes. 

Q Me, too. Marquette High School, Milwaukee, 

Wisconsin. 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

A 

Q 

A 

Q 

A 

And you graduated in what year? 

2008. 

And you went on to higher education, did you not? 

Yes. 

And what type of education did you pursue? 

I majored in systems engineering, mechanical, at 

7 UALR. 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

And you earned a degree? 

Yes. 

Excellent. When did you do that? 

I graduated 2013. This past May. 

Tough job market out there? 

It is. 

Are you employed as we speak? 

No. 

Where are you living these days? 

With my mom. 

And that's 621 Gillette Drive? 

Yes. 

A question we have to ask everybody, certainly take 

21 no offense, have you ever been convicted of a felony or 

22 a crime involving honesty or dishonesty? 

23 A No. 

24 Q I'd like to direct your attention to July, 2008. 

25 Where were you living at that time? 
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1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

With my mom; the same house. 

And your sister -- well, strike that. 

You have a sister, Rachel? 

Yes. 

And your mom is Christina Hatfield? 

Right. 

Did your sister have a boyfriend in July of 2008? 

Yes. 

And what was his name, if you recall? 

Collin Spradling. 

And directing your attention more specifically to 

12 the date of January 16, 2008, does that date resonate 

13 with you for any reason? 

14 A I can't recall, no. 

15 Q Well, did something happen involving Collin 

16 Spradling at your home in July of 2008? 

17 A Yes. 

18 Q And anything particular that you could comment on? 

19 A That is the month that he was shot and this entire 

20 incident took place. 

21 Q And I'm sorry if I'm kind of coming at it sideways. 

22 I'm trying to establish dates. But I'm going to 

23 represent to you that on July 16 of 2008, Collin 

24 Spradling was shot and killed at your home. 

25 A Yes. 
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1 

2 

3 

4 

5 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

You don't debate that, do you? 

No. 

Were you an eyewitness to that shooting? 

Yes. 

I'm going to ask you a few questions about that. 

6 Okay? A lot of the questions are just going to be like, 

7 what happened next, so let's start with, you were 

8 asleep , presumably, the night of the 1 5th , and then you 

9 woke up at some point on the 16th, right? 

10 A Yes. 

11 Q And where were you when you woke up? 

12 A I had fallen asleep in the living room on -- we 

13 have a big chair in the living room. I had fallen 

11 

14 asleep on that, because I didn't get back until early in 

15 the morning the night before, and I remember waking up 

16 to my mom -- actually, she was kind of coming in and out 

17 of the back door, which is right next to the chair I was 

18 sleeping on. And just from her walking in and out, and 

19 the door opening and closing, I remember, you know, I 

20 woke up, and I remember waking up and seeing her walking 

21 out to the back fence where there were a few police 

22 officers, and I heard them greeting, you know. 

23 Q Were you able to see the officers from inside the 

24 house? 

25 A Yes. 
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1 

2 
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4 

5 

6 

7 

8 
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., -, 
J_ I 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q And do you recall how many officers you saw at that 

time? 

A Initially, I saw three, I think. I think two were 

uniformed and one was wearing a gray Polo. 

Q And what did you do next? 

A When I woke up, I saw the dog -- or the police 

officer coming up, I immediately jumped up to grab my 

dogs, because they were barking and going wild. So I 

grabbed them to go put them in the back bedroom, to keep 

them from running out or, you know, anything like that. 

And when I did that, my mom had already come in and, you 

know, gotten Collin and Rachel from her bedroom -- from 

my sister's bedroom, and when I walking to the back of 

the house to put the dogs up, they were coming down the 

hall. My mom had already walked back out to, you know, 

wait with the police and I passed Collin and my sister 

mid-hallway as I was going back to put the dogs up and 

they were going out to meet the police. 

Q At that time, to the best of your recollection, did 

you recall anything unusual about Collin at that time? 

A No. 

Q What did you do next? 

A After I put the dogs up, I walked back out and went 

through the back door, because that's where everyone 

was, and so I went ahead and just walked out there to 
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13 

1 see what was going on. And by the time I got out the 

2 back door, they were already putting Collin down to the 

3 ground and, I believe, three officers were on his back: 

4 one was up towards his head, like had his knee into his 

5 back of his shoulders, with a gun in the back of his 

6 lower head, and then another officer was down like on 

7 his legs, with his gun at his lower back, and I think 

8 there was another third officer holding his legs down, 

9 just to pin him to the ground. And so when I walked 

10 out, they had already had him put down to the ground 

11 then. 

12 Q So is it your recollection then that -- or is it 

13 fair to say you didn't see the takedown, as it were? 

14 A No, I didn't. 

15 Q And so what were well, strike that. 

16 When you walked out -- you broke the threshold of 

17 your door, and was this going on to your left, right, or 

18 in front of you, or somewhere else? 

19 A When I walked out in my back yard, they were 

20 directly in front of me, and I walked around to my left, 

21 on the patio, so that would have put them to my right. 

22 But then as I turned, they were -- it was straight in 

23 front of me. So I was off to the side, I guess, of 

24 Collin laying on the ground. 

25 Q Did you -- when you walked out, did the officer 
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14 

1 that you just testified about already have the gun drawn 

2 at Collin's head? 

3 A Yes, when I walked out, they already had their guns 

4 drawn on the back of his head and his back. 

5 

6 

Q 

A 

Did you see more than one gun out? 

I saw two officers' guns, one on the back of his --

7 you know, the base of his head, and the other one in his 

8 lower back. 

9 Q And you stepped to your left; is that true? 

10 A Yes. 

11 Q And how far did you go before you stopped? 

12 A Probably, I was -- from Collin and the three 

13 officers on him, I was probably about four or five feet 

14 away. 

15 Q And where were your mother and your sister at that 

16 time? 

17 A They were standing on the back stoop right back the 

18 back door, so they were probably a foot-and-a-half away 

19 from Collin's head. 

20 Q So when you walked out of your back door, your mom 

21 and your sister were to your right? 

22 A That's -- they were right in front of me as I 

23 walked through the door, so I actually stepped around 

24 them and went out to the side. 

25 Q They were in very close proximity to this group of 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 275 of 320



1 men on top of Collin; is that true? 

2 A Yes. No more than two feet or so. 

3 Q Once you got to the distance that you got and you 

4 were looking at things going on, presumably, what 

5 happened next? 

6 A They were just kind of -- I don't want to stay 

7 wrestling, but there was kind of motion almost like his 

8 knee kept sliding down on his back, and it seemed maybe 

9 ten seconds later I hear a pop and then another two or 

10 three pops from the guns. 

11 Q When you say "his knee", are you referring to an 

12 officer? 

13 A Yes, the officer that was -- the one that had his 

14 gun pointed towards his head. 

15 

16 

17 

Q 

A 

Q 

And did you hear Collin say anything at any time? 

No. 

Did you hear these officers say anything at any 

18 time prior to hearing these pops? 

19 A I don't remember, no. 

20 Q Did you recognize the pops to be gunshots? 

21 A Yes. 

22 Q Do you recall -- or do you know how many gunshots, 

23 approximately, you heard? 

24 A 

25 Q 

At least three, maybe four. 

Was that shocking to you? 
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1 A Very. 

2 Q What happened after you heard these gunshots? 

3 A There was a lot of screaming. My sister was 

4 screaming, you know, at the top of her lungs. My mom, I 

1 c:: 
-'-V 

5 think, was saying, stop, what are y'all doing, something 

6 along those lines. I believe I yelled out, stop, you 

7 know. And after the pops, there was an officer that 

8 immediately came around -- I don't think he was one of 

9 the ones down on the ground with them. I think there 

10 was a fourth officer ,that he came around and actually 

11 kind of collected my mom and sister and started to walk 

12 them out the gate the back gate, down our driveway 

13 and towards the front. 

14 Q How soon would you say -- how much time would you 

15 say passed between those pops and this officer coming 

16 and starting to escort your mother and your sister? 

17 A Immediately. And he also -- he gathered them and 

18 he actually just walked them towards the gate and kind 

19 of stopped and let -- like let them there and came back 

20 and actually put me in handcuffs and then proceeded to 

21 walk me down. 

22 

23 

24 

25 

Q 

A 

Q 

A 

You had been sleeping like five minutes earlier? 

Yes. 

Fast asleep? 

Right. 
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1 Q Were you separated from your mother and your 

2 sister? 

3 A Afterwards, yes. 

4 Q After the shooting? 

5 A Yes. 

6 Q And when were handcuffs put on you? 

7 A Within 30 seconds to -- yeah, within 30 seconds of 

8 the gunshots on Collin. He -- as soon as the gunshots 

9 went off, an officer came around, gathered my mom and 

10 sister and walked them to the gate and stopped them 

11 there and had them stand there, and then he came back 

12 and he had me -- he told me to turn around and put my 

13 hands back, so that's what I did, and he cuffed me and 

14 then walked me down to the car. So within 30 seconds 

15 of 

16 Q Was this a white officer? 

17 A I think so, yes. 

18 Q Did he have dark hair? 

19 A I think s 0' yes. 

20 Q Do you know his name? 

21 A I don't. 

22 Q Why did he -- if you know, why did he 

23 handcuffs? 

24 A 

25 Q 

I honestly don't know. 

You were put into a squad car? 
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1 A Yes. 

2 Q Were you still wearing your handcuffs when you were 

3 put in the squad car? 

4 A Yes. They didn't take me out of the handcuffs 

5 until they brought me to the station or wherever it was 

6 that they brought me to do the interview. 

7 Q And so you then went to the LRPD and you gave a 

8 statement at some point that day; is that correct? 

9 A Yes. 

10 Q I'm going to play for you what we have now marked 

11 as Exhibit Number 8 from the deposition of Christina 

12 Hatfield, which is an audio tape -- it's actually a 

13 videotape video recordings of the dashboard cams. 

14 I'm going to play a portion of these for you and I'm 

15 

16 

17 

going to ask you some questions about it. Okay? 

A Okay. 

Q And the first one is Michael Lundy's MVR Number 1, 

18 and I'm starting this at 10:45:30 and I'm playing it to 

19 the end, so we'll be listening to this for about five 

20 minutes -- for about four minutes. 

21 

22 

Before we begin, Paul, we're looking at a still 

frame that reads 10:45:13 a.m. Is that time consistent 

23 with the time frame that you recall this happening? 

24 A 

25 Q 

Yes. 

Do you recognize what's being shown on this frame, 
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1 in terms of the area? 

2 

3 

4 

5 

A 

Q 

A 

Q 

Q 

Yes, that's our street that we live on. 

And that's Gillette Drive, right? 

Right. 

I'm going to play this now and let it roll. 

(VIDEO PLAYING) 

(By Mr. Laux) Now, at 10:46:02, there's a person 

6 

7 

8 there with two officers. Do you know who that person 

9 is? 

10 

11 

A 

Q 

12 yet? 

13 A 

14 Q 

That's my sister, Rachel. 

Have you recognized your voice on this recording 

Yes. 

Was that you who said something to the effect of, 

15 "I just want to know what the fuck. Y'all just killed 

16 someone in my house"? 

17 

18 

A 

Q 

Yes. 

And then in response, if I'm correct, I heard 

19 something like, "He came at us with a gun." Did you 

20 hear that? 

21 A I didn't hear that part. 

22 Q Let me just ask you, did you ever see Collin 

23 Spradling come at the officers with a gun? 

24 A 

25 Q 

Absolutely not. 

I'm going to continue playing. 
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II 
1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

(VIDEO PLAYING) 

Q (By Mr. Laux) Do you hear a lot of static and kind 

of weird audio stuff there? 

A Yes. 

Q Do you know what that is? 

A No. 

Q Do you have any idea why that seems to be kind of 

in and out? 

A No, I don't. 

(VIDEO PLAYING) 

Q (By Mr. Laux) At 10:46:48, who is that? 

A That's my mother, Christina. 

Q And I'm going to pause it here at 10:47:37. Do you 

recognize who that is in the red shorts? 

A That's me. 

Q And had you heard -- did you hear yourself saying 

something about a gun, prior to this image? 

A Yes. 

Q I want to ask you a couple of questions real quick. 

First of all, are you handcuffed at this point in 

the video? 

A Yes. 

Q And that's why your hands are behind your back? 

A Yes. 

Q And you said something about Collin having a gun --
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1 A Yes. 

2 Q -- is that true? I mean, is what -- is it true 

3 that you said something about Collin having a gun in 

4 this video? 

5 

6 

7 

A 

Q 

A 

Yes. 

Can you tell me what you meant when you said that? 

When we were walking down, the conversation was 

8 that he was -- you know, he had a gun and this, you 

9 know, and so that's why they had shot him. And so the 

10 part where I say, I know he had a gun, I know he had a 

11 gun is, did I know he had a gun the night before, yes, 

12 so did he have one in his possession, absolutely. As 

13 far as that day when it actually happened, I -- no, I 

14 don't know that he had a gun. 

15 Q Were there parts of this conversation that you had 

16 with that officer that are not captured on this video? 

17 

18 

A 

Q 

Yes. 

Had you made it clear to somebody, prior to this 

21 

19 point, your belief that Collin had a gun the night prior 

20 and you didn't know about that day? 

21 MR. CARPENTER: Objection to the form of 

22 the question. You may answer. 

23 A No, I did not. 

24 Q (By Mr. Laux) And it might have been a bad 

25 question, so I'll withdraw it, but let me just ask you 
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II 
1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

this. Did officers ask you -- well, strike that. 

I think around 10:47:25 I heard you mention 

something about Collin's arms. Did you hear something 

like that? 

A Yes. 

Q And I think you said that his arms were behind his 

back; is that right? 

A Right. 

Q When you saw Collin on the ground there, did you 

have an opportunity to see his arms at any point? 

A Yes. Both of his arms were pinned behind his back. 

One of the officers had -- I don't -- I think he was 

using one of his hands to -- and had Collin's wrists 

pinned together, and I guess I think his other hand 

had his gun in his lower back. I believe it was the 

officer that was -- had the gun in his lower back that 

had his hands, pinning Collin's wrists together. 

Q The one who was up closer to his head? 

A No. The one that was up closer to his head just 

had -- was holding him down with his left arm and had 

his gun in his right hand to the base of Collin's head, 

and then there was another officer lower down that had 

Collin's wrists pinned together with one of his hands 

and his other hand had a gun at his lower back. 

Q Is it your belief that, if the audio of your entire 
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1 conversation at this time was able to be heard on this 

2 recording, that it would be clear that you were 

3 referring to Collin having a gun on July 15? 

4 

5 

6 

7 

A 

Q 

MR. CARPENTER: Objection to the form of 

the question. 

Yes. 

(By Mr. Laux) Did you feel at all like officers 

23 

8 with whom you spoke were trying to blur the line between 

9 when Collin had the gun between the 15th and the 16th? 

10 

11 

12 

13 

A 

Q 

Yes. 

MR. CARPENTER: Objection to the form of 

the question. 

(By Mr. Laux) Did you see a gun in Collin's 

14 possession at any time on July 16, 2008? 

15 

16 

A 

Q 

No. 

Did you see any gun on the ground near Collin's 

17 body at any time on that day? 

18 A Yes. 

19 Q Where did you see that? 

20 A Laying next to his legs while the officer was knelt 

21 over him, and I think it was one of the officer's guns. 

22 It was a larger semi-automatic pistol. 

23 

24 

Q Let me re-ask the question, and this is actually 

the way I have it written here. Other than guns held by 

25 officers, or attributable to officers, did you see any 
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1 guns around Collin when he was shot? 

2 A No. 

3 Q Did you ever see an officer remove a gun from 

4 Collin's possession that day? 

5 A No. 

6 Q Did you ever see an officer remove a gun from 

7 somewhere near Collin's body? 

8 A No. 

9 Q Did you see any officer place a gun on any ledge in 

10 your back yard? 

11 A No. 

12 Q Prior to Collin being shot, did you hear any 

13 officer say, "Gun! Gun! Gun! "? 

14 A No. 

15 Q Did you hear any officer say, "Are you sure there's 

16 a gun," or, "Are you sure?" 

17 A No. 

18 Q Did you hear any officer say in response, "Yes, I'm 

19 sure"? 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A No. 

Q Did the situation -- well, strike that. 

(VIDEO PLAYING) 

Q (By Mr. Laux) Now, he just said, we had someone 

coming at us with a gun. Did you hear that? 

A I didn't hear that part, no. 
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1 Q Let me play it again for you and make sure that 

2 we're on the same page, and make sure I'm not hearing 

3 things. Try to listen and hear --

4 A I'm sorry, yeah. 

5 Q Oh, that's okay. 

6 (VIDEO PLAYING) 

7 Q (By Mr. Laux) Sorry. He said, we got someone 

8 fighting with us with a gun, right? 

9 

10 

11 

12 

A 

Q 

A 

Q 

Right. 

Did you see Collin fighting with them with a gun? 

No. 

Were you close enough to this group of men on the 

13 ground where you think you would have seen if Collin 

14 had, had a gun? 

15 A Yes. 

16 (VIDEO PLAYING) 

17 Q (By Mr. Laux) And then that played through to the 

18 end. 

19 How would you describe your feelings upon 

20 witnessing what you saw that morning at your house? 

21 A Shocked. Just couldn't believe what had just 

22 happened. 

23 Q I got one more thing to play here. I'm getting 

24 close to wrapping up. 

25 So this is a third MVR video, and I'm going to 
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1 start this at 11:01 and I'm going to play it through, 

2 and it's going to be about 3 minutes and 20 seconds. 

3 I'm just going to ask you to listen to it and I have a 

4 couple of questions. Okay, Paul? 

5 A Okay. 

6 (VIDEO PLAYING) 

7 Q (By Mr. Laux) That officer who just walked, do you 

8 recognize that particular officer? 

9 A I think that was the officer that took me down the 

10 

11 Q And that's the officer who was in the frame at 

12 approximately 11:04:10 --

13 A Right. 

14 Q -- or so. His back was to us at that time. That's 

15 the end of it. Did you recognize your voice on that 

16 portion of tape 

17 A l:,,. little bit --

18 Q any portion? 

19 A toward the beginning, yes. 

20 Q And that officer -- an officer indicated to you 

21 that they were there serving warrants; is that right? 

22 

23 

24 

25 

A 

Q 

A 

Q 

Right. 

Did you ever see any warrants that they had? 

No. 

At some point, you asked if you could go stand by 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 

26 I 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 287 of 320



1 your mother, correct? 

2 

3 

4 

5 

A 

Q 

A 

Q 

6 her? 

7 A 

Correct. 

Could you tell that she was upset? 

Right. Yes. 

And what was the purpose of wanting to stand by 

Basically, just to see if she was okay, you know, 

8 trying, I guess, to piece things together, calm each 

9 other down. 

10 

11 

12 

13 

14 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Were you concerned about your mother at that time? 

Yes. 

Were you concerned about your sister? 

Yes. 

That officer -- or some officer said, in explaining 

15 why you guys were separated, he said that you saw 

16 something different than your mother did. Did you hear 

17 that? 

18 A Yes. 

19 Q Do you know how it is that he knows what you saw 

20 versus what your mother saw? 

21 

22 

A 

Q 

No. 

Do you think you and your mother saw different 

23 things? 

24 A 

25 Q 

No. 

He talks about the virtues of separating witnesses, 
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II 
1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

right? 

A Right. 

Q Did you see any officers who were involved 

separated at any time? 

A No. 

Q He describes this as a traumatic situation. Would 

you agree that it was a traumatic situation? 

A Yes. 

Q How long would you say that you were in that car 

before you went to the LRPD to give your question -- to 

answer your questions? 

A From the time he sat me in the car until time that 

we actually took off to go to the LRPD, four or five 

minutes, maybe. 

Q Were you barefoot? 

A Yes. 

Q Did you go to the police department barefoot? 

A Yes. 

Q How did that make you feel? 

A Very uncomfortable. Just -- I don't know. 

I wasn't very --

Q Was it empowering to you? 

A Abs o 1 u t e 1 y not . 

Q Was it the opposite? 

A Yes. 
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29 

1 Q Did it add to the stress that you were dealing with 

2 at that time, or can you say yes or no on that? 

3 A Yes, it was. 

4 Q Now, when you gave your statement that day, did any 

5 of the investigators say, "Hey, we listened to some tape 

6 and we think you said that he had a gun on him. What 

7 did you mean by that?" Did anybody ask you to clarify 

8 that statement? 

9 

10 

A 

Q 

No. 

Did any officers ask you about your statement that 

11 Collin's arms were behind his back when they shot him? 

12 A No. 

13 Q Did the questioning that you underwent, if you keep 

14 in mind that -- strike that. 

15 Did it seem to be fair and balanced to you? 

16 A No. 

17 Q In your words -- strike that. 

18 Do you have an opinion of the investigator who 

19 questioned you, or the types of questions that he asked? 

20 A It seemed like I would try to give an answer and, 

21 given that this had all just happened maybe a half hour 

22 beforehand, if even that, it seemed like I just wasn't 

23 really given time to process and try to get my words 

24 out. It was just as soon as I would kind of say um 

25 or just, you know, pause and think for half a second, it 
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II 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

was like he was on to the next question, or would fill 

in a word for me, or something along those lines. 

Q Did he seem interested in the getting to the truth 

of the matter? 

A No. 

MR. CARPENTER: Objection as to form. 

Q (By Mr. Laux) Did he seem interested in justifying 

the shooting? 

A No. 

Q He did not seem interested in justifying the 

shooting? 

A Yes. Yes, he did. I'm sorry. 

Q After you gave your question -- strike that. 

After you gave your statement at the police 

department, did you go home? 

A Yes. 

Q And how did you get there? 

A I believe -- honestly, I'm not sure. I think we 

were -- were we picked up? 

Q I'm not sure. I'm just asking. 

A May I ask her? 

Q No, that's all right. If you know, you know; if 

you don't, you don't. 

A I think -- yeah, I can't remember exactly. 

Q After you got home, did the, at any time -- strike 
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1 that. 

2 After your statement, at any time did the LRPD 

3 contact you and ask you any follow-up questions? 

4 A No. 

5 Q At any time, did they contact you and say, "We' re a 

6 little confused over here. We'd like some clarity on 

7 some things"? 

8 A No. 

9 Q Did you ever hear about the LRPD -- did you ever 

10 hear from the LRPD about the shooting ever again? 

11 A No. 

12 Q In light of the circumstances and what you were 

13 going through that day, did you do the best that you 

14 could to recall the events that you observed, as best 

15 you can? 

16 A Yes. 

17 Q Do you know who transcribed your statement? 

18 A No. 

19 Q You've looked over it, but can you verify its 

20 accuracy and completeness? 

21 A For the most part, it is. There are a few parts 

22 where it says inaudible, or something, where I could 

23 tell what it was that I said. I think it was clear what 

24 I had said. 

25 Q Do you know what a leading question is? 
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II 

1 
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11 
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19 
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A Yes, I do. 

Q What is your kind of lay person definition of a 

leading question? 

A A question that almost kind of -- it draws a 

certain answer out of you that they're looking for, or 

something like that. 

Q Accepting -- and you and I share the same 

definition. Accepting that definition to be the case 

for you, as you phrased it, do you feel like you were 

asked leading questions during your statement? 

A Yes. 

Q And were those statements, in your opinion, 

intended to reach a certain result? 

MR. CARPENTER: Objection to the form of 

the question. 

A Yes. 

Q (By Mr. Laux) And what result do you think that 

was? 

A I think to justify what the police officers had 

just done that day. 

Q Has this been traumatic for you? 

A Yes. 

Q Had you ever seen anything like that before? 

A No. 

Q And never since, I trust? 

GRIGSBY REPORTING SERVICES 
(501) 580-5117 

32 I 

Case 4:15-cv-00238-JM   Document 1   Filed 04/23/15   Page 293 of 320



1 

2 

A 

Q 

No. 

Have you ever spoken with Collin's father, Mike 

3 Spradling, before? 

4 A Before? No. 

5 Q I mean, had you ever spoken with him prior to the 

6 shooting? 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

No. 

Have you ever spoken with him since? 

Yes. 

Did you speak with him about the shooting? 

No. 

Would it be fair to say that it would be maybe 

13 small talk at a holiday party or something like that? 

14 A Yes. 

15 Q The statements that you gave during -- strike that. 

16 The transcript as you reviewed it, for the most 

17 part, reflects, accurately, for the most part, what you 

18 saw that day? 

19 A Yes. 

20 

21 

22 

23 

MR. LAUX: Mr. Carpenter might have some 

questions of you, but I am finished for now 

asking questions. Thank you very much. 

THE WITNESS: Thank you. 

24 EXAMINATION 

25 BY MR. CARPENTER: 
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1 Q I'm Tom Carpenter, I'm the City attorney, and this 

2 LaTonya Austin, and she is one of my deputies, and we 

3 represent the City and the officers in this matter. Did 

4 you ever hear, prior to the shooting, someone say, "He's 

5 reaching for his pocket"? 

6 A I never heard, "He's reaching for his pocket." It 

7 seems like maybe something was said about his pocket, 

8 but as far as the actual sentence, "He's reaching for 

9 his pocket," I don't recall that, no. 

1 n 
-'- v Q You don't recall that? 

11 A No. 

12 MR. CARPENTER: That's all. 

13 May I ask just a couple of more question? 

14 MR. LAUX: Sure. 

15 Q (By Mr. Carpenter) Would you say this was a tense 

16 situation on the morning of the 16th of July when you 

17 were in your back yard and the shooting occurred? 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

a 

Q 

A 

Q 

A 

Yes. 

MR. LAUX: I'm just going to object to the 

form of the question. 

(By Mr. Carpenter) I didn't hear your answer. 

Yes. 

And did it all seem to be pretty rapidly occurring? 

Yes, very. 

MR. CARPENTER: That's all. 
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35 

1 MR. LAUX: Well, I'm going to have to ask 

2 just a couple of questions based on that. 

3 FURTHER EXAMINATION 

4 BY MR. LAUX: 

5 Q Let's break that down a bit. What was tense --

6 because these are very special words. What was tense 

7 about that situation, if you could elaborate? 

8 A Walking out and seeing Collin, someone who I had 

9 known for a couple of months at that point, on the 

10 ground with a couple of pistols in the back of his head 

11 seemed very tense. 

12 Q And I think the word was rapid or rapidly 

13 something, what did you -- when you agreed to Mr. 

14 Carpenter -- when you answered Mr. Carpenter's question, 

15 what did you mean by that? 

16 A The fact that this whole incident happened within, 

17 it seemed, under a minute 

18 

19 

20 

21 

22 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Did you see any --

-- from me walking out to him being shot. 

Did you see any rapid movements out of Collin? 

Out of Collin, no. 

Did you see any tense maneuvers or any behavior 

23 that would cause tenseness committed by Collin? 

24 A No. 

25 MR. LAUX: That's all I have. 
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23 

24 

25 

36 I 

MR. CARPENTER: No questions. 

MR. LAUX: So Paul, you have the 

opportunity now to look at your deposition 

before it becomes part of the official record, 

and you can change parts of it, but only 

relating to grammar and syntax and the 

spelling. Our court reporter is a great court 

reporter, but some people like to review the 

transcript for accuracy before it becomes 

official. I'm not your attorney. I would 

suggest you probably have a look at it, but 

it's up to you. You can choose to look or you 

can waive. 

THE WITNESS: I think there was one 

specific when you asked me if there was a date 

that stood out, I think I thought you had said 

January 16th. 

MR. LAUX: Oh, is that true? Well, that 

would be --

THE WITNESS: July 16th definitely stands 

out as a date that I remember. I thought you 

had said January, so I just -- that's when I 

said no to that, but other than that, I think 

it 

MR. CARPENTER: We can correct that on the 
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8 

9 

10 

11 

12 Q 

37 

record and just take care of that. 

MR. LAUX: Yeah, we might as well, I mean, 

if we can. 

MR. LAUX: Mr. Hatfield has just brought 

something to my attention which I appreciate. 

Apparently, I misspoke earlier in the 

deposition in asking him about a date. Rather 

than July, I said January, and Mr. Hatfield 

brought that to my attention. 

Let me re-ask the question, just for 

completeness. 

(By Mr. Laux) July 16, 2008, is that a significant 

13 date for you? 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A 

Q 

A 

Yes. 

Have we already talked about why that is? 

Yes. 

MR. LAUX: Thank you very much. 

(WHEREUPON, the deposition was concluded at 

4:27 p.m.) 

(WITNESS EXCUSED) 

* * * * * * * 
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In 

LITTLE ROCK POLICE DEPARTMENT 
USE OF FORCE REPORT 

Time \Q'\b, 

Incident Addrcss _ __..b...,2.=\.._G;""-'· """"\.._cf\I ..... ·.&...:e~l'--'b=-_,_' \\\~e=-'f...~cr::~,,\1..--_,,C).=.._Vl.;::...._ __________________ _ 

Suspect's Name W'\.\ \.I.aw ~.\I,. SfBPvihttJ Race._"""~.;;;._­

Suspect's Address 3 \ t:tt- S ra~.; '"''"' e,Tf,b: ,\ 

Sex M, 

~e.t-. \fv\ it.kc~~\;:;;.\ "2 .. :z..E:& ·1 x 
Officer~~ 1Ll¢'kll Emp. # \il.\.>19 Assignment: D Unifonn ~ Plain Clothes 

'Officer\)~ t..~\~~ Emp. #11:2-Z2- Assignment: 0 Unifonn ~ Plain Clothes 

Reason for Contact 

D Traffic Stop D Field Report D Call for Service 

Suspcct's Action 

D Other 

D Other 

Aggressive Stance Fleeing ~ Other Explain: 

Age "2..C 

~ Other 

Refusal To Submit 

D 
D 
~ 

Assault (Officer) q.ny,..s-A ""/k...Jt:s!A.W 
Rcsistin2 Fil!.btin11. 

T:rpe Of Fon:c Used For Control Of Suspect 

OotCSpray Length of Burst #of Bursts 

D Empty Hand Control Type of Pressure Point Control 

D Hard Empty Hand Control D Kicks D Strikes D K-9 Bite 
EXHIBIT 

D Intermediate w~ D Baton D Taser D Neck Restraint I L-~ Deadly Force Weapon Used ~~'f \Ss...,.rd. u:iu,~t&.S 

Was the method used by officer effective in gaining control of suspect? ~ Yes D No 

Injury to Suspect ~ Yes D No Type of Injury <Q'M<~\tA WC Wo.tA.!!.. Location of Treatment \AO"'Cf y.>1:>..-1>'.A ~ 

Injury to Officer ~ Yes D No Type of Injury ~ ll'c.\l..c;~S 4-o Location of Treatment 
\..,, •. JI ..... !_ I\ I -• -· - ..._ ~ ... ,.._ ........ • 

LRPD Fonn S200-0S 
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WE.!J 
_PATE: 7-/{o-:o~ 

10: s 

' " 

OFFICER'S REPORT 

SUBJECT: Inva \ved 

fwo bu3 fecy- 5Js·aer--ts--~t:-tJoodq1r1--~e--L-(jc;:5fin3s ,- ---;?Je:-r .. - &d
1 

-~e+. 

fu5a.vx,_1 I ofI ~cJs I mol off. lunrJ'I . ' The 5,_,rc+s, w,"/;,~ Colli/. 

5 ro-J\;n (w r~-J~-tll UIJ Aac\,,e{ oJfieJd ( lJ . 7-l'f, 5 {.,Jffl 

1 
f!fl "' ,e J b -fte V 1·c+ 1° rv-- of 0- bur. er a.+ ~ 2 ) ea. 5ent hre'j+ c~-.,.e 

_LJL~~c_;;_---=-+--'-___;'------'--'--'-~-'--~~-=-:--~-+--'---~~~---'--~~-'-~~~--=-r 

S\.e r·, wr;")(W ') ... J.'1~S5). /V1r5. Hcrr;5 Y-rt!w /111. 5 r{k_JJ/n 
J:e CC..vSC.-- HI- U 5C J_ fo Cl \e_ ~ ~ei- , W he,, ) he- C r.v.-. e, h ~ ) he, 

,- •,..; /()r _ 5· ,, )he a I 50 Fee. o (II "z e J Cl Uh1'J.e 

).oo?.- fbo c.__ C~v~C .fhu+ wei:S pe("/lec) ovf-s1~Je. vf her fes;Je.r.ce. 

l'nK. \-!Cl'(" 1 S. 5o.i J f 1,.-,,-t -th; S rll'.eh1(, \e be J "''&° J fu f') f', ft!°',)/,~ 5 
{J.c~Q.\ · jV\t'. Ctl)0 :50.lcJ -f\n~--\- /rlf. 5 ro:dl1'r) ha.d. n 

'o'::l::{( "'s ·, (\_ \a;') 'v:icDc\ ulrieo k- left bee res\<l~ce . ) ~ behcveJ 
:V ~ ,J- . ---~--ek;_G&~--~--\::.do.'§r-U---- -S£B-\~_LLe-ss4.:.-rs= -- 9,_j)::i~-P1~s k \ -- -f-h{L-t:: 

I ;:] 

\' ne.-r re·< . l Q, \, 5ee. !:tvc ~ 0(! ~ ~05.)b . 

l 

2 V-:i 2- In 1' k. I n J a.. 1 v t C wo. - er le J.. o+ -./ 

NOTE: Use this form for all written reports to your Supervisor. Use additional paper o 

LRPD Form 5600-02 
Rev. 6/16/04 
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t,.Jt-0 OFFICER'S REPORT 

. QA TE: '/-/ (,,-o?, SUBJECT: Of f;ce, Invo I ve d 5ho o -If "j' !AJG ,.._ 0 Y. if/ 3 't 3 

nJ: 5~ t \ (.l)ooc\G.\ \ 

l/J/1/ -If" ) of h- /l!5 ~ )~t e J J:- a. lso ohS<=.rveJ u. ./J/ve., (995 Clnev~ S'vb. { r;,_3? /'1Ts 

fr ~Le~ ; n f roM of .f~ re:,; i).Wcl>. • :L r Cfl -fl-e lP /V cnJ. ;-\- re+vr ne J +o 
W\ lJ 1~ lot Jin 7 r J \ ,0 • I- no-h ~ed S t. WooJ l mJ re · cl ~Y. 

·----+um--ncr-l&e-J--on-~s-4=Q-a-ssfs7 -.ne·. ----------------- -- - -- --- -- -

w~ lAR c:rr~ vcd-- G_\- 4-kL res; ~llie. I r- obse.rv1eJ. "'- LA1 "11'k-
-\t \o.-k ~~<.'.l\t~t-,e~ o. ·hr;s~'no.. · a.+f;e. 5fcnd1~ · 1'n h~ dr;l/euu.

1 
~ fht (Cor ut -f~ (C?5t J.Qr\le oA-- ~.ll <J.,/f/e_f/-e. }:. o.S )6?J her ,'f 
8c.0'nd C/)J Co/} 1° f\ (.,J!,re_ hvrnQ__ cnJ Sha. 5a.; J 1ye S. // I-- ~~ a.s Y-eJ hev 
\iu \\\L'>/t ~\r\V"i c~fY'!'L o~s~~~. ~e\-: Gascu ... 1"'" cYld-- offi 80nds Luer'? 

l 
ff'\>("\-\- ~ k re ,. cA 5 l.:Joc J q I ( Je+ er. 

l'A~ o.&:\-jn§s_, off. L0n~'{ J f7l). J:- ~ a5 ~k req- rJ ~~ (('5;J~e, 
/Y7f5. Ho. l-F,·e/d er-ikred Au res,-·JC/lc_e Ji--v-ov31ri -ft--w_ recr d-our 

J'il. __ c ~~~----he_ ___ h~-~-_bs__ __ r.~j-k~cl-DQ£.#;s;jpt 4 -~od.e-t.L 
He_ wcr s b) J. b-v 5oae one. -ho fa.lle h i's ~~d o~ of tJ 15 /lr.)L Ke+ 

t, r i 
1. ln.s+rvc..+eJ h\"" ±o C.O,"'ie. +o Me Qi)J ~Q... sc.emed f( I \Jl-h:n+- +@ a.o 

So~ t- ~o )l \,~s ul'M C¥7~ ~ a hi'~ 4 f 6-Crl- r) h he hi~nr} ), r5 

G-C (, \-\G 5u.'10- 11 W\.\l.\r --\-~~S c,\o fu /) h 11

/Y\ ri 'r 00 !(no 

Whu+ ~h,'·s 1
1

. evbo,_,-\--. // A.> ]:. VJO-S ~~s hct'ld5 8n1
1

n) h1~5 

~l \l /B.ce h cnJcv f h; m h<L urn e J q_ {brr-- - (f?e_ .· 

NOTE: Use this form for all written reports to your Supervisor. Use additi paper of the same size if needed. 
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wt.IJ 

DATE: 1)-f G"'o~ 

. iv: 53+· W»J.4\\ 

OFFICER'S REPORT 

SUBJECT: ieer "I/;vo lveJ 

{ /J-8o'f) . 

D~ f\'1'1 het1J 00 h/s . r1jh+ hcnr:/. f<J m=e_vl/I+ Ji(("? -f/DfYl 0Jd1/1j /he.-
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v.&rt= *.J)S\;o~ C)Q ~4 y~ac\ ~flr. 5pro-J.\,i-s W115 Cw±:(\VJ{ri,] ii fl) 
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5"ora.J t;rtW~e. · be mJ t wi'..re ;""o\ve.).. 'v, -fu!_ ,y"~",\ J'.tr~&'lle. .!. 
rec.r~ . ~tr- cle~ec+\ ~(.fl.{ e///0 o.+- /YI(, c..J\1

1

{) ~ ~_ lf'r)('5. 
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Case Report 

INCIDENT NUMBER: 2008-81343 

CHARGE: Homicide 

INVESTIGATOR: C.A. Ray #10394 

VICTIM: William Collin Spradling 

LOCATION: 621 Gillette 

DATE & TIME: 07-16-20081046 hours 

SUSPECTS: Clay Hastings W/M 03-15-76 
Frederick Woodall W/M 03-20-65 
Michael Ford B/M 03-11-82 

CASE NUMBERS: 

SUMMARY 

Page 1 of5 

On July 14, 2008, at app. 1600 hours, Ms. Sherry Harris returned to her 

home at #2 Pleasant Forest Circle and found that her garage side door had been kicked in. 

When she entered the residence she located and confronted a W/M subject known to her 

as William Collin Spradling, a man who dated her daughter and has been harassing the 

family since the break-up eighteen months ago. Ms. Harris stated that Mr. Spradling 

----- -- ------attemptetl-m-leave---uut-ih~rlmcmok a metal olJject and had to 1:5reak our tlfe ____ · 

glass storm door before fleeing the scene. Ms. Harris advised that she observed Mr. 

Spradling jump into the passenger side window of a white Honda that was being driven 

by a W!F. 

Tommy and Lori Clemmons were driving through the area when they 

observed the W!M jump into the white Honda, that was being driven by a W!F, and 

attempted to follow the car, but lost it on Highway 10. 

EXHIBIT 

I 0 
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Page2of5 

SUMMARY (Cont.) 

Ms. Sherry Harris notified the Little Rock Police Department, who 

dispatched officers and incident report number 2008-80536 was generated advising that a 

Srruth and wesson 9mm pistof senal number 19868643 was taken during the burglary. 

Ms. Harris said that she checked the caller I.D. on her home phone and found that she had 

received a call while she was out from a number that was unknown to her in the name of 

C.E. Maxwell. Ms. Harris checked the telephone book and located a C.E. Maxwell on 

Gillette Drive. Later, on the same day of the burglary, Ms. Harris drove down Gillette 

Drive and located the white Honda that the unknown female was driving during the 

burglary, at 621 Gillette Drive. The next day, Tuesday the 15th, Ms. Harris drove back by 

the residence and was able to obtain the license plate number off of the Honda. Later that 

day she met with Little Rock Police Burglary Detective Aaron Simon in reference to her 

case and informed him of the above information. Detective Simon ran the license plate 

and found that it listed to a Christina Rachel Hatfield. 

On Wednesday, the 161
\ Detective Simon drove to the residence of 621 

Gillette and located the suspect white Honda parked there. Detective Simon called his 

squad members, as well as his supervisor, Sgt. Woodall, and requested they meet him on 

the parking lot of USA Drug at Markham and Rodney Parham to assist him in making 

contact with the occupants of the residence. Two uniformed patrol officers were also 

dispatched to this location to meet the detectives. Detectives, and uniformed officers, 

responded to 621 Gillette. As Detectives Aaron Simon, Clay Hastings, and Officer 

Lundy went to the rear of the residence, Detectives Michael Ford, Bryan Gasaway and 

Officer Bonds stayed in the front and side of the residence. Detective Hastings made 

contact with a W!F doing yard work in the back yard of the residence. 

2 
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Page3of5 

SUMMARY (Cont.) 

He identified himself as a Little Rock Police Officer. Detective Simon 

approached and informed the lady, identified as the homeowner Christina Hatfield, that 

they needed to speak with her daughter Rachael Hatfield and Mr. Spradling. Ms. 

Christina Hatfield told the detectives that both Rachel and Collin (William Collin 

Spradling) were inside of her house and she would go inside and get them. Ms. Hatfield 

then went into the residence, to her daughter's bedroom, and told her through the door, 

that the police were outside and wanted to speak with her and Collin. Rachel questioned 

her mother about what was it about and Christina Hatfield told her to come outside with 

her and they'd find out together. Ms. Christina Hatfield and her daughter Rachael walked 

out together and met with the officers without Collin, who was the last one to come out. 

Christina Hatfield told her son, Paul Hatfield, who was asleep on the couch in the living 

room, to put the dogs up, they were loose inside the house. As Collin came out of the 

house, he was met by Detective Hastings who asked him to remove his right hand from 

under his shirt. Detective Hastings later told investigative detectives that he had him do 

this for safety reasons, and talk with Detective Simon. Sgt. Woodall arrived at 621 

Gillette as Mr. Spalding came out of the house. At that time Detective Simon attempted 

to place Mr. Spalding under arrest. Detective Simon reached for Mr. Spalding's 

hands/arms, to handcuff him and Mr. Spradling pulled away and a struggle ensued. 

Detectives Simon and Hastings took Mr. Spradling to the ground in an attempt to restrain 

him as Mr. Spradling put his hands down around his waist area. After putting the dogs 

up, Paul Hatfield then joined his mother and sister outside the rear of the house in the 

patio area and observed detectives fighting with Collin. He said that both his mother and 

sister were telling Collin to stop fighting but the struggle ensued. 
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SUMMARY (Cont.) 

Sgt. Woodall moved towards the struggle to assist as Detective Ford 

came to the back yard from side of the house to also assist. Detective Simon advised 

that Mr. Spradling kept.his hand down around his waist and pockets as detective Simon 

attempted to gain control of him Detective Simon stated that be felt a hard object inside 

Mr. Spradling's front pocket and clearly felt the handle of a pistol. Detective Simon told 

the other detectives present "gun, gun, he's got a gun". Sgt. Woodall questioned 

Detective Simon by saying "are your sure?" and again Detective Simon stated "gun, 

gun". Sgt. Woodall stated that he could see Mr. Spradling's hand coming up from his 

waist area with a gun as Detective Simon was trying to restrain him. Detective Hastings, 

who was also on the ground attempting to restrain Mr. Spradling, stated that he heard 

Detective Simon say gun, at which point he drew his service weapon and observed the 

barrel of a handgun in Mr. Spradling's hand "come up". Sgt. Woodall stated that he 

feared that Mr. Spradling was about to shoot when fired his weapon one time, striking 

Mr. Spradling one time in the back as Detective Hastings fired his weapon hitting Mr. 

Spradling in the head. Detective Ford, who had arrived to assist the struggling officers, 

heard Detective Simon telling the officers present that Mr. Spradling had a gun, fired his 

duty weapon twice, striking Mr. Spradling with both rounds. Mr. Spradling had stopped 

struggling _ wi!h_ d~t~ctiyes _at tills_ tiip~_ ~d _ drogped _ a_ bl<!cl<: _ .25 caliber __ pistol that 

detectives had seen in his hand. Mr. William Collin Spradling died of his injuries at the 

scene. Detectives Aaron Simon, Clay Hastings, Michael Ford and Sgt. Frederick 

Woodall were transported to the Downtown Detective Division where they were read 

their Miranda Rights and gave taped statements to their involvement in this incident. 

Christina, Rachael, and Paul Hatfield were transported to the Detective Division where 

they were interviewed and taped statements taken. 
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SUMMARY (Cont.) 

On the same day, Ms. Sherry Harris telephoned detectives advising that 

she had received a telephone call from her daughter, Lindsey Harris, telling her that 

Chaffin Booe had the stolen Smith and Wesson pistol at his house. Detectives made 

contact with Mr. Booe at his house at 3016 Valley Drive on 07-16-08 at app. 1726 hours. 

Mr. Booe stated that he purchased the handgun from Collin Spradling on Tuesday the 

15th at app. 1100 hours for $300.00. The weapon was recovered by Detective Tommy 

Hudson and turned over to CSSU. Mr. Booe was notified about the shooting from 

Lindsey Harris on the 16th as Mr. Booe was a mutual friend of both Lindsey and Mr. 

Spradling and she had t.old him of the burglary at her mother's house that Mr. Spradling 

had committed. It was at that time that Mr. Booe realized that he had purchased a stolen 

gun. He wanted to give the gun back to Lindsey for her to return to her father, but 

Lindsey's mother, Sherry Harris, had insisted that they notify the detectives .. During Mr. 

Booe's statement he informed detectives that Mr. Spradling had told him that he would 

never go to jail for any period of time. Mr. Booe stated that Mr. Spradling had "a bad 

drug problem" and used Hydrocodone. Mr. Booe stated that Mr. Spradling had told him 

that he'd rather be dead than go to jail. Even going so far as to hurt an officer to get them 

to hurt him. Mr. Booe said "you know like a suicide by cop thing". 

CSSU personnel and Homicide Detectives responded to 621 Gillette to 

interview witnesses and process the scene. The statements from all witnesses, involved 

officers as well as all other information has been compiled in this file and being sent for 

review by the Pulaski County Prosecuting Attorney's Office. 
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IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT 
EASTERN DISTRICT OF ARKANSAS 

WESTERN DIVISION 

MICHAEL SPRADLING, as Personal Representative 
of the Estate of WILLIAM COLLIN SPRADLING, 
deceased, and AUDRA NELSON, natural mother and 
next friend of William Tyler Spradling, a minor, 

Plaintiff, 

v. 

) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 

CLAY HASTINGS, MICHAEL FORD, FREDERICK ) 
WOODALL and AARON SIMON, individually and in ) 
their official capacities, and the CITY OF LITTLE ROCK, ) 
a municipality, ) 

Defendants. 
) 
) 

Case No.: 

AFFIDAVIT OF MICHAEL SPRADLING 

COMES NOW, MICHAEL SPRADLING, and I hereby state under oath that if called to 

testify in court, I could testify competently to the facts stated herein: 

1. I am 57 years-old and a legally competent person acting on my own behalf 

2. William Collin Spradling ("Collin") is my son. 

3. On July 16, 2008, I received a call while I was at work from someone identifying 

themselves as a Little Rock Police Officer and that I was needed at home. I could hear my wife 

Judi crying hysterically in the background, he would not tel~ me why I was needed only that my 

wife, Judi, requested that I be there. I came home immediately. 

4. Once home, I made contact with a Lt. Terry Hastings and a police department 

chaplain. Lt. Hastings told me that police officers attempted to serve an arrest warrant on Collin. 

He said the police officers tried to arrest Collin. He told that during this process, Collin 

produced a gun and pointed it directly at officers. He told me that Collin was shot and killed 

because he pulled out a gun and pointed it directly at police officers. 

Page 1of4 
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5. Lt. Hastings did not identify the police officers who shot Collin. Lt. Hastings did 

not tell me that Clay Hastings was one of the shooters. He did not tell me that Clay Hastings was 

present at the shooting. He did not tell me that Clay Hastings was his son. 

6. Judi and I were emotionally devastated and in shock having just learned that ow-

son was shot and killed. Judi was hysterical and crying. 

7. When Lt. Hastings left my home, based on what he had told us, we believed that 

police officers had an arrest warrant from a judge for Collin's arrest 

8. When Lt. Hastings left my home, based on what he had told us, we believed that 

that Collin pointed a gun at officers immediately before his shooting, . 

9. When Lt. Hastings left my home, based on what he had told us, we believed that 

the reason Collin was shot and killed was because he produced a gun and pointed it at police 

officers. 

10. When Lt. Hastings left my home, I did not know that the facts I had just received 

regarding the shooting death of my son were delivered by the father of one of the shooters of my 

son. 

11. Prior to August 22, 2012, I was unaware of the following facts: 

a) That there was no arrest warrant for Collin. 

b) That Collin did not point a gun dii;ectly at the officers 
before he was shot and killed. · 

c) That Collin may not have had a gun in his possession at all. 

d) That I had unknowingly supplied to prospective attorneys 
false information which made the actions of the involved 
officers seem reasonable. 

e) That Christina, Rachael and Paul Hatfield were each 
questioned at the LRPD before the statements of the 
involved officers. 
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t) That the involved officers and witnesses were not separated 
after the shooting. 

g) That the involved officers discussed the incident together 
before their official statements. 

h) That Tommy Hudson questioned witnesses after he was 
present at the scene of the incident. 

i) That the investigators that questioned the only eyewitnesses 
had previously discussed the incident with the involved 
officers. 

j) That Clay Hastings was a shooter of Collin. 

k) That Lt. Hastings was the father of Clay Hastings, and may 
therefore have an interest in withholding from me facts that 
could adversely affect his son, Clay Hastings. 

l) That LRPD allegedly had misapplied the Freedom of 
Information Act and withheld important materials from use 
of force investigations, including the investigation of the 
shooting of Collin. 

m) That there might exist an audio recording and/or transcript 
of one of the shooting officers asking other officers if 
Collin had a gW1. 

Further, I sayeth not, 
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ACKNOWLEDGMENT 

STATE OF ARKANSAS ) 
) SS 

COUNTY OF PULASKI ) 

On this 6~ day of November 2012, before me, the undersigned, a Notary Public and 
for Pulaski County and Arkansas, duly commissioned and acting appeared in person the within 
named Michael Spradling, to me known to be the person whose name is subscribed to the 
foregoing document who swears that the statements made therein are true to the best of his 
knowledge and that he executed the same for the purposes therein mentioned and set forth. 

IN THE WITNESS WHEREOF, I hereunto set my hand and seal on the date and year as 
stated hereinabove. 

Subscribed and sworn to before me on ~ 5 , 2012. 

Notary Public 

~OFFICIAL SEAL" 
RE8rCCA WILS6N 

Notary Public, Start of A~kann1s 
County of Solina 

My Commission Eicp. 06/10/2020 
Commission·# 12377250 

My commission expires: (.p/,o /,;J..oil-0 
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IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT 
EASTERN DISTRICT OF ARKANSAS 

WESTERN DIVISION 

MICHAEL SPRADLING, as Personal Representative 
of the Estate of WILLIAM COLLIN SPRADLING, 
deceased, 

Plaintiff, 

v. 

) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 

Case No.: 4:12-CV-693 JMM 

CLAY HASTINGS, MICHAEL FORD, FREDERICK 
"STEVE" WOODALL and AARON SIMON, 
individually and in their official capacities, 

Defendants. 

AFFIDAVIT OF MICHAEL SPRADLING 

COMES NOW, MICHAEL SPRADLING, and I hereby state under oath that if cal1ed to 

testify in court, I could testify competently to the facts stated herein: 

I. I am 58 years-old and a legally competent person acting on my own behalf. 

2. William Collin Spradling ("Collin") is my son. 

3. In early 2009, I obtained a copy of the LRPD use of force file related to Collin's 

shooting. I had no reason to believe that the file was incomplete and I thought it was complete. I 

relied on the LRPD to provide a complete copy of the use of force file and I believed I possessed 

a complete copy of the file. 

4. There were no audio or video recordings contained in the file I received. There 

were no tapes, discs, films or electronic or computer-based information in the file I received. 

5. The table of contents made no mention of any additional materials such as video, 

audio, or MVR recordings or dashboard video. 

6. There was no MVR transcript among the materials or in the table of contents. 

The table of contents described everything I received. 
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7. I relied on the involved officers to give truthful statements during the 

investigation into Collin's death. I relied on the LRPD to investigate the matter and disclose all 

evidence. 

8. I believed I possessed the complete file from early 2009 until August 22, 2012 

when I learned that video and/or audio may have been withheld by LRPD. 

9. The misinformation I received on July 16, 2008 and the fact that I was never 

given a copy of any audio and/or video recordings prevented me from knowing important facts 

that transpired prior to Collin's death. This caused the statute of limitations to elapse and 

resulted in my inability to file a lawsuit by July 16, 2011. 
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ACKNOWLEDGMENT 

STA TE OF ARKANSAS ) 
) SS 

COUNTY OF PULASKI ) 

On this 31st day of January 20 J 3, before me, the undersigned, a Notary Public and for 
Pulaski County and Arkansas, duly commissioned and acting appeared in person the within 
named Michael Spradling, to me known to be the person whose name is subscribed to the 
foregoing document who swears that the statements made therein are true to the best of his 
knowledge and that he executed the same for the purposes therein mentioned and set forth. 

fN THE WITNESS WHEREOF, I hereunto set my hand and seal on the date and year as 
stated hereinabove. 

Subscribed and sworn to before me on (}tnu~3) , 2013. 

Notary Public 

My commission expires: Co/Jo /.).o;;.o 

'OFFICIAL SEAL• 
REBECCA WILSON 

Notary Public, Stole of Arkansas 
County ol Saline 

My Commission Exp. 06/ J 0/2020 
Commission # 12377250 
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